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INVESTIGATION OF ORGANIZED CRIME INFILTRATION OF DENTAL CARE PLAN 
ORG.l'\NI Zfl..TIONS 

INTRODUCTION 

The Commission's investigation of organized crime infiltration 
of the health caLe i ndu:; try began in the Summe r of 1979 with the 
cooperation of the Attor-ney General's office. The Division of 
State Police had been probing this subject bllt, a.:J '..;it.h similar 
probes in other- states, had found it ditficult under ex~sting law 
to develop an ade(1uut~~ foundation of evidenc:J r;\:' ~:~L:'j~t:,!:"t:.:: tl:e 
probability of successful prosecutions. Addj.'Cion5.L.Ly t!1'2 State: 
r-.)lice had ascertained that even the few CRsei .. 1. t. ctJ:.'lle] ";1:111'1 to 
trial would be limited by current statutory strictures' to 
relatively minor fLauds subject to minimal penalties. The 
Commission was informed in May r 1979, of the desire by t-ne State 
Police to refer all files on its investigation ;,~: [';(;'l"1r...1: dental 
care operations to the SCI. rrhis agency conducted ar. i::!v<~J.uation, 
which was completed by July 26, 1979. On that (~atc, j·o'Lst.=d on 
preliminary findings of its staff evaluation, the C0mmission 
authorized by resolution a full scale investigation, ~P:1e fO~:'f.1al 
scope of this SCI inquiry was stated in this resolution to be: 

Whether the laws of the State of New 
Jersey regulating health care plans are 
being effectively implemented and 
enfor-ceo; whether the laws and 
regulations pertaining to heal ttl catoe 
plans are adequate, and whether and to 
what extent criminal elements have 
infiltrated the health care industry. 

In accord with this statement of purpose, thE: SCI's 
investigation focused on certain questionable closed-panel dental 
care programs sponsored by professional and business entreprenuers 
under contracts utilizing union health and welfare func1s ostensibly 
for the benefit of union members. These operation~"'l had been 
identified by the State Police and confirmed by the SCI evaluation 
to be particularly vulnerable to subversion by o)-ganized crime 
elements in collusion with compliant labor union ()fficials anr~ 
unscrupulous health care providers. 

(To clarify this conclusion, a brief explanation of the 
various programs utilized in the health care ino,lstry is 
necessary. Closed panel plans are those which an entity negotiates 
to provide dental services to a subscribing group's members at a 
specified clinic of dentists. Open panel plans, which were not at 
issue here, are those in which a subscribing group's memberR may go 
to a dentist of their own choosing and whose bills are submitted to 
an insurance carrier for payment in whole or part according to the 
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dental serVl'::e contract's terms. There also ex:;..::;,' :t n..ltncer of 
modified open plans tnat. give subscribers a. choice heb"e€-~n being 
se~ved by their own 6entists according to reduced-fee sch~dules o~ 
going to closed panels of dentists at no charge.) 

The Commission's investigation did not involve rec(')gnizecl 
dental service or medical service corporations whi~h generally 
operate in conjunction with the insurance industry and which have 
been under statutory regulation for some time. Rather, the Inquiry 
was aimed at schemes that involved a complicated net.work of 
overlapping corporate entities set up to sell, finance and operate 
dental care programs for labor union members by means of 31Jiances 
wi ".::~ eleme nts of organiz 0.d crime. A la\>l des igned to 1 eg:l1.::. te the 
activities of prepaid dental plan "organizations" h~~d /:'IeEm en3cted 
e .. :~:.1.i in 1980 to ta~:e etfeet :in J1me, 19P.O, HowI-'v",:'!:,', dt' trd:! tl.me 
of the Commission's pllbll(: h€:arings this St:?.tut.(-.; h('\c not been 
implemented to any significant degnlc, accJrding tv Stsle ;:r:~tlrance 
Department officials. During the course of Commissio'1':" inquiry, 
it ~ecame evident that the provisionG of this law had to be 
strengthened in many respects. 

The Commission's investigation encompassed numcro~s Jental 
carr;! plans bu t ultima tely centered on two ma jor ,'Jpe't'at.ir.ms that 
most graphically illustrated how questionable profit.; were being 
gen~rated by means of intertwining corporate fis~al manlpulations, 
overpriced care programs and facilities and .mr(:;corden and 
unex~lained diversions of cash. 

One of these enterprises operated in S()~1~!1 .1,!t·3\~,'r'. The 
Co~mission's investigators found that, in one year alone, a 
so-callea consulting company gene rated a cash f 1.0"" anproac;h i nq a 
million dollars from which was diverted mor.e rhan ,lSC ,uDO for 
pur~oses that could not be specifically identified in Bnv cor.porate 
or individual business accounts or by those who ~andle~ or 
otherw ise had access to the money. The SCI probe: et!vealc~, that 
this fund Was sha~ed with individuals identified as associates or 
members of organized crime. 

Another larger enterprise, utilizing mere ~~An 12 dental 
·:li.;icG in North Jersey I was found to have significant. Ol:ganized 
crime connections to BuffalQ, N. Y., and CleVE:lanc;, 0h io. The 
in£lated invoices, inadequately secured "loans," forged checks, 
.,<ickbacks In the form of rebates, and other dubiollS fin5ncial 
transactions that marked this second exemplar were sa c0mplex that 
SCI accountants had to construct large, step-by-step charts to 
clarify them. Such fiscal machinations h~d been contrived to hide 
misconduct in similar operations in other jurisdictions, according 
to law enforcement experts on such operations. 

During the SCI's 18-month inquiry mor~l than 200 !:.'.ubpoenaes 
were issued to va riou s corporations, banks and other f. in.:lncia 1 
institutions and individual businessmen, dentists, labor union 

'1 

r 

I 

j 

I" 

'. 
I i l' 
\ 

-3-

leaders and mob figures requlrlng the submission of voluminous 
corporate and personal records for analysis by the Commission's 
investigative accountants. At least 100 individuals were 
questioned. at executive sessions of the SCI. Subsequently more 
than 30 wltnesses were subpoenaed to testify at public hearings 
during which the primary objective vias to provide a testimonial 
record of the wrongdoing uncovered in the investigation. 

The Commission was confronted with numerous attempts to derail 
its inquiry and the scheduled public expose of its findings. 
Nonetheless it ul tima tely succeeded in comp i ling a full publ ic 
hearing record upon which to base recommendations for eli.minating 
underworld piracy of labor union trust funds in the dental services 
area of the health care indUstry. 

Such recommendations are discussed at length at the 
of this report's abridgement of testimony recorded 
hearing sessions held at the State House on December 9, 
12, 1980. These detailed recommendations (on P. 
summarized below. 

RECOMMENDATIONS IN BRIEF 

conclusion 
at public 
10, 11 and 
361) are 

The Commission's recommendations are 
proposals. The first is related to legislation 
crime inf il tration of legi tima te business that 
Legislature; the second consist of a series 
strengthen an existing but inadequate statute 
plan organizations. 

outlined in two 
aimed at organized 
is pending in the 
of amendments to 

to regulate dental 

Proposal #1 notes that a pending Commi t tee Substi tute for 
Assembly Bill No. 1079 would create a New Jersey state law modeled 
after the Federal Racketeer Influenced and Corrupt Organizations 
(RICO) Act. The legislative findings that preface this proposed 
statute -- that organized crime annually drains millions of dollars 
from this state's economy by use of force, fraUd and corruption and 
tha~ organized crime type activity has infiltratec legitimate 
bUSInesses -- were updated by the Commission's investigation and 
public hearings. The Commission believes the enactment of this 
legislation would provide the strongest statutory weapon yet 
avai lable for comb a t ting organi zed cr ime. Therefore, the 
Commission urgently recommends: 

That a comprehensive New Jersey state 
RICO s ta tu te be approved by the 
Legislature and signed by the Governor 
as soon aD possible. 

Proposal #2 includes more than a dozen recommended amendments 
to strengthen N.J.S.A. 17:48D-l et seq, a law requiring the State 
Insurance Commissioner to regulate dental plan organizations. 
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Th is law became effective in June, 1980, bu t has not been 
materially implemented. The changes proposed by the Commission 
would require more adequate disclosure and closer inspection of 
financial transactions of dental plan organizations than is 
presently required by the statute. The proposed changes would also 
address alliances by such organizations wi th consul tan ts, finders 
and other entities and individuals not covered by the law but which 
the Commission's probe revealed as frequent participants in rip-off 
schemes. These amendments would: 

-- Regulate "consultants" and "finders" 
who are connected in any way with 
dental plan organizations, including 
full disclosure of fees and other 
compensation pledged or paid. The 
amounts of such compensation would be 
subject to regulation by the insurance 
commissioner. (See Pp. 363,367) 

* * * 

Require the commissioner to act 
within 90 days upon receipt of an 
application by a dental plan 
organization for a certificate of 
authority to operate. Applications 
submitted prior to the implementati.on 
of this revision would have to be acted 
upon with in 90 days of the ef fecti ve 
date of this revision. (P.363) 

* * * 
-- Require the submission of financial 
statements prepared and attested to by 
independent certified public accountant 
showing a dental plan organization's 
assets, liabi Ii ties and sources of 
financial support. Terms and 
conditions of liabilities also would be 
required. Requests to applicants for 
additional data would require 
compliance within 30 days. (P.364) 

* * * 

Require that actual dental plan 
provider contracts must be submitted to 
assure that they conform with the 
"form" of such contracts previously 
supplied to the commissioner. (P.365) 

-5-

* * * 
-- Require annual reports that contain 
detailed financial statements prepared 
by a certified public accountant. In 
addition, failure to file an annual 
report or failu re to comply with the 
commissioner's request for more datR 
would no longer be treated as 
excepti~ns from conditions leading to a 
suspenslon or revocation of 
certificates of authority. (P.365) 

* * * 
-- Add involvement in a crime of moral 
turpitude and identification as a 
member or associate of organized crime 
to the law's present conditions for 
suspension, revocation or refusal of a 
c~r~ificate of authority. Language 
sl.mllar to the "career offender" and 
"career offender cartel" provisions of 
the Casino Gambling Control Law and the 
Cigarette Licensing Law would be added 
to the dental plan organization control 
s ta t ute. ( P. 366) 

* * * 
Increase the range of civil 

penalties for violatinq the control law 
from up to $1,000 to from $500 to 
$10,000. (P.366) 

* * * 

Add a criminal penalty provision 
making willful misstatment or wi.llful 
omission of material fact required to 
be supplied to the commissioner a crime 
of the fourth degree. (P.367) 

* * * 
Add a provision to assure that 

borrowing or loaning of funds by a 
dental plan organization are limited in 
amounts and terms to that done by 
normally prudent businesses, as 
determined by the commissioner. 
(P.368) 
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THE TESTIMONY -- FIRST DAY 

TUESDAY, DECEMBER 9, 1980 

The Opening Statement 

The Commission's public hearings into organized crime infil­
tration of pre-paid nental plans in New Jersey began with a state­
ment by Chairman Lane emphasizing that forthcoming testimony would 
focus on certain "closed-panel" type programs that had become "most 
prone to control and subversion by organizeu criminal elements in 
New Jersey and in a number of other states." He stated: 

"We will be primarily concerned here with 
certain operations that are structured as 
closed panel type plans and which are admin­
istered by incorporated organizations or in­
dividuals that wheel and deal by means of 
alliances with phoney consul tan ts or "ser­
vicing" corporations with underworld ties to 
obtain lucrative contracts through labor 
union officials who control the disburse­
ments of union local health and welfare 
funds. 

The Commiss ion believes its public hea r­
ings will provide a comprehensive record 
upon which to base more sophisticated 
proscriptions of criminally influenced 
practices than have yet been devised. 

These practices include multiple and in­
flated billing for equipment purchases and 
other business costs, inappropriate loans 
hiding questionable rebates and even 
kickbacks, inflated "service" contracts 
negotiated between providers and mob-influ­
enced labor union bosses, and the creation 
of intricate corporate entities that sec-In to 
ex is t sole ly as condui ts for cash and bank 
transactions that flout all requirements of 
normal business accounting standards. 

These hearings are aimed only at those 
elements in the prepaid dental plan care 
industry that are generating questionable 
profits at the expense of thousands of 
innocent workers through a maze of inter­
locking corporate fIim-fIams, unessential 
consulting liaisons, overpriced care pro­
grams and facilities and largely unrecorded 
and unexplained diversions of cash. 
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The Commission realizes that a vast major­
i ty of dental practitioners in New Jersey 
are professionally competent and individ­
ually honest and that major insurance 
carriers who are guaranteeinq the operation 
of most dental service plans are performing 
a necessary business Eunction of critical 
importance to the health of our citizens. 
Similarly, we mus~ emphasize that the quas­
tionable conduct of some labor unh::}l of.fi­
cials which forthcominq testimony will hi0h­
light is, of course, not intended to reflect 
adversely on the mass of labor union local 
leaders who are functioning in a forthriqht 
and appropriate manner in advancing the 
health and welfare of the workinq oeople of 
our state. rrhe Commission is certain that 
these properly motivated dental, business 
and labor professionals will welcome this 
constructive public hearinq'effort to purqe 
the dental care plan industry of unsavory 
practices that tend to deniqrate the entire 
industry. We reqard these public forums as 
a most effective way to confirm and pinpoint 
the misconduct that does exist and to pro­
mote statutory ann regulatory reforms to 
eradicate such evils. 

Crime Expert Testifies 

The Commission's first witness, Marty Steinberq, Rsq., of 
Washinqton, D.C., testified as a recognized law enforcement author­
ity on the subject of underworld piracy of labor union health and 
welfare truet funds. He recalled that the fJ.S. Senate Subcommittee 
on Investigations, of which he was chief counsel at the time of his 
appearance, ha~ conducted extensive hearings into more than 20 or­
ganized crime swindles of labor union trust funds in five states. 
He also engaged in similar investigations prior. to his Senate Sub­
committee appointment during two years as the United states Attor­
ney for Western New York and before that as a federal prosecutor 
for seven years with the Department of Justice Or.qanized Crime 
Strike Force in Miami. He also has lectured on labor racketeerinq 
and labor union trust fund abuses at the Pederal Bureau o,f. 
Investigation Academy. 

Steinberg, under ques tioninq by SCI Depu ty Di rector David TJ. 
Rhoads, put into the hearing reoord specific examples of the 
methods by which organized crime lobt.s welfare funds: 

Q. If you will, with the benefit of your past 
experience, the Commisel.ion wou~d be inter­
ested in knowinq what in general termS would 
be the ways or methods of depletion of 
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union trust funds in the course of these 
scams or operations that YOU have investi­
gated? 

A. The most common ways to deplete union or 
union trust funds, one is multiple billinas 
and that is an individual, whether he be ~ 
trustee or an officer, submittinq different 
ex\?ense vouchers to a number of different 
unlons or trust funds. 

The second most common scheme falls on 
fraudulent loans either from the union fund 
itself or from a trust fund. 

A third scheme is inflated service con­
tracts. Th at is a servi ce contract that's 
not actually worth its face value and is 
basically qiven because of a kickback to a 
trustee or a union official. 

Fraudulent insurance schemes similar to the 
ones that I have iust described are usually 
motivated by the kiCkback to the initiator. 
Kickbacks to labor racketeers for any number 
of different services, and the fifth most 
common and, aqain, what I think is becominq 
more and more common, is the occurrence of 
delinquency collections on contribution 
That is, an employer, for one reason 0; 
another, will get behind on his contribu­
tions to a trus t fund. It is then UP to 
someone to collect those monies. There are 
very few rules and requlations regardinq the 
collection of those monies and it's ques­
tionable as to where those monies qo. 

Q. All right. Mr. ~teinberq, in the course of 
your past experlence, and ii. investiqatinq 
these type of fraudulent operations, have 
you had an occasion to investiqate areas 
wherein health care or welfare trustee 
boards wer.e beinq billed, .if you will, by 
health ca~e providers, more particularly 
dental-care prov iders, i. f you had an 
occasion to investiqate th~t area? 

A. Yes, we have investigated that area, and, in 
general, there are some general thinqs that 
you can look for. 

One is usually there'S no competitive bid­
ding. TII10, usually there's a hiqh cost~ 

, 
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that is, they try and sell whole-l i fe pre-. 
mi urns as opposed to term premi urns or som~ 
similar provision. Three, qenerally there 
are exorbitant commissions that have no 
relationship at all to services provided by 
the insurance company or the service 
provider. Four, qenerally there are pap~r 
companies or shell companies in which thilS 
money is constantly circulated to lose it:; 
identity. Five, there's qenerally a lac~ of 
any method to quarantee the benefit of any 
funds to the beneficiaries. Six, there is 
generally a bankruptcy or some other finan­
cial dissolution within a short perio.d of 
time, and in all cases ther.e's a kickback to 
the initiator. 

If I may, I'il like \:0 <10 ovC"!r. a particllIGIr 
event. That would give you som0 c~ample of 
how these work. 

Yes, please. 

I think that it's important to keep in mind 
how far back in tiTTle an orqanized crim.e 
family will beqin plans for a venture that 
may payoff ten years down the road. 

For instance, in the early seventiss an or­
qanized crime family beqan to plan .for ~ 
health and welfare scheme. In fact, a trust 
fund was set up solely for that pU.rpose by 
an orqanized crime family. The t.rust fund 
was orqanized alonq the lines of a trust 
fund to provide for dental, medical an~op­
tical care for union members. A substanti~l 
amount of money was put into this ~rust iug~ 
at the c'lirection of orqanized c.ri.me F.iqu.res 
by the trustees and o·ther people .who ll;l~d 
control over the trust funds. 

Oriqinally, the plan was se.t UP io s,uQl;l a 
,way ·that the trust fund would pay ~ .p,rem~.l,.lm 
to a company. That oompany would 'bire (1e.n­
ti&ts, doctors, opticians and so fqrth. 
':Chose persons who p.rovided .the ac,tua.]. 
se.rv,ioes would be require<l to ,hir.e a 
consultant. 'Phone C~)nA~l.ltantR oner.utectt 
uniler various quiscR and various names. 

In this part icular case, the ,consu.l tiOH 
firms were dummy corporation~.They had no 
of'f ices i they had no phones) bhey ,had no 
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facilities; they provl·~.e~ 
u ~I no servi ces. 

Their only purpose in life was to obtain 
that portion of the premium paid by the 
t~ust fund as a ki ckback and siphon tha t 
klckback off to those persons involved both 
i~e labor racketeers ana the orqanized' crime 

lqures who invented this scheme. 

As an interestinq sineliqht to that that 
company,. that waR a consulting company', maae 
substantlal loans to yet another company 
All these loans were questionable. ~h~ 
loans were made to a company which was con­
~~ollea by yet another orqanized crime 
flqure who was recently convictea of this 
very event. 

80 that not only did they siphon out the 
money throuqh the kickbacks to the consul­
tants, but they also usec'l thp. false and 
fraudulent loans in this same scheme. 

r thi~k an?ther interestinq facet of this 
same sltuatlon, ana this will go to show how 
many schemes were run f.rom one trust F.unc'l 
too., Despi te the schemes I have al ~ead~ 
mentloned, that didn't seem to be enouqh 
money for the inventors of this particular 
s?heme. So what they devised was a si tua­
tlon where they would set up the facilities 
for the doctors, dentist ana opticians to 
operate ou~ of, ana the trust fund would pay 
a substantlal amount of rent, probably more 
t~an they would pay in any liqitimate estab­
lls~ment, plu? they would pay for the use of 
varlOUS techn~cal equipment and so forth. 

The ?riqinators of the scheme, throuqh hid­
den lnterests and through peon Ie who fronted 
~or them actually, haa a 50 percent interest 
~~e day ,before the trustees voted to autho­
rl ze th 1S parti cular trus t fUnd c'l i sburse-
mente ' 

M7· Rteinb('r.'1, {;It one point YOU hac'l men­
t 7 on Q d t hat the t r us t f: II n d wo ul din i t i a 11 y 
hlre a company. The company wouIc'l then turn 
ar~und ,and ,hir& the prOviders, at which 
POlnt 1n tl~e the providers yoU mention 
would be requlred to hire a consultant. 
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The Commission would he curious hO\'l that 
would be communicated tn thR providin~ com­
pany and by whom generallv? 

Generally the individuals involved in organ­
ized crime would tell the service provider, 
who, in most cases, is not what I would con­
sider to be a leg it imate service provider, 
although they may, in fact, orovide some 
services. 

In some of the cases that they were involved 
in, the service that they provided were 
questionable; that is, the persons they had 
providinq services to union members in a lot 
of cases were not licensed and did not have 
the qualifications to provide adequate ser­
vices. But even in those cases where they 
did, the situation woul,; be put to them in 
such a way by a person representing an 
organized crime family that if you want this 
contract, which is a very lucrative 
contract, and, of course, all the costs are 
passed on to the trust fund, the 15 percent 
consulting fee is taken into account by the 
service provider in obtaining his estimates 
to give to the trust fund so that he can get 
his premium. 

So, in effect, it's not costing him any­
thing, bu t he is tol<'l in anvance that in 
order for you to perform thiG service and to 
obtain this lucrative contract, you must 
hire x, Y, Z company as your consultant and 
pay them a certain amount of money every 
month and that service provider knows that 
unless he does that he will not receive that 
lucrative contract. 

All .:ight. Mr. Steinberg, is it fair to 
say, at least in the investigative exper­
ience that you have had, that the consultant 
or consu 1 ting company more often than not 
serves as a conduit, conduit for the Persons 
who are ~irecting them to be hired? 

I believe so~ I believe that's a fair 
stateme:nt, and even in the straight insur­
a~ce Schoille where there. is no service pro­
vlder you have a si tuatlon where the trus t:. 
fund hires a consultant to advise it:. on 
which insurance company it should pick, ahd 
unfortunately in a lot of states the 

-- -~---~ ----------
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pavment to that insllrance consultant is tied 
to the premi lim. So YOll hav£" I:he ric4ic'ulnuG 
situation of the insurance consul tant, of. 
having the insurance consultant benefit from 
actually recommending the highest premium 
because his fee is tied directly to the pre­
mium. 

So even in the straight insurance situation, 
apart from the service provider situation, 
yOU have that same situation where you have 
either a conflict of interest situation, 
which the insurance situation is, or the 
conduit situation, which aopears to be in 
the service provider situation. 

with regard to those operations that you 
have investigated that are directly propor­
tionate to the premiums paid, what would be 
the average percentage that a consultant 
migh t charge with regard to those premi umB 
in return for whatever services, if any, he 
provides? . 

Well, since the amount of money he makes is 
tied directly to the premium, it really is 
whatever the market bears. The highest pre­
mium he can recommend will mean that he will 
get the highest amount of commission for his 
consulting fees which makes absolutely no 
sense because if he's a consultant to an in­
surance fund, his interests should be in ad­
vising that labor union insurance .fund how 
they can r.eceive the most services for the 
least amount of money_ 

You did mention one other area that I would 
like to highlight at this time. Y.ou had 
mentioned one of the machinations that yol.l 
found in investigatinq these type progra1us 
is what you characterized, I believe, as a 
series of shell corporations. Would you 
just explain the purpose of those please? 

Well, basically, the series of shell corpor­
ations, of COurse, the first shell corpora­
tion in this set up -- well, actually, there 
were a number of shell corporations in 
ef fect. If you wan t to look at: it in its 
most cynical light, the trust fund that was 
originally set up, which was an idea of or­
ganized crime figures in the .first place, 
could be considered a ~hp.l1 corporation 



:1 

~ 
I 
! 

- 13 -

because its purpose, or one of its main 
purposes, was to pass money on eventuall y 
through a series of conduits back to labor 
racketeers ann organizen cr.ime f.igures. 

The second company set UP were the service 
providers themselves, which partially acten 
as shell companies because a portion of 
them, a certain portion of those companies, 
were set up for the sole purpose of passing 
money onto yet another company. 

The third company was a consultant company. 
That was solely a shell company. 'rhat is, 
it had no actual functions or no actual 
purpose. Its only purpose was to receive 
the money, kickback, whatever you want to 
call it, to pass it along. 

Now, it passen it along in a number of ways: 
One of the ways was for that company to make 
loans to yet another shell company. 'r.ha t 
company dealt with another of the other 
companies who were foreign in nature, ann in 
this manner the money which oriqinally came 
out of employers' pockets supposedly used 
for the benefit of the working man and woman 
was virtually or almost impossible to trace. 

Litigation Interrupts Hearing 

Mr. Steinberg's testimony han to be intert'Llpten by Chairman 
Lane because Ot continuing litigation by counsel to witnenses who 
were scheduled to testify at the hearings. Mr. Lane announcen that 
these at.l.wrneys had appeared before the New .Jersey State Rupreme 
Court during the morning and that, at the direction of the Rupreme 
Court, he was recess ing the heari ngs unt il 11 A.M. the f.ollow ing 
day. 

------
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THE TESTIMONY -- SECOND DAY 

WEDNESDAY r DECEMBER 10, 1980 

Court Upholds SCI 

Chairman Lane reopened the hearings with an announcement that 
the state SUp'reme Court "unanimously denied all motions affecting 
these proceedings" after the temporary stay of the hearings that 
the court had ordered on Tuesday morning. He had no further com­
ment on the Supreme Court's action on behalf of the RCI except to 
point out that "the record of the testimony at these forums will 
speak for itself." 

state Police Expert 

Detective Sergeant llc William P. Sullivan of the state Police 
Intelligence Bureau, the next wi tness, described efforts by his 
agency to probe into the operations in both South Jersey and North 
Jersey of certain pre-paid, closed panel type dental plans with 
connections to organizen crime. He also explained why his supe­
riors, after contact with the Attorney General's Division of Crim­
inal Justice, decided to request that the SCI carryon these parti­
cular dental plan investigations. Counsel Rhoads questioned Serge­
ant Sullivan: 

Q. How long have you. been employed by the New 
Jersey State Police? 

A. I've been a member of the New Jersey Rtate 
Police for approximately sixteen years. 

Q And are you assigned to any particular unit 
within that agency? 

A. Yes, I'm currently assigned to the New Jer­
sey State Police Intelligence Bureau and 
have been for over three years. 

Q. Would you briefly describe the duties and 
functions of that agency within the New Jer­
sey State Police? 

A. Well, essentially our respons ibi I i ties are 
to monitor and investigate the activities of. 
organized crime operating in the state of 
New Jersey. 

Q. Now, during the course of your duties as an 
intell igence 0 E E icer wi thi n that. un it, d iel 
you have an occasion to begin a backqrounn 
investiqation on a rrepaicl nental plan ann 
its consultal1t in the southern par.t of. the 
state of. New Jer.sey 

------.--. -I 
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Yes, I a ia. In, I quess, about early part 
of April, 1978, I was assigned to look into 
the activi ties of a closed-panel type pre­
paid dental plan operatin<1 in the southern 
part of the state. 

If you will, would you tell 
sioners what were some of the 
that inquiry? 

the Commis­
findinqs of 

Well, some of the more outstanding thinqs 
that we found as a result of looking into it 
was that the consultant working for the den­
tal plan in question here was receiving what 
appeared to us as exorbi tant fees for con­
sulting services, services which, when com­
pared to the other expenses by, incurred bv 
the dental plan, were disproportionate. And 
the other thinq was that a number of the 
unions that wel:e involved wi th the dental 
plan had a history of involvement with ele­
ments of orqanized crime, particularly those 
based out of Philadelphia, and the consul­
tant or consul tants that had been involved 
with the dental plan wel:e also involved with 
these same orqanized-crime fiqul:es. 

Now, Sergeant, so that we're clear on the 
area within which we're discussing, the con­
sultant, as I understand it, would bp. em­
ployed by the provider of the dental plan to 
the unions. Is that so? 

'rhat's correct. 

NOW, in the course of your inquiry, did you 
come across further developments? 

Yes, we did. As we continued the i nvesti­
gation, our suspicions were confirmed time 
and time aqain, and as I beqan to interview 
people and q ather informat ion, we found a 
similar plan opel:atinq in the northen patt 
of the state. 'rhe only difference here was 
that the financial transactions were much 
more complex' in terms of what we saw oper­
ating in South Jersey. 

Did there come a time durinq the course of 
your investiqation that you had consulted 
with superiors, if you willI with regard to 
the course of the investigation undertaken 
by the state Police. 

1 
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Yes, I did. As the investigation continued, 
m~ s~periors were constantly advised of our 
flndlngs and they, in turn, were in constant 
contac~ with, the Division of Criminal Jus­
tice dlscusslng the ongoing probe. 

As a result of t.hese meeting or meetings 
that you had with your superiors ultimately 
was chere a decision reached as' to whether 
the State Police would continue or refer? 

Yes, after we discussed the matt.er we felt 
that the rna t tor was bes t referl:ed to the 
State Commission of Investigation. 

A~d, along, the way toward reaching that de­
Clslon, dld you make any conclusions as to 
why the S.C.I. would be a more appropriate 
agency? 

Yes, we did. 

The -- when we looked at the entire picture 
what we sa~ occurring, with the closed-panei 
type p,repa1a dental (?lan, we felt that the 
penaltl~s fo~ the crimes being committed in 
connectlon w~th these plans, if any, such as 
fraud, embezzlements, did not really relate 
or correspond to the type of activi ty we 
were uncovering. 

The other thing we found was that the fi­
nancial dealings involving the dental plan 
along with the consultant were extremely 
comple~ and, Vie felt, ,"leeded an in-depth 
analys1s of the entire financial picture 
a~d one of the things that concerned the en~ 
t1re area of this type of closed-panel den­
t~l plan., 'rhore was ,no real legislation to 
rC(Julate 1t: ,'It thClt tlme, anrl that the .Eact 
that the S.C. [. being an invostigative body 
for the legislature, we felt that' they would 
be the appropriate bOdy to refer the matter 
to. 

THE SOUTH JERSEY EXEMPLAR 

After recording testimony by law enforcement experts on the 
backgroun,d of the SCI inquiry into organized crime incursion of 
labor unlon dental ~lans, the Com~ission began questioning wit­
~esses ,abou,t a particularly reveallng exemplar of such criminal 
lncurSlons ln southern New Jersey. . 
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This public hearinq episode illustrated the ease with which 
labor union health and welfare funds can be looted bv the collusion 
of orqanized crime fiqures, phoney consultants, callous dental plan 
administrators and corrupt labor union officials. Key fiqures in 
this segment, as forthcoming testimony wouln illustrate, were two 
labor union officials, Albert Daidone of Rartenders Labor Union 
Local 33 and Carlos Simone of Paperworkers Union Local 286, both 
known associates of mobsters; Larry Smith, whose ~ittenhouse con­
sultinq company not only contrived the dental plan contr.acts but 
served as a conduit for the flow of illicit profits to the under­
world, and Raymond (Lonq .John) Martorano, a known i nt ima te of the 
murdered Philadelphia crime boss Angelo Bruno and other notorious 
gangs ters. 

Essential to the success of such schemes as these individuals 
concocted was easy access to a vulnerable labor union heal th and 
welfare fund. Such a fund had to be administeren by trustees who 
either shared in the lootinq as associates of the predators or who 
for whatever reason were negligent in adequately supervising dis­
bursements from the fund. 

Local 33 Welfare Fund Trustee 

To demonstrate the ease wi th which a mismanaged labor union 
welfare fund can be pirated for the benefit of organized crime, the 
Commission called as its first South Jersey wi tness Michael .J. 
Stafford of Collingswood, the "management trustee" of the health 
and welfare fund of Camden Local 33 of the Bartenders, waiters and 
Waitresses union. This local haa abandoned its former Local 170 
identification to escape the bad image created by its recent 
leader, Ralph Natale, a convicted felon and mob associate. Mr. 
Stafford qualified as a management trustee of Local 33's trust fund 
because he was vice president and 25 per cent owner of a restau­
rant, Chubby's Hearth, Inc., of West Collilnqswooc1, and one of sev­
en employers who contributed to the fund. Mr. Rtafford's testimony 
indicated he had little knowledqe of the actual operations of the 
Local 33 fund. 

SCI COllnsel Robert 8. Geisler questioned staEforc'l: 

Q. 

A. 

And could you describe what the duties of a 
trustee are? 

The responsibility of the trustees of a fund 
is primary and foremost to the fund. It's 
the respons ibi 1 i ties of mak ing the collec­
tions, making sure that the collections are 
remi tted to the fund and, in turn, to the 
various carriers of the medical insurance, 
and that the participants receive the bene­
fits when needed. 

THE CHAIRMAN: Let me ask, are you a trustee 
in connection with your employment? 

: r 
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THE WITNESS~ I am a trustee because I rep­
resent the remitting or contributing emplo­
yers to that fund. 

THE CHAIRMAN: All right. Is there just one 
of you from an employer point of view or 
more than one trustee of this particular 
fund? 

THE WITNESS: ~here are four trustees to the 
fund, sir. There are two manaqement trust­
ees and two union trustees. 

BY M~. GEISLER: 

Q. And over what funds do you act as a trustee? 

A. I act as a trustee over the health and wel­
fare fund and, also, over the severance 
:f.und. 

Q. When did you become a trustee, ap~roxi­
mately? 

A. I would say, approximatelyu 1967, '68. 
don't know. 

I 

Q. Could you list the trustees, the other 
trust.ees, in 1978 and 1979? 

A. 1979. Th('~re' s Mr. Ri chard Kenny and myself 
were the management trustees, and the union 
trustees in 1978, and I believe part of 1979 
as well, was a Mr. Ralph Natale and ~r • 
Charles DeRose. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Cou Id you descr i be how the heal tb and wel­
fare fund or benefits come into existence? 

Well, it's. a negotiated fringe benefit for. 
the employees. 

How often do the trustees meet? 

~emi-annually unless there are special meet­
lngs, and that occu~s where there are delin­
quent contributors or increases in insurance 
premiums, Blue Cross premiums. 

How many employers do you represent as a 
trustee? 

Basically, seven now, I believe. 
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Do you know how many union members are rep­
resented by the union trustees, approx­
imately? 

Well, the membership has dwindled. 
say, appcoximately, 900. 

I would 

Is there an actual monetary fund, you meh­
tioned, called the health and welfare fund? 
Is thpre a dollar F.lmount invnlverl in this 
fund? 

Well, there ' s a dollar amount 'that's con­
tributed to the fund for each employee 
depending upon his status, be he single, 
married, parent and child, Medicare. 
There's various categories as to the amount 
that's contributed for the participant bas~d 
upon his personal status. 

Can you tell us the dollar, the approximate 
dollar amount that was in the funrl in 1978 
and 1979? 

For the ten months ended January 31st, 1979, 
there was $64,85S.26. 

And do you have the figures for 1978? 

I have the figures for January 31st, 1977. 
I don't have them for 178. 

THE CHAIRMAN: What are those figures? 

THE WI~NESS: Okay. Okay. There was a de­
crease in the fund. In fact, there was a 
deficit of $95,178.17. 

THE CHAIRMAN: Well, how much money per year 
is handled by you as trustees, the four of 
you? Can you give us a round fiqura? 

THE WI TNESS : If I can re fer to my ndtes, I 
may be able to. 

THE CHAIRMAN: We donjt care about the pre­
cise figure. We want a rouqh, rotinn 
figure. Can't you give us that? Is it a 
million dollars? A million and a half? Two 
million? What is it? 

THE WI'(1NESS: No, sir, it's not that a'ffiou'rit. 

THE CHAIRMAN: Not that much? 
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THE WITNESS: No, sir. 

THE CHAIRMAN: Well, what is it? 

THE WITN~3t: I can give you the figures. I 
just have th~m all confused here, sir. 

THE CH1I.IRM,l\N: All right.. 
lat\~r. Go ahead, sir. 

Further questioning revealed that St"fford dinn I t know that 
the fund he was a trustee for had sponsored a dental care plan for 
Local 33 members: 

Q. Do the members of 33 have a dental-care plan 
as part of thei r health and welfare bene­
fits? 

A. Not that I know of, sir. 

Q. 

IL 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Who administers the health and welfare fund? 

Rittenhouse Consulting. 

And who are the principals involved in 
Rittenhouse Consulting? 

I bel ieve it to be Larry Smith. I don It 
know whether Libby Kolman is a principal or 
not, but she works with Rittenhouse Con­
sul ting; and I don I t know whether Gerald 
Brown is a principal in the company, Ritten­
house Consultinq, or not, but he works with 
the company. 

Does Rittenhouse Consultants ever give fi­
nancial reports on their administration of 
the funds? 

Yes, sir. 

THE CHAIRMAN: Just a minute, please. J. may 
have misunderstood you, but I understood you 
to say that you do not know that this union 
has a dental plan. IS that correct? 

THE WI~NESS: That's correct, sir. 

THE CHAIRMAN: You don't know that they have 
a dental plan? 

THE WITNESS: T~at's correct. 

* * * 
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And, to your knowledge, no dental p ian was 
used by the fund? 

The fund that I sit as trustee, we don't 
administer or handle, to our knowledge, any 
funds for dental plan. 

t.:rould it surpr ise you to know that si X: 

houses or employers have dental plans that 
deal with Local 33? 

It \40uldn't surprise me. I just don'·t know 
about it. I never concerned myse·lf about 
it. I know it's not a negotiated benefit 
with my firm or, as far as I knm4, any of 
the firms that we represent. 

As a trustee, could you gain the knowledqe 
that six employers provide dental plans for 
employees who are members of Local 33? 

I would assume, if they were members of the 
fund that we administer or are trustees of, 
I would·assume that we would qain knowledge 
of that, yes, sir. 

Have you ever heard of the North American 
Dental plan? 

I've heard of that name, yes, sir. 

And where did you he~r of it? 

A. I couldn't recall. I just heard it. 

Although Ralph Natale had lonq been known as an associate of 
07g~nized crime figures, stafford never questioned Natale's acti­
V1t1es as one of the health and welfare fund's labor union trustees 
pri07" to h~s conviction and. imprisonment. In fact, he readily 
acqulesced 1n Natale's promotlon of Rittenhouse Enterprises as the 
trus.cf l.mel' s new administrator. Mr. Geisler resumed question tng 
stafford: 

Q. 

A. 

Q. 

'A. 

Q. 

Do you know a Ralph Natale? 

Yes, sir. 

What was his involvement with the union? 
What position 

He waa the business agent. 

And when Mr. Natale was the business agent, 
who controlled Local 337 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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Mr. Natale was the major person in Local 33. 

He was not the president of the union. Is 
that corrrect? 

No, sir, I don't believe so. 

Did he have a position as a trustee in the 
fund? 

A. Yes, sir, he did. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

For what years was he a trustee of the fund? 

I think he was a trustee for two or three 
years. 

Where is Mr. Natale presently. 

I unde~stand him to be incarcerated. 

And do you know where and why? 

I believe, in Florida on drug charges of 
some sort. 

Are those Federal charges', to your know­
ledge? 

Yes, sir, I understand ~~em to be Federal. 

Do you know how Rittenhouse became admin­
istrator of the fund? 

Yes. I know how they became admi nistrator 
of the health and welfare funds. They were 
introduced to the board of trustees in 1977 
by Mr. Natale. 

And what, if anyth inq, did Mr. Natale say 
about Rittenhouse? 

THE CHAIRMAN: I take it you were oresent at 
that meeting? 

THE WITNESS: Yes, sir. 

Just that they had been handling this sev­
erance fund at that point in time and that 
their performance was outstanding, and there 
was definite need for a change in the, in 
the administration and handlinq of the 
healt.h and ''lelfare fund, Which was seve:cely 
in the red. . 



Q 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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Were any other administrators given the 
opportunity to present their creaentials and 
bid for the administrator's position with 
the fund? 

No, sir, not at that time, no. 

Was any effort made to see if Rittenhouse 
would charqe a competi tive price for their 
administration of the fund? 

The price appeared ann seemen to be very 
competitive at the time for the work per­
formed, or to be performed at that time. 

Was a comparison made with other funds? 

No, sir. 

Was Rittenhouse then employed by the fund? 

Yes. 

* * * 
Do you know why Local 33 chanqed its name 
from 170? 

I was told that the reason for the change of 
numbers in the local was to erase or remove 
a bad image that the local had received 
through previous oifficials. 

And who were those previous officials? 

Well, in the previolls administration, I be­
lieve, Mr. Natale, and prior to that the ad­
ministration was Mr. Chaloka. 

Since Rittenhouse had been introduced to the 
union throuqh the auspices of Mr. Natale, 
was any check done after Mr. Natale got into 
his leqal problems to see what, if any, con­
nection Rittenhouse may have with Natale 
that was not aboveboard? 

No, sir, no check was done. 

Through your knowledge of Local 33 as a 
trustee, have you received information that 
Local 33 will shortly be taken over by Local 
54 in Atlantic City? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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I've heard talk to that effect, yes. I know 
that Local 33' s membership has been dimin­
ishing 'because there has been a sort of 
immigration of their members to the Atlantic 
City area with the new jobs that are openinq 
up there. 

Prior officials of Local 33, were they a 
Mr. McGreal and a Mr. Baldino? 

Mr. Baldino was an organizer with a previous 
administration at that time with Local 170. 
If Mr. McGreal were employed or a member of 
Local 170 at that time, I don't know that, 
or I would not know that. 

Have those two individuals been convicted ~f 
crimes? 

Which two? 

McGreal and Baldino. 

Y.es, sir. 

And do you know what crimes they have been 
convicted of? 

A. I believe, extortion or something of that 
nature. 

However, Stafford did question the payment at Natale's request 
of a $10,000 bonus to the Rittenhouse company by Local 33. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Isn't it a fact that Rittenhouse Consultants 
received a bonus for merely doing what they 
had contracten to do with Local 33? 

Rittenhouse Consultants din receive a bonus, 
yes, sir. 

And what year did they receive that bonus 
in? What year was ~hat? 

I believe that was 1979. 

THE CHAIRMAN: You mean over and above that , 
which they~ad contracted for? 

THE WITNESS: Yes, sir. 

Do you know how much--

THE WITNF.1SR: 
to be 1979. 
other. 

t'm not certain. I believe it 
It was 1979 or 1978, one or the 



Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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Under their contract, how much did Ritten­
house receive for the services it provided? 

I assume, for administerinq the health and 
welfare plans, fund, $60,000. 

And could you tell us how much the bonus in 
1979 was? 

I believe the bonus, the proiecte~ bonus was 
$10,000. 

Did you vote in favor of that bonus? 

I questioned it. In as much as it was my 
feelinqs that the firm merely did what we 
contracted them to do, I was aqainst payinq 
the bonus and the bonus was eventually paid 
in a two-part sum. 

I did recoqnize the fact that we had come 
from $95,000 in the red, we had improven the 
benefits to the members, the billinq was on 
time, and we were now at this point approx­
imately $65,000 in the black, and r thouqht 
that they did do an excellent iob. However, 
I also ielt that that 1 s what they were con­
tracted to do. 

And could you tell us, who was the one who 
proposed this ten-thousand-dollar bonus? 

Don't holn me to the fiqures. 
certain of the exact fiqure, but 
it was $10,000 a t that time. And 
viduals that proposed this bonus 
Natale. 

I'm nnt 
I believe 
the ind1-

was Mr. 

Local 33's Vice President 

Albert Daidone of Pennsauken, vice president of Bar':enders 
Local 33, was called as a witness because he personified the type 
of labor union leadership whose associations pave the way for 
looting of union welfare funds by organized crime. .DaiOone, an 
associate ofknOilln mobsters, also was close to Larry smith, the 
Rittenhouse consultant who accumulabed an .une~plaine~ 'horde of oash 
in 1978 as a result, in part, of union local dental care plans his 
company had "administered." 

The 38-year-old Daidone said he worked "seven da,Ys a week" for 
his union local -- but he also owned ,a restaurant ~nPhiladelphia 
and beauty shop in Clementon. fie was aSked to explain how he 
became the local's vice president ahd ·what -that jdb'ehtailed: 

Q .Ahd as a bartender ,were you fl mentb'er of 
r~ocal 33? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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Yes. 

And when did you first ioin the union? 

I believe, around 1965, something like that. 

How did it come about that you were employed 
by the union? 

I ran for an election and won. 

Did you approach the union or din a member 
of the union approach you ann ask you to 
run? 

Two years aejo. 

Yes. Were you approached by the union and 
asken to take a position with the union? 

I was approached by Eddie MCBride, who at 
that time was vice-president. Due to the 
absence of the president, he was going to 
run for the presidenc<y. He asked me if I 
would run on his ticket with him. 

Did you clear this with a Mr. Natale? 

When you say did I clear it, Mr. Natale was 
also runninq on the ticket. I was asked to 
run by Mr. McBride. It was his ticket. 

Did you speak to Mr. Natale about 
running for a position with the union? 

Yes. 

your 

What did you say to him? What, if anythinq, 
did he say to you? 

He was glad that I was goinq to accept and 
run on the ticket with them. 

* * * 
Could you tell us what your duties as the 
vice-president of the union are? 

My ourrent du ties ar.e now to do whatever 
Mr. MCBride f.eels that r. should d01 that's 
such as if someOne's in trouble, to go in 
and find out why they were fired, get their 
job back, that type of stuff. 

" 



Q. 

A. 

Q. 

A. 
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Could you elaborate on that, what oth,er, 
what duties you carry out for the union? 

Anythinq that has to he done. There are 
only three officers. We no evervthinq. 

THE CHAIRMAN: Well, describe ~ typical nay 
that yOU have as a union official. 

THE WITNESS: I qo into the office and see 
whatever I have to do, whether it be if 
someone was fired, to see how much work 
there is to give out. 

THE CHAIRMAN: Well, that's not very 
illuminatinq. Can't you tell us what you 
find you have to do and do do? 

THE WITNESS: That every day. 

THE CHAIRMAN: Well, tell us what you no on 
a typical day, please. 

THE WITNESS: Typical day is whatever has to 
be done, I will do. 

THE CHAIRMAN: 
the point. 

What has to be done? 

THE WITNESS: I just told you. 

That 

THE CHAIRMAN: What do you find has to be 
done on a typical day? 

'rHE WITNESS: If someone is firen from a 
job, I'll find out why the v were Eiren, qo 
in and see if I can qet them their ;ob 
back. I f there's reasons for the f i d. nq , 
anythinq, if there's a discrepancy 
somewhere, someone feels they're beinq 
harassed, if there's a problem with shop 
stewarts, anything. 

How many hours a week do you spend on union 
business? 

It's impossible to say. Roughly, maybe 50 
hours, 60 hours. I don't know. I WOl='K 
seven days a week. If someone has a problem 
and they call me at home on a saturday ann I 
can solve the problem, I'll get up and solve 
the problem. If it's a sunday, I'll solve 
the problem. If it's a shop steward 
election at 12 o'olook at night, I solve the 
problem. 

------ ----~ 

i 
I 
I 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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What is your salary as vice-president of the 
union? 

It's approximately -- I clear approximately 
$200 a week. 

* * * 
Do you have any other current sources of 
income? 

I own a restaurant in Philadelphia by the 
name of Intermission. I own a beauty shop 
in Clementon. It's part of a corporation I 
own. That's the only thinq that is owned by 
that corporation, the beauty shop in 
Clementon. 

Daidone and Dental Plan Promoters 

Daidone next explained what he knew about his union'S dental 
program and Larry Smith, the consultant with whom he dealt: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

o. 

A. 

Are you familiar with the North American 
Dental Plan? 

Yes, I am. 

As part o.f your iob as vice-president of 
Local 33, do you have anything to do with 
the operation, the daily operation, of the 
plan? 

In as far as if. one wouln call me and say 
that they're having trouble wi th goinq to 
the dentist, that their name wouldn't be on 
the computer or stuff like that, I would 
call our offices, such as Larrv Smith's 
office, which is Rittenhouse Corporation, 
and they would take care of the problem from 
there. 

Who is Larry smith? 

From what -- I believe Larry Smi th is the 
administrator for Rittenhouse Corporation. I 
don't know specifically what his title is. 

And Rittenhouse Corporation is the 
admi n i s tr.a tor of: the nen t 01 plan; is that 
correct? 

I'm not sur.e. I helieve so. 



Q. 
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Q. 
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During well, how long have you known 
Larry Smith? 

Rouqhly, ten years, I guess, something like 
that. 

And when did he become -- when did R.i t ten­
house become the consultants for the oper­
ation of the dental plan? 

A. I really don't know. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Did you know Mr. Smith before he became in­
volved in the administration of the dental 
plan? 

I believe so. T don't know when the dental 
plan exactly started because at that ~ime I 
was tending bar. Rut I've known h 1m for 
quite awhile. 

And ho\., dia you meet him? 

I met him through R.alph Natale, probably. 

Who runs the daily business of Rittenhouse 
Consultants? 

I would imagine Larry does. He has r,erry 
Brown and Paul -- I don't even know Paul's 
last name. Any time I have a problem with 
any of them, r usually call for Paul or 
Gerry Brown or Larry and the problem I've 
always had have been solved. 

Are you at all familiar with the operation 
of Rittenhouse Consultants and how it oper­
ates in conjunction with the health and wel­
fare fund? 

My only dealings with Larr.y Smith's office 
is that if someone says they can't qet Blue 
Cross, Blue Shield, or they're in a hospital 
and they don't have carns or stu f. f like 
that, I' would call in and they'll call the 
people directly and make sure that,they ~ave 
their Blue Cross or qo in the hospital w1th-
out any complications at all. I 

You do see Mr. Sm.ith on a daily basis, is 
that correct? 

Not necess~rily. SometimE's t'll see him 
every daYi sometimes I'm liable not to see 
him for a week, two weeks; sometimes I'll 
see him thr.ee times in one day. 

Q. 

A. 

Q. 
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Besides seeing him for union purposes, you 
also socialize with Mr. Smith; is that cor­
rect? 

Occasionally, yes. 

* * * 
Do yoU know when the North American Dental 
Plan was first used by the union? 

A. No, I don't. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Do you know what sort of contract Ri tten­
house Consultants has with the union? 

No, I do not. 

Does Larry Smith receive any income from the 
union other than through Rittenhouse? 

Is he on our payroll? 

Yes. 

As far as I know, no. I don't know how that 
is admi nistered or how it's taken care of. 
One of the trustees would be able to answer 
that question. 

Do you know how that North American Dental 
Plan was selected? 

No, I do not. 

Did the union members participate in select­
ing the dental plan? 

Yes, they did. 

How did they participate in that selection? 

When you say did they select North American 
specifically versus another group? 

Yes. 

I don't know whether that was afforded them 
or however that came a~out. 

In fact, no other dental plans were pre­
sented to the union member.ship? 

I don't know. 

.f' 
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Do you know if Larry Smi th has 
sources of income? 

• 

any other 

A. I don't know. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Did you ever ask Mr. Smith 
sources of income lie has or 
business he's involved with? 

what 
what 

other 
other 

No, I don't think so. 
involved in trucks. I 
last time. 

I believe he was 
told you that the 

Do you know of any orqanized-crime influence 
on the union or on the dental plan operated 
by the union? 

No, I do not. 

Daidone and Ralph Natale 

Daidone was questioned about Ralph Natale, his for.mer union 
local colleague who arranged Local 33 I S dental plan contact wi th 
Larry smith and Rittenhouse: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

How long did you know Ralph Natale before 
you were employed bv the union? 

Since about 1965. 
service. 

Since I qot out of the 

And how did you meet him? 

He used to tend bar at the Rickshaw. 

How many members of the union are there 
presently? 

]\pproximately 1200. 

And Local 33 was formerly known as £,ocal 
170; is that correct? 

Yes. 

And why was it chanqed to Local 33? Why was 
the name changed? 

Mr. McBride, I believe, felt that he wanted 
to chanqe. the image of the union and he 
wanted to call it Local 33. The executive 
board voted upon it and the number was 
changed. 

Q. 
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The poor imaqe was caused by Mr. 
involvement wi th law enforcement; 
correct? 

Natale's 
is that 

A. Probably. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Do you know why Mr. -- under what charqes 
Mr. Natale was convicted? 

I believe, arson and narcotics. 

And those were Federal convictions; is that 
correct? 

I believe so. I'm not sure about the law. 

Prior to Mr. Natale's incarceration, you 
were a social friend of his; is that cor­
rect? 

Yes. 

And how often did you see him? 

Maybe every day. 

And when you saw him, was it at his home? 

At his home, at my home, allover. We were 
together quite often. 

When is the last time that you have seen 
Mr. Natale? 

The last. time I saw Mr. Natale is when he 
was up here on one of his trials, I believe. 

When is the last time that you communicated 
with Mr. Natale over the telephone? 

He called the 
have no idea. 

restaurant. When it 
I can't remember. 

was, I 

You still retain your friendship wi th Mr. 
Natale; is that correct? 

Yes, even thouqh I haven't spoken to him for 
quite awhile, yes, he's still my friend. 

Have you heard that Mr. Natale is involved 
in organized crime? 

I only know what I read in the paper abou t 
Mr. Natale. 

What do you read in the paper about Mr. 
Natale? 
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They say that he's associated with organized 
crime and he's been in some sort of trouble. 

Daidone and Angelo Bruno's Frien~ 

Daidone was asked abou t his friends hip with Raymond (Long 
John) Martorano, a close associate of Angelo Rruno before the 
Philadelphia mob boss was murdered in March, 1980: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

o. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Do you know Raymond Martorano? 

Yes. 

How long have you known him? 

Approximatelv ten years, I guess, something 
like that. I don't know. 

And were you introduced to him through Mr. 
Natale? 

It's pssible. 

How often do you see him presently? 

I see him quite often. Three, 
week, sometimes every day. 
don't see him for a week. 

four times a 
sometimes I 

Do you know whether Natale and Martorano 
know each other? 

I believe so, yes. I've been --

Are they good friends? 

I don I t know how good is good friends. I 
know they know each other. 

When you see Mr. Martorano on a daily basis, 
how does that come about? Do you viai~ him? 

A. Yes. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

And what do you do when YOU see him? 

We take a ride, talk, have lunch, maybe have 
dinner. 

Do you act 
Martorano? 

as the chauffer 

I have driven for Mr. Martorano. 

for Mr. 

Have you ever acted as hi~ bodyguard? 

1\. 

Q. 

A. 

Q. 
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No. 

Have you heard that Mr. Martorano is in­
volved in organized crime? 

Only what I read in the pape r. 
he's with organized crime. 

They say 

Did you ever ask Mr. Martorano abou t what 
you have read in the paper? 

A. No. 

Q. Did you ever ask Mr. Natale about what you 
read in the paper about him? 

A. No. 

Q. What business is Mr. Martorano in? 

A. He's in the vending. 

Q. And where is that business located? 

A. In Philadelphia. 

EXAMINATION BY THE CHAIRMAN: 

O. Do I understand that you spend some part of 
almost every day of the week wi th, in the 
company of Raymonc'l "Long John" Martorano? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Yes. 

And what does this association amount to? 
What do you do with him part of every day? 

We have lunch. We talk, we lauqh, we talk 
about the newspapers. 

Do you ride around in a car and look for 
locations for his vendinq machines with him? 

I have been with him when he's been lookinq 
at vending stops. 

Dic'l you ever- speak to Mr. Martorano about 
union business? 

No. 

Did you ever speak to Mr. Testa? 

No. 

Did you ever speak to Mr. Vidino about 
union business? 



- 35 -

A. It's possible. It's possible I spoke to 
them about it, but in regards to, I'm doing 
this or I'm doing that, that's all. 

Q. Do any of those individuals derive any in­
come from Local 337 

A. No. 

Daidone's Other Organized Crime Associations 

Daidone contended he only knew about the organized crime back­
ground of his friends from what he read in the newspapers. How'" 
ever, what he learned about his associates didn't seem to matter to 
him, according to his testimony: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Do you know a Frank Vadino? 

Yes, I do. 

And how long have you known him.? 

Sin c e abo u t 19 6 5 . 
service, roughly. 

Since I got out of the 

And he presently works at your rest~urant; 
is that correct? 

A. He helps me. 

Q. He rece i ves no income from you; is that C01:'­
rect? 

A. No, he does not. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

What does he do for. a living? 

I don't know specif ically. I bel ieve he had 
someth ing to do wi th trucks, the trucking 
business. 

What business was that? 

What was his business? I don't know. I 
think it was -- I don't know, to be honest 
with you. 

Does he act as a bodyguard for Mr. 
Martorano? 

Not that I know of. 

Have you heard that Mr. Vadino is involved 
in organized crime? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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I didn't kno,." that he was or is. I only 
know what I read in the paper about Mr. 
Vadino. He's my friend. 

What have you read in the paper about Mr. 
Vadino? 

They said he was in organized crime. 

Did you ever ask Mr. Vadino about what you 
have read in the papers? 

A. No. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Was he involved with Mr. Natale in Florida? 

Yes, he was. 

And was he convicted of those charges? 

Yes, he was. 

Did you know Angelo Bruno? 

I met Angelo Bruno. 

And who introduced you to Angelo Bruno? 

I don't know. Maybe Mr. Natale. I met him 
a long time ago. 

And how many occasions prior to his murder 
did you see Angelo Bruno? 

A. I don't know. 

Q. Did you attend Angelo Bruno's funeral? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Yes, I did. 

I show you a picture taken at Mr. Bruno's 
funeral and ask you to identify the indivi­
.dualA in that picture. 

That's Frank Vadino, Raymond Martorano, my­
self, and Anthony Amato. 

Did you attend the fUneral as a friend of 
l\tr. Bruno or as a bodyqu ard for Mr. 
Martorano? 

As a friend of Mr.. Bruno and a friend oe 
Mr. Martorano. 

After Mr. Bruno's murder did you visit Mr. 
Martorano on a daily basis and stay with him 
during the day? 
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A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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Yes, I did. 

And was the purpose of your staying with him 
to aat as his bodyguard? 

NO, it was not. 

And why did you stay with him? 

Because I felt, as did Frank Vadino, pro­
bably, that he was upset and we didn't feel 
that he could drive. 

And have you heard that Mr. Bruno was in­
volved in organized crime? 

Only from what I've read in the paper. 

And what did you read in the paper abou t 
Mr. Bruno? 

That he was involved in organized crime. 

Do YOll know an individual by the name 0 f 
Mike Marrone? 

Yes. 

And is he a friend of yours? 

I would say so. 

And how long have you known him? 

Approximately, 
the serv ice. 
met him. 

I guess, since I got out of 
I don't know exactly when I 

Is he presently in prison? 

Yes. 

And what is he in prison for; do.you know? 

I don't know. I believe it was something to 
do with arson. 

When iG the last time that you saw him? 

The last time I SaW him is when I visited 
Mr. Natale in prison and he was visiting 
with his wife or someone. 

Do you Know Philip Testa? 

A. Yes, I do. 

J 
1 

I 
I 
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Q. How long have you known Philip Testa? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q., 

A. 

d
I d,on' t know, to be honest with vou I 
on t know when I t h' 1 • 

f h ' me 1m. I've known hl'm or aw lIe, yes. 

Di d you meet him throuqh Mr. Martorano 
Mr. Natale? and 

Probably, yes. 

And how long ago was that? 

I don't know. 

Have you ever been to his home? 

Yes. 

On how many Occasions? 

A couple. 

Have you heard that Mr. Testa l'S 
organized crime? involved in 

Yes. 

And how did you hear about that? 

From the newspapers. 

Did 
h you 7ver ask Mr. Testa about what YOU 

ad read 1n the newspapers? 

No, I did not. 

When is 
'l'es ta? 

the last time that you saw Mr. 

Maybe a couple of weeks 
like that. ago or something 

And where did YOU see him? 

At a restaurant in Philadelphia. 

What restaurant was that? 

Virgilio's. 

Does Mr. Testa know Mr. Martorano? 

Yes. 

-- -- ---~~ 
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Daidone Explains His Friends 

Concluding his testimonYf Daidone contended his friendships 
and associations had no bearing on his "trust duty" as an officer 
of his labor union local. The questioning proceeded: 

Q. 

Q. 

A. 

Q. 

Mr. Daidone, you have stated that you have 
been associated with Mr. Martorano, Mr. 
Testa, Mr. Vadino, Mr. Natale, all who have 
been identified to you through the news­
papers as being involved with organized 
crime. You have also stated that YOll have 
never questioned these individuals about 
their association with organized crime. Do 
you think that it is in the best interests, 
because of your trust position with the 
union, to continue to associate with these 
individuals? 

MR. SAL DAIDONE (witness' counsel): I would 
like to know what trust position you're 
talking about, number one; number two, I 
would like to know what you're talking about 
when you use the word "friendship" since YOll 

understand that Mr. Daidone happens not only 
to be a bartender, but also happens to be a 
tavern owner, all those things before you 
ask a loaded question to which you cannot 
expect any honest answer without con~ulting 
me and sitting with your staff to f1nd out 
just what you're talking about. 

THE CHAIRMAN: Let me ask a question. Do 
you think an association with these me~ that 
counsel has just enumerated reflects 1n any 
way on your position with the union? 

(The witness confers with counsel.) 

THE WITNESS: Okay. I own a restaurant. I 
associate with a lot of people. I have 
friends that are priests, I hr.we friends 
that are poli ticians. I can't say that I 
have one specific group that I'm closer to 
than another. 

Have any of the friends who are priests or 
politicians been identified as members of 
organized crime in the newspapers? 

I don't know. 

Your position with the union is that of 
vice-president1 1s that correct? 

A. Yes. 

Q. 

A. 
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And as vice-president of the union, do you 
consider that you have a trust duty to the 
members of your union? 

Yes. 

Q. And do you think that your association with 
members, who have been identified by the 
ne'fispapers as members of organized crime, 
wi .. thout your questioning that fact, is in 
the best interests of the union? 

(The witness confers with counsel.) 

A. Because I associate with a group of people, 
that doesn't necessarily mean that my know­
ing them or my socializing v;ith them will 
have any bearing on what I do for my union. 
I only do for my union what I feel is bene­
ficial for my union, and I'll get up out of 
a bed at one o'clock in the morning to help 
someone that has been fired. Are you sug­
gesting that I should call someone to help 
me get up out of bed and go solve a prob­
lem? I take care of my people. 

Q. Are your people also Mr. Martorano, Mr. 
Testa, Mr. Vadino and Mr. Natale? 

A. They're friends. If you were my friend and 
you called me in the middle of the night, 
I'd get up for you. 

Paperworkers' Leader Refuses to Anawer Questions 

Carlos Simone, international representative of the Paper­
workers Union, Local 286, refused to answer questions about his 
dealings with Larry Smith and Rittenhouse in connection with the 
dental health care plan Rittenhouse administered for his union 
local members: 

Q. Mr. Simone, where do you currently reside? 

A. 105 South Mansfield Boulevard, Cherry Hill, 
New Jersey. 

Q. And what is your date of birth? 

A. 8/31/34. 

Q. 

A. 

Mr. Simone, what is your current occupation? 

I respectfully decline to answer that ques­
tion on the advice of counsel. 



.----_ ...... '---

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

~-------- ~ ----- -~-
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Is that --

I'm invoking my Fifth Amendment right. 

Is that on the grounds that it may tend to 
incriminate you? 

Whatever the Fifth Amendment entitles me to, 
Counsellor. 

Mr. Simone, are you an off icial with the 
Paperwork,:!rs union? 

I respectfully decline to answer. 

Mr. Simone, are you a trustee of the h~al~h 
and welfare fund of the Paperworkers unlon. 

I respectfully decline to answer. 

Mr. Simone, does your union have approxi­
mately 5000 members? 

I respectfully decline to answer. 

Mr. Simone, are you a personal friend of 
Lawrence Smith? 

A. I respectfully decline to answer. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

On what basis, sir? 

The Fifth Amendment, guaranteed to me by the 
united States Constitution, Counsellor. 

Mr. Simone, are you familiar with the North 
American Dental Plan? 

I respectfully decline to answer. 

Mr. si mone, did you aid Lawrence Smi th in 
becoming the administrator of the North 
Ame.rican Dental Plan for the Paperworkers 
union? 

THE CHAIRMAN: Just a minute. I take it; 
Mr. Counsellor, that your client is going to 
continue to give tha t same answer, in 
effect, refuse to testify. Is that correct, 
sir? 

WITNESS COUNSEL: That is correct, sir. 

COMMISSIONER FRANCIS: And that refusal is 
based on the Fifth Amendment? 

-- ----~ -------------------,~ --

WITNESS COUNSEL: 
sioner. 
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That is correct, Commis-

THE CHAIRMAN: Well, there's no need to con­
t inue. 

Dental Plan's Mob Connection 

Al though he denied any knowledge of Local 33' s dental plan 
contract with Rittenhouse Enterprises or Larry Smith, Raymond 
Martorano conceded he knew Al Daidone, the local's vice president, 
and that he and other mobsters from the Angelo Bruno gang were 
associates of Daidone. (In 1977, Martorano testified at an SCI 
public hearing that he and Angelo Bruno were associated with John's 
Wholesale vending company. He left his employment at John's Whole­
sale in April or May, 1980, soon after Bruno's murder). Counsel 
Rhoads questioned Martorano about his organized crime background 
and associates: 

Q, 

A. 

Q. 

Mr. Martorano, are you known by any nick­
names or aliases? 

Yeah, they call me Long John, sir. 

What's your present business occupation? 

A. Salesman. 

Q. And what is it that you sell? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Vending machin~s. 

What do they vend? 

Cigaret tes, pinballs, juke boxes, 
tables, et cetera, et cetera. 

Are you self-employed? 

pool 

Well, I am and I work for my son and I work 
for a couple of other companies. 

All right. What are the companies that you 
work for? 

Toomey Vending, Jay Scott, Jay Vending, 
Jimmy Del Cain. 

Was there a time when you worked as a sales­
man for vending machines with a company 
called John's Vending. 

Yeah, I worked for a salesman for John's 
Vending, yes, sir. 



Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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And who is the proprietor of John's Vending 
when you worked there? 

It was my wife and my brother and his wife. 

what's your brother's name? 

John Martorano. 

Well, for what period of time did you work 
for your brother's firm? 

Dh, many years. 
years. 

I non' t remember how many 

Well, when din you rease workinq for him? 

I think it was this year. 

And what was the reason that caused you to 
leave your brother's firm and go on to a 
diffe.rent one? 

I just wanted to work for mysel f and other 
companies. 

Q. Well, can you fix a time wi th respect to 
when you left John's Vending? 

A. It could have been around Apr il or May, 
something like that, sir. 

Q. April or May of what year? 

A. This year. 

Martorano was particularly reluctant to discuss dental care 
plans, disclaiming any knowledge of Local 33 I S arrangements with 
Larry Smi th and the Ri t tenhouse consulting company. He also i n­
sisted that neither he nor his organized crime superior Bruno ever 
shared any of the proceeds from dental plan operations. His testi­
mony continued: 

Q. Now, Mr. Martorano, with regard to the 
aforedescribed scope of this public hearing, 
that is to say, the inquiry into the 
health-care plans, more particularly, 
dental-care plans, did any of the companies 
by which you were employed and you are pre­
sently employed now have a dental plan? 

A. 

Q. 

Not to my knowledge, no, they don't, sir. 

Have you ever heard of a company called 
Rittenhouse Consulting Enterprises? 
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~o my recollection, no, s' 1r. 

Well, if I were to tell you that that com­
~a~rhhad a president bv the name of Lawrence 
. ml , would that help your recoIl t' any? ec lon 

It wouldn't r si r. To my recollect ion, 
don'~ know the company, sir. I 

Do you know Lawrence Smith? 

I've heard of the name. I don't know him. 

From what Source have you heard of the name? 

Ihmi~ht have read in the newSpaoers or some 
c ar1ty aff~ir I might have met him. I 
never me t h 1m, bu t I migh t have heard the 
nam; that way. Bu t I know the gentleman 
Don t know what he looks like. • 

May have been as a result of d' papers? rea lng news-

Could be. I don't know, sir. 

Well, in that context, when you read the 
name Lawrence Smith, did it allow yOU 
learn what business Mr. Smith was in?- to 

I have no interest, sir, in Mr. Smith 
other Mr. Smiths. or any 

I'm not asking you that yOU have interest in 
him. I'm asking whether you know __ 

No. 

-- what business he was in. 

I wouldn't be concerned. 

You would not be concerned with it? 

No, sir. 

Have you ever,heard of a company by the name 
of North Amer1can Dental Plans? 

No, I never heard of up until I read in the 
paper,yesterday. ! think you asked me that 
questlon ?efore. Never heard of the company 
before, Slr. ' 



Q. 

A. 

Q. 

A. 

• 
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You say you read in the paper yesterday. I~ 
what context did you read that company name? 

It was in the newspapers yesterday about it. 

what was the story about? 

Oh, I don't remember, sir. Something about 
the dental something. I don't know. 

Q. This is yester.day's paper? 

A. 

Q •. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Or this morning's paper, something like 
that. 

But you can't recall anything other than 
just the name? 

No, sir, I'm not interested. 

Well, along the lines of North American Den­
tal Plan, did you hear or read associated 
with that company the name Joseph Cusumano? 

NOw, you said that before, sir. I 
think I know the gentleman, si r. 
best recollection, I don't know him. 

don't 
To my 

Well, between the time I said it to you be­
fore and as you sit here today, have you 
searched your memory as to whether you do 
know a Mr. Cusumano? 

A. No, to my recollection, I don't sir. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

* * * 
Well, Mr. Martorano, there was a time, or 
perhaps more than one time, wher~ Lawl=ence 
smith, president of Rittenhouse consulting 
Enterprises, in fact, shared proceeds with 
you, didn't he? 

What was that? 

You didn't hear the question? 

I don't even know what you're talking about, 
sir. No, sir, I don't even know Lpwrence 
Smith. 

Well, is the answer no, then? 

No, sir, definitely not, sir. 
lie. 

It;' s ~ q~mn 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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Well, Mr. Martorano, perhaps with regard to· 
you recalling the name Lawrence Smith, 1111 
approach it a different way. You know 
Angelo Bruno, do you not? 

Yes, sir. 

And again, if you will, how would you char­
acterize your relationship or acquaintance 
with Mr. Bruno? 

He was a very dear friend of mine, sir. 

And for what period of time? 

Oh, my God. Fifteen, 'twenty years, sir. 

Was he ever at any time during that fifteen 
or twenty years a business acquaintance, of 
yours? Did you have a business relationship 
in any way 

Yes, sir. 

-- with Mr. Bruno? 

Yes, sir. 

What was that, sir? 

We worked together, sir, as salesmen. 

Q. Where? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

At John's Wholesale Company, sir, John's 
Vending. 

What was Mr. Bruno during the course of time 
he worked there? 

Ralesman, sir. 

Would you characterize Mr. Bruno's job as 
the same as yours? By that I mean he sold 
vending machines. 

Yeah, the same as mine, a salesman, sir. We 
worked together. ' 

During the course of these, well, years, I 
suppose, that you knew Mr. Bruno, Mr. Bruno 
ever tell you that he was involved in orqan­
ized crime? 

No, sir. 



Q. 

A. 

Qo 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

• 
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Have you ever heard of the term "La Cosa 
Nostra"? 

I heard the term, yes, sir. 

From what source of sources have you heard 
of the term "La Cosa Nostra"? 

In the newspapers, sir. 

Is it fair to say that you had, we'll say, 
read the, term "La Cosa Nostra" many, many 
times over the course of years in the news­
papers? 

Yes, sir. 

And along those lines, you also read it in 
context with your friend Anqelo Bruno, did 
you not? 

Yes, sir. 

And would you tell the Commissior., at least 
in summary, what the articles would say 
about Mr. Bruno in relation to the La Cosa 
Nostra? 

A. I don't recall, sir. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Well, with reqard, aqain, now to Mr. Bruno 
-- and if this helps you recall the name 
Lawrence Smith, please tell me -- have you 
ever heard or do yoU have any knowledqe of 
Lawrence Smith at any time ever havinq 
shared proceeds from his dental plan opera­
tions with Anqelo Bruno? 

No, sir. 

How about that same question with respect to 
Ralph Natale? 

My recollection, no, sir. 

To your recollection, anyway? 

No, sir. 

(There is a brief pause.) 

I just have one last question. Mr. 
Martorano, have you ever facilitated or in 
any way helped anyone contract with the 
union in order to furnish them a dental plan? 

j ~ 
I 

A. 

Q. 

A. 
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No, sir. 

Never at any time? You never recommended 
anyone to any of your union friends? 

No, sir. 

It was apparent froli; Martorano's testimony that ei ther he 
never discussed Local 33's dental plan with those who were familiar 
with it or he didn't wish ~o admit that the subject ever came up. 
For example, he associated frequently with Al Daidone, the local's 
vice president, visited often at Daidone's Philadelphia restaurant, 
the Intermission, and knew the same mob people Daidone knew but 
could not recall ever discussinq the local's dental plan. He was asked about Daidone: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

How is it that you know Mr. Daidone? 

I know him for years, sir. 

Well, how did you meet him? 

Working as a bartender, I think, sir. 

Well, do you know what Mr. 
business is? 

He's with the union, sir. 

Do you know what union? 

Daidone's 

The Bartenders and Hotel Workers Union, sir. 

To your knowledqe, is that presently known 
as Local No. 33, formerly Local No" 170? 

I think that's it, sir. 

Well, how would you describe your rela­
tionship with Mr. Daidone? 

He's a friend of mine, sir. 

Would you say you're good friends, hardly 
know one another? How would you 

I would say, good friends, sir. 

And over the course of these years that you 
have known Mr. Daidone, you are in relative 
frequent contact with him; are you not, per­
haps on a daily basis or every other day? 

A. Yes, sir. 

-
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And durinq these numerous occasions that you 
are wi th Mr. Daidone, do you have an occa­
sion to discuss union business with him? 

sometimes but I don't know if it's any im­
portance.' I don't remember, sir. sometimes 
I did, sometimes. I don 1 t remember on what 
occasions, though. 

Well, in relationship' perhaps to the time 
when you had read about, from the news­
papers, in any event, about N.A.D.P., North 
American Dental Plan, or any other dental 
plans, did you ever discuss. wi th ,Mr. 
Daidone, knowing that he was 1n a un10n, 
whether he had a dental plan or not? 

No, sir, my recollection, I never did, sir. 

Let me pu tit a different ,way. , Do y?U know 
whether in fact, Mr. Da1done s un10n, at 
least, the welfare boarn of that union, does 
have a dental plan? 

No, I wouldn't know, sir. 

You say you wouldn't know? 

No. 

Why would you not know? 

I have no interest to know. I wouldn't have 
no interest to be interested in knowinq. 

Well how about as a result of the articles 
that' app'ear'ed in the paper! did th,at ev~r 
arouse your interest to d 1SCUSS W1 th Mr. 
Daidone words to the effect to say like do 
you have one of these dental plans? 

No, sir, I don't discuss it. 
but I don't rp.member, sir. 
terest. 

You have no interest in it? 

No, sir. 

I miqht have, 
I have no io-

NOW, Mr. Daidone, over this COUl:'se of t~e 
years that you have known him, has bus t -
nesses other than being connected Wij:.h a 
union; isn't that so? 

He owns a restaurant, sir. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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What's th~ name of that? 

Intermissions. 

Where's that located? 

In Philadelphia, sir. 

Have you frequented that place? 

I go there and eat, have lunch and dinner, 
sir. 

Do you know a Franky Vadino, do you not? 

Yes, sir. 

How is it you know Mr. Vadino? 

I know him for years, sir. 

Well, how is it that you got to know him? 

He's from downtown, sir. You know, it's a 
guy that I see downtown quite often for 
years. 

When you say, "He's from downtown," what I'm 
suggesting is, how is it that you met Mr. 
Vadino or, at least, heard the name Vadino? 

A. I know him for years, sir. 

BY MR. RHOADS: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Mr. Martorano, I'm going to show you what's 
been marked Commission Exhibit 21 for iden­
tification. It's a photograph depicting 
amongs t others four individuals. Reading 
from left to right, could you identify those 
indiviquals for us? 

Yes, sir. That's Tony, AI, me and Franky. 

Well, can YOLl give us last names, do you 
think? 

Oh, well, that I sTony, I th ink Tony Amato. 
That's Al Daidone. That's me, and that's 
Frank Vadino. 

Now, the gentlemen you ident if ied for pur­
poses of the record as the one appearing on 
the far right side, and that is the Mr. 
Vadino that you said had worked at Inter­
missions; is that so. 



A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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He didn't work there. 
worked at Intermissions. 

I never said he 

Well, on the occasions that you have been to 
Intermissions, have you eveL seen that gen­
tleman, Mr. Vadino, there? 

Yes, he's there. 

What would he be doing? Would he be sitting 
having dinner, having a drink, or sweeping 
the floors? 

No, eating, having lunch or dinner, or talk­
ing to somebody at the bar. 

Well, over the course of the time that you 
know and have known Mr. Al Daidone, did ~r. 
Daidone in any way ever impart to you that 
Mr. Vadino helped him run the bar? 

He might have said that. 
helped him or not, sir. 

I don't know if he 
I don't know. 

Well, not that he migh t have sa id it. Do 
you have any specific recollection whether 
Mr. Da idone, in fact, ever told you that 
Franky Vadino helped him in the bar. 

To my recollection, I don't remember him 
saying that. 

How long -- and if you have answered this, 
excuse me, bu t I would 1 ike to hear it 
again. How long have you known Mr. Vadino? 

Oh, many years, sir. 

Many years. And how would you describe your 
relationship with Mr. Vadino? 

Oh, friendly. 
people, sir. 

I'm friendly with a lot of 
I'm a friendly fellow. 

Well, again, would you say that you're good 
friends, passing acquaintances? How would 
you characterize it? 

Friendly, friendly, friendly. 

Well, Mr. Martorano, over the course of time 
that you have known Mr. Vadino, have you 
ever known him to be involved in narcotic 
trafficking? 

NO, sir. 
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Never had any knowledge of Mr. Vadino being 
arrested or convicted for narcotic traffick­
ing? 

Yeah, he was arrested, sir. 

Well, then, you do know of the fact that he 
was involved in narcotic trafficking, con't 
you? 

The newspaper 

Do you now know, at least, of his arrest for 
narcotic trafficking, do you not? 

I read that in the newspapers, sir. 

Did you eve:r talk to Mr. Daidone about it? 

I might 
about it. 

have. I don't 
I could have. 

remember talking 

Martorano's testimony became suddenly confusing when 
questioned about Ralph Natale, the former Local 33 official 
initiated the dental plan arrangeme:nts with Larry Smith and 
Rittenhouse consulting company: 

Q. The fact. is Mr. Vadino was also arrested 
with someone else, wasn't he? 

A. According to the newspapers, he was, yes, 
sir. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Who was the someone else: he was arrested 
with? 

It was this Ralph Vitale. 

It was Ralph Natale? 

Vitale. r think it's Vitale. 
if I'm pronouncing it. 

Ralph Vi tale '( 

Yes. 

I don't know 

Q. Is it V-i-t-a-l-e? 

A. Could be. I don't know the correct spell-
ing. 

MR. RHOADS: Could I have a moment, please. 

(There is a brief: pause.) 

he was 
who had 
smith's 
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Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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Well, Mr. Martorano, you know a Ralph 
Natale, don't you, N-a-t-a-I-e? 

Yeah. 

Well, was he the individual that you're 
trying to recall that was arrested --

Yes, sir. 

-- with Franky Vadino? 

Yes, sir. 

It's Ralph Natale, isn't it. 

I don't know how you pronounce the second 
name, but I know it's Ralph. 

This Ralph Natale or vitale that you know, 
how long have you known him? 

Oh, many years. 

Many years? 

A. Yes, sir. 

WITNESS' COUNSEL: I apologize for his in­
ability to pronounce it correctly. 

COMMISSIONER FRANCIS: Could it be another 
reason, Counsellor? Would it be that he 
knows the gentleman very well and doesn't 
want to admit it? 

WITNESS' COUNSEL: No. He admi tted that. 
If he can't spell it correctly, I'm soq:y 
about that. 

COMMISSIONER FRANCIS: Is that your testi­
mony? Is it Mr. Natale? 

THE WITNESS: It could be. 

COMMISSIONER FRANCIS: Is his first name 
Ralph? 

THE WITNESS: Yes. 

COMMISSIONER l!'RANCIS: Is he the gentleman 
that was arrested with Frank Vadino? 

THE WITNESS: Yes, si~. 

COMMISSIONER FRANCIS: Thank you. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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Just for purposes of the record, at this 
point, Mr. Martorano, you testified before 
this Commission on November 7th, 1980, sit­
ting in executive session, and at Page 21 of 
the transcript, line 23, I asked, "That con­
viction was in association with Mr. Natale, 
was it not?" And for purposes of context, 
that's in relationship to Mr. Vadino. And 
your response was, "Yes, sir." 

Well, --

So, at Counsel's request, I do read that 
back to you, and the fact is it is the Ralph 
Natale we are discussing. 

Now, Mr. Martorano, in what business, at 
least prior to Mr. Natale's conviction, was 
Mr. Natale in, to your knowledge? 

He was in the union business. 

And what was he in the union business? 

He was a union it's a union business, a 
union man. 

Q. Was he an official of the union? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Oh, yes. Yes, sir, he was. 

Do you know what title, if any, he had? 

Oh, I don't know what title. But he was a 
boss there; was a union official, sir. 

Well, do you know the name of the union that 
he was associated with? 

A. with the Bartenders and Hotel Workers. 

Q. If ! were to tell you it was ~ocal No. 170, 
would that refresh your recollection? 

A. Could be. It could be, sir. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

And that union that Mr. Natale was 
associated with is, in fact, the same one 
that Mr. Albert Daidone is presently asso­
ciated with 

Yes, sir. 

Do you know that? 

Yes, sir. 
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By the way, of your own knowledqe, do you 
have any knowledqe of why the union chanqed 
from Local 170 to Local 33? 

No, I wouldn't know, sir. 
ledge. 

I have no know-

NO, over the course of the years -- well, 
again, if I may qo back, how would you de­
scribe your relationship with Ralph Natale? 

He was a friend of mine, sir. 

Well, again, could you characterize that for 
us? Is he a good friend, best friends, wha­
t? 

He's a friend, sir. I know him for 
He's a bartender. I know him when he 
as a bartender, fifteen, twenty years. 
a friend. 

years. 
worked 

He's 

Well, durinq the time that you were aware of 
Mr. Natale being a union official, were you 
aware whether Mr. Natale's union had the be­
nefit of a dental plan? 

No, I wouldn't know that, sir. 

Well, did you ever hear of N.A.D.P., more 
particularly, North American Dental Plan, in 
association with Mr. Natale's union? 

I never heard it until you told me, sir, the 
name. 

Well, Mr. Martorano, you were aware, were 
you not, that, amonqst other sources, Mr. 
Natale was derivinq income from Lawrence 
Smith via Mr. Smith's dental ventures, were 
you not? 

No, I don't know that, sir. NO, sir. 

You never discussed anythinq like that with 
Ralph Natale? 

No, sir. It's none of my business. 

Well, aqain, I don't ask whether you char­
acterize it as your business or not, only 
whether you did or did not. 

NO, I didn't, sir. 

i 

1 
I 
I 
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SCI's Rittenhouse Audit 

The key question in the Commission's probe of the South Jersey 
dental plan scheme was: What happened to the more than $150,000 in 
unexplained cash that Larry Smith churned through his Rittenhouse 
consulting company in 1978? The mystery was exposed by the SCI's 
accounting staff after many months of scrutinizing the personal and 
corporate books and records of those involved in the scheme -­
particularly the Rittenhouse records. 

To lay the foundation for the later appearances of Smith and 
his bookkeeper as public hearing witnesses, the Commission ques­
tioned Frank J. Zanino, its senior investigative accountant, who 
held that same posi tion during his previous employment wi th the 
U.S. Internal Revenue Service. Before he began his 30 years in the 
investiga tive accounting profess ion, Zanino obtained a degree in 
business administration at St. John's University, where he majored 
in accounting. 

Zanino accompanied 
clarify his commentary 
later discussions of 
Rittenhouse dental plan 

his testimony with various charts to 
and to provide a standing reference for 
the complicated money flow that the 

operations generated. Zanino's testimony: 

Q. Mr. Zanino, in the course of your duties as 
an investigative accountant assigned to the 
State Commission of Investigation, did you 
have an occasion whereby you were assigned 
the task of investigating, at least in part, 
the health-care invest igation that the 
S.C.I. is currently conducting these he­
arings on? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Yes, sir. 

And more particularly, during the course of 
your investigative work, were you assigned 
to doing investigative accounting analyses 
of corporations, to wit, N.A.D.P., North Am­
erican Dental Plan, Ri ttenhouse Consul ting 
Enterprises, Inc.? 

As to the fir.st named cor.poration, very lit­
tIe. As to the second named corporation, 
Rittenhouse Consulting Enterprises, Incor­
porated, I did a detailed analysis of their 
receipts and expendi tures for the calendar 
year 1978. 

And upon what, if anything, were those anal­
yses based? 

They were based on booksr records, bank 
statements, cancelled checks and other 
financial data supplied by Rittenhouse 
Corporation in answer to subpoenas served by 
this Commission. 
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All right. Now, Mr. Zanino, directinq your 
attention to the chart,* which has be~n 
previously marked Commission Exhibit C-4, as 
a result of the data that you obtained 
pursuant to the subpoenas, did you have an 
occasion to direct the compilation of this 
chart? 

A. Yes, sir, I did. 

Q. Just in general terms, what does this chart 
depict? 

A. This chart depicts the total amount of 
moneys received by Rittenhouse Consultinq 
Enterprises, Incorporated, from all sources, 
both income, loans and any other source that 
may have generated money into the business. 

THE CHAIRMAN: For what period of time? 

THE WITNESS: Durinq the course of the 
calendar year 1978, sir. 

BY MR. RHOADS: 

Q. Now, in more particularity, Illl direct your 
attention to what I will call the first 
block, left-hand upper portion of this 
diaqram, and it reads "Consultinq," then off 
to the left, "N.A.D.P., TRP, Inc. Directing 
your attention to "N.A.D.P.," what does that 
stand for? 

A. N.A.D.P. stands for North American Dental 
Plan. 

Q. TRP, Inc.? 

A. TRP f Inc., is a corporate name fol=' q 
trucking and warehousing firm out of state. 

Q. Did Mr. Smi th have anything at all to 00 
with that, Lawrence Smith? 

A. His firm, Rittenhouse Consultinq, acteo in 
the capacity of consultant to the firm TR~, 
Incorporated, and for such services receiveo 
monthly income. 

*See Chart, P. 58 
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INCOME 

CONSULTING 

N.A.D.P. 
TRP, INC. 

ADM!cNISTRATING 

Local 830 
Local 286 
Local 170 
Local 1034 

MISCELLANEOUS 

S.A.I. 

OTHER RECEIPTS 

Fidelity B.&T., Co. 
Exchanges 

-----~---

1978 RITTENHOUSE RECEIPTS 

$207,096 
76,713 

67,031 
72,451 
82,335 

3,500 

5,000 

104,000 
13,487 

I 

TOTAL GROSS 
RECEIPTS 

$631,613 

DISPOSITION 
OF RECEIPTS 

RITTENHOUSE 
CHECKING 
$608,813 

RITTENHOUSE 
SAVINGS 

22,800 

'-1 
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- 59 -

Now, Mr. Zanino, reading off to the right, 
N.A.D.P., there's a figure $207,096. What 
does that represent? 

That represents the total sum of consulting 
income that Rittenhouse received from the 
dental plan during the qourse of 1978. 

Well, then, am I correct, then, in stating 
that this is income derived as a result of 
Rittenhouse's venture as a consultant to 
North American Dental Plans? 

That's correct, sir. 

And, again, TRP, Inc., $76,713. 
that represent? 

What does 

That represents Rittenhouse income acting as 
consultant for TRP, Incorporate.d, for the 
entire year '78. 

Now, reading down, the next block, which 
would be the middle block of the upper por­
tion of the diagram, it reads, "Admi nis­
trating," and it lists various locals~ 830, 
286, 170, 1034. Before we go into any fi,?­
ures, what does th is diagram mean when, 1 t 
says "Administrating" with the locals listed 
underneath it? 

.. 

The books and records of Rittenhouse Con­
sul t ing En terprises, Incorporated, broke 
their receipts down into basically these two 
categories. The second category termed 
"Administrating," we were led to understand, 
meant performing clerical work and ot~er 
ministerial duties for the respectlve 
locals, particularly in reference to their 
health and welfare plan, their pension plan, 
their severance plan, and irt one or two of 
them also supplied some form of data pro­
cessing service. 

All r igh t. Mr. Zanino, then, am I correct 
in stating that the work Rittenhouse Con­
sulting Enterprises, Inc., is performing for 
these various locals is independent of the 
work it performed at N.A.D.P. wherein they 
got paid $207,OOO? 

Th a tis cor re c t, sir. 

In reading down, you have' a miscellaneous 
figure with S.A.I. Would you explain what 
tho~e initials stand for? . . 

I 
j 
j 

I 

I 
I 
i 

I 
I 
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J 
j 
i 
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S.A.I. is the abbreviation for a corporation 
called Specialized Assurance, Incorported. 
This corporation is related to Ri ttenhouse 
Consulting Enterprises, Incorporated, and on 
an annual basis draws a check payable to 
~ittenhouse Consulting Enterprises for cler­
lcal work done on behalf of S.A.I. by em­
ployees who are normally on the Rittenhouse 
payroll. 

All right. What we will continue to charac­
teri ze, then, as S. A. 1., again is indepen­
dent of N.A.D.P., is it not? 

That is right, sir. 

Now, looking fUrther down, it reads, "Other 
Rece ipts, Fideli ty," I ass ume, Bank and 
Trust, and "Exchanges." Sticking with 
Fidelity, reading across, $104,000. What 
exactly is that income to Rittenhouse? 

In the latter part of 1978, I believe in 
November of 1978, Rittenhouse obtained a 
working capital loan from the Fidelity Bank 
and Trust Company in a total amount of 
$1?0,000. At that particular point they 
stlll owed the bank 46,000, so they received 
a credit of $104,000 in the corporate check­
ing account. 

Now, sir, you have a total, and 
receipts, total gross receipts, 
say, are $631,613. Is that so? 

That is qorrect, sir. 

the total 
I should 

Now, doe~ that constitute, this figure that 
I have just alluded to, does that constitute 
the gross receipts for Ri ttenhouse for the 
year 1978? 

That is correct, sir. 

Now, reading across, you have "Disposition 
of . Receipts." Receipts, of course, I take 
to mean disposition of the gross income. Is 
that so? 

That is the disposition of gross income and 
other mon ies from other sou rces as repre­
sented by the lower box wi th a total of 
$117,487. 
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Q. Reading across, it says, " Ri t tenhouse Check­
ing, $608,813". Now, what exactly does that 
signify? 

A. That indicates that during the course of the 
twelve months in 1978 a total of $608,813 
was depos i ted in the checking account for 
the corporation, Rittenhouse Consulting 
Enterprises. 

Q. And directly below that on 
"Rittenhouse Savings." Again, 
explain what that is? 

the chart, 
would you 

A. The Rittenhouse Consulting Enterprises, 
Incorporated, maintained a savings account 
as well as a corporate business account. 
The $22,800 represents the total amount of 
deposits put in the account during the cal­
endar year 1978. 

zanino testified that only Larry Smith, the president of 
Ri ttenhouse, and his secretary, Libby Kolman, were authorized to 
wri te checks or wi thd raw savings from Rittenhouse" s accounts. He 
then went on to explain the disposition of the $631,000 in Ritten­
house ~eceipts for 1978: 

Q. Now, wi th regard again now to the overall 
chart, excuse me, we're left with Ritten­
house checking, wherein this amount is de­
posited, and the savings account. As a re­
sult of arriving at those figures during the 
course of your investigation, did you then 
go on to determine the further disposition 
of those amounts? 

A. Yes, sir. 

Q. Again, along those 1 ines, did you have an 
occasion to comprise a chart much like this 
one? 

A. Yes, sir, we (:omposed 
chart disclosing the 
funds $631,613. 

a very similar type 
disposition of the 

Q. For the record, this has been marked CS-S it 

for identification. Again, for the record, 
it is "197R Rittenhouse APplication of Funds 
Received." So, again, we ar-e confining our­
selves to the calendar year 1978. 

*See Chart, l? 62 
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NoW, Mr. zanino, I will direct your atten­
tion to the left-hand portion of the chart, 
which I will characterize as the beginning 
of the chart, and it reads, "Total R0.~eipts 
$631,613." What amount does that si9hify? 

That is the same amount as we had on the 
first chart, and it indicates the total 
amount of monies received during the cal­
endar year 1978 by Rittenhouse Consulting 
Enterprises, Incorporated. 

Qkay. Just for continuity, 
s ignif ies the checking account 
the savings account amount? 

Yes, sir. 

then, that 
amount and 

Now, you have spun off from this amount 
various labels with amounts on them, and 
I'll start from the top. We have "Corporate 
Operations," and just sticking with that 
term for a moment, will you explain to us 
what that means? 

"Corporate Operations" indicates expend­
itures on behalf of the corporation for 
operating expenses, such as rent, light, 
heat, po\'1er, telephone, office salaries, 
office supplies, miscellaneous expenses, 
travel and entertainment expenses, anything 
that was spent relative to the operation of 
the corporation in a given period, namely 
1978. 

Mr. Zanino, how much, in fact, was spent by 
Rittenhouse during that calendar year? 

DUring the calendar year 1978 
spent for corporate operations, 
executive salary and Federal 
taxes, $181,077. 

Rittenhouse 
other than 
and stat.e 

NOw, dropping down 
Federal and state 
explanatory to me. 
Is that right? 

to the next line, we have 
taxeS. Now, that seems 

That's his tax return. 

That is the corporate return paid to the 
Federal Government and, also , the State of 
New Jersey on the corporate business tax 
return. 

And that amount is? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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$29,000. 

Going down, I read, "Salary (net)," and what 
does this refer to? 

That refers to Mr. Smi th 's total salary of 
$192,000 less the various payroll deductions 
foe Federal state withholding tax, 
disability insurance, and social security 
payments, so that the net of the 192 qrops 
to $162,314 in cash, in cash being the total 
amount of the checks. 

Sir, I just wanted to ask you one question 
with respect to the salary. Is this salary 
to depict the salary that went to Mr. Smith 
as an individual or is this the payroll for 
Rittenhouse? 

That is merely the salary for Mr. Smith, the 
executive officer of Rittenhouse Consulting 
Enterprises, Incorporated, in 1978. 

Fine. Now, dropping down, it reads, "Cashed 
checks charged to operations." What do 
those terms mean? 

During the course of the analysis of the 
cash disbursement records of the 
corporation, there were several checks drawn 
payable to cash, ahd Mr. Smith was the 
recipient of the cash of $13,200. 

And again going down, the last term you have 
is "Loans and Exchanges," a figure reading 
across is $246,022. What does "Loans and 
Exchanges" mean? 

Loans and exchanges is an account maintained 
in the normal course of business by an 
accountant or a bookkeeper for any specific 
business, and it reflects monies that were 
borrowed from the specific entity by any, 
any third-party; that is, other than the 
corporation itself. 

In the instant case, the analysis of the 
loans and eXchanges account indicated that, 
during the course of 1978, Mr. Smith 
personally borrowed from the corporation 
$246,022. 

Okay. Now, reading across from these three, 
last three bracketed items that we just 
discussed, there appears to be a grand 
total, 421,536. What exactly does that 
mean? 
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That total, $421,536, indicates the total 
amount of monies that Mr. Smith got from 
Rittenhouse Consulting Enterprises, Incor­
porated, during the course of 1978. 

Q. All right. Well, then, am I correct in 
stating it this way: That in 1978, thus far 
we find tha t Larry Smi th has available to 
him, and did have available to him, this 
amount of money during the course of tha t 
calendar year? 

A. That is right, sir. 

THE CHAIRMAN: 
162,314, was 
Smi th? 

That salary figure 
that salary solely to 

of 
Mr. 

THE WITNESS: That is right, Commissioner. 

THE CHAIRMAN: And the 421,536, when you say 
it was available to Mr. Smith, do you mean 
that he actually received it? 

THE WITNESS: The $421,536 represents monies 
that went directly to Mr. Smith personally 
and in some instances to third parties such 
as vendors of various personal items where 
Mr. Smi th was the beneficiary of the ser­
vices or the items. 

THE CHAIRMAN: Then he received in hand, or 
took from the company, in one form or 
another, 421,536 in that year? 

TLE WITNESS: Yes, sir. 

MR. RHOADS: 
please. 

May I have the ne xt chart, * 

Q. Now, for continuity sake, we're left with a 
figure of 421,536 enuring in some fashion to 
the benefit of Larry Smith. Is that somehow 
depicted here? 

A. Yes, sir. It's the first bracketed section 
of the particular chart in fron t of you, 
which reads, "1978 Larry Smith, Funds Avail­
able." 

*See Chart, P. 66 
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Cor orate Ex enses 

SPECIALIZED 

Salary 23,827 

Loans & Exchanges 85,101 

PERSONAL FUNDS . 
Fide1i~ Bank 43 

Friend1 Bank 52 

Savin S Certificates 107 

MISCELLANEOUS 

Sale of House 11 265 

Uniden ti f ied. 11 189 

\ 

1978 LARRY SMITH 

FUNDS AVAILABLE 

$421 

283 321 

$836 239 
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Now, I won't belabor this. Dropping down, 
we have "Specialized,:' and it reads, 
"Sa lary, Loans & Exchanges," What's the 
significance of Specialized, if any? 

As I testified before, Specialized act.ually 
stands for the corporation known as Special­
ized Assurance, Incorporated. Again, Mr. 
Smi th is the sole stockholder of "that parti­
cular corporation. He rece i ved a salary 
from that corporation in the amount of 
$25,000 during the course of the calendar 
year 1978. The figure depicted of $23,827 
is the net salary he received after the pay­
roll deductions mentioned relative to 
Rittenhouse; primarily Federal and state 
withholding tax, social security tax, dis­
ability. 

Fine. As we said for the Rittenhouse money, 
the same could be said for the Specialized 
money, that is the $108,928 in some fashion 
enures to the benefit of Mr. Smith in '78; 
isn't that so? 

That is correct, sir. 

Dropping down, we have "Personal Funds, 
Fidelity Bank, Friendly Bank, Savings Certi­
ficates." Just explain those briefly, 
please? 

In addition to the corporate bank accounts, 
Mr. Smith main taincd personal checking 
accounts and personal savings accounts in 
the two named banks, and, also, was the 
owner of bank savings certificates drawn 
against the Philadelphia Bank and Trust 
Company. 

What's the bottom figure coming out of these 
personal funds? 

The total amount of monies coming out of his 
personal funds was $283,321. 

Now, the last r~rea that we have marked on 
this chart reads, "Miscellaneous, Sale of 
House," which again to me is self-explan­
atory $11,265. That's proceeds he derived, 
I assume, from the sale of property he 
owned. Is that so? 
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I cannot say that he mmed the property, 
Mr. Rhoads. All I knm., is that on a spe­
cific date there was a deposit in Mr. 
Smi th 's personal bank account "in the amoun t 
of $11,265. The source of that money was a 
check wh ich ind ica ted that it was the pro­
ceeds from the sale of a house. 

All right. Now, Mr. Zanino, then, for 1978 
\'Ihat was the grand total amount of funds 
available to Mr. Smith? 

Mr. Smith had available to himself for per­
sonal lise during the course of 1978 a total 
of $836,239. 

Now, with regard to this figure of the funds 
that were available to Hr. Smith q did this 
cause YO"i' then, to go further on to deter­
mine the disposition, if any, of those funds 
in '7 8? 

Yes, sir, it did. 

And, again, did that cause you to have a 
chart made up much like this on~? 

Yes, sir, as a result of Ollr analysis we 
prepared a chart s~o~~nq the dispo~ition of 
funds. 

MR. RHOADS: May I have CS-7. 

Q. Mr. Zanino, fbr the record, we are now re­
£erring to what's been marked Commission 
Exhibit 7,* and would YOll just tell us ho\'I 
you would label this chart? What does it 
depict, in general terms? 

A. That chart: depicts the disposition or use 
that Mr. Smith made of the $836,239 that we 
had ascertained were available to him from 
all sources during the course of '78. 

Q. Starting a t the top, on the depos i tories 
reads, ""Realty Transaction: $57,612." Was 
that for. the purchase of some property or 
whn t-bave-Y0u tha t Nt'. Smi th mude in tha t 
year? 

A. Th at j, sri gh t, sir. 

*See Chart, p. 69 
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Q. Dropping down, "Acquisition of Savings 
Certificates, $322,843." Woulcl you just 
explain what kind of sav.i ngs cGl:tificates 
arc we talking about here? 

A. 'r~J1Se are pr imflrily short-·term certifica te s 
of depos it, wh ieh Mr. 8mi th had acquired 
from the Fidelity l3ank and 'rrllst Company. 
DUring the Course of 1978 he purchased 
$322,843 worth of eertifici3.tes. Part of the 
funds Used to acquire these certificates re­
s ul ted from the rna turi ty of some short __ 
other fUnds, and, in eSB~ncc, he cOl..11d con­
ceivably Have said to have rolled them over. 

On the first chart we showed that he had 
available to himsclf from savings certi­
ficates approximately $190,Ono. 'I'hat, plus 
the difference to 322,000 represents savings 
certificates that Mr. Smith acquired jointly 
in his name and his wife's name during '78. 

Q. Now, you have -- t-lell, st:ri.ke that for a 
moment. You use .. ,,! the terrr. "r.olling over." 
What does that mean? 

A. When the savings ccrtificate matured, he had 
an oPtion of taking the pr.oceeds, Which 
would act',lally be his cost price, plus the 
accrued i~terest, in the form of a check or 
he could go out and buy a new certificate 
for the total amount of pLincipals and 
accrued interest. 

Q. Thank you. 

Now, you have "Acquisi tion of Bank Checks." 
I assume there's a difference between a bank 
check and a savings certificate? 

A. Yes, sir. 

1\. 
A bank check merely rcprescr'lts a check drawn 
on the bank Which has beon acquir.ed pri­
marily for cash by an individual and made 
out to a vendor or a payee of the ind i­
vidual's choice. 

Q. And What amount was th~t for. '78? 

/-
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Dur.ing the course of '78, we were able to 
ascertain tha t Mr. Sffii th personally or was 
responsible fcr the purchase of $16,429 
worth of bank checks from the Fidelity Bank 
and ':erust Company. 

No\-, , reaaing down, "Payments to Third 
Parties," we have four aiffcrent areas. 
I'll start with the top. It reads, "Ven­
dors, $141,000." Just briefly, what vendors 
are we talking about? 

Durl.l1q the course of 1978, Mr. Smith h'ad 
some improvements done to his home. What we 
represent as vendors are prmarily con­
tractors tha t worked on renova tions to the 
home, and decoLating companies, furniture 
companies which belped refurbish it. 

'l'he next area is II Related Corporations, 
$ 89, "/ 08. " Are they corpora tions owned by 
Mr. Smith or what-have-you? What are they? 

Again, these cOl:poratiol1s are corporations 
whe'r:e in the records disclosed that Mr. Smi th 
is the sole s tockholde r:. Our analys is of 
the disbursements mude by Rittenhouse Con­
suI tinU and Speciali zed Assurance ind ica ted 
that certain m0l11eS that were charged or 
that WE're Mr. Smith's responsibility went 
back into the corporations, primarily 
Rittenhouse Consulting Enterprises, Spe­
cialized Assurance, Gantern States Casualty 
Agency, Incorporated, and DreW Insurance 
Company. 

Reading dovmt "Related Individuals, $3750." 
That's sister, brother, mother, whatever. 
Is that what that means? 

Primarily, his brotbf.:!r received the $3750 
from Hittenhouse and Mr. Smith assumed re­
sponsibility for it. 

All right. Now, you have vendors again, and 
you have it characterized as "Untraced Ven­
dors." What does that mean? 

Unt.aced vendorn with the amount of $16,095 
represen t."J payees of: checks wh ieh we were 
unsuccessfUl in actually obtaining, again 
because of the quality of film or the 
records j ~.:;t. weren't avc.lilable. But the 
$16,095 WU~ ~pent. 
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Dropping down, "Personal Taxes." 

During that year 1978 Mr. Smith paid $30,564 
in personal taxes and that was primarily for 
tax~s due to the Federal Government and the 
State of New Jersey for the calendar year 
1977. 

For '77? 

For 1977, yes, sir. 

And likewise for the State of New Jersey? 

Yes, sir. 

Paid in '78 for '77? 

c e were amoun sue. "ai'd l'n '78 for '77. 'r'h Y t d 

NoW, from this area that we have just 
alluded to on up, and that would be the per­
sonal taxes through realty transactions, 
these are based upon documents furnished to 
the State Commission of Investigation by 
Larry Smith and Rittenhouse. Is that so? 

By Larry Smith, by Rittenhouse, and, also, 
by the banks which -- in which he maintained 
the accounts, but primarily from the Ritten­
house and Mr. Smith's personal records. 

The $150,000 Question , 

The Commission's accountantn had traced all of the $836,239 in 
currency generated by and available to Smith during 1978 
except for $153,854. 'rhis unexplained sum was Investigative 
Accountant Zanino·s next topic: 

Q. 

A. 

Q. 

All r igh t. Now, qui te obviously, that does 
not account for the entire $836,239 that 
Mr. Smi th had available in 1978, and how 
much does that, in fact, leave unexplained? 

As indicated by the bottom line, that does 
not account for $153,854. 

Now, with regard to this bottom figure, the 
unexplained cash of Mr. 8mi th for '78, did 
you, in fact, in some way detail that in 
more full fashion? 
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Just -- yes, sir. Just like any of the 
other charts that we had prepared, we pre­
pared a chart indicating the total amount of 
cash that was generated by Mr. Smith during 
the course of 1978 and attempted to acc'ount 
for it in expenditures, deposits in bank 
accounts, et cetera. 

MR. RHOADS: All right. May I have the next 
exhibi t? 

Q. For the record, this is Commission Exhibi t 
8,* and it reads, "1978, Larry Smith, Cur­
rency Generated and Utilized." 

Now j Mr. zanino, is th is a more fully de­
tailed, I suppose, graphic explanation of 
the utili za tion by Mr. Smi th of this cur­
rency we have been talking about? 

A. Yes, sir, it is. 

Q. All right. Now, looking to the upper left­
hand portion of the chart, it reads, 
"Source," and splitting off from that, "Cor­
porate Accounts," below that "Personal Ac­
counts." 

Nowi the corporate accounts, what's the 
figure for that? 

A. $170,365. 

Q. Personal accounts? 

A. $158,409. 

Q. Now, I read the total of 328,774. Would you 
explain to the Commission, what's the signi­
ficance of that figure? 

A. The figure $328,774 represents the total 
amount of currency that Mr. Smith had avail­
able or had generated between January 1 and 
De cember 31, 1978, from all sources, both 
corporate and personal accounts. 

* Se e Ch art, P."; 4 
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1978 LARRY SMITH 

CURRENCY GENERATED AND UTILIZED 

CORPORATE ACCOUNTS $170,365 

SOURCE <:::: PERSONAL 158,409 ~ $328,774 
ACCOUNTS 

PERSONAL 
ACCOUNTS 

o::!' DEPOSITS 
r--

CORPORATE 
ACCOUNTS 

UTILIZED 20 

F.B.&T., CO. 
OFFICIAL CHECKS $16 

CLOSING 
EXPENDITURES TITLE-HOUSE 6 33,796 

F.B.&T., CO. 
SAVlN3S CERl'IFlCATES 11,367 

UNEXPLAINED CASH $153,854 

\ 
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A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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Now, dropping down, it reads, "Utilized," 
and again it branches off. We have "De­
posits, Personal Accounts, Corporate Ac­
counts," Now, does this figure of $141,124 
represent a portion of this upper amount, 
the 300-plus figure that we're talking 
abou t? 

Yes, sir, i.t does. 

Now, personal accounts is salE-evident. 
What corporate accounts are we talking about 
here? 

Again, we're talking about the four basic 
corporations; Rittenhouse Consulting Ente­
rprises, Specialized Assurance, Ineo­
rporated, Eastern States Casualty Agency, 
and Drew Insurance. These--

Go ahead. 

These 
which 

accounts were 
was attributed 

source. 

depositories of 
to Mr. Smith as 

cash 
the 

All right. Well, then, I'm correct in say­
ing, in part, that Mr. Smith took some of 
his money and he put it back into his cor­
porate accounts. Is that so? 

Yes, sir. 

Dropping down, we 
and reading off 
F.B.&T. Is that 
about before? 

Yes, sir. 

What is that? 

have 
the 
the 

"Cash Expenditures," 
top branch, this is 
same bank we talked 

It's Fidelity Bank and Trust Company. 

It says, "Official Checks, $16,429," I'm not 
sure what the term "Official Checks" means. 
Would you please explain that? 

Again, as I stated before, the inspection of 
the records of the bank indicated that dur­
ing the course of 1978 Mr. Smith personally" 
or else by direction, acquired checks of the 
bank, off icial bank checks made payable to 
other people, in the amount of $16,429. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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We have "Closing Title-House, $6000," again, 
the same bank, "Saving Certif i.cates, 
$11,367." And what total is that for 1978? 

The total of the three figures is $33,796. 

And the aggregate amount of the utilized 
cash? 

$174,920. 

And this, I assume, is basic subtraction, is 
that so, leaving you with what amount unex­
plained? 

Again, the unexplained cash as the result of 
the investigation indicates, $153,854. 

All right. Now, just lastly, Mr. Zanino, 
this amount is what you're left wi th as a 
result of anylyzing all the books, records, 
what-have-you, furnished us by Larry Smith, 
Ri ttenhouse, whatever agencies that we got 
as a result of our subpoenas. Is that so? 

A. Yes, sir. 

Q. 

A. 

As a result of tracing all the expenditures 
from the income for Mr. Smi th for 1978 -­
and I am characterizing it as income, what I 
mean is total cash funds available in '78 -­
again, you are left with the figure 
$153,854. Is that correct? 

Yes, sir. 

THE CHAIRMAN: When you say 
152-plus thousand dollars, 
account for it? 

are 
you 

THE WITNmSS: No, sir, we could --

left with 
couldn't 

THE CHAIRMAN: You couldn't account where it 
was, what it was used for, or anything 
else. Is that correct? 

THE WITNESS: Yes, sir, that's correct. 

THM CHAIRMAN: Despite your efforts using 
all the documents at your command, you could 
not account for that much money? 

THE WITNESS: That's right, Chairman. 

THE CHAIRMAN: Where it went to? 
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THE WITNESS: Yes, sir. 

EXAMINATION BY COMMISSIONER FRANCIS: 

Q. 

A. 

Mr. Zanino, just to take it a little differ­
ently from what Judge Lane 'says, if Mr. 
Smith were to testify here in this public 
hearing and say that he can explain the 
$153, 000 because he spent a certain amount 
in cash and the purchase of his home, or in 
jewelry, or in buying bricks or lumber for 
his home, you, in your analys is, have a 1-
ready taken that into account, have you not? 

Yes, sir, we have. 

Larry smith's Aide 

Mrs. Libby B. Kolman, bookkeeper and off ice supervisor of 
Rittenhouse Consulting Enterprises, Ltd., and subsequently its vice 
president and secretary, testified under a grant of immunity by the 
Commission. She reluctantly conceded she had discussed her 
forthcoming test imony with Larry Smi th, pres ideot of Rittenhouse 
and a key target of the Commission's search for an explanation of 
what happened to more than $150,000 in unexplained profits by Smith 
from his company's various enterprises, including "qdn'd,nistration" 
of labor union dental plans. Mrs. Kolman and Smith were the only 
Rittenhouse officials authorized to sign company checks and sqvings 
account withdrah'als. The SCI's investigation had confirmed that 
she received a large pay increase from Smith -- at about the time 
the Commission's inquiry began to focus on the prospects thqt these 
unexplained funds ultimately were shared with mempers and 
associates of organized crime. Mrs. Kolman's testimonY follows: 

Q. Mrs. Kolman, there came a time during you r 
employ, I believp. it was between 1978 .:tOd 
1979, that your salary essentially douPled; 
isn't that so? 

(The witness confers with counsel.) 

A. Excu se me. I'm not sure exactly whether it 
doubled or not. 

Q. Well, is it fair to say that it was 
approximately double? 

A. 

Q. 

It's fair to say it increased. 

Increased significantly, let's say, qnywh~re 
50 to a hundred percent in that calenqa r 
year; is that so? 

(The witness confers with counsel.) 

~ 
p, 

~ 
I 
I 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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THE CHAIRMAN: Mr. Attorney, I think if the 
witness has some difficulty with the ques­
tion she has a right to converse with you. 
But we don't want you, in effect, testlfy-
ing, you know. 

MR. MANNO: Mr. Chairman, I don't kno~ what­
ever gave you the idea that I was, in ~f­
fect, testifying. I'm simply consultlng 
with my client. 

THE CHAIRMAN: All right. Well, be sure you 
don't. Go ahead sir. 

I don't want to belabor the point. Between 
50 and a hundred percent that your salary 
increased in that time frame? 

I honestly, honestly don't remember if it~s 
between 50 and a hundred percent. It d ld 
significantly increase, but I can't fact­
ually st.ate it increased between 50 and a 
hundred percent. 

All right. Living with th~t ~n;swer, v:as 
there any correspondingly slgnlflcant In­
crease in YO)lr duties within Ri ttenhouse? 

No, not really, no. 

Did there corne a time when you, as an e~­
ployee of Ritt~nhouse, becam~ aw~re that t~e 
State Commisslon of Investlgatlon was, ,ln 
fact, investigating Rittenhouse Consultlng 
Enterprises? 

There carne a -- I'm sorry. Could you ask -­

Sure. I'm asking you simply this: Did 
there ever come a time during the course ,of 
your employment with Rittenh~us~ ~ons~ltlng 
Enterprises that you, as an lndlvldua~, be­
came aware that the New Jersey State Com­
mission of Investigation was, in fact,' in­
terested in reviewing documents belonglng,to 
the corporation Rittenhouse Consultlng 
En terprises? 

Yes. 

And when was that? 

I hones tly can't te 11 you wherl it was. I 
don't remember what month or what year I be­
came aware of the investigation. 
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Q Well, 1111 put it a different way. Did it 
correspond in any way at all in time frame 
with the time that you got the significant 
salary increase? 

(The witness confers with counsel.) 

A. Excuse me, sir. I didnlt make any correla­
tion as to the times of the increase in my 
salary and the a\'lareness of the investiga­
tion of Rittenhouse Consulting. 

Q. No, 11m not suggesting that you Ire making 
it. 11m asking you. Il m asking you to make 
it. Is there such a correlation or isnlt 
there? 

A. If you Ire asking me at this moment in time 
is there a correlation, I donlt believe so, 
no. 

THE CHAIRMAN: Well, tell us when you last 
received a raise, please, to the best of 
your recollection? 

THE WITNESS: To the best 
lection, I believe it was 
January, 1980. 

of my 
thE:! 

recol-
1st of 

Mrs. Kolman next stated that she and Smith, by whom she had 
been employed at Rittenhouse for about eight years, were the only 
company off icers E..J thor i zed to sign wi thdrawals from Rittenhouse 
checking and savings accounts. However, she contended her know­
ledge of Rittenhouse's business transactions was minimal: 

Q. Now, if you will, could you briefly explain 
to the Commission, what is the function of 
Rittenhouse Consulting Enterprises? 

A. r.rhey are a consul ting firm tha t does cler­
ical duties for certain clients, which in­
clude computerized clerical information. 

Q. All right. Well we're interested, at least, 
on expounding on the consulting aspect of 
Rittenhouse. What is it that one would con­
sult with Rittenhouse over, if, in fact, 
anyone does? 

(The witness confers with counsel.) 

A. I am not party to the cOnsul ting aspect of 
the business and I clQn' t know exactly what 
consulting 1u dono. . 

r 
~ 1, 

I 
\ 
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Now, you had mentioned,. also, that Ritten..,. 
house does administrative work. You charac­
terize it as, I believe, clerical work in 
some fashion. For whom do they do that? 

At this point another of Mrs. Kolman's frequent consultations 
with her counsel, Donald F. Manno, took place. Chairman Lane in­
terrupted their discussion: 

THE CHAIRMAN: Mr. Attorney, that'B a ver:y 
simple fact question. Why woulrl you have to 
confer (or) initiate a conf~rence with your 
client on that? 

MR. MANNO: Well, Mr. Chairman, the reason 
why I feel it appropriate to consult with my 
client is really not a matter that I choose 
to answer before this Commission today. 
What goes on between my client and myself is 
privileged mat~rial, and I can't really tell 
you that. 

THE CHAIRMAN: Well, I'm telling you that 
you're here for the purpose of conferring 
with her on any legal difficulty or any mis­
understanding. But you're not here to 
supply her with facts. We're asking her for 
facts. We're not interested in you. If we 
wan ted you, we wou 1d have pu t you on the 
stand. 

MIL MANNO: Mr:. COllllni!wionUL', you don't know 
what I said to my cLient clnd 1 rescnt thu 
fact --

THE CHAIRMAN: I don't want you initiating. 
If she wants to confer. wi th you, Ie t her 
ini tia to the inqu i ry. I don't wan t you to 
be ini tia ting it and telling her wha t Lo 
say. I've said thaL three times and I mean 
it. 

MR. MANNO: Well, Mr.. Chairman, I have said 
berore, and I will. Bily it "gain, I am not 
telU,n9 this wit:nos~; whul. l:o say. l3ut w.il:Il­
in my dutir:s and my rCBponsibilitics as nn 
officer of the court and an attorney-at-law, 
I must advise my cient appropriately. 

COMMISSIONrmKADlm: I think we nhoutd fJtop 
being so cute, Mr. M'lf1nO. ',Phis wil:.nef:is 
appears here with immunity, and let me just 
say as one member of this Commission, having 
listened to her for twenty minutes, that I 
cons ider her responses He') fa r to be; vo I:y 
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close to the border of evasion and I think 
you, as her counsel, ought to keep that in 
mind as she continues. 

Second, after three warnings from the Chair­
man you persist in conferring with her over 
every question that relates to a factual 
response from her. It seems to me that this 
record will show, and everyone of the mem­
~ers of this Commission who has watched you 
lS well aware that you have coached this 
wi tness on every single ques tion asked of 
h~r. That is not appropriate to your posi­
tlon here today, and I think your cute 
re~ponses to t~e Chairman are also inappro­
prlate. I thlnk you ought to think carc­
fully about them as the hearing proceeds. 

MR. MANNO: I don't deem it appropriate to 
respond to that. 

COMMISSIONER KADEN: Let me say, Mr. Manno, 
that you appear here as a member of the bar 
with responsibilities to this Commission, 
and the powers that this Commission has 
again~t your witness apply also to you. 
Now, 1£ necessary, we won't hesitate to call 
you ,before this Commission and let you 
testlEy. But so long as your client is 
testifying, we expect lier to testify, not 
you. We expect them to be her recollections 
and not yours. 

MR. MANNO: I understand that. 

The Commiss ion ques tioned Mrs. Kolman at th is j unc turc abou t 
wbether she had discussed her prospective public hea~ing testimony 
with Smith: 

COMMISSIONER l~RANCIS: Let me ask you th i s 
before Mr. Rhoads asks another question: 
Miss Kolman, have you, between your l~st 
ap'pearance in privat~ session and today, 
conf.erred with Mr. Smith about your testi-
mony before the S.C.!.? . 

THm WITNESS~ I have 
Smi th tha t I am going 
have in that respect 
Smith. 

discussed with 
to appear today. 
conferred with 

Mr. 
I 

Mr. 

COMMISSIONmR ii'RANCIS: Did you talk to him 
about the nature of your teAtimony? 

-~~ .. -----
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(Witness conferring with counsel.) 

COMMISSIONER FRANCIS: Having conferred with 
counsel, can you give us your answer, 
please? 

THE WI'rNESS: Yes, I did speak wi th Mr. 
Smith in reference to these hearings and to 
the subject rna tters that I was asked to 
testify on and we did discuss them. I was 
__ we, we just -- he told me to, you know, 
answer to the best of my abili ty and the 
best of my recollection and truthfully. 

COMMISSIONER FRANCIS: My question was only 
whether you conferred and you told me you 
have conferred with Mr. Smith? 

THE WITNESS: Yes, we did. 

COMMISSIONER FRANCIS: About the substance 
of your testimony here today? 

THE WITNESS: I'm not sure I qui te under­
stand the substance of your testimony today. 

COMMISSIONER FRANCIS: 
going to say? 

About what you were 

THE WITNESS: About what I'm going I 
don't know what I'm going to say until I say 
it. I'm sorry. Maybe I misunderstood you. 

COMMISSIONER FRANCIS: Did you confer wi th 
Mr. Smith about what, in general, your 
testimony would be before the Commission 
today? 

THE WI'l'NESS: No, I didn't discuss what my 
testimony would be, ,what I would :,ay ,on 
t his, a saw i t n e s s r 1 g h t now. We d 1 d dl s­
cuss the subjects that I thought would be 
pertinent to this investigation. 

COMMISSIONER b"'RANCIS: And what subject waS 
tha t? 

'l'HE WI'l'Nr~SS: mxcuse me. 

( 'rhe witness confers with counsc<l. ) 

f.rl-IE WITN8SS: The subject that we discussed 
is, I quos tionec:1 why I was here, as to the 
bookkeeping aspects of the company. 

~ 
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COMMISSIONER FRANCIS: Did you discuss with 
Mr. Smith that you would be asked about 
cashing checks for him and giving him cash, 
or anything along that line? 

THE WITNESS: As those were questions asked 
of me in previous testimony, they were sub­
jects that I was aware of. 

COMMISSIONER FRANCIS: And, therefore, you 
discussed that with Mr. smith? 

THE WITNESS: 
keeping, yes. 

The procedures of my book-

Commission counsel pressed the witness for more details vf her 
knowledge of Rittenhouse's consulting business: 

BY MR. RHOADS: 

Q. Mrs. Kolman, I ask again, what clients, if 
any, did Ri t tenhouse have wi th respect to 
the clerical supervision aspect of Ri tten­
house? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

One client would be Local 33, Health and 
Welfare Plan. 

Well, would it refresh your recollection if 
I were to tell you that you testified before 
the Commission on May 1st, 1980, and you 
were asked the question wjth regard to 
clients, this is I 94, ~<;:ferring to lines 13 
through 14, you listed -- or strike that. 
The ques tion was, "Were some of the groups 
Local 54." Does that refresh your recol­
lection as to clients of Rittenhouse, at 
least, in that time frame, 1978? 

The names that you have mentioned have been 
or are clients of Rittenhouse, yes. 

All right. Well, is it that, 
Ri t tenhouse a t leas t served as 
trator to various unions within 
and welfare funds? 

then, that 
an adminis­
their health 

I personally do not consider the corporation 
an administrator. We perform a clerical 
and ministerial functions, but we have no 
powers over the phones with --

THE CHAIRMAN: You did perform those func­
tions for those locals who have just been 
enumerated? 
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THE WITNESS: We have clerical and adminis­
trative functions, correct. 

Mrs. Kolman was questioned about various withdrawals 
authorized from Rittenhouse's accounts: 

BY MR. RHOADS: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

With respect to your functions within 
Rittenhouse, did you have occasions Qver the 
period of time to cash various checks where­
in or whereby the proceeds were turned over 
to Mr. Smith? 

On occasion, yes. 

I am going to show you documents that have 
been previously marked. This is Com~ission 
Exhibit 3A. If you look at that, lt pur­
ports to be a copy of a check received from 
Fidelity Bank and Trust Company of New 
Jersey, the amount of $5000 --

No check. 

Strike tha t. It's a savings wi thdrawal in 
the amount of $5000, dated March 15, 1978. 
There's a signature purporting to be that of 
Libby Kolman. Is that your signature? 

Yes, it is my signature. 

And did you, in fact, wi thdraw $ 5000 from 
that account? 

Yes, I probably did. 

And did you pr'~bably give it to Larry Smith? 

Possibly. 

Do you know what he possibly did with it? 

There are many things that we've done with 
the cash that sllch as th is wi thdrawal. I 
migh t have taken this cash and deposi ted 
into other corporate identities. 

Well, just for the record, do you have any 
clear recollection as you sit here today as 
to what you did with the proceeds of that 
withdrawal slip? 

A. No, I do not. 

she 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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I'll show you what's been marked Commission 
Exhibit 3B. This purports to be a copy of a 
savings withdrawal on the Fidelity Bank and 
Trust Company, dated May 8, 1978, in the 
amount of $4500 •. There' s a signature pur­
porting to be that of Libby Kolman. Is that 
your signature? 

Yes, I believe so. 

And did you withdraw that amount of money? 

Yes, I believe so. 

And did you give the proceeds of that cash 
to Mr. Smith? 

I can't definitely testify to that. I can 
only reiterate that it possibly could have 
-- it probably could have gone into, into 
other corporate identities. 

Well, let me put it in a different fashion. 
Did you ever have any occasions whereby you 
would make withdrawals in, say, amounts such 
as $4500 where you personally would just 
keep the cash? 

Excuse me. 

Sure. 

(The witness confers with counsel.) 

In answer to your question, no, I never per­
sonally kept the cash. 

I'll show you Commission Exhibi t 3C, which 
lists savings withdrawals in the amounts of 
$11,000, and that's dated May, I read it to 
be 26, 1978, there's one dated August 21, 
1978, in the amount of $7500, November 14, 
1978, in the amount of $32,500; December 
1st, 1978, in the amount of $25,000, all of 
which purport to have the signature of Libby 
Kolman. Would you just look at those four 
slips and tell me, is that your signature? 

A. Yes, it is. 

Q. Now, starting with what would be the largest 
withdrawal, $32,500, did you give the pro­
ceeds of that withdrawal to Mr. Smith? 

--~---------- -
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A. 
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I can't honestly say I -- I don't recall 
giving that amount of money to Mr. Smith. I 
do know that we did deposit large sums of 
money into the -- one of our corporate iden­
tities. Something like $55,000 was de­
posited. 

Well, if you will, look at each one of those 
wi thdrawals and tell me, do you have any 
recollection of giving any of those wi th­
drawal ~roceeds to Mr. Smith? 

Wi th all the transactions that I handle, I 
can't possibly recall anyone instance of 
anyone transaction of actually giving that 
to Mr. Smith. 

All right. Well, Mrs. Kolman, let me ask it 
to you in this fashion then: In the 
calendar year of 1978, do you recall just 
the incident of giving an amount of cash to 
Lawrence Smith that you had withdrawn on his 
behalf from a savings account? 

A. Yes, that's possible. Yes, I can. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Well, not if it's possible. Now, I want an 
answer. Did you or did you not? We're not 
looking for possibilities any more. 

Okay. Yes, there were checks drawn ou t of 
the companies for various sums of money, of 
which some were given to Mr. Smith in cash, 
that he possibly could have deposited to 
other accounts or whatever. 

Now, can you give the Commission today an 
approximate amount of cash proceeds that you 
made available to Lawrence Smith as a result 
of cash withdrawals from the account during 
the calendar year of '78? 

Unfortuna tely , I cannot because I do not. 
have my -- I don't have complete sets of 
books, which I did go over for th is hear­
ing. I do not have all of my books and 
records to refresh my memory, so I really 
can't give you actual figures. 

COMMISSIONER FRANCIS: Mrs. Kolman, let me 
ask the questions to you th is way: Is it 
fair to say that at no time did you divert 
any of those savings withdrawals or cash 
withdrawals from the checking account to 
your own purposes? 
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THE WITNESS: My own personal purposes? 

COMMISSIONER FRANCIS: Correct. 

THE WITNESS: That is correct in saying. 

COMMI SSIONER FRANCIS: Is it fair to say 
each time you made a cash withdrawal from 
savings or a cash with~rawal from the check­
ing account, that cash either went to Mr. 
Smith personally or went to one of his cor­
porations? 

THE WITNESS: Or his personal accounts, yes. 

COMMISSIONER FRANCIS: 
checking account? 

Or his personal 

THE WITNESS: Or, or it could have been, we 
could have taken the money out of the cor­
porate account and gotten a certified money 
order or something. 

COMMISSIONER FRANCIS: 
name or the name of 
tions? 

THE WITNESS: Yes. 

In either Mr. Smith's 
one of his corpora-

Mrs. Kolman ultimately conceded it was "totally possible" that 
her withdrawals from Ri ttenhouse accounts could have amounted to 
$158,000 or more for her employer Smith: 

BY MR. RHOADS: 

Q. 

A. 

I jus t have one las t question. Perhaps it 
would facilitate your recollection if I gave 
you and amount of $158,000. Does that in 
any way refresh your recollection as to an 
aggregate amount of cash that you made 
available to Mr. Smith in 1978? 

THE CHAIRMAN: Is that the amount of checks 
you have already shown this witness? 

MR. RHOADS: No, it isn't. Your Honor, I'm 
just throwing that out because we found 
through other testimony tha t Mr. Smi th did 
have that amount available to him and more. 

Yes, that amount could have been available 
to Mr. Smith. 

-~~'---'-

---------- -
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By virtue of your cashing, not cashing, but 
withdrawing monies from the account and 
making it available to Mr. Smith; is that 
so? 

It is totally possible. 

The Rittenhouse Consultant 

Larry Smith of Moorestown, president of Rittenhouse Consulting 
Enterpris~s, Ltd., and the next witness, described the activities 
of his company in connection with labor union health and welfare 
funds. His testimony as the final witness on the second day of the 
Commission's publi.c hearings laid the groundwork for further 
detailed in ter-rogat ion of SlOi th the following morning. Commission 
counsel questioned Smith about Rittenhouse's consulting business: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Now, Mr. Smith, if you can briefly describe 
tor the Commission, what is the function of 
Rittenhouse Consulting Enterprises, Inc., as 
of today? 

Rittenhouse is a consulting firm which 
performs ministerial, administrative-type 
services, marketing, negotiating, some data 
process ing and computer work, generally in 
those fields, and they would be expanded off 
of that. 

Well, with regard to the consulting aspect, 
what is it that a client would use 
Rittenhouse to consult over? 

A client may want some specific programs 
installed or researched as to efficient 
methods of some data processing work via 
their computer, or computerization of their 
operation. 'l'hey may want some marketing 
research done, which we would get into. 
They may want some analysis done in 
different fields, whether it be the 
insurance field or heal th-care-type field, 
and those would be some of the example areas 
that we would get involvea in. 

All right. fiVell, staying for a moment with 
thl~ a rea of heal th care, do YOLl have any 
c lien ts now tha t you, in fact, do consu It 
with over the area of health care, for 
instance? 

Yes, we do. 

Would you name them for us? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

-~--~~~ 
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Rittenhouse would do some work for the Bar­
tenders Local' 33 in the Camden area, as an 
example. 

* * * 
Mr. Smith, I believe I had asked you, if you 
would, to tell us the clients that you now 
have for Rittenhouse in the capacity of 
Rittenhouse functioning as a consulting 
agency. You did mention Local 33. There 
are others, I trust? 

Mr. Rhoads, I understand your question to 
say do some work in the health-care field, 
and I gave Local 33 as an example. 

Are there others in the health-care field? 

Yes, there would be additional ones. Local 
-- Union~Local 286, United Paperworkers. 

We work for North American Dental Corpor­
ation. North American Dental Corporation 
would be another. 

Any other unions? 

A. The Teamsters Local 830. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Where is that local located, if you know? 

Philadelphia. 

Any others? 

Local 1034, Clerks, Philadelphia; Local 54, 
Atlantic City, Bartenders. 

Mr. Rhoads, these are all unions that we 
would have come in direct contact with, 
either directly or through the services we 
perform with a North American Dental con­
tract. 

All right. Well, I wanted to get to that, 
Mr. Smith. 

With regard to the unions, such as Local 33 
for an example, is it that Local 33 directly 
employs Rittenhouse or are you indirectly in 
some fashion employed by Local 33? 

The local union does not directly employ 
Ri t tenhouse. The Local 33 has a heal th and 
welfar.e fund tha t directly employs Ri t ten­
house. 
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A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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Now, we used an example Local 33, and you 
had said, if this ~s a fair characterization 
of the testimony -- if it isn't tell me -­
you said you wer~ employed indirectly by the 
union in that you're employed by their 
health and welfare board. Is that so? 

That would be correct, Mr. Rhoads. 

Does that apply to the other locals that you 
enumerated for us? 

Not directly in the health-care field, but 
we may Rittenhouse performs a direct 
service to other funds related to those 
union local numbers. I was trying to keep 
it characterized to your questlon of 
health-care industry, or health-care field. 

Now, with regard to the heal th-care field, 
other than Local 33' s health and welfare 
board, are there any other unions that you 
consult with? 

We do work for the United Paperworkers, 
Local 286 of Philadelphia. 

Now, wi th regard to Locals 33 and 286, do 
you, in fact, whether it be a contract or at 
least being employed by them, were you em­
ployed by them in the time period of cal­
endar year 1978? 

I believe we would have been, yes. 

Does there, in fact, exist any contract be­
tween Rittenhouse and Local 33, the welfare 
board? 

A. Yes, there is. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

And simi larly, is there one wi th the board 
of Local 286? 

Yes, there is. 

Were you a party to both of those contracts? 

Yes, I was. 

Now, with respect to your functions, duties 
that you performed, the consulting work that 
you perform for those two boards of those 
locals, would you expound on that for the 
Commission, please? What exactly is it that 
they consult you on? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

-----------~---
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In particular reference, I would start with 
Local 33, if you like. When we were re­
tained, they were havina tremendous adminis­
trativ"e difficulty. Th~y retained us to try 
to pu~ ~ ~ in a computer form. Also, they 
had dlftlculty at the time \.,ith coverage 
from Blue Cross of New Jersey, Blue Shield, 
major medical. They were having difficulty 
of getting their claims processed due to 
so~e previous lack of administrative corpor­
atlons. They retained my firm, myself, to 
negotiate direct.ly with Blue Cross to get 
the benefits reinstated on their behalf. We 
were successful in doing that. Also, we 
were successful on their behalf of getting 
the rates that the fund was paying Blue 
Cross reduced. We negotiated specifically, 
I believe, with Don Stewart, who is the head 
o~ New Jersey Blue Cross for the group 
fleld. We also were given accolades and 
t;lritten commendation for the services that 
we did perform in that field for them by not 
only the board, but Blue Cross. 

We feel we did a pretty viable service, and 
I t~ink the board did so spread that upon 
thelr own record commending us on the job 
that \-'las done by our firm. And that would 
be the forte or type of operations and some 
types of consulting that we did or do for 
that fund. 

Well, with regard to the health and welfare 
boards, what type individuals comprise those 
boards? By that I mean, are they solely 
comprised by union representatives or are 
there other type individuals on them, if you 
knm'l? 

The boards are generally administered by 
employer trustees and the equal counterpart 
?f labor trustees. Generally at their meet­
lngs they have counsel present and an ac­
counting firm. 

Well, wi th regard to Local 33, again, and 
I'm confining now my questions to that local 

Yes, sir. 

-- at least for the time being, I'll inform 
you when I switch, there came a time, then, 
when you entered into a formal contract, did 
there not? 



,~ 

, 

- 93 .~ 

'\velfare 

n i:c lr.g i'O\.: Ritten-

i'IlW:l was th:i.t? 

~~\.J t:.fl:'! bt;;~t: c...f my rE:c0LLect10li r and I'm 
\'a·:i.1~ Oil t~'I;":" p~l.·iod" i;:. rUSH\: have been 
:.9 latL(.l.' ~art: IjJ~ I -;'4, 1'15, sOlllet'iheee in 
t.h· •. :: 2\1:"80. I.ll'::, ug~ill, hr. HLvaCi;:;;, 11m not 
.t:'us 1. tiv"L1. 

L~c:.:=-l :~3'::;. t, u ... ~,t'"'''''l ·::(~'l:~. l~:-'i!Cl"..':.4(!'CS -.- ----- .... ---.- .. _._.'-..... - --_ .. _-- .-.--.~.---

t;u.? d-:'I!1: .. :l.l cae,.:> ~;f;J.: .... 'ic'~3 ",'I;::re provid2d for Local 33 members 
~';as l~(;'SCl:io:::d uy Sali trl~ 

L~. ,'.·:..:...:··1 33 E,:::.-,J....r! .::nd ~Jelfnre F'.md has no den.­
t::.l cov:t::'.'-;j~," \~nut Luc~~l 33 :nds :1re inoc­
Pt:!11l~0.1.,} . .! :l':"stJtiatl:t1 concractc wi th the den­
••• ~_l tJi-:118i':'t iilClude:r:.i,;ith, I oellev(:, three 
::.pc(·~.iH: -:·c~l:i)c,dli!·'s or n:1s-cuuranca ill the 

Q. 

r":!;::!ti/ ! ..... ,I. (. ... !..'-.;:_~, :":l1C ':!H1t i:::.: r.,}.r:dl€.!a in 
~~it't::ct n.::~ Jt.!.at1.0n':': '::q th(:! local Ulllon \;i-ch 
tel:. 8lilplvyec t.f..l n",,£a-c.L~·cc. t.iH:! b(:;IH;'J:i t on be­
,",,:.ii 0:: ~C!::! il1 l.!iv.i.<.lLl •. d. 

r;'o.{ ;\!.It;) I, ... C::'l1 ~).2m::::l ~ .. ,i)cp()rilt.lon tnt-:n l:>ro­
\id,~S' tn2 :.;\:n:vi\.!·.::! to peOVlae tl1(;! btmefit 
d,u'L tne 10(.'£:1 L.lllCn n'-90tiut:.ed_ So that is 
t/(ldt: I \vQS tr) .i..ng to ,=xpl<:lil1 vlhen telling 
~Oll the.y, uo not. pClrticip<:lte through a w'el­
:rv.re fund. 'rhe eHlployer \wuld pay North 
American on a tlireat basis. 

So that it is the employer of these melTlb~rs 
of Lo(:ul 33 that haPfJe~ to have the services 
of, I'll refer to it t-IS N.A.D.P., that's 
North American Dental Platt. IE: that so? 

'l'h.:1:. e would be .:!fl ;::tg C0(:;l\len t to tha t type, 
y~~. 

Al:e! C!1<l t "(~L':,ci t)e i:(\\·' u:l.'.:lmll-ce b-?ne,eit of 
'~~"::: ~~Il~!.?1 :"':Yl'(;l.t" ~he '1I"41,oe:cs ()j~ Loctll 33 em­
plo'!,:,d il): 'C!li:\t: p .. tl:ti<.mlar establishment; 
1::HI I t. d 1.?- telL," :: i2 c t'i' 

Nu !.JU':::U'C'iln! 
qUt-;!sh:d til,,.: 
heLH-C] (:, .i. t 

,~.I,'~\.i·r .~. ,; 0 If the ..?filplclyee rG-
I.OC~,.L Iwi,(HI to negotiate the 
~,ll"Hlld tU:.m be neqo-ciatec1 in 

t:ht:::jr. b~·tl; • .:.i:. 

'I 

! 

I 

I 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

- 94 -

All right. 
lishments, 
Hill area. 
you can? 

You had mentioned three estab­
I believe you said the Cherry 
Would you name those for us, if 

Again, many houses, restaurants; I. believe 
it was the Hyatt House in Cherry H1.1l, the 
Holiday Inn, and, again to the bes t of my 
recollection, the Coach House would be a 
third. There may be a fourth. I can't 
recall. 

Now, you say that N.A.D.P. has the contracts 
with the employers with respect to this den­
tal plan. How is it that you know that? 

Because we're retained by North American 
Dental q:S their consultant, and I would be 
knowledgeable to that fact. 

When was it that you were contracted by 
N.A.D.P. as a consulting agency? 

Again, to the best of my recollection, we 
first started negotiations with North 
American, 1975 sometime. 

You say you started negotiations 
N.A.D.P. Is that to suggest that 
later became a contract with N.A.D.P.? 

That's correct. 

Do you know when that contract was? 

with 
there 

It was several revisions to it and negoti­
ations went on for about a year. I don't 
know if it was officially si,gned in 1.1 6 ar;d 
w~s effective in -- an ongo1.ng relatlonshlp 
in '75. I don't have it in front of me to 
refresh my recollection. 

Mr. Smith, excuse me if I have asked you 
this I don't believe I did. Do YOll know a 
gentieman by the name of Joseph Cusumano? 

Ye s, I do. 

What is Cusumano's 
with N.A.D.P.? 

Mr. CUSUIl\ano's is 
American Dental. 

relationship, if any, 

president of North 
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I show you what's been previously marked for 
identification Commission Exhibit 1 and pur­
ports to be an agreem~nt between. the 
parties, Health Corporatlon of Arnerlcan, 
North Arne rican Den tal Plan and Ri t tenhouse 
Consulting Ente.rprises, Inc. If you Wl)uld, 
would you loc,\" at that document and just 
first tell me if you can recogni~e it. 

It appears to be a doc lImen t, it's by North 
American Dental and Ri ttenhouse Consulting 
Enterprises. 

All right. Do you identify this, then, at 
least, to be the copy o~ the agreement that 
we had alluded to earller between you and 
North American Dental Care? 

Mr. Rhoads, in the effort to save time, 
would this be the specific document sub­
poenaed from my office that we turned over 
to you? 

Q. Yes, it is. 

A. All right. Then I would identify the docu­
me n t. 

Natale Contacted Smith 

Smi th confirmed tha t Ralph Natale, an associate of organi zed 
crime fIgures, was his dental care contact with Local 33, formerly 
Local 170: 

Q. 

A. 

Q. 

And at the point in time, the time frame 
du ring which you negotiated and ultima tely 
went to contract with that local, with whom 
did you dea 1 on the welfare board at that 
time? 

Ini tial contact was from the, one of the 
co-chairman of the bnard, ahd the union 
reprel:)entative at the L:ime was Mr. Ralph 
Natale, who approached me with his account­
ant. I believe it was Troiano, Nick Troiano 
and Ragone, C.P.A. firm in Cherry Hill, ~nd 
I believe I was approached at the same tlme 
by both men if we would consider taking this 
account. 

With regard to this time frame, then, in 
1974, how long had Rittenhouse Consulting 
Enterprises been in existence? 

Ii 
II 
Ii 
f 

~; 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

- 96 -

If my memory serves me, they carne in exis­
tence the end of 1972, beginning of '73. 

And directing your attention now to the 
employment capacity of Rittenhouse with 
health and welfare boards, was Local 33 the 
first one with whom you contracted? 

As to a health and welfare fund, it would 
have been. 

Now, who reached out for whom? By tha t I 
mean, did Natale corne to you or did you go 
to him and offer your services? How did 
that work? 

I was originally contacted by their account­
ant from the fund. It was my first contact 
and I was contacted by them. 

Now, the second part of my question, or the 
second question W.;lS, did you ever corne to 
learn how it was, what led the accountant to 
you? 

The accountant informed me at the time that 
the person or people that were handling 
their ministerial administrative operations 
were discharged. They were left up in the 
air for someone immediately to come in and 
take over, you know, the opera tion of the 
administra t i ve portion of the fund's work. 
That is what the reason was given to me at 
that time. 

Now, Mr. Smith, I'm not asking motive. What 
I'm simply asking you is, if you know, how 
was it tha t the accoun tan twas awa re tha t 
Rittenhouse Consulting Enterprises, Inc., 
was a possible cure-all? How did they even 
know you were in that business? 

Well, the accounting firm would be aware 
because, I ind ioated, we handled the i r 
severance fund, which t:his accounting firm 
also was a member of tha t board. So he 
would be totally knowledgeable of our ser­
vice and capabilities in performing the type 
of work they needed. Now, as to who he 
spoke to, I ass ume he spoke to the board, 
you know, of tru stees, be fore he con tac ted 
me. 
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Now, you mentioned that Mr. Natale was a 
co-chairman as well as a union rep. Do you 
know if at that time in 1974 Mr. Natale 
enjoyed any position within the union other 
than union rep for the welfare board? 

Again, I don't know the sequence of events, 
but there was common knowledge that Mr. 
Natale was co-chairman of the welfare board 
and he was co-chairman of the severance 
board and, also, a representative of the 
local union, to answer your question. 

Do you know whether he was an officer in 
Local 33? 

I believe him to be an officer. 

Do you know what it was? 

Aga in, I believe it was treasurer of the 
local uninon or financial secretary/ 
treasurer of the local union. 

Now, we are now referring, of course, to 
this as Local 33. To your knowledge, had it 
ever been known by any other numerical des­
ignation? 

This local was formerly known as Local 170. 
It was changed approxima tely a year and a 
half ago. 

Do you have any personal knowledge as to why 
it was changed? 

No, sir, I wouldn't. 

With regard to Mr. Natale, was he literally 
a party to the contract between Rittenhouse 
Consulting Enterprises and the health and 
welfare board of Local 33? 

He would have been a par~y because, not orly 
being co-chairman, but when my firm was re­
tained, there was a trustee meeting in which 
I attended with all the trustees present and 
they elected to retain me. 

Well, did you ever attend a meeting of the 
welfare board, prior to the actual awarding 
of the contract, during which time there was 
a vote on the contract to be awarded to your 
company? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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Again, to the best of my recall, I was 
present at a meeting, sir. 

And do you recall how Mr. Natale voted? By 
that I mean, did he vote against hiring your 
firm or did he vote for hiring your firm? 

Again, to the best of my recall, and you're 
going back some years, I believe there was a 
discussion of the board without me being 
present. I was then asked to discuss what 
services we were going to do and what 
undertakings we would go forward with to 
perform by negotiations with Blue Cross, and 
I was asked to explain some of our in-depth 
service that we would perform. 

At that point, a little later on they had a 
private discussion, then I was told that the 
board had unanimously approved our firm and 
we had the contract. 

So I assume the answer is yes, Mr. Na tale 
being a member of the board, it was 
unanimously voted? 

Yes, along with the other trustees. 

Do you know of your own personal knowledge, 
prior to the actual vote by the board 
contracting, you whether Mr. Natale ever 
sponsored you, talked in your behalf, 
recommended you? 

I was never present if that type of thing 
was discussed. I would have assumed he was 
pleased with our services of the severance 
fund. I'd see no reason why he wouldn't 
recommend us. But I was not present for the 
statement that you just made. 

* * * 
Did you know Ralph Natale I?rior to the time 
t.hat you- had contracted with Local 33' s 
welfare board and, if so, how long? 

I had known Ralph Natale prior to the 
welfare contract. As indicated, we've done 
other work, either via the local union for 
other funds. There was a prior 
relationship, some type. I did know him for 
approximately four or five years prior to, 
or three years prior to that. Again, ,I'm 
vague on it. I don't recall. 
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Well, had that prior relationship been one 
on a business level or social? 

It was one of a casual acquaintance, nothing 
out of the ordinary. 

Well, do you recall how you carne to know 
tvlr. Natale? 

Mr. Rhoads, not specifically. Through the 
years I go to many functions, labor func­
tions, entertainment functions, benefit 
fun~tions, all types, where many labor 
leaders are there, and, again, it could have 
been, and I'm trying to be as close to it as 
possible, where a relationship developed 
through those type of meetings. That would 
be as close at this point as I can answer 
you. 

Now, there carne a time when Mr. Natale was 
no longer an officer within that union; 
isn't that so? 

That's correct. 

Do you know what reason, if any, was the 
cause of his not remaining as an officer of 
that union? 

It's public knowledge why, Mr. Rhoads, that 
I'm sure everyone is aware of, in this area, 
at any rate. 

Mr. Natale was on trial and convicted of a 
felony. And I believe you cannot retain 
office, union office, if you have been con­
victed of a felony charge. 

During the course of your 
Mr. Natale did you ever 
discuss with Mr. Natale 
areas his conviction? 

relationship with 
have occasion to 
in more specific 

WITNESS' COUNSEL: I object as to what 
discussions Mr. Smi th migh t have had wi th 
Mr. Natale about what he was convicted on 
has any pertinency to a health-care investi­
gation, I fail to see, and plus the normal 
objections about hearsay. 

MR. RHOADS: May I res~ond to that? 

'l'HE CHAIRMAN: I'm not SUre I heard your 
quee tion, so .. -
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MR. RHOADS: Mr. Chairman, what I am elicit­
ing from this witness is his background 
knowledge of Mr. Natale, a man that he has 
already testified was a union official in a 
union which awarded a contract to this wit­
ness's company, and our scope, of course, 
involves the incursion of criminal elements, 
organized crime, into the health-care indus­
try, and I suggest that this is a pertinent 
area and I suggest that this witness's know­
ledge of Mr. Natale's background becomes 
pertinent as does his relationship with Mr. 
Natale, I suggest, becomes highly perti­
nen t. 

WITNESS' COUNSEL: tvlr. Lane, Commiss ione r 
Lane, the questions were relative to signing 
of a con t r act i n 19 7 3 0 r '4. Th e que s t ion s 
are now whether in 1979 or '80, at a much 
la ter date, he had discuss ions with Natale 
as to what he wus convicted for. 

BY MR. RHOADS: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

1\. 

With regard to Mr. Natale, do you know when 
it was tha t Mr. Natale was no longer an 
officer within that local? 

I\gain, Mr. Rhoads, I believe it might have 
been about a yCnr and a half ago, two years 
ago, possibly. I\gain, it's just recall. 

Do you know who 

I believe his 
Edward McBride. 

Do you know a 
Albert Daidone? 

Yes, I would. 
Local 33. 

his successor was, if any? 

successor would have been 

gentleman by the name of 

He's a representative of 

Smith's $10,000 "Bonus" 

Commission counsel next asked Smith what role Ralph Natale 
played in the award of a $10,000 bonus to Smith's company by Local 
33's health and welfare fund: 

Q. During the course of your contract with 
Local 33's welfare board, did there come a 
time, to your know ledge, tha t Mr. Na tale 
moved for you to get a bonus as a result of 
the work you had been doing? 
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Mr. Rhoads, I don't know if Mr. Natale ever 
moved to get me a bonus in the way you're 
fr~ming the question. I was awarded a bonus 
by the board, and, as I indicated earlier, I 
wa~\ given several accolades by the entire 
bo~rd for the job that was done for them and 
the· amount of reduction that I was able to 
negotiate Eor this fund with Blue Cross, 
which I again don't recall the exact figures 
but was in excess of $75,000. They found a 
very favorable job was done and the entire 
board awarded me or the firm that bonus, so 
not in the framework that you're posing the 
qUE:stion. 

Well, what was the amount of the bonus? 

Age:in, Mr. Rhoads, we deal with severa.L 
firms. 'ro the best of my recollection, 1 
think it was $10,000, in that area of money. 

Prior to the award of th is bonus, did you 
have any discussions with Ralph Natale along 
the lines of your being awarded the bonus? 

If I did, I don't have any exact recall to 
any discussion. I didn't know if the board 
was going to give me an award of anything, 
and I didn't know the amount. And that 
decision was made at the bJard with all 
board members present. They made that deci­
sion, and I was told what they wanted to do 
for me. 

Q. Who told you? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

So any of that discussion would have to have 
been between the board members and not me. 

That probably is so. What I am asking you 
simply is: Did you, either prior to the 
award of t.he bonus or subsequent to the 
award of the bonus, ever have a discussion 
with Ralph Natale involving the bonus you 
received? 

Not to my specific recollection other than 
Mr. Natale at the time reflecting his 
approval of the fine job that he and the 
board members felt at that point in time. 

If you know, did Mr. Natale vote for award­
ing you the bonus? 

~ 
! 
1 
! 
I 

I 
I 

I 

A. 

Q. 

A. 
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I would assume he was one of the board mem­
bers. Not assume, he was a board member and 
they all voted and it was a unanimous de­
cision. I don't know who proposed the 
award, but he was one of the board members 
and they voted in a collective vote. 

And how was tha t award treated by you? And 
by tha.t I simply mean, was the award con­
sidered income by Rittenhouse for that year, 
or was it taken by you personally? How was 
it treated? 

Mr. Rhoads, that would be income to the 
firm. All monies received would go, from 
any contract, directly to the company that 
it belonged to. 

Smith and Paperworkers Local 286 

Smith confirmed that his company also had a "data processing, 
ministerial" contract with paperworkers Local 286, and that Carlos 
Simone, the local's international representative, helped to swing 
the contract to Rittenhouse. Simone, a previous witness, had re­
fused to answer any questions relative to his local's relationships 
with Smith or Rittenhouse. Smith's testimony on Local 286 and 
Simone: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Qj 

A. 

Q. 

NOW, with regard to Local 286, that's United 
paperworl<:ers. Did you, in fact, enter in to 
any contract with United Paperworkers? 

In what area are you speaking of? 

Health care. 
plan board. 

The welfare, health welfare 

Ne did, in fact, enter into an agreement to 
do some data processing and ministerial ser­
vice for that firm. 

That would be for the health care fund? 

Health and welfare fund. 

Now, prior to your being awarded that con­
tract with the health and welfare board, had 
you done any other work for Local 286? 

Yes, sir. 

For how long a period of time had you been 
associal.ed with Local 286? 

.. 



~. 
Ii 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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Yes, sir. 

For how long a period of time had you been 
associated with Local 286? 

Approximately three years, prior to that. 

Ronghly,1973. Who would have been the 
officers or members of the health and wel­
fare board, if you know, of that local? 

I think I ought to clarify that for you, 
Mr. Rhoads. 

We have a specific set amount of duties with 
the Local 286 health and welfare board. We 
do not attend their fund meetings. We 
strictly do the data processing, ministerial 
work for that fund, so we don't come in con­
tact as a general wi th their board. Our 
firm did come in contact with the two 
co-chairmen of their welfare bo~rd to estab­
lish this particular contract when our 
facilities were inspected by their board 
members. 

with regard to the union representative to 
the health and welfare board, or representa­
tives, who were they in 1976? 

Carlos Simone. 

Anyone else? 

Are you speaking of from the labor side? 

Yes, I am. 

To the best of my knowledge, it was Carlos 
Simone. 

Prior to 1976, did you know Carlos Simone? 

Yes. 

Did you know him personally, social acquain­
tances? 

I knew Carlos Simone on a business-rela­
tionship basis, some social. 

For how long a period of time prior to 1976 
had you known him? 

A. 

Q. 

A. 
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Possibly four or five years. Again, Mr. 
Rhoads, it may go back, Carlos Simone's 
case, and I don't recall, much further 
back. We knew each other casually from the 
industries that we were involved in at the 
time. 

Do vou have any personal knowledge as to 
whet'her Carlos Simone recommended you to the 
board prior to their hiring you? 

I would hope so. I believe I requested him 
to do it, to put a bid in, amongst other 
bidding contractors. 

Q. Did he indicate to you one way or another as 
to whether he would do it or not? 

A. He indicated who I should make the proposal 
to and how to address, or to whom to address 
it to the 1ull board and through their 
attorney. 

Smi th was questioned about allegations that Dr. William T. 
DeFeo of Camden, who had become a competitor for labor union dental 
care business, was forced out of a contract wi tt. Bartenders Local 
54 by Natale: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Mr. Smith, I want to go back to my question­
ing with Mr. Natale, and along those lines, 
was there an occasion during which time you 
had a meeting, the participants of which, at 
least, in part, were Mr. Natale, yourself 
and a gentleman by the name of Dr. DeFeo? 

\'lould you clarify specifically what meet~ng 
or what -- you know, what you I re referrlng 
to? 

Yes. 1111 start it this way: Do you know a 
Dr. DeFeo? 

Yes, I do. 

How do you know Dr. DeFeo? 

Originally introduced to him by officers and 
officials of North American Dental. 

And did you eller know Dr. DeFeo to be a pro­
vider of dent~l plans? 

Yes. My inItial meeting with him was in 
that professjonal position of him providing 
service for North American. 

.-



Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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Did there ever come a time, to your know­
ledge, when Dr. DeFeo left North Am)rican 
Dental Plan, the employ of Joseph CJsumano? 

Yes, that time did come about. 

And do you know approximately what that was? 

Again, the best of my recollection, three 
approximately three years ago or in that 
area, sir. 

Did you ever know Dr. DeF.'eo to be in the 
business of providing dental plans such as 
that which North American Dental Plans pro­
vide? 

I became aware of it after he left the em­
ploy of North American. 

Did you ever come to know whether Dr. DeFeo 
at any time was trying to solicit the bus­
iness of Local 54 in Atlantic City? And by 
that, obviously, I mean with regard to pro­
viding their dental care plan. 

I would like to elaborate a little bit, Mr. 
Rhoads, on the prior statement when I said 
that Dr. DeFeo left the employ of North 
American. 

Their relationship between Dr. DeFeo and 
North American changed about that point in 
time that I mentioned. But there was an 
ongoing relationship of some nature of pro­
viding services with North American during 
that period of time. 

Now, I just wanted to clear that pojnt up 
that he did not directly leave emplcyment in 
that vein. It was a different form of the 
relationship that had developed. 

Now, within the context that we have just 
been discussing Dr. DeFeo, and that is to 
say, if you will agree with me, as a compet­
itor with North American Dental Plan, did 
you have a meeting with Dr. DeFeo, Ralph 
Natale and yourself, prior'to September 
20th, 1977, wherein there was a discussion 
involving Dr. DeFeo's trying or attempting 
to contract health and welfare boards in 
order to provide dental care services to 
them? 
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1\.. It's very difficult f:or me to specifically 
target a date and answer your question that 
way. I would also appreciate it if you 
could identify the area or the place of such 
a meeting. Maybe that would help me refresh 
my recollection. 

Q. Well, have you ever been to a Holiday Inn in 
the Cherry Hill area? 

A. I ~ve b~en in most of. the Cherry Hill loca­
t10ns 1n my profess10nal capacity, so it 
would be there or anywhere else. 

Q. How about the Rickshaw? 

A. Same answer would apply. There would have 
been a meeting that I do recall at the Rick­
shaw with D~. DeFeo and Mr. Natale. 

Q. N<;>w, other than the Rickshaw, did you meet 
'1'/1 th . Mr. Natale and. Dr. DeFeo at a Holiday 
Inn 1n the Cherry HJ.II area wherein a dis­
cussion took place involving Dr. DeFeo's 
attempt to contract with Local 54 during 
which time Ralph Natale said, words to the 
effect, "Dr. DeFeo, stay out of it. That 
union belongs to my brother, Larry Smith"? 

A. Mr. Rhoads, I don't know the sequence of the 
meet~ngs. You m~n tioned the Rickshaw, you 
~ent10ned the Hol1day Inn. Now you're mak-
1ng a statement that was supposedly made. I 
don I t recall that specific statement ever 
being made in my presence. I have testified 
to that earlier. 

Q. 

A. 

I also have no exact recall of a meeting 
specifically at the Holiday. I do recall a 
meeting at the Rickshaw, though. 

Well, IIlhat about I don't believe you 
answered the gist of the conversation. What 
about the gist of the conversation? Do you 
remember a conversation wherein Ralph Natale 
directed Dr. DeFeo to back off from his 
a~tempts to negotiate with Local 54 to pro­
vlde health-care plan because it belonged to 
his brother, Larry Smith? .Z\nd "his broth.­
er," I certainly don't mean his blood­
related brother. Do you remember that? 

Mr. Rhoads, with all due l:espect, we have 
hi t "brother" four times. Let me again say 
to you, as in previous testimony, number 
one, "brother" is a very commnly used word 
in the labor movement. 



Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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, d' prior testi-Number two I have explalne In 11 of 
' I have absolutely no ~eca 

mony that f tatement being made ln my pre­
that type 0 s t like that was made, I 
sence. If a sta~eJ?~n ed to it and I do not 
would not be Phrl~~t~~ent like that one. recall any suc s 

Mr. Smith, if 
time when Dr. 
his attempt to 

d id there come a you know, 
DeFeo did, in fact, withdraw 
contract Local 54? 

Mr. I{hoads, Dr. DeFeo at m~~e ~~~~;a;~ ~f~: 
had solicited, and matdelo~al~, of which some 
with several dlfferen t 54 he was 

d d some he was no . 
he was awar e, th t I don't believe he 
not. So to answer a, d d that con-

I k w he was not awar e 
was -- no tha t North American, t I a 1 soc a n say 'd' t ly trac. " f the union, lmme la e 
with permlSS1.0n 0 '.. of rate for three ' t d a moratorlUin ~, , 
negotla e 's benefit from slx-year 
yea7"s and, the ~u-~~crease contract. So nO-ln fla tlon n 
that's my recollection of that. 

, to show vou what's been Mr. Smith, I'm g01.ng 9"" for identifi-
marked Commission Exhibit it and tell me if 
cation. Would you look at 
you can identify that? 

I hav e seen a copy of this at some I believe 
point, yes. 

I will identify this. It 
For the record, of a letter and it has 
purport,s to, be a cOPYbove the letterhead, a 
a captlon ln the, a S It gives his ad-
William T. DeFeo, D. D •• b 20 1977 The 
dress. It's dated Septem, er F P~ulos, 

is one Nad1.ne • 
addressee 1 d Restaurant Employees 
P-o-u-l-o-s, Hote t an tional Union Welfare 
and Bartender,s In eJr:inois, re Local 54, 
Fund, Napervllle, , d'" Unfortu-

' C't and lt rea s. 
Atlantlc 1 y, t c)'rcumstances, we are 1 d e to presen , h' nate y, ,u d t 1 proposal at t 1S withdraw1ng our en a 
time. 

like to thank you for your consid-IIwet~OUnl~ Th is is signed purported ly by a era 10 • 
William T. DeFeo. 

, know if those "due to pre-
Mr. Sm1th, do you" were the fact that Mr. 
sent circumstancleds M. DeFeo get out of that Ralph Natale to r. 
union? 

not know if Mr. Natale Mr. Rhoads, no, I, do made tha't statement. or anyone else sald, 

-, ----~~------

- ---- ---~ T .... 
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THE TESTIMONY -- THIRD DAY 

THURSDAY, DECEMBER 11, 1980 

Who Got the $150,000? 

The public hearings resumed with a transitional statement by Co~nissioner Patterson connecting the previous day's work ~ith 
forthcoming testimony. He noted that the Commission wa~ now 
entering "the climactic phase of its depiction of an organized 
crime-influenced health care scam in South Jersey." So far, he 
said, nine wi tnesses had provided detdils on this enterprise in 
which financial transactions amounting to almost one million 
dollars took place. CommisSioner Patterson said: 

rrhe corporate and personal manipulations 
of books and t:"ecords in these transactions 
reyuired months of dissection by the 
Commi ss ion's inves tiga tive accoun tan ts. 
rrhis scrutiny eventually led to the 
discovery that more than ~n50, 000 of this 
cash genet:"ation could not bc' accounted for. 

D(~spi te the aCcounting difficul ties 
encountered, however, this unexplained horde 
of money was traced by th~ S.C.I. to one 
individual, namely, Larry Smith, the 
Ri ttenhouse consultant whc.1 served bath the 
business entrepreneurs w~o concocted the 
dental care operation arid certain labor 
leaders who miSdirected their union locals' 
hef.\lth Clnd wClEare funds in the process. 

~)day we will show fUrther that this 
consultant's obvious conflict of interest 
was promoted by ~n alliance with known 
underworld figures for the purpose of 
diverting funds to their own illegal use at 
the e x pen S (I lin t his sin 9 1 e e x e Il1p 1 a r ,of a t 
least SO,OOO union members whose welfare the 
heal th plan v.as ,supposed to serve. 

Additionally, this l11ot"ning's public 
hcat'in<] segment will dernom;trate how known 
members of organized crime aided and abetted 
th is lIlonoply. A key wi tt)ess will be an 
informant who himseH p()Ltic.i.pated in 
c:1iscllss iorw by Ct:" ime ftlmi ly mobste t"'s abou t 
the bagJll(:n and the t:ecipic.mts Of the loot 
l:his monopoly Pt:'oduced. Hh; testimony will 
be confirmed by law enfOt:"ccment authorities 
Who have beon cooperating with the S.C.I. in 
its tn"obe of these depredations. 'rhe key 
guas tion we hope to a.nsWer today is: Wha t 
WaG th~ fin~l (]ispooitiOn 01 thG $150,000? 
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Dr. DeFeo, Again 

Before resuming its questioning of Larry ~nith, the Commission 
summoned Dr. DeFeo, the Camden dentist who had "withdrawn" a 
proposal to provide dental caLe for Bartenders Local 54 at Ralph 
Na tale I sins istence. Smi th on Wednesday could not recall tha t 
Na tale had told Dr. DeFeo he had to back ou t because Local 54

1 s 
health care plan belonged to "my brother, Larry Smith," Dr. DeFeo 
was even more evasive than Smith had been, to the point that he had 
to be con fron ted wi th answen, to ques tions pu t to him i) t an SC I 
executive :;cssion priot:' to tile iJublic hClll~i.nCJ. 'l'ho t~!nl:imony thDt 
pLompted the n~ i tc: t:'u tion 0 [ \)L. De [·'co I I, 0 X(!Cll t i VI' !'()Il!' inn l:'()fipOnSC H 

went as follows: 

Q. 

A. 

Q. 

Prior to your losing the contract for Local 
54, you had a meeting with Ralph Natale, 
did you not? 

Yes. 

And Mr. Lawrence Smith? 

A. No. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

1'1. 

Tell us about the meeting with Ralph Natale 
with regard to your losing Local 54. 

Well, we had started to service the group 
and we were in service about, I would have 
to guess, two '~r th ree weeks, and I was 
called by Mr. Natale, wanted to sec me. I 
met with him and he informed me that he had 
made a mistake, that he should have checked; 
tha t he had a prev ious commi tmen t and he 
would -- I wan ted -- asked me if r wou Id 
;::elinyuish the cOi1tract because he had made 
a mistake. I agreed to do so and I wrote 
the international and told them at this time 
I could not service it any more because I 
didn I t want to embarrass hi.m mor myself. I 
thought that that was the best thing to do. 

Well, Doctor, wasnlt it, in addition to 
th~t, that Mr~ Natale ~uggested that it was 
gOlng to go to his friond, Lawrence Smith? 

He did not say that to me. 

He never said that to you? 

He never said that to mG. 

MR. RHOADS: May I have a moment, please. 

(There is a bricE p~use.) 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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Dr. DeFeo, do you recall testifying before 
the State Commission of Investigation on 
Jan u a ry 3 1 s t , 1 980? 

Yes. 

And that was in a session that was held in 
what we characterize as an executive session 
and it is, in fact, a private hearing? 

Yes. 

I will refer you to the transcript of that 
hearing, more particularly, Page 24, rim 
going to r.eDel. in part, Ilnes I) through 24 
ann it reads: 

"Question" and contextually, this has to 
do with a meeting that you had with Ralph 
Natale. "Question: There may have been two . 
meetings? 

"Answer: There may have. I think on& 
meeting was accidental, really, and this 
meeting was not. When he told me -- no, I 
don I t th ink -- no, I remember now. I th ink 
it I.;as the Ho liday In n on Rou te 70, across 
from the race track. I believe \:hat was 
when he called me and told me that he had 
made a mistake and that he would like me, as 
a qentleman, to relinquish the contract. 

"Question: Why did he say he would like you 
to relinquish the contract? 

"Answer: Because he had made a mistake. As 
I found ou t later, it \.;as a1 ready commi t ted 
through Larry Smith to North American. 

IIQuestion: Did he mention that it was going 
to his friend, Larry Smith? 

"Answer: I think he did and I think that he 
assumed that I knew that. 

"QuORtton: nut you had b~en negotiating 
tl 1?00r.iod of t:ime. Had h(\ ever made __ " 
interrupt wi th an answer, "No, II t:hen 
question continues, "_- known to you 
going to the next: page, "Answerl No-­
until that time. 

IIQuestion: So after you 
agreement you're called to 
you're asked to --

had made 
a meetinq 

"Answer; Relinquish the contract. 

f.or 
you 
the __ " 
not 

the 
and 
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"Question: Did you ever do anything to 
relinquish?" "Answe L": Yes. 

"Question: Why did you relinquish the 
contract? 

"Answer: Wel.l, Iw uskc(l n1f' 
it. 'l'hat was 011.[ ncede(l. 
that I really didn't ~ant 
organization. 

to l"ulinquinh 
I just Celt 

lJuL"t of: that 

"Question: Did YOll have:' any rt~an;'? 

"Answer: Well, I don't know that [ had (J 

fear. I just didn't want to do business 
with those kind of people. 

"Ques tion : When you say ,'those kind of 
people,' what does that mean? 

"Ansltlcir: Well, I meant just my opinion that 
I don't think that I wanted to do husiness 
with lndividua.l!3 that Illay 

"Que!3tion: Hurt someonc'? 

"Answet:': perhaps." 

Dr. DeFeo continued to tesiiEy contrary to 'his executive 
seqsion comments. Counsel asked the ddntist if anyone had talked 
with him about his remarks at the privace sessidn on January 31, 
1980, t.hat caused him to qivn rliffcl-ent responses at the public 
hearings: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

I will rephrase that. What 'I'm saying to 
you is, subsequent to yourap~Q~tahce before 
this Commission in Jijnuary bf 1980, have~bu 
met with Lawr~nce Smith? 

No. 
j." '-.I' 

Subsequent to you I: 'appe"ara'rice here 1n 
Janui;lry of 1980, have you 'met orh'a'd a 
convel"sation wi th 'It;) Lpl! Nat:ale? 

No. 
, ' .' ~, , 

Has anyo~e s ugg~sted to you, or teHd, y~u.' t'~a t 
that conversat1on that you test1f~edto 
before this 'Commission in Jan'uary oE'1980 
did not happen tht~ way you had 'to~c1 us'it 
d iel, bu t tha t Ral!?11 Na talc neve r Fla i'c'l to you 
"fl'hat union is going to go to my Eriend, 
Lawrence Smith"? 

,,\. , 

, .. ', 
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A. Did somebody say that to me? 

Q. Yes. 

A. No. 

Commissioner Francis sough t to improve Dr. DeFeo's recollec­
tions of what Natale told him: 

EXAMINATION BY COMMISSIONER FRANCIS: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Did Mr. Natale' tell you why he wanted to 
meet with you? 

Not at the time, no. 

When you met with him, he asked you if you 
would withdraw you~ contract? 

Yes. 

And you agreed to do so? 

A. Yes. 

Q. 

Q. 

1\. 

o. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

NOW, when he asked you to withdraw, a 
natural question occurring to anyone would 
be why do you want me to withdraw. Did you 
ask him something like that? 

He said he had made a mistake, that he 
should have checked back with his locals, 
and I jUAt assumed that he made a mistake. 

Okay. 

And I didn't -- as I said, I didn't want to 
embarrass him or embarrass myself. 

vlol J., wlll'n Ilr,.) told YOll thl1t:. he hllcl Il1nc1e Il 
IIIL!il:dk(', d j,e] you n(~y to him, "When! is it 
~Joing'?" 

No, I d i cl no t . 

Did you ask him what mistake had he made? 

No, I d i c1 no t . 

Weren't you naturally curious as to who was 
qoinq 1:0 'Jot 1:110 wOt'k iC YOLl were not? 

[ (lido' t', l:'CH;lC t tha t way a t the time, tha t I 
c.~(1n rf~caJ I" 
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Q. 

A. 
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Well, you must have given some response to 
Mr. Natale when he said he had made a mis­
take and he wan ted to q i ve the work some­
where else, did you not? 

No, I did not make --

Q. You didn't say <.1nythincJ·? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

-- any comments at all. 'rile only thing I 
th ink, I presume because he said tha t, tha t 
they were not going to have a dental plan. 

This was a contract that you hoped to be 
profitable? You weren't running a charity, 
were you, Dr. DeFeo? 

No, of course not. 

Here's a man who just told you you were not 
going to ge t the work any more. Are you 
telling us you make no response whatsoever? 

A. No, r did not. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

What was your response? Did you dsk him why 
you were not getting the work? 

His reason was he made a mistake. Again I 
presume that at the time that they were 
ready for a dental contract, and I just let 
it go at that. 

So. Mr. Natale says you're through, you Ire 
not going to get the work, he made a mis­
take, you don't say a word, you get up and 
leave the room. Is that your testimony? 

Yes. 

(The witness confers with counsel.) 

No, he didn't say it that way, of course. 

Isn't, in fact, what happened during that 
meeting at the Holiday Inn is just: what you 
told us in private session? 

Yes. 

That is, that Mr. Natale told you that he 
had made a mistake, that you weren't goinq 
to get the work, that he had promised it to 
his friend Larry Smi th? Isn I t tha t wha t 
happened? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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No, I don't bel i~ve that that was said at 
that meeting. If you check back on that, I 
think I was specifically signalling out that 
meeting because that was when he asked me to 
relinquish the contract. There was nothing 
said at that meeting to me about Larry 
Smith. I didn't even know the man. 

So subsequently you meet Mr. Smith with Mr. 
Natale? 

Yes. 

And Mr. Smith said he's the one who is going 
to be doing the work? 

Well, he said that he was consultant for 
North American and that he would go through 
his company. 

And was it at that time that you realized 
that it was Smith who was going to get the 
work that you had hoped you would get? 

A. I guess, perhaps. 

Q. And is it fair to say that it was Mr. Natale 
who had made that change from you to Mr. 
Smi th? 

A. It would have to be an assumption. 

One last segment from Dr. DeFeo's executive session testimony 
on January 31, 1980, was read into the public hearing record before 
the witness was dismissed: 

"Question: What happened? 

"Answer: That was, I think, when I met with 
Larry and Ralph that night, and again it was 
not a meeting. I wasn't called there for a 
meeting. I happened to meet them acciden­
tally there, or I was invited or something. 
I forget what it was. But we sat at the 
table and Larry Smi th came over. I d idn' t 
even know he was there. That's when he told 
me that I shouldn't negotiate with them be­
cause that belongs to them and everything in 
New Jersey belongs to Larry Smith, and 
through North American." 

Did the Mob Share $153,000? 

The Commission recalled Larry Smi th to determine if he cc>uld 
remember what happened to $153,854 in unexplained pr~fits that was 
generated through his Rittenhouse consulting company 1n 1978. The 
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Commission's investigative accountants had traced all of more than 
$800 ,000 in cash transactions by Rittenhouse in connection with 
dental plans and other activities -- except for that one horde of 
cash for which no records existed. Smith's testimony: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

As a result of the documents furnished us by 
you for your transactions for the year 1978, 
they are reflected in this graphic illustra­
tion and we show funds available and utiliz­
ed, Larry Smith, 197~. I direct your atten­
tion to the left-hand portion of this graph, 
$836,239. Now, we have broken that out for 
the disposition of those funds, or, at 
least, part of those funds and we have found 
a realty transaction; we have found acquisi­
tion of savings certificates, acquisition of 
bank checks; payments to third parties, to 
include vendors, re la ted corporations, re­
lated individuals; untraced vendors, per­
sonal taxes, both Federal and state, and we 
come to this portion of the graph, and that 
reads, "Unexplained cash on hand, $153,854" 
for the year 1978. 

Now, Mr. Smith, the Commission would be in­
terested to know, what did you do with 
$153,854 for the year 1978? 

Mr. Rhoads, I think that's a good question 
and I'm going to ask you one in return. Are 
you asking me to certify that your figures 
that are not certified -- of if I'm incor­
rect, you let me know. Was this prepared on 
a certified audit by a C.P.A. firm or a 
C.P.A. accountant? Would you please answer 
before you ask me to certify the figure? 

I will indulge you on this one occasion. 
This graph was prepared by an accountant em­
ployed by the State Commission of Investiga­
tion based upon documents furnished US by 
you, inclusive of disposition of funds by 
you for the calendar year 1978, and you had 
stated under oath that you knew of no other 
documents that you had withheld or somehow 
negligentlY failed to furnish the S.C.I. 

Now, I ask you again, what did you do with 
$153,854? 

Mr. Rhoads, I appreciate what you 
said. You didn't answer my question. 

just 
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Perhaps you deserve a more direct question, 
Mr. Smith. 

All right. 

Didn't you give part of that cash or perhaps 
all of that cash to Ralph Natale? 

Absolu tely not. 

Didn't you give part of that cash or all of 
that cash to Rtlymonc'l "Long .lohn" Mat'torano? 

I\bBo.lut()ly not, Clnd [ don't even know the 
individual, and 1 believe I stated under 
testimony, previous testimony, I have no 
business relationship, personal, business, 
direct, indirect, or any other way. And 
tha t doesn't exclude that I couldn't have 
been in a public place, a restaurant or any­
where else in this country and the man could 
have been present. I do not know this man, 
have never dealt with this man in any fash­
ion, and absolutely resent the inference. 

* * * 
Mr. Smith, did you, during the year 1978, or 
year subsequent thereto, give money derived 
through your business ventures, one of which 
is Rittenhouse Consulting Enterprises, Inc., 
to a man by the name of Angelo Bruno? 

Absolutely not. I also testified I did not 
know the man and, I'm testifying again, had 
no business, direct, indirect, or any other 
way. 

You do know a gentleman by the name of 
Charles Allen, don't you? 

I J:now oC him Cln(l I've met him. 

And you have actually met him, haven't you? 

Yes, sir. 

You mel him at Ralph Natale's house, didn't 
you? 

[,ending up to ~trange circumstances with a 
lunatic, yes, Blr.. 

1'I1e Clnswcr is yes? 
met him at Ralph 
COrr.cct? 

The answer is, yes, you 
Natale's house; is that 
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Outside Ralph Natale's home. 

Strange circumstance being that Charles 
Allen, via Frank Sheeran, in effect, tipped 
you off that there was going to be a robbery 
of your house~ is that correct? 

I believe, as I testi fied to you, tha t Mr. 
Allen, who did not know me and indicated 
that he did not know me, went to a union 
leader and informed him that my house was to 
be robbed. 

MR. RHOADS: Mr. Chairman, at this juncture, 
as a result of the testimony, I would ask 
that this witness be excused subject to re­
call. I would 1 ike to furn ish the Commi s­
sion another witness at this point. 

Hooded Organized Crime Informant 

Under tight security, Charles Allen, an effective organized 
crime informant, testified next -- directly linking Larry Smith, 
the dental plan consultant, and Ralph Natale, the convicted labor 
leader who was Smith's dental plan sponsor, to the organized crime 
family of the since-murdered Angelo Bruno of Philadelphia. Allen, 
who has been in the Federal Witness Protection Program for several 
years, testified under heavy guard by U.S. Marshalls, \:'B1 agents 
and the New Jersey State Pol ice. Because of h is value to the law 
enforcement war against organized crime, he also was protected by a 
bullet-proof glass shield and he wore a black hood. The fact that 
he used his original name to identify himself .cor the record was 
not perilous to him since he already had a new iden t i fy as a 
federally protected witness. 

Allen, who gave his aliases as "Charlie Buck" and "Charlie 
Palermo," said at the outset that he became an informant "because I 
was fed up with life of crime and I wanted to change my life." He 
said he began cooperating with law enforcement officials after he 
was arrested for violating narcotics laws, and that, since his 
turnabout was unknown to the mobsters with whom he associated, he 
"went undercover," he said, "and I wore a bOdy recorder, a tape 
recorder, for quite a long time." As a result, Federal officials 
possess tapes confirming many of the organized crime conversations 
Allen was able to audi t at meetings wi th various mobsters. SCI 
Counsel Charles Blumenstein questioned this informant: 

Q. And was it pursuant to your wearing that 
bOdy mike that you had occasion to t'ecord 
several individuals whom you normally dealt 
with? 

A. 

Q. 

Yes, I did. 

Was one of the people you recorded a rna n 
named Ralph Natale? 

1\. 
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Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

- 118 -

Yes, it was. 

Who is Ralph Natale? 

He, he runs the whole East Coast 
Bartenders and Waitress Union. for the 

d
When you say "he runs the whole East Coast" 

o you mean he's a 't' ' 
pres iden t of tha t unio~? 1n erna t10nal vice-

Yes, he is. 

Did,R~l1?h Natale also have any other normal 
act1v1t1es that he engaged in? 

Yes. 
dealt 
that. 

~~ was a member of ~he Mafia and he 
drugs and gambl1ng, stuff like 

Whe~ ~ou say, "He was a member of the 

bM~ft1af' could you elaborate on that a little 
1 or us? 

He was with the Angelo Bruno famly , 
delphia. 1n Phila-

And who is Angelo Bruno? 

He was the boss of Philadelph1'a Mafia. for the 

Did you ever have occasion t 
Bruno? 0 meet Mr. 

Many times, yes. 

How long have you know him? 

Many years. 

C,?Uld . you tell, us why you would have 
Slon to meet wlth Mr. Bruno? occa-

We WOuld go to certain meetings 
over certain things. and talk 

What ure these certain things 
talk ing aboL! t:? that you're 

~~11, different deals, loan shat"king, beat-

h
g up people, shooting people, things like 

t at. 

An c1 whc) t:. d tel 
Bruno? R<:llph Natale do for Angelo 

\ 

I, 
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Anything Angelo wanted to. Loan shark, just 
anything he want. 

Did Ralph Natale also engage in different 
gambling operations on behalf of Angelo 
Bruno? 

A. Yes. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

* * * 
And prior to your entry into the protective 
custody in the witness protection program, 
could you tell us what your relationship 
with Ralph Natale was? 

I was his bodyguard and I worked for 
ing d ifferen t th ings like burning, 
businesses down, beating up people, 
ing, things like that. 

him do­
burning 
hijack-

Did you also engage in different druy opera­
tions with Mr. Natale? 

Yes, we did. 

How often would you meet Mr. Natale in pUr­
suit of these various activities? 

Every day. 

Is it. fai l' to say, then, that you were a 
very close associate of Mr. Natale's? 

A. Yes. 

Informant Allen also tied Natale to Bruno's longtime 
friend, Raymond (Long John) Martorano, who had testified at a 
previous session of the Commission's public hearing: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Do you know a man named Raymond Martorano? 

Yes, I do. 

HOy1 long have you known 11 im? 

Many years. 

Could you tell us, [irst of all, docs Mr. 
Martorano go by any nicknames? 

Long John. 

And could you give us a brief descriJtion of 
who Long John Martorano is? 
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Long John is a lieutenant in the Angelo 
Bruno family and he deals in drugs and ciga­
r.ettes and things like that. 

Did he also meet with Angelo Bruno on a 
regular basis? 

Oh, yes. 

Were you present at these meetings between 
Long John and Angelo Bruno? 

Many times, yes. 

Do you know if 
between Ralph 
Martorano? 

Yes, there was. 

there was any relationship 
Natale and Long John 

Why would Ralph -- well, why would Ralph 
Natale meet with Long John? 

For loanshark money, and they were in the 
drug business together, also. 

Did Long John ever go to Ralph Na tale for 
anything in particular? 

Yes. 

Why would -- could you tell us why -- well, 
how a~out if we do it this way: Could you 
expla1n what Long John's responsibilities 
~e7e and wh:=t t Ralph Na tale's responsibil-
1t1es were, 1f they were different? 

Responsibilities in what, now? 

Well, in the organized crime family of 
Angelo Bruno. 

Well, they were on gambling and drugs and 
they were responsible to Angelo Bruno only. 

But did they have different areas of inter­
est? 

J~s t money, I guess. 

Would Ralph Natale ever go directly to 
Angelo Bruno for anything? 

Yes, he would • 



Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

- 121 -

Why would he go directly to Angelo Bruno? 

For loanshark money or different deals that 
came up, you know. 

Would he ever have to go to Angelo Bruno to 
ask permission to perform certain deeds be­
fore he would perform those deeds? 

Yes, almost always, yes. 

Why would he have to ask permission? 

Because Angelo was the boss. You didn't do 
nothing without cutting Angelo in. 

Did Ralph Natale ever go to Angelo Bruno to 
ask permission for a hit? 

A. Yes. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Could you tell us what it means to go to ask 
for a hit? 

When he was going to kill Joey McGreal, he 
went te Angele Bruno and asked if it was 

<' okay te kill him. 

Without going into the details of that 
particular murder, could yeu tell us why he 
would have to ge to Angelo Bruno fer per­
mission to murder semeone? 

Well just in case, just say, 1; wanted to 
kill' yeu, but yeu was with the family and I 
would have te go ask them, make sure that 
you, excuse me, that yeu did net ewe them 
any meney .or you didn't have any drugs out 
en the street fer them.. See, they den It 
want to lese any meney. 

Se it's strictly a questien of finances? If 
I [.owed] a great deal .of meney to Angele 
Brune .or any of his suberdinates, Angele 
weuld prebably say den't hit? 

Righ t. 

But if I didn't ewe that kind .of meney, then 
it would be .okay? 

Righ t. 

De yeu knew a man named Franny McDenald? 

Yes, I de. 
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How long have yeu known him? 

Just abeut all my life. 

De yeu knew what his regular eccupatien is? 

He was alse a bedyguard for Ralph Natale. 

Well, first of all, what was his regular 
eccupatien? . 

He's a bartender .once in awhile. 

Was he alse a member .of Ralph Natale's 
unien? 

Yes, he was. 

Q. And that's Lecal 170. Cerrect? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Yes. 

With reference te his bedyguard duties [or 
Ralph Natale, de yeu knew what Franny 
McDenald did for Ralph Natale? 

He delivered drugs fer him and burned places 
dewn, alse, streng-arm. 

Is it fair to say that yeu and Franny 
McDonald were en equal foeting with regard 
te Ralph Natale? 

I weuld say, yes. 

And did you have eccasien te werk together? 

Yes, all the time. 

Do you know a man named Mike Marr.one? 

Yes, I de. 

And hew leng have yeu knewn him? 

Oh, since 1950. 

De yeu knew, de yOu now Mr. Marrene's pre­
sent eccupatien? 

He was running a trucking .outfit called Beer 
Transit fer Schmidt's Brewery. 

Okay. Tha t was his prier occupation. 
What ' s Mr •. Marrene deing new? 

I believe he's in prisen. 
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Okay. Do you know why he I s in prison pre­
sently? 

For arson, I believe. 

Did Mike Marrone ever do any work for Angelo 
Bruno? 

Sure, yes. 

What type of work would he do for Angelo 
Bruno? 

Loan sharking, strong-arm, the same as I 
would do. 

Well, is Mike Marrone an equal of yours and 
Franny McDonald's or is he more the equal of 
Ralph Natale and Long John Martorano? 

He would be up with Ralph Natale and Long 
John. 

Informant Links Smith to Mob 

The informant testified next that Larry Smith and his Ritten­
house consulting company could not have obtained dental plan busi­
ness through Natale's labor union connections without the backing 
of Crime Boss Bruno. In fact, Natale wanted to give the business 
to a cousin but Bruno forced him to deal with Smith, the witness 
stated. Allen first told about his own connections with Smith: 

Q. Do you know a man named Larry Smith? 

A. Yes, I do. 

Q. How long have you known him? 

A. 

A. 

<,J. 

A. 

Q. 

Since about 1972. 

Did you ever meet Mr. Smith? 

Yes, I did, sure. 

Do you ~ecall who introduced you to Mr. 
Smith? 

I believe it was Frank Sheeran or a man 
named Alfred O'Neill. 

Did Ralph Natale also introduce you to Mr. 
Smith at some time? 

Later on, yes, sir. 
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When was that introduction? 

I guess about 1975, around there. 

Is there any special significance to an in­
troduction by Ralph Natale of anyone? 

Yes. If Ralph was wi th somebody and he was 
a nobody, he wouldn't introduce you to him. 
But if he was somebody, he would introduce 
you to him. 

So it's fair to say, then, that Larry Smith 
was somebody? 

Yes. 

What do you mean when you say Larry Smith is 
or was somebody? 

He was with the people somehow or another. 

What do yo~ mean by "with the people"? 

You know, with the family, the Mafia. 

Was Larry Smi th on the same footing as you 
and Franny McDonald? 

I would say he was a little higher because 
he made him a lot of money. 

Well, would Larry Smith ever engage in beat­
ings or burnings or anything like that? 

Not that I know of, no. 

He was strictly a money-maker? 

Yes. 

For the fami ly? 

Yes. 

Do you know what Larry Smith did for a 
living? 

He was a business, a business -- he would 
run different businesses and get them to do 
things. He was a consultant for business. 

When you say -- well, what kind of consul­
tant work would he do, to your knowledge? 
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He used to go to unions and get them to take 
certain dental plans. 

And do you know how long Mr. Smi th has been 
in this line of business? 

Ever since I know him. 

Now, th is consulting business, do you know 
whether it had anything to do with dental 
plans, for instance? 

Yes. 

And did it have anything to do wi th any 
other kind of plans? 

He used to get dental plans and 

Would they also include pension plans? 

pension, pension fund plans, yes. 

And severance plans? 

Severance, yes. 

Now, without going into too great a detail, 
do you know what he did for the unions as a 
consultant on these plans? 

He would go to different unions and be in­
troduced to different unions by people, and 
he would get them to take his dental plan, 
and he would work out a deal that they would 
get so much money back. 

Okay. We'll get into that later. Right now 
I want to ask you, referring to Ral~h 
Natale's union in particular, Local 170 1n 
the Cherry Hill area or Camden area, did 
Larry Smith set up a dental plan for that 
union in particular? 

Yes, he did. 

Do you know how Larry Smi th went about get­
ting that contract? 

Ralph Na tale had it all se t up for, fo'c his 
cousin to t'un the den tal plan, bu t he was 
called to philadelphia by Angelo Bruno. 

Who was called? 

1\. 
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Halph Natale war; called to Philadelphia by 
Angelo Bruno and Angulo told him, "No, 
Ralph, your cousin's not going to have the 
dental plan, Larry Smith is going to have 
it. II 

Who, who is Ralph Natale's cousin? 

Nicky Altimari. 

When you say that Ralph Natale had it set up 
so that Nicky Altimari was going to get the 
contract, what do you mean by that? 

Nick was going to run it for him. 

Are you say ing Ra lph Na tale is the one who 
made the decision as to who was going to get 
the contract and who wasn't going to get it? 

Yes. 

You're telling me originally he intended to 
<;?ive it to Nick Altimari, but Angelo Bruno 
1nterceded? 

Yes. 

Correct? And what happened after Angelo 
Bruno called Ralph Natale in? 

He told Halph that Nicky wasn't going to 
have the dental plan, that Larry Smith was 
going to handle it. 

And did Larry Smith ever get that contract? 

Yes. Yes, he did. 

Do you know why it 
interceded and made 
got that contract? 

is that Angelo Bruno 
sure that Larry Smith 

I believe that Larry's wife is some kind of 
relation to Angelo Bruno. 

But you don't have any idea what that rcla­
tionsh ip is'? 

No, I don't. 

If tha t were incorrect, do you know any 
other reasons why Angelo Bruno would want to 
have that contract directed toward Larry 
Smith? 
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No. 

But it's fair to say, then, bu t for Angelo 
Bruno's influence, Larry Smith probably 
would not have gotten that contract? 

No, he wouldn't. 

And it's only because Angelo Bruno told 
Ralph Natale so that Ralph Natale then gave 
that to Larry Smith? 

Yes. 

How did you find out about all this? 

I was there at the meeting. 

What do you mean by these meetings? 

Well, every once in awhi~e \"~e W?S'. we was 
called down to Philadelph~a to s 1 t 1n o~ a 
meeting with Angelo Bruno, and that was d1S­
cussed one time. 

How often would these meetings take place? 

At least twice a month, maybe sometimes once 
a week. 

And would these meetings always be held in 
the same place? 

No. 

Could you just give us a brief list of dif­
ferent places where they might be held? 

They would (be) held CIt Frank's Caba~a, a 
place called the Old timers Club, Llttle 
Cuz' s, a place caJ.le~ Jo~nny Cupca~es" or 
even over in Cherry Hl11 ln the Hollda~ In~ 
or else the Colosseum, and the Cent Annl 
Restaurant. 

Is the Colosseum a restaUrant? 

It's a big place with a resta~rant, ,yes, and 
a bar and a swimming pool, thlngs llke that. 

Do you know who the owner of that restaurant 
is? 

Ralph Natale run it. 

Is he the owner or just the guy who runs it? 
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Well, no. See there's different owner.s. 
J~vcl'ybot'ly Jlllt L1wil' 1111111('), ill t.L1ql'tht'l 01'1.1 
they all have it together. 

But ar~ all these different owners on, let's 
say, the title to the property? 

I don't know. I never seen the title. 

All right. Going back to these meetings, 
whether they be weekly or bi-mon thly, who 
would be some of the people attending these 
meetings? 

Angelo Bruno, Chicki Narducci, Phil Testa, 
Frank Sindone, Long John Martorano, some­
times Mike Marrone, Ralph Natale, myself, 
Franny McDonald, people like that. 

Would Larry Smith also attend. 

Sometime. 

How often would he attend? 

Not very often, but he was there a few 
times. 

Why Would Larry Smith attend? 

Only if he was called down or som~thing, or 
if he was going to present, present a new 
plan or something, then he'd going down. 

Were you ever present at a meeting wherein 
Larry Smith was also present? 

Yes. 

DO you recall any of the discussions at the 
meeting when you and Larry Smi th were both 
presen t? 

Not really, no. 

Is it fair to say, though, that they prob­
ably did talk about dental plans, in gen­
eral? 

I would say, yes, that or severance plans or 
some th ing 1 ike tha t-

At least, that wouldn't con.flict with your 
memory of these meetings? 

No. 
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Did you ever have occasion to talk to Nick 
Altimari about the way Larry Smith got the 
contract? 

Yes. 

The dental contract with Local 170? 

Yes. 

What did Nick Altimari tell you? 

He was very mad and when he found out how 
much money Ralph was getting out of it, he 
said that Larry Smith was screwing him; he 
should be getting, stealing more money than 
that. 

When you say "Ralph," you mean Ralph Natale? 

Ra Iph Na tale. 

So Nick Altimari was of the opinion that 
Larry Smith wasnlt kicking enough money back 
to Ralph Natale? 

That's correct. 

Labor Leader Na tale steered other union business to Smi th -­
for a price, according to the witness. Allen testified that he was 
present when certain kickbacks were paid by Smith: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Besides this contract for Local 170 that 
Ralph Natale gave to Larry Smith, do you 
know of any other business that Ralph Natale 
sent the way of Larry Smith? 

Not that I can -- they was in on different 
businesses, but I couldn't say, you know, 
you know, which, what they were. 

All right. I understand you don't have the 
ability perhaps to enllmerate the different 
busineses, but do you know from these gen­
eral conversations, from these meetings, 
tha tit was more than Local 170 tha t Ralph 
Natale and Larry Smith were working together 
on? 

Oh, yeah, he would bring him around to dif­
ferent union people and, you know, introduce 
him and tell them thiH i~3 our man i:lnd IIC'~1 
going to take care of uu, you know. 

Were you present at any of these introduc­
tions? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

- 1.30 -

I was there, yes. 

And these introductions would be to various 
union officials, I assume? 

Yes. 

Okay. What would Ralph Natale get in return 
for making these introductions? 

He would get a kickback under the table. 

And how do you know tha t Ralph Na tale got 
this kickback under the table? 

I was there a few times. 

When you say you were there, did you witness 
the actual cash or checks or anything else 
pass betweon Larry Smith and Ralph Natale? 

They don't deal in checks, always cash. 

Itls always cash? 

Yes. 

Did you witness the cash transfer from Larry 
Smith to Ralph Natale? 

A. Yes. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Cou ld you to 11 us some of the different 
occasions wherein you witnessed this trans­
fer from Larry Smith to Ralph Natale? 

Well, just once in a while Larry would come 
and hand Ralph an envelope, and Ralph would 
always be happy to get an envelope and held 
say, "'l'ha tis my man," and then when we would 
leave Ralph .. would, you know, take the money 
out and count it. 

And you saw Ralph take the. money out of the 
envelope? 

Yes. 

And you also saw Larry Smith give that 
envelope to Ralph Natale? 

Yes. 

How often did you witness this? 

A. No more than once or twice. 
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Do you recall one occasion in particular 
where you witnessed that? I'm -- just for a 
clari fica tion, can you give us the de tails 
of one of the instances where you witnessed 
Larry Smith give an envelope to Ralph 
Natale? 

Well, they almost always met in Cherry Hill, 
in the Ho liday Inn there, and they would 
have lunch there, and Larry would give Ralph 
t.he envelope. 

Do you know what Ralph Natale would do with 
this money that he received from Larry 
Smi th? 

Not really. He would just, either, you 
know, put it in his loan sharking or -- it 
was his money. He could do anything he 
wanted with it. 

However, whatever kickbacks Natale got he had to share with 
Bruno, according to Allen. In fact, the witness testified he some­
times delivered the cash to Bruno: 

Q. Well, you stated earlier that nobody did 
anything without cutting Angelo Bruno in on 
it:? 

A. Okay. 

Q. Did Ralph have to give any of this Larry 
Smith money to Angelo Bruno? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Oh, certainly, yeah. 

How do you know that Ralph Natale would give 
it to Angelo? 

Sometimes I took it down to him. 

When you took it down to him, do you mean 
you took the cash or you just took an enve­
lope? 

I took, well, I took the envelope with the 
cash in it, yes. 

And you knew for a fact that there was cash 
in there? 

Yes. 

If Angelo Bruno weren't available -- suppose 
you went down to meet Angelo and he weren't 
around. If Angelo Bruno, was not around, 
what would you do with the money? 
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I would give it to Frank Sindone. 

Did you ,ever have occasion to give it to 
Long John Martorano? 

No. 

Who is' Frank Sindone? 

Frank was a lieutenant in the Mafia, also, 
for Angelo Bruno. 

And he fits the same category of the people 
we described earlier, Ralph Natale and Long 
John Martorano? 

A. Yes. 

Smith Paid Bruno Directly? 

Allen also testified that Smith gave Bruno "envelopes," that 
he once saw such an exchange: 

Q. Do you know if Larry Smith ever gave money 
directly to Angelo Bruno? 

A. Not tha t 
envelopes, 
it. 

I can 
but I 

say money. He gave him 
couldn't say what was in 

Q. Okay. You never saw Larry Smi th pu t money 
in an envelope and then give that envelope 
to Angelo Bruno. Correct? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

No. 

All right. But you did see Larry Smith give 
an envelope to Angelo Bruno? 

Yes. 

Could you tell us, well, how many times did 
you flee thn t',? 

A. Just once. 

Q. 

A. 

Could you give us t.he details of that one 
time you witnessed the envelope passing from 
Larry Smith to Angelo Bruno? 

Yes. We was there having different meetings 
and Larry Smith sat down and handed the 
envelope to Angelo. Angelo smiled and 
thanked him and wo talked awhile. That was 
it. 
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Where was this? Where did this transfer. 
take place, this transfer of money? 

A. In a bar, in a restaurant on 11th Street. 

Q. 

A. 

Do you know if perhaps it was in the year 
1978 or not? 

That, that would be, yes, that would be very 
close, yes. 

Q. Do you know who the owner of this bar was? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Well, .r don't know who the owner is, but it 
was run by a guy named Johnny Cupcakes. 

Do you know who else was present at this 
meeting? 

Myself, Angelo, Ralph, Long John, probably 
Frank Sindone, and the usual crowd is always 
there. 

Are you aware of any other meetings between 
Larry Smith and Angelo Bruno? 

A. He was invited to Angelo's Christmas party. 

Q. Where was that held? 

A. 

Q. 

That was held in a place called Little 
Cuz's, also on 11th Street. 

It's different 
talked about? 

than this other place we 

A. Yes. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

This Christmas party, when was that; held? 
Obviously, around December. What year? 

Oh, about two years ago. 
every year. 

Well, he has one 

And did you personally see Larry Smith meet 
or talk to Angelo Bruno at this party? 

I honestly couldn't say. Ange stayed in the 
back room, now, you know. He would have his 
own private room there and just talk to cer­
tain people. 

Were you ever in that room at the same time 
Larry Smith was in that room? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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No. You know, you go in by yourself" say 
hello, wish him well, and then you leave. 

Are you aware of any other meetings tha t 
Larry Smith might have had with Angelo 
Bruno? 

Well, there was a few, but, you know, I 
couldn't say exactly where they were or when 
they were. 

Well, can you tell us, at least, where if 
not when'? 

We 11, if Ange was a t the Cherry pi t and 
Larry was there, they would sit down and 
talk and everything, you know. 

Do you know of any other locations where 
these meetings might have been held? 

A. Yeah, I just told you awhile ago. 

Q. All r igh t. Were there any meetings in the 
Cent'Anni Restaurant? 

A. The Cent'Anni, yeah, sure. 

Q. Where is that located? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

It's in Philadelphia. 

Were these formal meetings between 
Smith, Angelo Bruno, or were they 
chance meetings? 

Larry 
just 

Could be chance, but most of the time you're 
called and told to be there. 

Were you present during any discussion 
between Larry Smith and Angelo Bruno? 

A. A few times, yes. 

Q. 

A. 

Q. 

Do you recall what w~s discussed? 

Not really, no. 

Just as a final question, is it fair to say 
that, without Angelo Bruno's influence, 
Larry Smi th would not be successful in the 
consultant business? 

A. Well, I couldn't honestly say that, but I 
would say that he wouldn't have all the 
business he,had without Angelo. 
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If Larry Smith were to stop kicking back or 
stop paying money t.o Ralph Natale or Angelo 
Bruno, would he have the contract with these 
various unions, in your opinion? 

Oh, no. 

EXAMINATION BY COMMISSIONER FRANCIS: 

Q. Mr. Allen, can you tell us, if you know, how 
much money passed from Mr. Smith to Mr. 
Natale? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

No, there's no telling, actually. 

Can you tell us on anyone occasion how much 
money passed from Smith to Natale? 

No, I'm sorry, no. 

Can you tell us how much money Natale passed 
from the money he received from Smi th to 
A.ngelo Bruno? 

Well, once I brought down something like 
7,000, another time something like 10,000. 

Can you tell us how often Mr. Smith paid 
Mr. Natale? 

NO, but I was told it was every three 
months, by Franny McDonald. That's on tape. 

Do you have any idea how much money was in 
each one of those payments at three-month 
intervals? 

A. No, I have no idea. 

Smith's Testimony on Natale 

After being linked to various mob figures by informant Allen, 
Larry Smith returned to the hearing room for the third time to 
testify abou this dental care plan connect ions. He conceded he 
knew Mike Marrone, whom Allen characterized as Bruno's loanshark 
and "strong man" confederate. Smith said he employed Marrone .for 
several years in his trucking business in 1972 or 1973 but claimed 
he knew nothing about his underworld activities. Smith was 
questioned more extensively about his relationship with former 
Bartenders Un ion leader Ralph Natale. The federal informant had 
said that Natale was required by Bruno to utilize Smith's 
services. However, when pteosed for details about his association 
with Natale, Smith testified as follows: 
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Well, Mr. Smith, isn't it true that Ralph 
Natale contacted Joseph Cusumano, president 
of N.A.D.P., and said if you want a contr~ct 
with any unions in New Jer-sey you're gOlng 
to have use Lawrence Smi th f a consul tant? 
Isn't that what happened? 

If Ralph Natal~ ever did anything like that, 
of l't. Now, I doubt if it I am not aware 

was ever done. 

EXAMINATION BY COMMISSIONER FRANCIS: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Mr. Smith, did Mr. Natale ever i~tr~duce you 
to any union locals and say thlS lS a man 
who might put together a dental plan for us? 

I don't believe in that vein, no, sir. He 
migh t have recommended me as having exper­
tise in the fields I --

Did he or did he not, then, recommend you to 
certain locals as a man that had some know­
ledge in the administration of dental plans? 

Here again, Mr. Commissioner, I don't 

Can't you answer that yes or no, Mr. Smith? 

I'm answering it, sir. 

Did he or did he not introduce you? 

For your sp~cific purpose? Not to the best 
of my recollection, no. 

Did he introduce you for any purpose? 

That could have ver.y well happened at any 
type of function. 

You can't answer that one yes or no? 

Excuse me, Mr. Francis. 

(Witnc~s conferring with counsel.) 

COUNSEL: Excuse me. I don't think the wit­
ness is sure of the qUGstion, Mr. Commis­
sioner. Are you aBking whether, Ralph ~a~alc 
ever introduced him to any unl0n o~flclals 
for any purpose in the course of thelr rela-
tionships? 

It 
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The question seems clear enough and your 
attorney understood il. Let's try it again, 
Mr. Smith. 

Did Mr. Na tale ever introduce you to any 
union officials for any purpose? 

A. I would think he did, yes. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Did Mr. Natale appear to have some influence 
with those union locals to wh ich he in tro­
duced you? 

other than being associated 
labor field, I wouldn't see 
influence. 

in 
any 

the same 
special 

Were you at that time seeking to become a 
consu 1 tan t in the adrni. nis tra tion of den tal 
plans? 

I was not aggressively seeking at that point 
dental plans. 

Were you seeking it? 

To some extent. 

Were you seeking it from the locals to which 
Mr. Natale introduced you? 

No, sir; no, sir. 

Did Mr. Nutale introducc you to those unions 
and say that you had some experience in the 
adminis tra tion or cons ul ting work for the 
administration of dental plans? 

To the best of my recollection, Mr. Natale 
wasn't going around touting my expertise in 
the dental field. 

That's not my question, Mr. Smith. 
my question, please. 

Answer 

I'm trying, Mr. Francis. Be morc specific. 

Well, answer it. 

I th 0 ug h tId i d • 

Well, not when you're saying he's going 
around touting. Ol,(] Mr. Ni;ltalc tn thof,lc 
introductions to labor unions say to those 
labor unions that you had some experience in 
the administration of dental-care plans? 
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In that format, no, sir. 

In any words similar to that, Mr. Smith? 

I don't believe he did, sir. 
times. 

That's five 

He just said, "Here's a guy named Smith"? 

No. He would introduce mc as a person who 
was doing the health and welfare work and 
consulting work for the fund that he repre­
sen ted, and poss ibly would say he does a 
finc job. But beyond that, to get specific, 
I've answered your question. 

Did Mr. Natale help you get consulting work 
for labor unions in the administration of 
dental plans? 

For the sixth time, not directly that I'm 
aware of, no, sir. 

So you think those introductions he made and 
the recommendation he made of you were of no 
help? 

I didn't say they weren't any help and I 
didn't acknowledge that he did that. I said 
he did not walk up to labor leaders and say 
th is is my expet:'t in the den tal field and 
why don't you try to use him, and tha t 's 
what you're trying to infer and it's the 
sixth or seventh time I've answered your 
qucs tion. 

* * * 
Let's get to the bottom line, Mr. Smith. 
Did you ever do anything Eor Mr. Natale in 
eXChange for those introductions? 

Well, how could I do that, Mr. Francis, by 
saying it didn't take placQ? 

So you're now denying that he even intro­
duced you to any labor unions? 

No, for the targeted specific way you're 
asking the question. 

COMMISSION8a FRANCIS: 

'rlIE WI'rNrilSS: 
not. 

I heard 

He's fiddling. 

that, sir, and I'm 

----~--.---.-
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Mr. Smith, let's go back. Mr. Natale intro­
duced you to labor unions, did he not? Yes 
or no? 

At a at -- excuse me. 

(The witness confers with counsel.) 

At the time Mr. Smith introduced you to 
labor union officials you were seeking 
business in the dental-health-care plan 
field, were you not? 

During that period of time, tha t would be 
correct. 

And to the. extent that Mr. Natale introduced 
you to those labor union officials while you 
were seeking business from those locals, 
that was helpful to you, was it not? 

It could have been helpful in the framework 
that I was presently doing work in the labor 
movement and labor field, yes. 

And Mr. Natale told people that you were 
doing work in this field, did he not? 

A. From time to time, I would assume he did. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

And that recommendation or those remarks by 
Mr. Natale were helpful to you, were they 
not? 

There's no specific instance that I could 
say it was, but I assume if all my clients 
say complimentary things about our firm and 
myself, it would help. 

Did you get business from those labor union 
locals or continue to do business with those 
labor union locals to which Mr. Natale 
introduced you? 

For the best of my recollection, I do not do 
any consulting in the dental field for most 
of the labor leaders that were introduced to 
me by Mr. Natale. 

Did you ever give Mr. Natale anything in 
exchange for the favor he did for you? 

f\ • M t' • I" t' d 1)(; til, L II n w 01 y Y () u ' t.' (! P II t: .111 i 11 q III ( • 
CJ u est ion , Inc v (n' l' ( • 'J i:l r de d i I:. i;l S il i II V 0 (' 
becaUSe I never req ues ted it. So the way 
you're framing it, no, I did no\: give him 
anything for that. 
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Q. Die] you eve r q i ve h 1111 any monoy (ur 
othe r reason? 

A. No, and I've testified to that approximately 
twelve times. 

Q. Did you ever give Mr. Natale any cash in an 
envelope? 

A. Absolutely not. 

Organized Crime Expert 

The final witness in the Commission's examination of the 
dental care program perpetrated for the financial benefit of Bruno 
cr~me familY,members in South Jersey was Gino L. Lazzari, organized 
crl~e supervlsor for the Pennsylvania Crime Commission. Lazzari, a 
retlred FBI agent, had been for more than 16 years a specialist in 
organized crime investigations, particularly in connection with 
what he described as "the Angelo Bruno family of La Cosa Nostra as 
it covered southeastern Pennsylvania and South Jersey." The testi­
mony by this law enforcement officer confirmed that of the federal 
informer Allen in linking Larry Smith's associates with the Bruno 
crime fami ly, beg inning wi th Raymond (Long John) Martorano. SCI 
Counsel Gerard P. Lynch questioned Lazzari: 

Q. Now, have you ever heard of the name of 
Raymond "Long John" l>1artorano? 

A. Yes, sir, I have. 

Q. 

A. 

Could you tell us how you heard of that name 
and whether or not it is in any way connect­
ed with organized crime? 

Raymond Martorano allegedly purchased the 
Penn-Jersey Vending Company from Angelo 
Bruno back in about 1963 or '64 and one of 
the purchases of the company with Martorano 
was a current old-time member of La Cosa 
Nostra Harry Riccobene, and from about 1964 
until recently when John's Vending became 
John's Wholesale Distributors, Angelo Bruno 
was carried on the payroll as a cigarette 
salesmen getting two or three cents a pack 
from various vending-machine stops. 

NO one tha t worked in the program in the 
Philadelphia Police Department, the F.B.1., 
New Jersey State Police would ever believe 
tha t Ange 10 Bruno would work for Raymond 
Martorano. It was the other way around. , 
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Raymond Martorano has a conviction for nar­
cotics of which he served time, and he was a 
close associate of Ralph Natale, who is the 
current -- was the former recording secre­
tary of Local 170 of the Hotel, Bartenders 
and waitresses Union, Cherry Hill, New Jer­
sey. 

Did Mr. Martorano have any relationship with 
Mr. Bruno, to your knowledge? 

Yes, he was very close to Angelo Bruno. He 
would more or less be, like, say, a messen­
ger, bodyguard, chauffeur, handled many 
business connections, entrees for Mr. Bruno. 

Was he seen frequently with Mr. Bruno? 

Constantly up until his death he was a fre­
quent companion of Mr. Bruno, meeting at 
Bruno's lawyer's office. In fact, on the 
night Bruno was assassinated or killed 
Martorano was in the restaurant at the time 
Bruno had dinner. 

Now --

Supposed to have taken him home and someone 
else took over that chore. 

Now, would you class 1£y Mr. Martorano as a 
member of Mr. Bruno's crime family? And if 
so, could you designate what position in the 
family he would hold? 

Based on the strict requirements of member­
ship that the F.B.I. employed, Martorano was 
not positively identified as a member, but 
he was identified through association and 
other informant information as being a very, 
very close associate and top worker for 
Angelo Bruno, one of his principal money­
makers. 

All right. Now when you say, "one of his 
principal money-makers," could you elaborate 
on what you mean by "principal money­
maker's" ? 

By arranging for investments in various 
businesses and industries, particularly in 
the vending business. John's Vending mush­
roomed from a small, normal everyday vending 
company to one of the largest; made various 
take-overs and puchases of vending-machine 
businesses in the state of New Jersey, such 

Q. 

A. 
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as 'l'oomey Vending Company and several 
others, where they had the, about the 
largest vending company in the Southeastern 
Pennsylvania/South Jersey area. 

Now, you mentioned before that Mr. Martorano 
was involved in narcotics. Is he still, to 
your knowledge, involved in narcotics? 

From the informan t informa tion we had, he 
was. 

Ralph Natale, who was Smith's dental plan connection with Bar­
tenders Local 170, later Local 33, and also with the Bruno mob, was 
discussed by Lazzari: 

Q. 

A. 

Q. 

Now, you also mentioned tile name of Frank 
Natale? Could you tell us, you said he was 
an associate of Martorano. Could you tell 
us what Mr. Natale's position is in the or­
ganized crime family? 

Mr. Natale, very similar to Mr. Martorano in 
the fact that, based on the strict require­
ments that they use for membership, he was 
not actually iden ti f ied as a member of the 
organization itself, but was a very close 
associate of Bruno's in that he was Bruno's 
contact within the labor union field in 
South Jersey, particularly wi th the hotel/ 
bartenders unions. 

Do you know who Mr. Natale or Mr. Martorano 
woulc1 have to answer to wi thin the Bruno 
crime family? 

A. They would have to answer to Angelo Bruno. 

Q. Directly to Mr. Bruno? 

A. Directly. 

Al Daidone, who was Larry Smith's most direct dental care con­
tact with Local 33's Health and Welfar.e Fund, was known to Lazzari: 

Q. Could you tell us whether or not you have 
heard of the name Al Daidone? 

A. Al Daidone, the name, I just recently heard 
of that this year, is -- at the time that 
Bruno was assassinated or killed, Al Daidone 
was allegedly designated as Raymond 
Martorano's bodyguard that would drive him 
back and forth and be in h is presence very 
frequently, sort of in brief, sort of a ris­
ing star among the officials in Local 170 of 
the bartenders union. 
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Q. Is he a close associate with Raymond 
Martorano? 

A. I would assume if he was his bodyguard, yes. 

Lazzari continued with his recollections of Smith's gangland 
associates: 

Q. Now, have you ever heard of the name of 
Frank Vadino? 

A. Yes. Frank Vadino first came into my recol­
lection back in about 1973. One of the 
former organizers of Local 170 of the bar­
tenders union was a f.ellow named Joseph 
McGreal from South Philadelphia. He and the 
two off icers of Local 170, Andrew Chaloka 
and Richard "Bucky" Baldino, were convicted 
in Federal Court in Camden for extortion, 
trying to extort money from about ten big 
restaurants in the Camden area in return for 
labor peace. 

Well, when they went to jail, McGreal alleg­
edly gave control of the union to Natale and 
McGreal, when he came out of jail, made 
known that he wanted his position back and 
he wanted to take over a few other business 
deals that Natale had moved into, particu­
larly hauling of beer for the Schmidt's 
Brewery. Natale -- McGreal -- pardon me. 
Joe, Joseph D'Agata, Joseph McGreal, Frank 
Vadino were one-third partners in the opera­
t ion of a beer-haul ing company called Beer 
Transportation Corporation in southwest 
Philadelphia and they had the contract of 
hauling beer for Schmidt's. 

After McGreal got ou t of jail he made mo~' 
tions that he wanted his business back. 
Natale was trying to take it over with 
another outfit that Mike Marrone had an 
interest in called KMA Leas ing, and on the 
night of Christmas Duy, Christmas night, 
1973, McGreal WnS killed in gangland fashion 
in South Jersey here and the best infor­
mant's informa tion we had was that Ralph 
Natale and Franc is McDonald did the actua I 
killing. 

Mike Marrone has a reputation of being a 
very vicious hit man. He's had, had the 
conviction recently in 1918, I believe; for 
being the ring leader of a arson-for-profit 
ring in the Philadelphia/South Jersey area. 

! 
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He had four previous convictions one for 
narcotics here in the state of N~W Jersey, 
three by common pleas court for violent 
crimes in Phil.ade~phia, all four charges, 
all four convlctlons resulting in prison 
sentences, and the pr ison sentence and the 
arson-for-hire ring, based on his prior 
r~cor~, the u.s. Attorney in the Eastern 
Dlstrlct of Pennsylvania had him sentenced 
as a special offender in November of this 
year and he got a 50-year prison sentence. 
Excuse me. 

A couple ~f his associates in this arson­
for-hlre rlng, Ron Turchi got forty years· a 
guy named Junior Casello got about twelve: 

Q. Do you know for a fact whether or not Ralph 
Natale has been convicted of any crimes re­
cently? 

A. Yes. Ralph Natale was also the leader of an 
arso~-for-hire ring in South Jersey. He was 
convlc~ed for his part in the setting UP and 
operatlng the fire destruction of the Mr 
Living Room's furniture store in Marlton· 
New Jersey. The fire occurred on March 1st' 
1977. He was convicted in Federal Court in: 
pardon me, January, '79, and got twelve 
ye~rs. Shor.tly after he was released on 
ball he got lnvolved with Charles Allen and 
~ome other individuals, Frank Vadino is one 
ln a large-scale narcotics operation in Forf 
Lauderdale, Florida. In about February 8th 
of 1979 Natale, Vadino and three or four 
other people were arrested aboard a boat in 
Forth Lauderdale called the Danny Boy II I 
and charged with trying to import millions 
of dollars worth of drugs and cocaine into 
the United States. In September of this 
year Na ta.le received a fifteen-year prison 
sentence ln the Southern District of Florida 
to run consecutive with the twelve years he 
got on that Mr. Living Room arson. He is 
currently in prison. 

Q. Now, you mentioned the name of Charles Allen 
at that time. Do you know Charles Allen? 

A. Yes, I knew Charles Allen by reputation and 
from the days when I worked, the last few 
days, few months I worked in the F.B.I. 

Q. Could you tell us what you know about 
Charles Allen? 
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Cha.rles Allen always had a reputation simi­
la.r to Mike Marrone's as being a union 
organizer, the type of man that the Mafia or 
union people would use to more or less 
stifle any opposition, sort of a say, a 
goon, a muscle man, a guy that would do any­
thing to make a buck or to please somebody., 

Who is Charles Allen closely associated with 
in the Bruno crime family? 

Charles Allen was closely associated with 
Ralph Natale mainly. That was one of his 
closest friends, and he reported directly to 
Bruno on many occasions. Also, Natale -­
pardon me. Charles Allen was very close to 
Frank Sheeran and through Frank Sheeran had 
a good rapport with the upstate Pennsylvania 
organized crime boss, Russell Buffalino. 

Testimony by the Pennslyvania Crime Commission's organized 
crime expert, Lazzari, concluded the Commission's public hear~ng 
depiction of mob infiltration of certain South Jersey labor unlon 
health and welfare funds unde~ the guise of promoting dental care 
benefits for rank and file union members. While the transfer of 
more than $150,000 in excess cash to mob coffers in 1978 could not 
be specified dollar-by-dollar, the hearing record confirmed tha,t 
since-murdered Angelo Bruno and his gang had shared the loot. 

The Commission next turned to a more complicated corpQrate 
flim-flam in North Jersey. 

THE NORTH JERSEY EPISODE 

Opening the public hearing inquiry into yet another illustra­
tion of organized crime intrusion into labor union dental care pro­
grams, Commissioner Franc is macle ~ brief tran,s i tional, sta temen t 
linking the previous days' work with forthcoml ng tes tlmony. He 
noted that the North Jersey episode would differ from the exemplar 
portrayed in South Jersey "because of ~ more wide-ranging ,maze,of 
personal and business transactions" deslgned to mask the dlverSlon 
of money to underworld figures and their accomplices. Commissioner 
Francis observed: 

We have just completed the recording of 
testimony c~nfirming the enrichment of 
organized crlme associates by dental-care 
plan abuses in South Jersey. In that seg­
ment of these public forums, it was shown 
that in at least one dental-care scheme 
monies were diverted to underworld figur:es 
and their associates ns a result of an alli­
once between unscrupulous consulting and ad­
ministra ti ve en ti ties and the q isrepu table 
leaders of major labor union locals. 
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Because of the complexities of the den­
tal-care plan machinations now to be ex­
posed, the Commission has prepared more tha~ 
a dozen charts to explain them. Various 
witnesses, including some drawn from the 
underworld, will be confronted with these 
charted transactions and will be required, 
under oath, to explain not only the book­
keeping deceptions involved but also the 
devious route of diverted cash to organized 
crime. Just as in the South Jersey episode, 
forthcoming testimony is expected to illus­
trate once again how the welfare of thou­
sands of labor union members was sacrificed 
on behalf of greedy business entrepreneurs 
and the mob. 

How the Plan Was Organized 

, The initial witnesses described the orlglns of the plot to 
lnvade ~he health and welfare funds of susceptible labor union 
locals ln the northern part of the state for the combined benefit 
of unscrupulous business entrepreneurs and their mob associates 
First to testify was George A. Franconero of North Caldwell who wa~ 
under suspension as a lawyer. Franconero filed legal papers and 
performe:d other chores in t~e mid-1970s that helped to establ ish 
the alllan~e of dental serVlce providers and administrators with 
corrupt unlon leaders and organized crime figures. (Franconero was 
murdered in March, 1981). 

Francon~ro recalled his first contacts with Stanley Resnick of 
C?nvent Statlon and Dr. Jesse D. Hyman of Long Island in connection 
wlth a dental care program for Teamsters Local 945 in West 
Paterson. Dr. Hyman later in the hearing would be identified as an 
organized crim~ courier who had operated mob-influenced labor union 
dental plans ln New York State. According to Franconero he was 

It' , ' cou~s~ 0 Resnlck ~ and Dr. Hyman's corporation, New Jersey Dental 
Adml~lstrators (thlS corporation was referr.ed to during the 
hearlngs as the NJDA, but SCI counsel emphasized that there was no 
conne?ti<;>n between this group and . the New Jersey Dental 
Assocla,tl?n., a respected professional organization which has the 
same l~ltlals) • Franconero's representation of the NJDA 
corporatlon eventually resulted in his leading Resnick and Dr. 
Hyman to Drs. Joel S. Sokol of Irvington and Anthony Ferrara of 
Newark, whose operation of closed panel dental care clinics was to 
become the pr ime target of subsequent pub I ic hear ing testimony. 
Franconero described how these connections came about: 

Q. When is the first time that you actually 
were, if you will, contracted by Mr. Resnick 
and Dr. Hyman to do legal work for them? 

P.. I think, in '75 or '76, in that area of 
time. 
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A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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And this would have been prior to their 
getting the dental plan for Local 945? 

No, it was subsequent. 

Subsequent. Did you at all have anything to 
do, whether it be direct of indirect, with 
Dr. Hyman and Mr. Resnick getting the con­
tract with Local 945? 

No, sir. 

And how was it that they contracted you to 
be their attorney to represent N.J.D.A.? 

I met them there and they asked me to repre­
sent them. 

Now, did there come a time after you under­
took representing N.J.D.A. where you intro­
duced the principals of N.J.D.A., Mr. 
Resnick and Dr. Hyman, to a Dr. Joel Sokol 
and a Dr. Anthony Ferrara? 

Yes, I did. 

What was th~ purpose, if any, for doing 
that? 

Initially I introduced Dr. Ferrara to Dr. 
Hyman so that Dr. Ferrara could possibly do 
some oral surgery work on behalf of Dr. 
Hyman. 

Did you know whether, in fact, he undertook 
that or not? 

No, he didn't. I do know he did not. 

Having first done that, did there come a 
time when you introduced Dr. Sokol and 
Ferrara once again to Dr. Hyman and Mr. 
Resnick? 

A. Yes. 

Q. And what purpose, if any, was that for? 

A. 

Q. 

They were thinking about working together in 
the state of New Jeraey to do prepaid plans. 

And when you say "They were thinking of 
working together," who do you mean? 

A. Well, Dr. Sokol, Dr. Ferrara and Dr. Hyman 
were going to work together and operate a 
prepaid dental facility or facilities, and 

I 
I 
~ 
\ 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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Mr. Resnick was going to be the administra­
tor. That's what the conversation con­
cerned. 

All right. Now, in the context of that con­
versation, can you fix a time period for us? 

I think it was in early '76. 

And, to your knowledge, would that have been 
the initiating effort of Dr. Sokol and Dr. 
Ferrara to form some sort of company in 
order to furnish dental plans? 

I don't recall specifically what their 
thoughts were, but I know that that's the 
reason that they came together. 

Well, did there come a time when they did, 
in fact 

Yes. 

-- join forces? 

Yes. 

Q. And when was that? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

In '76. 

And did there come a time, to your know­
ledge, that Dr. Sokol and Dr. Ferrara at 
least started sending out proposals for den­
tal plans? 

Yes. 

When was that? 

In '76. 

Q. Did they get any unions, cont~act with them? 

A. They contracted with the union, yes. 

Q. 

A. 

Do you know what they are? The first one? 

They contracted with 478, Teamsters Local. 

The Commission qU,estioned Franconero about the circumstances 
that brought Dr. Hyman from upstate New York into New Jersey in 
connection with North Jersey labor union dental programs: 
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COMMISSIONER FRANCIS: While we have a min~ 
ute, Mr. Franconero, Dr. Jesse flyman is c;l. 

dentist in Buffalo, is he not? 

THE WITNESS: Yes. 

COMMISSIONER FRANCIS: Can you tell us why a 
Buffalo dentist had any interest in forming 
closed-panel dental clinics in New Jersey? 

THE WITNESS: I don't know. 

COMMISSIONER FRANCIS: Did he ever discuss 
his reasons, his motives, wit~ you? 

THE WITNESS: When I first met Dr. Hyman, he 
had already established himself in this 
state and really didn't get into that, that 
I know of. 

COMMISSIONER FRANCIS: What do you mean he 
had already established himself in the 
state? 

THE WITNESS: Well, he was already servicing 
945, or had reached an agreement to servioe 
them, in any event. 

COMMISSIONER FRANCIS: Did Dr. Hyman appear 
to have particular contacts in New Jersey? 

THE WITNESS: I assume he did, but I don't 
know of any specifically other than he knew 
the people who had to negotiate the oontract 
wi th 945. 

COMMISSIONER FRANCIS: He knew some people 
within the labor movement? 

THE WITNESS: Oh, yes. 

COMMISSIONER FRANCIS: A lot of people? 

THE WITNESS: 
recall a lot. 
assume. 

He knew people. 
He knew a few 

I don't 
people, I 

COMMISSIONER FRANCIS: Did he know some of 
the key people in union locals? 

THE WITNESS: 1 really don't know what you 
mean by "key people," Mr. Francis. 

COMMISSIONER FRANCIS: The pre,sident of the 
local, the business agent? 

I 
I 

I 
! 
i 
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'J'HE WITNESS: Of 945? 

COMMISSIONER FRANCIS: Well, particularly or 
any other local. 

THE WITNESS: I'm not sure. I think he was 
negotiating with Local 1262 at some point or 
other. I'm sure he knew the officials from 
1262. I think he knew Mr. Kinsora. I think 
he knew some people from the union. 

COMMISSIONER FRANCIS: How about 945 did he 
know people from -- 945? 

THE WITNESS: I'm sure he knew Mr. Palmieri, 
Mr. Capisano and, I assume, some people from 
the welfare board. He negotiated the agree­
ment. I assume he knew them. 

COMfHSSIONER FRANCIS: Do you know how Dr. 
Hyman came know those labor officials? 

THE WITNESS: Of my own personal knowledge, 
I don't. 

Testimony about the Sokol-Ferrara dental care contract with 
Local 478 also involved George F. Serio of Mountainside, the 
local's health and welfare fund administrator, who was scheduled to 
testify later. About this time, "Joel S. Sokol, D.D.S., P.A.," a 
professional corporation, as well as Metro Dental and other 
corporate (:!ntities had been created as components of the Sokol 
dental plan promotion. Serio eventually became president of Group 
Administrative Services, one of the corporations set up by the same 
sponsors of the dental plan he contracted with as administrator for 
his local's health and welfare fund. Franconero's testimony on 
this arrangement follows: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Now, to your knowledge, Mr. Franconero, in 
order for the welfare board, which I will 
now refer to it as Local 478, did George 
Serio play any function at all leading up 
to, and the final award of, the contract to 
Joel S. Sokol D.D.S., P.A.? 

I did not participate in any of that, so I 
really don't know of my own knowledge. 

And his position at the time of this con­
tract, and, again, that's December of 1976, 
was what? I'm referring to Mr. Serio? 

He was the administrator. George Serio. 

Yes? 



A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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He was administrator. I assume he had a 
part to play in it, he was the adminis­
trator. But I didn't participate in the 
negotiations myself. 

Did you have any dealings wi th Mr. George 
Serio on behalf of Sokol, D.O. S., in order 
for them to get the contract? 

No. 

Mr. Franconero, are you familiar with an 
entity by the name of Group Administrative 
Services, Inc.? 

Yes. 

And how is it that you're familiar with that 
entity? 

I think I formed it. 

For whom did you form it? 

I was requested at some point or another by 
Dr. Sokol to form it. 

Q. To form Group Administrative Services, Inc.? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

I really don't recall who asked me to, but I 
know I did. I assume it's --

But as you're sitting here, it was Dr. Joel 
Sokol. 

It could have beet.. It could have been Mr. 
Resnick as well. Somebody. 

There did come a time, in fact, when you did 
form such a corporation, was there not? 

A. Yes. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

And you got paid for whatr·ver it is, did you 
not? 

I didn't specifically 
Administrative Services. 
general. 

get paid by Group 
I just did this in 

Who diel you specificall:'i get raid I:or. thane 
endeavor.s that you did on their. behalf? 

I got paid by Metro Dental. Metro Dental 
was the adminis tra ti ve agency for Dr. 
Sokol. I think I got paid once or twice by 
Dr. Sokol as well. 

f 
il , 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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M(·tlo J)cntdL, :;inct! you ildv(~ br.ought: it up, 
was it coqJOr-c\ tionCormed by Mr. I~esnick and, 
early on, Dr. Ilyman, was it not? 

That's correct. 

And that was principally formed to serve as 
the administrative arm of Joel S. Sokol, 
D.D.S., P.A.? 

That's correct. 

Well, in regard again, I'm referring to your 
work with Group Administrative Services, 
Inc., which hereinafter I will refer to as 
G.A.S., the services that you performed for 
G.A.S., were you paid then by either Metro 
Dental Services or Dr. Sokol individually? 

There was nothing specific. I was never 
paid specifically for work done on Group 
Admj nistrative Services. I formed the cor­
porcltion. It initially was (ormed by me and 
at the time I was working COt- r·1etro Dental 
Servi ces and I was paid for general at tor­
ney's fees by Metro Dental Services. 

* * * 
Mr. Franconero, I'm going to show you what's 
been previously marked Commission Exhi~it 
3. It purports to be a bank resolution for 
Grollp Admi nis tra tive Services, Inc. Would 
you look at that and tell me, can you iden­
tify that? 

A. Yes. 

Q. Did you represent Dr. Sokol at the time that 
was prepared'? 

A. At the time, 1977? Yes. 

Q. Now, if yo u wi 11, 
signature appearing 
ports to be Joel S. 
that signature? 

would you look at the 
as secretary and it pur­
Sokol. Do you recognize 

A. It .Looks like Dr. Sokol's signa~ure. 

Q. 

A. 

And this is J:or the entity Group Adminis­
t rat i v Q Se r vic e s, 111 c., i sit 11 0 t? 

Yes. 
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Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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NOw, if you will, will you look at the sig­
nature appearing alongside the title "Presi­
dent"? Whose signature is that, if you 
know? 

George F. Serio. 

Off to the left is printed, and again that'!; 
"George F. Serio," is it not? 

That's corr-ect. 

When did Mr. Serio become president of that 
company? 

I don't recall specifically when. 

But he was, in fact, the president of th' 
company at some point, wasn't he? 

As the record indicates, yes. 

Well, as the attorney for G.A.S., did you 
have any dealings with the purported presi­
dent, at least, Mr. Serio, about the corpoL­
ation? 

I don't remember specifically having a con­
versation with Mr. Serio about that.' I knew 
there were conversations concerning it, but 
I don't recall specific ones involving him. 

Well, did you have any business dealings at 
all on behalf of G.A.S. with Mr. Serio? 

I don't think G.A.S. ever entered 
operated as an entity. 

It was incorporated, wasn't it? 

ever 

That's the total extent of it. 
was a dead corporation. 

I th ink it:. 

There were attempts, at le~st, to operate an 
an entity, weren't thero? 

They nev,er functioned doing business as a 
corporatlon that I know of. If they did, it 
was not to my knowledge. 

We.Ll, I will show y~)u a lotter, marked 
CN- 5A r George A. l"rancOI)e:!ro, signa turc above:! 
it, it's addressed State of New Jar-sey, De­
partment of Law and Public Safety Division 
of Consumer Affairs, Board of bptomet:.ry. 
Would you look at that letter and tell me, 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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wasn't that an attempt to do business? 

A.ll r igh t. If you construe that t.o be an 
attempt, it is an attempt. 

In the course of the time that you were rep­
resenting Dr. Sokol and, or I should say 
Dr. Soko 1, P. A., I suppose, Metro, Group 
Administrative Services, Inc., did you ever 
apprise Dr. Sokol that there may be a possi­
ble confli.ct of interest what with their 
dental plan contracting with Local 478 and 
the corporation having George Serio, an 
officer of 478, as a president of that com­
pany? 

I don't know whether there would be a con­
flict or not. I never apprised them of 
that, no. 

As an attorney at the time, did it occur to 
you that there, at least, might be the pos­
sibility, if not probability, of a conflict 
having a corporation containing as president 
George Serio, administrator to the welfare 
fund, and vice-president or secretary, Dr. 
Sokol, a provider to that welfare fund? 

We never got to that bridge. We never got 
to a point where we had to make the deter­
mination. It never occurred to me at that 
point. 

You didn't feel at the point of incorpora­
tion that would be an appropriate time? 

No. Mr. Serio could have informed the wel­
fare fund of his position in Group Adminis­
trative Services and got their approval and 
there wouldn't be a conflict. 

He could have? 

But they didn't get to a point of function­
ing. 

Do you know if he did? 

t know of no relation between Mr. Serio and 
the wel.fare fund. You're asking a question 
of my advis ing Dr. Sokol. The answer is I 
never advised Dr. Sokol of a conflict. 

Likewise with G.A.S., you never advised the 
president of G.S.A., Mr. Serio, to so inform 
the welfare fund of his dual role? 
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A. I never informed him of that, not that I re­
member. 

The John Riggi Link 

John Riggi of Linden has been described by law enforcement 
officers as the ind ividual in charge of Simone (Sam the Pl umber) 
DeCavalcante's New Jersey organized crime family due to the semi­
retirement of DeCavalcante in Florida. One member of Riggi's mob, 
according to these same officers, was Comillo (William) Molinaro of 
West Orange, who became employed as a janitorial supervisor by one 
of the Sokol dental care corporations, in which role be served as 
Rigg i 's connection with the operation. When Franconero was ques­
tioned about Riggi and Molinaro, he confirmed their connections 
with the operation but denied any personal knowledge of their 
organized crime background: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Do you know a gentleman by the name of John 
Rigg i? 

Yes, I do. 

No. How is it that you know John Riggi? 

I know Mr. Riggi in connection with a 
meetings that took place in regard to a den­
tal program. 

What dental program was that? 

Dr. Sokol's 

Well, were you representing Dr. Sokol's den­
tal program in some capacity at that time? 

I was representing the plan. 

And were you trying to solicit Mr. Riggi in 
some fashion on behalf of Dr. Sokol? 

I wasn't. I was in attendance at a meeting. 

Well, along the lines of John Riggi, is he, 
to your knowledge, a union official? 

Yes. 

What is he? 

I don't know the specific title. I thought 
it was a business agent. I'm not sure. 

well, in any event, you attended meetings 
during which time Dr. Sokol attempted to get 
the business of Mr. Riggi's union; is that 
so? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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I was present at a meeting in which a pro­
posal was made by Dr. Sokol -- I don't know 
W?o ~lse -- to do the dental plan for Mr. 
Rlgg 1 's loca 1. 

And do you know whether, in fact, he ever 
got Mr. Riggi's local? 

I don't think he ever did, to my knowledge. 
Not under contract. 

Was the proposal a formal one, by that I 
m7an a written proposal, or did he just men­
tlon it to him in the course of a meeting? 

No, I don't remember a written proposal, but 
there may have been one at some point or 
another. I cilon' t recall at that meeting a 
formal l,Jr'oposal. 

Was Dr. Ferrara presnnt at that me€!ting, if 
you know? 

He may have been, but I just don't recall. 
I think he was. 

To your, knowledge, was John RiggI instru­
mental ln any fashion with Joel S. Sokol, 
D.D.S., P.A., being awarded any future con­
tracts with any unions? 

Not to my knowledge. 

Did he ever serITe as an intermed lary, to 
your knowl,edge, Eor .Joel S. Sokol, D.D.S., 
P.A., and lntrodllce Dc. Sokol to other union 
leaders and officials or business agents? 

He may have, but I don't really kn.)w of my 
own knowledge whether that ever took place, 
Mr. Rhoads. 

MR. RHOADS: 
6, please. 

May I have Commission Exhibit 

Now, Mr. Franconero, there came a time when 
you served as an attorney for Mr. Molinaro, 
was there not? 

I did. 

And I'm referring at this point, real~y, to 
both Comillo and his son Michael. Is that 
right? 

A. Yes. 
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I'll show you Commission Exhibit 6, ask you 
first. if you can identify it, and, if so, 
what do you identify it to be? 

That's an incorporation certificate for a 
company called G & M Services Company. 

You were the attorney who incorporated that 
corporation, were you not? 

A. Yes. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

who are the principals in that corporation? 

Mr. Molinaro, Michael. 

And what was the corporate purpose of that 
corporation? 

It was to do building services. That's what 
it says here. 

Is it fair to say, janitorial functions? 

A. Yes. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Do you know whether there came a time when 
either Metro or Sokol, P.A., availed them­
selves of G & M, used them as j ani tor ial 
service? 

Yes, I think, yes. The nnswer to your ques­
tion is yes. 

More particularly, was Comillo Molinaro ever 
hired by Sokol, D.D.S., P.A., or Metro to do 
work from them? 

I think the corporation was paid for ser­
vices. 

Well, did Mr. Molinaro himself ever come in 
and do janitorial services for Sokol, P.A., 
or Metro? 

He did. 

Did you ever observe him doinq it? 

A. Yes. 

Q. 

A. 

On behalf of Joel S. Sokol, P.A., and Metro, 
w.ro was the one or ones that actually hired 
G. rv M to perform their janitorial services? 

Mr. Resnick. 

, 
" 
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Arc you familiar with tl ' 
ing wh ich time Mr . R ,IC C L ~cums tancos (lu 1:"­

. esnlck hlred G & M? 
No. 

A. 

How do you know that he did? 

I know that Mr. M I' 
M 0 lnaro Would deal wl'th r. Resnick. 

Q. Meaning 
please? 

what? Would you expand 

A. 

Q. 

on that, 

Well, if Mr. Resnick wa 
trator, the person' ~really the adminis-
work done at the fac~nli~ ,a:,ge of getting the 
the one tha t Mr M l' le,,,, and he wOllld be 

• 0 lnaro Would deal wLth. 
Well, you're now 
" conclUciing. What I an ask-
lng ,lS, d? you actually know whethe r Mr 
Re~nlck Plcked up the phone, called and' 
~al~, "Mr. Molinaro, , 
Janltor now"? you re going to te our 

A. No. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Something to that effect? 

Not that I know of. 
spoke to him, but I 
specific conversation 
Rhoads. 

I know I'm sure he 
wasn't aware of the 
that took pI ace, Mr. 

All I:"ight. 
Mr. Riggi? HoW many yt)ars have you known 

I must, have met Mr. Riggi 
four tlmes in my life. maybe throe or 

Over what span of time? 

I said maybe five timOl: 
years. 

Du ring th~se twc.. yea rs 
MOlinaro, dld you not? 

Yes. 

tota 1. 

you 

Ovel' two 

know Mr. 

'ro yo~r ~nowledge, did Mr. 
John Rlggl? Molinaro know 

Yes. 

To your knowledge, d'd I 
work for Mr. Rigg 1? 1 "Ie eVer perform any 



A. 

Q. 

- 159 -

To my knowladge, I don't know. 

Did you ever hear or do you know John Riggi 
to be the head of the Sam DeCavalcante 
organized c~ime family in New Jersey? 

A. Da I know it? 

Q. Yes, do you know that? 

A. No, I don't know it. 

Q. Have you ever heard it? 

A. What I read in the newspapers. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

And during the occasions that you met Mr. 
Riggi did you ever ask him about it? 

Never. 

Is there any reason why you did not? 

I don't nec:esarily believe what I read in 
the newspapers, Mr. Rhoads. 

The Commission's interrogation of Franconero turned again to 
Dr. Hyman. Franconero recalled that Resnick and Dr. Hyman ul ti­
mately split up, lea'ling Resnick in control of Metro Dental Ser­
vices, the administrative corporation for the Sokol dental 
clinics. Franconero recalled that Dr. Hyman "didn't want to func­
tion in New Jersey ar y more or didn't have the time." Franconero 
also recalled Dr. Hyman attending meetings at which John Riggi was 
present. His testimony continued: 

Q. Well, during the meeting or meetings tha t 
you had whc'rein you said you attended, Mr. 
Riggi attended, Mr. Sokol was in attendance, 
Dr. Hyman was there, wasn't he? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

I think on one or two occasions Dr. Hyman 
was present. 

And did you form any opinion as to whether 
Dr. Hyman hlld known John Riggi prior to your 
knowing him:' 

I knew he knew Mr. Riggi, yes. 

He knew him for quite awhile, didn't he? 

I don't knml for how long. 

Well, how ill it that you know that Dr. Hyman 
knew Mr. Riqgi? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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Because they spoke on a first-name basis 
when they were at the table. 

Did they ever discuss any of the dental bus­
iness? 

Just a proposal to do the work f M 01: r. 
Riggi's union. 

Well, to your knowledge, 
pay John Riggi in return 
troducing him to labor 
have-you? 

did Dr. Hyman ever 
for John Riggi in­
leaders or what-

A. Not to my knowledge. 

Q. How about Dr. Sokol~ 

A. Never that I know of. 

Q. Mr. Resnick? 

A. No. 

Dr. Sokol's Partner 

The next witness, Dr. Anthony J. Ferrara 
Sokol's professional corporation told hOW' 
expanded to include contracts with' a number of 
testimony before the Commission: 

the partner in Dr. 
the Sokol clinics 
labor unions in his 

Q. All right. Now, Doctor, having once sccured 
the contract with lDcal 470, did you then go 
()n to contract witll any other locals? 

A. Yes. 

Q. And if so, what were they? 

A. 

Q. 

1\. 

Q. 

A. 

Local 1262. 

And if you know, were they the Retail 
Clerks? 

Corroct. 

And as your father did in Local 478 more or 
less give you an introduction or, ~t least, 
initiate the ne:gotiations between flokol, 
P.A., and 478, did anyone do a simi1al' ser­
vice for you at 1262? 

I don't know who made the first introduction 
at 1262. 



Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Dr. 
Riggi: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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Were you involved in any of the negotiations 
between Sokol, P.A., and 1262? 

Not actually the negotiations. I may have 
been involved in the initial meetings I in 
other words, who were the principals, you 
know, what does Dr. Ferrara do, so I may 
have been with Mr. Kinsora at some point to 
introduce myself. 

Who is Mr. Kinsora? 

President of that local. 

* * * 
Well, just for general background, what Was 
your role within the corporate entity of 
Sokol, P • A.? 

I had more of a clinical role. I was dbing 
surgery and sort of just monitoring the ac­
tual day-to-day dental practice, the adtual 
performance of dentistry. 

All right. Then, as I understand it, t~en, 
you did get involved, at l,eas,t to ~ nunor 
degree, in any of the negot1at10ns; 1S that 
correct? 

I would gc as introduot ions; this is our 
oral surgeon, this is who runs our oral sur­
gery, just merely to meet the people, be 
familiar. 

Now, other than 1262, did you go on to con­
tract with any other locals? 

Right, 906 in Mahwah. That's Ford, U.A.W. 
workers. 

Ferrara also testified about his recollections of John 

In your early-on years of Sokol, P.A., dio 
there ever come a time, to your knowleoge, 
where the profess ional aSGocia t ion at te'I1fpted 
to contract with John Riggi's union? 

Yes. 

Were you involved in any of thofle net3dtia..l 
tions? 

Well, I think I may have just again gond 
along to a meeting where I was introdu~ed as 
an oral surgeon. 
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Q. All right. In any event, your recollection 
is that Sokol, P.A., had alread', had 
clients, if you will? -

A. Yes. 

Q. And then you attemptej to bring or John 
Riggi's union? 

A. Correct. 

Q. Did you know Mr. Riggi prior to your reach­
ing out and trying to contract with him? 

A. No, the first I met him was when we tried 
to, you know. I think we -- I don't know 
Where we specifically met the first time, 
but I think this was after we were function­
ing as a dental organization for a while. 

Dr. F'··r.rara explained how tllf~ original Resn ick-Hyman rela tion­
ship changed to Resnick-Sokol: 

Q. Now, you even tually tooJ~ on an en ti ty )y the 
name of Metro Dental Se 1;vices, Inc., __ 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Righ t. 

-- to serve as administrator to Sokol, P.A., 
did you not? 

Correct. 

Metro Dental Services, Inc., early on the 
principals were a Mr. Stanley Resnick and a 
Dr. Jesse Hyman, were they not? 

Correct. 

Who, if anyone, introduced you -- "you," I 
mean both individually nnd Sokol, P.A. -- to 
Messrs. Hesnick and HymCln? 

I think the first timo I met Stanley and 
Dr. Hyman was before we even start{'d our 
initial facility. They were doing Bome 
other kind of a dental program, bu t: they 
were looking for an employee of oral sur­
geons just to come in and do oral surgery 
for them. I was not interested in that. I 
had one brief meeting wi th them where they 
were interviewing me for the possibility of 
doing oral surgery for them on that basis, 
but I told them I wasn't interested. 
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Q. 

A. 
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I think we were functioning for awhile, a 
few months wi th 478 anc we wanted to do 
some expansion at that po:nt because all the 
membership was really onll coming to the one 
site and WE were on a modified plan at that 
point. We had a site wh'Le the membership 
could come to without addllional cost to the 
member and then -- or th(y could go out to 
their own dentists and they were paying 
claims. BJ.t at that po nt we thought we 
were going to need more sites if we were go­
ing to do this kind of op(ration. So--

Well, let me just interrufl for a moment. I 
want to get back to the marrying up, if you 
will, of Sokol, P.A., and Metro. 

That's what I'm trying to bring together. 
They, Mr. Fesnick and Jesse Hyman, were in­
troduced to us and they -- Jesse apparently 
has a facility in Buffa.l0 that's a large 
dental facility, and at that time there were 
really relltively few around. So Joel 
thought it Nould be good to bring someone on 
board who knew a little bit more on the 
larger-seal; facilities th,n we did. 

Q. So that wou.d have been Dr Hyman? 

A. Dr. Hyman. And, Sl), als Mr. Resnick had 
the experti;e in putting t ~se larger facil­
i ties toget 1er, in the bL lding, th(! main­
tenance, th:= upkeep and t e equipmen t, all 
of which w ~ I don't Zeel Joe I and I 
really had very much exp ~tise based on a 
lot of problems we had trying to build our 
first facility. We were dentists, didn't 
know too mu,~h abou t dealin·J wi th builders. 

Q.. Given that, you formed a relationship with 
Metro? 

A. Right. 

Q. They were .0 serve as yc ur administrative 
arm? 

A. Right, they were going to do administration 
and provide facilities for us. But--

Q. There came a time when [('. Hyman, if you 
know, Dr. hyman left the corpornte ent i ty 
Metro DentaJ, did he not? 

A. Correct. WI!ll, he wasn't really doing any­
thing with the corporate entity, so I think 
it was a mutual agreement Lhat he leave. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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During the cout:"se of 
was negotiating with 
Hyman present? 

time your corporation 
John Riggi was Dr. 

I don't know. He may have been. 
know. I don't think so. 

I don't 

Well, to your knowledge, did Dr. Hyman know 
John Riggi? 

I believe he did. 

Do you know how it is he knew John Riggi? 

No. We had a very short-term relationship 
with Dr. Hyman. I mean he left the 
organization relatively early. I think it 
was later, much later from that date, that 
we actually tried to put a plan into 1'lr. 
Riggi's group. 

* * * 
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THE TESTIfo10NY -- FOURTH AND FINAL DAY 

FRIDAY, DECEMBER 12, 1980 

Opening Comments 

The agenda for the Commission's final hearing session included 
testimony by 16 witnesses and the introduction -- with accompanying 
explanations -- of 10 charts on corporate and individual cash and 
check transact:ons. Because of the heavy schedule, Chairman Lane's 
opening commentary was brief: 

The Commission's public hearing on various 
organized cri~e influenced dental care plans 
now enters its final stages. We will resume 
where \le left off yesterday, when we began 
taking testimony on the abuses in this field 
in the northern part of New Jersey. 

As with the previous public hearing depic­
tion of dental plan practices in South 
Jersey, today's testimony is expected to 
further demonstrate the extent to which 
labor union health and welfare trust funds 
are being abused by disreputable dental ser­
vice promoters and irresponsible labor 
leaders, closely and secretly allied 
wi th known mobsters. To an even greater 
degree than in South Jersey, today's testi­
mony and exhibits will reveal the multiplic­
ity - and the duplicity - of corporate and 
personal bookkeeping designed solely to hide 
the generation and diversion of cash for 
wrongful purposes. Because of the complex­
ity of these financial machinations, numer­
ous charts and diagrams based on many months 
of scrutiny by the commission ' s accounting 
staff have been prepared for display to 
clarify these transactions as they are dis­
cussed with witnesses. 

The Cash Flow Charts 

Julius M. Cayson, Jr., the Commission's chief accountant since 
1972, began the session with a step-by-step explanation of charts 
illustrating how various corporations involved in the promotion, 
servicing, administration and operation of t~, numerous Sokol P.A. 
dental clinics handled r,'.leir financial tra. Actions for the years 
1977, 1978 and 1979. Cayson began with an analysis of the receipts 
for the entity known as Joel S. SOKol, D.D.S., P.A., displayed on a 
chart which confirmed thaI :-.otal receipts had increased more than 
seven fold over the three-year period, from almost $502,000 to more 
than ~3.6 million. 

.. 
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However, the Cammi ss ion firs t es tablished its chief account­
ant's professional credentials and ascertained the methodology for 
compiling the various financial assessments: 

EXAMINATION BY COMMISSIONER FRANCIS: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Mr. Cayson, are you also a certified public 
accountan t? 

Ye s, sir, I am. 

Prior to becoming the chief accountant at 
the S.C.I., where were you employed? 

The Internal Revenue Service. 

Q. For how long? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Eleven-and-a-half years. 

What were you doing there? 

I was a criminal investigator of that 
division, special agent. 

What were the source materials for these 
Exh ibi ts. 

Books, records and other external evidence 
gathered by the staff during the course of 
their investigation. 

Were these mos tly the books and records of 
those entities named; that is, Burke Enter­
prises, Metro Dental, Western Realty and 
Joel S. Sokol, D.D.S., P.A.? 

Yes, Commissioner, they were primarily, but 
we found we had to make considerable third­
party inquiries to verify certain represen­
tations in the books and records. 

And you did make those inquiriel:i and got 
those verifications? 

Yes, sir, we did. 

Do those exhibits accurately represent the 
findings that you and those working under 
your superv is ion made of the rece ipts and 
disbursements for Joel Sokol, D.D.S., P.A., 
Western Realty, Metro Dental and Burke 
En terprises? 

Absolu tely. 
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!':Xi':MINI\'l'ION BY MIL /{/IOI\()S; 

Q. Now, Mr. Cayson, I direct your attention to 
this graph,* and is this one of the graphs 
that we have foredescribed? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

1\. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Yes, it is. 

Now, with regard to the figures, prelimin­
arily, as an example, 402,400, is that an 
accurately depicted figure or is that 
rounded off in some fashion? 

We rounded the r iCJure of f for s implici ty' s 
sake to the nenr.r~st hundredth. 

Mr. Cayson, directing your attention, again, 
to the illustration, if you read the top, it 
reflects Joel S. Sokol, D.D.S., P.A. re­
ceipts. What is Joel S. Sokol, D.S.S. ~P.A.? 

Joel S. Sokol, D.D.S., P.A. is the dental 
provider for various unions located princi­
pally in the northern part of the state. 

Now, directing your attention below the name 
of the en ti ty, it reads .. rece ipt. .. What 
does that mean? 

That denotes cash receipts. 

Fine. Now, in tha t 1 egard, we have Loca 1 
470, Joint and Welfare. What is Joint and 
Welfare? 

'rhat evidently .is th(~ arm that dispenses 
funds (t"om thoir. IInnltll and WeHare runel. 

So this, then, Would indicate on this 
graphic illustration the receipts or income, 
if you will, derived from Looal 478? 

'l'hat's OOrt:ect.. 

Below that we soe UAW 906. What is UAW 906? 

Til a t is the Un i ted Au to Worke rs Local 906 
based in Mahwah, New Jersey. 

............ __ ._---_.- --~-----
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SOEL S. SOKOL, D.D.S.; P.A. 

RECEIPTS 

------------'1977 402'i400 

LOCAL 478 

JOINT & WELFARE 

U.A.W. 906 

LOCAL 1262 

VAR!OUS OTHER 
CONTRACTS & CLAIMS 

19i-8----4-1-2--6-0-0--~ 

1979 508,200 

~977~ _____ 3_,10_0 ____ ~ 
1978 190 500 

1977 

____ ~2~7,90Q _____ , 

1979 1,377,100 

3,100 __ ~ 
96,400 

354,700 

---_.---------------

OTHER INCOME 

LOAN 

. ___ ""' __ ~"_._1<._' ___ '" 
LOANS/EXCHANGES 

FROM RELATED 
CO.'S & INDIVIDUALS 

780 
86'.2£,_0 __ _ 

• __ ..;;:;? ..... 2..t..§..Q;..;:0 __ _ 

124 500 
~76 200 

197~7~ ___ 7~2~,~4~0_0 __ __ 

1978 142 000 

1979 147 500 

JOE'L S. SOKOL 

D.D.S. ,P.A. 

1977 501,980 

19781v320,600 

1979 3,657,600 

~ - ~~---
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Q. And is this, again, il1ustcating income de­
rived, or rec€' ipts derived, from Local UAW 
906? 

A. 

Q. 

Yes, it is. 

Dropping below we have Local 1262. What is 
Local 1262? 

A. Retail Clerks. 

Q. 1977, did we have a figure for that year? 

A. We did not have a figure because their con­
tract was not opera ti ve un til the la t ter 
pact of 1978. 

Q. Dropping down, Various Other Contracts and 
Claims. What would be included within that? 

A. 

Q. 

A. 

Q . 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Th is would include all the other unions, 
private patients and monies from whatever 
source, which Would come -- which would go 
into what we call the income account or rev­
enue account. 

In other words, they service 20, 30, 40 
unions, but 478, 906 and 1262 constitute 90 
percent of the income of the Joel Sokol, 
D.D.S. ,P.A. 

NoW, you have Other Income below ti1a l, and 
what WQuld be included in this box? 

The Other Income is principally inaomG from 
private patients. 

Dropping down, We have Loans. Now, these 
are presumably loans taken by the P.A.; is 
tha t so? 

'ri1at is correct. Yes. 

NoW, these lo~ns are on here presumably be­
cause that constitutes receipts to the P.A.; 
is tha t so? 

Rece ipts, bu t no t income, yes. 

Dcoppinq clown to the bottom, Loans/I~xchang(~o 
1'1:'0111 re1(lt(~<1 cornp,lnien and individual:L 
Now, wlw t do we I1\CHUl l)y IJo<ll1s/gxchan<JcH'? 
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A. 
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A loan is, of course, a loan. An individual 
or prindpal would lend money to the P.A., 
and, of course, that was treated just like 
any other loan by a banking institution. 

However, due to the fact it waR an individ­
ual, we would so specify. 

An exchange might be an item that comes in 
and it is really run through the account for 
conve nience sake and a check is immediately 
disbursed upon receipt of those particular 
funds. It is I mean, it's a washed 
transaction so to speak. 

Q. All r::9ht. Now, off to the riC]ht of this 
gra!?h it reads Joel S. Sokol, 0.0. S., P. A. 
and it ,:.ists the three years again. 00 
those CO'lS ti tu te aggrega te figures for the 
three years? 

A. 

Q. 

That's rLght. Not only aggregate, all the 
years. For 1977, it's 501,980; for 1978, 
1,320,600; and 1979, 3,657,600. 

MR. RHOADS: May I have 278, please. 

For the record, this is graphic illustration 
identifiud as Commission Exhibit 278.* I 
direct y,)ur attention to the top of this 
graph, M)". Cayson. It reads Joel S. Sokol, 
o. o. S., p. A., Disbur.semen ts. Wha t i~3 a d is­
bu rs(~me n t '? 

A. A disbur~ement is an expenditure of cash or 
its equi\!alent. 

Q. 

A. 

Dropping down to the left-hand portion, the 
middle, it reads Joel S. Sokol, O.D.S., 
p.A. It lists three years. Again we have 
1977. What figure does this constitute? 

That constitutes the total cash disbursement 
for that year. 

'k * '" 
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,JOEL S,' SOKOL, DDS P • • ., .A. 

APPLICATION OF WORKING CAPI'l'AL 

JOEL S. SOKOL 

D.D.S.,P.A. 

1977 489,866 

1978 1,614,790 

1979 3,554,904 

(Disbursements) 

1977 

169 115 

1977 143 20 
1978 586 423 

1979 612,484 

DRAWN TO 
PRINCIPALS 

PAYROLL 

LE1\SF ~_ND LO~..N 

PAYMF.NTS 

OTHER CORPORATE 

OPERATIONS 
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Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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* * * 
For the record, '78 is 1,614,790; 1979 is 
$3,554,904. 

Now, off to the right you have various 
boxes/' and am I to assume, then, this 
depicts where the money went? 

Exactly. 

Okay. Now, reading up here, Drawn to Prin­
cipals, what does that mean? 

We determined that a principal is any offi­
cer or party with an interest, an equity 
interest, in the particular corporation, and 
we broke out these particular figures to re­
flect the amount of money paid to the prin­
cipals. 

Well, in the professional asociation, who 
are some of the principals? 

Of course Dr. Joel 
Ferrara, and for the 
who'S a principal, 
Stanley Resnick. 

Thank you. And in 

S. Sokol; Dr. An ehony 
purposes of determining 
we also included Mr. 

that regard, then, for 
the three years, what are the reflected 
figures? 

37,894 in '77; 82,634 in '78; and $169,115 
in '79. 

Dropping down to the next disbursement box, 
it reads Metro Dental Services. What is 
Metro Dental Services? 

Metro Dental Services as we understand it, 
is the administrative and construction arm 
for the ~oel S. Sokol D.D.S., P.A. That is, 
it was originally envisioned that this 
entity woU~.d acquire sites, acquire equip­
ment, and Ln furtherance of this particular 
purpose, expend i tures were made fr.om the 
,Jocl S. Sokol, 0.0.13., P.A. COt:" tile pur.poses 
of construction and acquiring uyuipment. 

Now, agai n, wi th the three years in mind, 
'77, '78 and '79, would you read those 
figures, please. 

~------ - ----- ~- -- -- - .. -
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1\. lrt '7'/, l.lU,400j '78, $45J,4~6; and in 1979, 
$551,925. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Dropping down, we read Burke Enterprises 
depicting monies going to Burke Enter­
prises. What's Burke Enterprises? 

Burke Enterprises was the sole provider of 
dental chairs and supplies to Joel S. Sokol, 
D.D.S., P.A. 

And for the same three years would you read 
those figures, please. 

Mr. Rhoads, may I amend my testimony? 

Rather than say "sole provider," I would say 
they provided maybe 99 pe.rcent of the then 
dental supplies. They provided all the 
chairs, but 99 percent of dental supplies. 
There were one or two other major suppliers. 

Going down the figures, 1977, 26,390; '78, 
17,726; and 1979, $213,000 even. 

Dropping down to the next disbursement box, 
it reads Other Suppliers. Is that what you 
meant when you were indicating there are 
others than Burke? 

Would you read those figures, plese. 

5,694; 15,210; and 58,327. 

Again, dropping down, we read Payroll. Am I 
correct in ass uming that would be the em­
ployees, the salaries they derive? 

These are the staff dentists, dental assist­
ants, hygienists and support personnel. 

When you say "staff dentists," then is it 
fair to say there are dentists other than 
Dr. Sokol and Dr. Ferrara? 

Absolutely. 

Would you read those figures, please. 

For 1977 1 that was 105,366; '78, 456,798; 
and 1979, $1,116,932. 

Dropping down, next we read Lease and Loan 
Paymen ts. Just brie fly tell us what tha t 
is, that Lease and Loan Payments? 
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A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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Surely. The Joel S. Sokol, D.D.S., P.A •.. -
I'll address my remarks in 1977 and 1978. 
In 1977 and 1978 they were leasing cars and 
various other equipment. In 1979 you see a 
drama tic increase in the lease and loan -­
lease payment, however, particularly here, 
because in September of 1979, they took on 
the payment formerly assumed by Metro for 
the purpose of paying equipment and also for 
space. 

So 1977, it's 52,915; 
1979, a very, very 
$843,113. 

1978, 2,500; and in 
dramatic jump of 

Thank you. And lastly we read Othl3r COl:'por­
ate Operations. What does that term mean? 

That term is an all encompassing tel:'m mean­
ing to incl ude all other expend i tures not 
reflected above in the boxes that we have 
just testified to; that is, this is light, 
heat, power, paper supplies, things of that 
sort. 

MR. RHOADS: 
please. 

May I have the next chal:'t, 

For the record, this is Commission Exhibit 
28A. +. 

Hr. Cayson, I direct your attention to the 
top of the chart. It reads Metro Dental 
Services. During the course of your duties 
involving this investigation, did you have 
occasion to direct subpoenas toward that 
entity? 

Yes. 

And as a result of the information garnered 
therefrom, did you have occasion to direct 
this illustration? 

Yes. 

Directing your attenti0n to the top left 
upper portion, Joel S. Sokol, D.D.S., P.A. 
and it has three years there. Are they 
receipts derived from Joel S. Sokol, D.D.S., 
P.A. 

*Sec 'CFi'art, l? 1 7 5 

~-- ----- - - .. 

JOEL S. SOKOL 

D.D.S., P.A. 

OTHER 

INCOME 

BURKE 

ENTERPRISES 

LOANS/EXCHANGES 
FROM RELATED 

CO'S & INDIVIDUALS 

OTHER LOANS 
AND LEASES 

LOAN PROCEEDS 

TO THIRD PARTIES 

HYMAN AND RESNICK 

OR H & R INC. 
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METRO DENTAL SERVICES 

RECEIPTS. 

1977 148 
1978 
1979 

1977 
1978 4,050 
1979 75 100 

1977 31,000 

1978 

1979 

17,100 
70 600 

1977 
1978 
1979 

1977 8,950 

METRO DENTAL 

SERVICES 

1977 723,300 

1978 1,215,550 

1979 804,300 
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A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

A. 

------------------------------.,~;------------~~~--~~-----------------~--------------~------------------
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That' s ~orrect. 

Would you read those figures, please. 

148,550; 441,300; 551,700. 

Droppping down, it reads. Other Income, 
1977. There's a blank. Is there a reason 
for that? 

, 
There was no other income. 

1978? 

$4,050. 

1979? 

$75,100. 

Continuing on, Burke Enterprise, listing the 
same three years. Would you give us those 
figures, please. 

31,000; 60,000; and 59,200. 

Loans/Exchanges From Related Companies and 
Individuals. Would you give us the figures 
depicted there? 

In regard to the Burke Enterprises, I think 
it should be brough t out that Metro Dental 
does not provide any service for Burke 
Enterprises and these particular payments 
received from Burke Enterprises will be the 
subject of elaboration by witnesses subse­
quent to myself, but I didn't want to leave 
that particular section without bringing 
that out. 

The suggestion being a quid pro quo, if you 
will; no return of service for this income? 

I think that's fair to atAte that. 

Again, directing your attention, now, to 
Loans/Exchanges From Related Companies and 
Ind ividuals, wha t figures are depicted 
there? 

17,100; 70,600. 

Other Loans and Leases? 

219,000 and 105,700. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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Loan Proceeds t~ Third Parties? 

298,700; 533,900; and 1979, 118,300. 

What does Loan Proceeds to Third Parties 
mean? 

I was going to say, I think that needs a 
little elaboration. 

Met~o Dental, of course, acquired the dental 
c~a1rs and all the major equipment acquisi­
t10n.as far ~s Joel S. Sokol, D.D.S., P.A., 
and ~n grant~ng those -- in acquiring those 
part1cular p1eces of equipment, there were 
loans taken out. Those loans were taken out 
under the name of Metro Dental' therefore 
the lia?ility therefore had to be reflected 
on the1r books and that's what this one 
represents. 

Dropping down, the last box, Hyman & Resnick 
or H&R Inc. What is H&R Inc.? 

Hyman & Resnick, as far as we can ascertain, 
was a r.eal estate entity operating in New 
Jersey 1n the year 1977, and after as far 
as we can determine, after 1977, they were 
defunct. 

Q. We have heard testimony involving a Dr. 
Jesse Hyman. Is that Dr. Hyman? 

A. Yes, it is. 

Q. You had occasion to aggregate these figures, 
did you not? 

A. Yes, we did. 

Q. They are reflected under Metro Dental Ser­
vices for 1977? 

A. 723,300. 

Q. 1978? 

A. 1,215,550. 

Q. l\nd' 79? 

A. 804,300. 

MR. RHOADS: Any questions on this graph? 
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THE CHAIRMAN: ! 'm not sure that the Loan 
Proceeds to Third Parties is fully under­
stood. Would you just go through that 
slowly? 

THE WITNESS: If they were to acquire, say, 
some equipment for a hundred thousand 
dollars and that particular equipment was to 
be financed by the National State Bank, the 
procedure would be that the loan would be 
taken out in the name of Metro Dental, but 
the hundred thousand dollar check from the 
National State Bank to cover this expense 
will go to Burke Enterprises now to properly 
reflect the liability on somebody's books. 
The liability would have to be picked up on 
the books of Metr.o Dental Service, Inc. 

MR. RHOADS: May I have the next graph, 
please. 

Q. For the record, this would be Commission 
Exhibit 28B.* This reads Metro Dental Ser­
vices Disbursements. 

A. That is correct. 

Q. Now, with re~pect to disbursements, we have 
Drawn to Principals. Would you read the 
figures for those three years. 

A. 45,300; 48,400; and 31,500, and that is '77, 
eight, and nine~ 

Q. For those three years, if you know, who were 
the principals of Metro? 

A. The principals, as far as we can ascertain, 
of Metro Dental Services were Stanley 
Resnick and Dr. Jesse Hyman. 

Q. Did there corne a time during your investiga­
tion tha t you found Dr. \Jesse Hyman was no 
longer a principal of Metro? 

A. That's true. 

~Sep Chart, P. 179. 
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Dropping down to Burke En terprises, would 
you please read the disbursements for those 
years. 

189,000; 671,100; and $2,000. 

The next would be Western Realty, and before 
you read those I would you please tell us, 
what is Western Realty? 

Western Realty was an entity which performed 
what I would call leasehold improvement ser­
vice on the various facilities that were 
rented. 

Do you know who the purpoLted principals of 
Western Realty are or is? 

As far as the staff is concerned, Western 
Realty is a defacto partnership consisting 
of Seymour Cohen and Stanley Resnick. 

Dropping below, we have Other Construction. 
Just briefly, what is that? 

Well, this would be payments for construc­
tion other than by western Realty. 

Q. And those figures? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

55,000; 69,200; and 44,800. 

Lease and Loan Payments? 

Now, Lease and Loan Payments, again, those 
were payments that were made for equipment 
which was lea~ed, purchased, and/or for 
loans that werf:: taken (Jut in the name of 
~1etro Den tal. 

And what were those disbursements? 

A. 91,200; 350,200; and 360,800. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Other Corporate Operatirms, would you read 
those figures, please. 

262,700; 291,450; and one ninety-six five. 

Molinaro and G&M Services, Inc.? 

G&M Services, Inc. is a corporation which we 
have ascertained was undcr the direction of 
Camillo Molinaro. 

MR. RHOADS: 
please. 

May I have the next graph, 

• 

Q. 

- l8J. -

For the record, th is is Commi ss ion Exh ibi t 
~9A.* It reads Western Realty company 
receipts. Is that the Western Realty you 
had alluded to in the previous graph? 

A. This is correct. It is. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

It [lists] Metro Dental Services. Could you 
tell us the amount of the receipts for the 
three years to Western? 

43,000; 133,050; and 17,155. 

Joel S. Sokol, D.D.S., P.A. 

20,000. 

And for the years '78 and '79, is there a 
reason why they are not reflected? 

There were no payments, no receipts by Sokol 
to Western Realty. 

Seymour Cohen. 

10,324; 7,500. 

Q. That's for the years '78 and '79? 

A. That's correct. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Stanley Resnick. 

18,500 and 4,350. 

For '79 it's blank. Why is that? 

'rhere were no rece ipts for Mr. Resnick. 

Redeposi t 
Parties. 
means. 

of Western 
Just explain 

Checks to 
what that 

Third 
phrase 

Yes. We found, or in reviewing the checks, 
that there were certain checks made out to 
individuals allegedly performing services. 
We found those particular checks were en­
dorsed secondarily and also by principals of 
Western Realty and redeposited into the 
accoun t. 

Dropping d.own, other depo$ i ts. 
that mean? 

What does 

*See Chart, P. 182 
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That means western Realty not only performed 
services for Joel Sokol, D.D.S., P.A., but 
they did perform services for other entities 
and that box is intended to reflect that 
fact. 

Moving to the right, does that indicate the 
aggregate amount for those three years? 

A. That's true, yes. 

Q.' Read those off, please. 

A. 106,972; 160,638; and 85,090. 

MR. RHOADS: 
please. 

May I have the next graph, 

Q. Commission Exhibit 29B,* Western Realty 
Company Disbursements. 

Dropping to the left-hand middle portion, 
1977, $107,800; 1978, $159,900. For conti­
nuity, are they the figures? 

A. That's right. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Now, for the disbursements we have Mr. 
Seymour Cohen. Do you know whether he held 
any position within Western Realty? 

r<ir. Cohen performed most of the electrical 
contracting work. 

Did he have a title with the company, if you 
know? 

As far as the general public was concerned, 
he is the owner. 

For the year 1977, is 

5,400. 

Q. '78? 

A. 6,800. 

Q. The next disbursement box, Checks Directly 
to or on Behalf of Stanley Resnick. What 
would that mean, "or on behalf of Stanley 
Resnick"? 

*See Chart, P. 184 



'*"t*" $ 4+ 

\' 
, ~I 

\'7ESTERN F.EAhTY 

CO. 

1977 107,800 

1978 159,900 

- 184 

WE STE IDI REALTY CQ ~ 

DISBURSEMENTS 

1977 5,400 

1978 6,800 

1977 7,300 

1978 3 800 

1977 6,600 

1978 

1977 800 

1978 3 200 

1977 7.7,500 

1978 117,000 

19"77 5,000 

1978 

1977 5,200 

1978 29,100 

SEYMOUR 

COHEN 

CHECKS DIRECTLY TO 
OR ON BEEALF 

OF STANI'LY RESNICK 

CHECKS TO TEIRI) 

PARTIES R.EDEPOSI<J:'ED 

TO NESTERN 

CHECKS TO TEIRD 
PARTIES P~OCEEDS 

TO COHEN, PERSONALLY 

. 
SUBCONTRACTORS 

AND PURCHASFS 

D.J. 

VENUS 

O~HER 

0PP.RA~ING 

f' 

L 
! 
I 
I 
1 
I: 
i A. 

Q. 

- 185 -

They paid an obligation which was primarily 
an Obligation of his with a check of Western Realty. 

So he would have a liability and Western 
would pay it for him? 

A. That's right. 

Q. For the year 1977 

A. Seventy-three hundred dollars. 

Q. 

A. 

Q. 

For '78? 

3,800. 

Checks to Third Parties Hedepos i ted to 
Western. What does that mean? 

A. That's the item we mentioned before. They 
draw a check to a third party, have tha t 
third party endorse the check and redeposit 
that particular check in their particular 
account. 

Q. In other words, it goes back to where, to 
the individual or to Western? 

A. Back to Western. 

Q. And those amounts? 

A. Was $ 60 0. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Checks to Third Parties Proceeds to Cohen, 
Personally. And for those two years? 

Yes. It was $800 and $3,200, and that meant 
that, that box means to depict that although 
the checks are made ou t to th ird parties, 
they eventually found their way principally 
into Mr. Cohen's savings account. 

Subcontractors and Purchases. 
amoun ts tha t went ou t thet'e? 
they? 

What were the 
What were 

These were the normal operating expenses of 
the construction company; 77,500 and 117,000. 

Q. D.J. Venus. Is that an individual? 

A. D.J. Venus is an individual from the state 
of Miss iss ippi. 
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Okay. In 1977, what's the amount that went 
to Mr. D.J. Venus? 

The amount that went to Mr. Venus hIS, 00 0 
and is charged on the books to cabinets for 
whatever facilities. 

1977, 178, for Other Ope!:ating, what is the 
Other Ope.ra ting? 

That means everything not depicted above is 
reflected there. 

This amount that went to Mr. Venus for 1977, 
the 5,000, if you know, did the books and 
records of Western Realty show that it was 
ever paid by Mr. Venus? 

It was not, as far as we can ascertain, no. 

Thank you. 

Hm-hum. Furthermore, it was charged to 

expenses, so, therefore, it wasnlt a loan. 

This is Commission E~.hibit 30A. * It re.ads 
Burke Enterprises Receipts. That'sthe 
Burke Enterprises you had previously alluded 
to; is that right? 

That's right, yes. 

Joel S. Sokol, D.D.S., P.A. Would you read 
those figures for the three years? 

26,400; 15,000; and 208,000. 

Q. Metro Dental Service. 

A. 225,200 only in 1978. 

Q. Lease/Finance Companies on Metro/Sokol 
Behalf. What does that phrase mean? 

A. Okay. Th at was the e xatnp .le I gave to Chair­
man Lane. 

In other words, the theoretical hundred­
thousand-dollar check from the National 
State Bank taken out of Metro's name would 

*Sce Chart, P. 187 
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be deposited into BUl::ke's account, and the 
box there is intended to depict the fact 
that in 1977, $189,000 even; and '78, 
445,900; and in 1979, 274,500 of deposits of 
that type were deposited in Burke's account. 

I see. And what are the amounts, again, for 
those years? 

189,000 even; 445,900; and 274,500. 

NOW, the next receipt box depicted, Stanley 
Resnick on Metro's behalf. What do you mean 
"On Metro's Behalf"? 

Mr. Resnick made a deposit of 20,000 to Mr. 
Burke's account -- rather he gave Mr. Burke 
a check for $20,000, which was deposited, 
and that $ 20,000 was for -- to be used in 
the enterprise. 

Q. What are the amounts from All Other Custo­
mers? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

That's all other customers that Mr. 
had other than Joel S. Sokol, D. D. S., 
and Metro. 

John Burke, is that the individual --

Yes. 

-- for whom this entity is named? 

Burke 
P.A. 

That's right, and Burke operates a sole 
propriety and we ascertained he had a capi­
tal contribution in the amounts of 40,100, 
4,700 and $18,250 for the particular years 
involved that represents capital income. 

Loans & Exchanges and Other Miscellaneous. 
What's the miscellaneous? 

He would have a miscellaneous receipt for 
which we really coulcln' t identify, and we 
stuck it there for lack of some other place 
to be fitted with him. 

Looking off to the right, Burke Enter­
prises. Does this constitute the aggregate 
receipts? 

Yes, it docs. 

Q. For' 77? 

1\. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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2B2,300. 

, 7U'~ 

711,200. 

And '79? 

502,100. 

All right. Commission Exhibit 30B,* and, 
again, under Burke Enterprises, this consti­
tutes the aggregate amount of receipts, do 
they not? 

THE WITNESS: Mr. Rhoads, the box is the 
aggregate of the disbursements. 

In other words, the disbursement may have 
exceeded the receipts? 

Could be. 

Or less? 

Sure. 

Now, with that regard you have John Burke __ 

Personally. 

-- personally. 

Th is is the personal drawing account, 
41,600, 55,600 and 50,000 in '77, eight and 
nine. 

John Burke Gambling. 

6,400; 7,400; and 39,900. 

From what source did you corne by way of this 
information? 

From his books and records and also from his 
tax returns. 

Morris Kay. 

Morris Kay is allegedly a salesman for Mr. 
Burke and payments were made to him alleg­
edly as a commission for all sales to Joel 
S. Sokol, D.D.S., P.A. 

*See Chart, P. 190 
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Q. And the figures for that year? 

A. 

Q. 

A. 

9,700; 6,000 and 12,000. 

Metro Dental Services? 

These are rebates, returns, if you will, 
kickbacks, from John Burke Enterprises to 
Metro Dental Services in the amount of 
31,000, 60,000 and 59,200. 

Q. Money Store on Behalf of Metro. 

A. 

Q. 

All right. 
transaction. 'rhis was qui te an involved 

What happened is that they secured a loan on 
a body of equipment and that loan was 
received from the Tricontinental Leasing 
Company in Paramus, New Jersey, and at the 
same time they owed the Modern Acceptance 
Corporation quite a sum of money. 

Therefore, what they did, they refinanced 
the equipment, and instead of sending the 
money directly to the Modern Acceptance 
Corporation, they made out the check to Mr. 
Burke to, I would say, legitimize the 
transaction, and Mr. Burke then disbursed 
the funds, or endorsed, I should say, 
endorsed a Modern Acceptance check over to 
the Modern Acceptance Corporation, a/k/a/ 
The Money Store. 

Excuse me. 
P. A.? I have Joel S. Sokol, D.D.S., 

A. $950 and 25,000. 

Q • 

A. 

Indicating the year '77 and '79? 

That's right. Yeah. Those are the rebates, 
returns, whatever. 

Q. Vendor'S? 

A. 
Vendors are, these are Mr. Burke's vendors. 
These are his supplier's. 

Q. And the amounts there? 

A. 155,500; 295,100; $306,100. 
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Group Administrative Services 

Dr. Joel S. Sokol was the next witness. A dentist since 1967, 
he incorporated in 1976 a professional ent i ty known as Joel S. 
Sokol, D.D.S., P.A., with Dr. Anthony J. Ferrara to provide closed 
panel-type dental care for labor unions and other groups. Und:r an 
agreement effective on January 1, 1977, Metro Dental Serv1ces, 
Inc., a company then owned by Stanley Resnick and Dr. Jesse Hyman, 
a Buffalo dentist, was employed to provide administrative and 
financing services for Sokol, P.A. Sokol's first union contract 
for dental care was with Teamsters Local 478's Joint Welfare Fund, 
of lllhich George F. Serio, son of the local's pres; ident, ,was ~he 
administrator. In early 1977 a company called Group Adminll'itrat1ve 
Services (GAS) was incorporated, with George Serio as president. 

Although Dr. Sokol's signature and initials were attached to 
various Group Administrative Service~' corporate papers, Dr. ~okol 
claimed that he knew little or noth1ng about these t~ansact1ons. 
However, the Commission's investigation indicated that the creation 
of this company provided a mechanism for obtaining a car for Serio 
and may have had a part in Sokol, P. A., obt,aining a Ford Mc;>tor 
Company contract to provide health care serV1ces for the Un1 ted 
Auto Workers Local 906 at the now-vacated Ford plant in Mahwah. 
Dr. Sokol's public hearing testimony relative to Group 
Administrative Services, Inc., follows: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Now, with regard to George Serio, there came 
a point in time when you entered into a cor­
poration with himv did you not? 

We contemplated. 

What was the name, if any, of the corpor­
ation that you contemplated entering with 
him? 

Group Administrative ServiceA. 

And, to your kno\'J1edge, was Group Adminis­
trative Services, did it, in fact, become a 
real ty? By that, I mean, is ita viable 
corporation in the State of New Jersey? 

It was incorporated. 

You "vlere, in fact, an officer in that com­
pany, were you not? 

In the embryonic stages of the development 
of the corporation, I apparently signed doc­
uments that have been shown to me by you ~nQ 
that stated I was an office):". After the 
initial discussions with Mr. Serio, we ~~I.e­
cided that it we a possible oonf1ict, and I 
determined that, and he determined that, ! 

] 
~i 
it 

! 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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~ould not function and should not function 
ln that corporation and, in fact, I did not. 

Well, Doctor, wasn't it a little more than 
the embryonic stages? Wasn't it, in fact, 
after the corporation was incorporated in 
the State of New Jersey that you were still 
at least purported to be an officer in that 
company? 

Yes. There are several documents filed, I 
believe, with the I.R.S. I have my name on 
them, yes. 

* * * 
Dr. Sokol~ ~ith r:egard to the corporation, 
Group Adm1nlstrat1ve Services, Inc., which 
had, at least, ,paper reflection, both yours 
and Geor~e SerlO, as officers in that com­
pany, d 1d you, either indi vidually or 
th~ough your, association, provide any fUnds 
~Ot th7 runn1n~ or operation of Group Admin­
lst:-atlve Servlccs, Inc. during the courr:;e 
of ltS life? ' 

No. 

~hen was it, what point of time was it, that 
1t o~curred to you that Group Administrative 
Servlces, Inc: having you as an officer and 
George F. SerlO as an officer would consti­
tute a conflict of interest? 

In the beginning when it was being formed 
and entered my disoussjons with George. 

Now, II in the beginning II would be approx i­
mately Jan~ary of 1977; is that so? 

I don't know the date. 

Well, does that refresh your recollection at 
all? 

No, it doesn't. 

MR. RHOADS: Just one moment, please. 

Can I have Commission Exhibit 2A, please. 
That would be 2A and B. 

NC;>W, Doctor, I show you what's been pre­
vlously identified as a oertificate of in­
corporation, and, for the record, this is 
Commi~sion Exhibit 2A, certificate of inoor­
poratlon of Group Administrative Servioes, 

,< 
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Inc., and if you will, would you look at 
that and that has your name on that docu­
ment. 

Does that refresh your recollection as to 
when that corporation was incorporated? 

The date of the document's the 23rd of 
February, 1977. 

Now, approximately one [year] later, Commis­
sion Exhibit 28 was filed, and this purports 
to be an annual report by domestic or for­
eign companies and it reads on the face of 
it, "Group Administrative Services, Inc., 
Joel S. Sokol, 2444 Morris Avenue, Union, 
New Jersey." 

You are the Joel Sokol referred to in there, 
are you not? 

Yes. 

One year later if: you will look at what I 
represent to you is the opposite portion of 
what you have just seen, and it listed at 
the bottom, "President, George Serio," does 
it not? 

Yes, it does. 

* * 1\' 

Do you know whether George Serio had a car 
furnished as a result of being president of 
Group Administrative Services, Inc.? 

I don't know. 

You don't know? 

A. No. 

Q. 

A. 

Q. 

* '* * 
There was a point in time when you did start 
the negotiations with the United Auto Work­
ers, JAcal 906; isn't that so? 

Correct. 

There came a time where you were at leas t 
advised that they, in fact, could not con­
tract with Yl':>ur asso~~iation, but that it 
would have to be Ford; is that right? 

'" 

J ~ 
1 
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r 
I 

t ! I ~ l 
~ 
I 

A. 

Q. 
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A. 
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Th at's cor.rect. 

In that regard, I show you what's been pre­
viously marked Commission Exhibi t 26, pur­
ports to be a letter addressed to one Mr. 
William Patterson, UAW, Ford Department, 
East Jefferson Avenue, Detroit, Michigan. 
It's a four-page document, and on the last 
page there's a signature purporting to be 
that of Joel Sokol; is that your signature? 

Yes. 

I direct your attention to the third para­
graph and it reads, "Administration of' our 
centers is provided by Metro Dental Service, 
Inc. ~nd Group Administr.ative Services, 
Inc. with four employees at this time. 1I And 
this letter is dated October 18, 1977. 

NoW, that's some ten months after you had 
contracted with Local 478. What is it that 
Group Administrative Services, Inc. -- what 
is it that they were doing for Joel S. 
Sokol, D.D.S., P.A.? 

Group Administrative Services didn't do any­
thing for Joel S. Sokol, D.D.S., P.A. 

Why on earth in that letter did you indicate 
to Mr. Patterson that your plan was being 
administered by Metro and Group Administra­
tive Services, Inc.? 

As I testified in private hearing, although 
I signed this letter, I did not write it. 
It's obviously an err.or. Group Administra­
tive Services when I was associated with it, 
and, again, in its embryonic stages, was to 
perform, in the future, other benef i t pro­
grams, contemplated optical specifically. 

Well, Doctor, you authored that letter, 
didn't you? 

Yes. 

And, again, in that third paragraph you 
allude to four employees of -- between Metro 
and Group Administrative Services, Inc. 
Were the two that you allude to in Metro 
Dr. Hyman qnd Mr. Resnick? 

As I said, I did not write this letter. 

I'm not sugge~ting you wrote it. It happens 
to be. I mean, --
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Yes. 

__ the letter speaks for itself. 

Yes, it does. 

And I see at the midway portion of the left­
hand side there's JSS slash MV. MV was your 
secretary, wasn't she? 

She was a secretary, yes. 

And JSS, that's you, isn't it? 

Yes. 

And is that appearing there because you 
dictated the letter to your secretary? 

No. 

Do you have any idea why your secretary put 
your initials there if you didn't dictate 
it? 

No. 

Do you have any idea why you signed it if 
you didn't write it? 

I signed many documents that Wf'~e put in 
front of me by people writing letters on my 
behalf. 

* * * 
This is Commission Exhibit previously marked 
CN-32. Annexed to the front is a letter. 
It's addressed to a Mr. Lindburg purported 
signed by Joel S. Sokol. Page 2 of the dOC­
ument is a dental services agreement, 
"Agreement made this 20th day of December 
19-78 by and between Joel S. Sokol," I'm , . " reading in part, "and Ford Motor Company. 

Is that, in fact, the agreement we have been 
alluding to? 

Yes, I believe it is. 

Thank you. Now there did come a time, in 
fact, when you began to provide dental ser­
v ices for members of f..ocal 906, did there 
not? 

yes. 
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A. 
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Q. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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Was that via a facility in Mahwah? 

YeG. 

Do you know a William Patterson? 

Yes. 

P.nd who is 
know? 

the William Patterson that you 

I knew two. One is the international, I be­
lieve his title is International Business 
Representative, UAW, and the other Patterson 
as a member of Local 906, I believe, if I 
remember. 

With respect to you~ facility in Mahwah, did 
you have an occaSlon to hire the latter 
William Patterson, the one who is a member 
of, Local 906, to provide, among other 
thlngs, to provide janitorial services? 

Yes. 

For how long, approximately how long, did 
you know Mr. Patterson? 

THE CHAImIAN: Working in that capacity? 

MR. RHOADS: Yes, sir. 

If I were to sell you approximately a year, 
does that refresh your recollection? 

A year, maybe a little longer. 

I want to amend a name that I had attempted 
to spell. patrick Fanning. It should read 
Fanning. F~a-n-n-i-n-g. 

Do you know that gentleman? 

Yes. 

How is it that you know Mr. Fanning? 

He worked in the office of Local 906. 

Do you know whether he was an officer within 
Local S06? 

I don't know if he was an officer. 

Do you know whether he was a trustee? 

A. I don't know if he was a trustee. 
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Do you know whether part of the monies paid 
to William Patterson were shared in some 
proportionate fashion with Patrick Fanning? 

A. No. 

Q. Did you hire William Patterson, whether it 
be a post or prior agreement, in order for 
you to obtain the contract with Ford Motor 
Company to service members of Local 906? 

A. No. 

Q. 

A. 

Do you know whether it was done by anyone 
other than you? 

I don't believe so, no. 

Dr. Sokol Questioned About Organized Crime 

The witness was asked to explain how he and his partner, Dr. 
Ferrara, eventually became owners of Metro Dental Services, the 
corporation that performed administrative functions for Sokol, 
P.A. ,This questioning was followed by testimony concerning 
connectlons between Sokol P.A. and two organized crime figures, 
John Riggi and Comillo (William) Molinaro. As previously noted 
Riggi was the semi-retired Sam (the Plumber) DeCavalcante's crim~ 
family lieutenant and Molinaro was one of Riggi's underlings. Dr. 
Sokol first described the transformation of Metro: 

Q. Now, at the time you were awarded the con­
tract with 906, you had cont inued, if I'm 
wrong, you correct me, to employ the ser­
vices of Metro Dental Services, Inc.? 

A. Correct. 

Q. And at that time was Metro, to your know­
ledge, still comprised of Dr. Hyman and doc­
tor -- Mr. Resnick? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

I believe at that time Dr. Hyman wasn't 
associated. As I say, I don't kno" the 
exact dates, but I don't think he was there 
at that time. 

In any event, you are at least aware that 
there did come a point in time when Dr. 
Hyman left Metro Services, Inc.; is that so? 

Yes. 

And if you know, do you know why he left? 

He left by mutual cons'=!nt of all parties 
concerned, as far as I know. 
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Other than Mr. Resnick, would there be other 
parties concerned? 

Yes. Me. 

Q. Did you have an interest in Metro? 

A. 

Q. 

At the time, no. 

You say "at the time." I assume you do now; 
is that correct? 

A. Yes. 

Q. And have you, in fact, I'm not asking for a 
legal conclusion, have you, in fact, pur­
chased Metro Dental Services, Inc? 

A. The P.A. has. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

And the P.A. is comprised presently of whom? 

Dr. Ferrara and myself. 

NoW, the functions of Metro with regard to 
your now taking on the members of 906, would 
they have been the same? By that, I mean, 
were they contracted by you to do adminis­
trative services for them? 

Yes. 

Now, in point of time, you contracted the 
first union group was Local 478; is that 
correct? 

Yes. 

Did there come a time when your professional 
association contracted with Local l262? 

A. Yes. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

And what union is l262? 

Retail Clerks. 

And I if: you know, who was the president of 
1262 at the time in which you contracted 
with them? 

That was Sam Kinsora. 

Doctor, with regard to your Mahwah facility, 
which you have testified that you did, in 
fact, have c;me, is it fair to say that you 
had facilities in locations other than 
Mahwah in 1978? 
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Yes. 

Did you have a facility at any time at 2444 
Morris Avenue in Union? 

Yes. 

And do you, in fact, now have a facility at 
1110 Springfield Avenue in Irvington? 

Yes, I do. 

Now, in that regard, did there corne a time, 
as you had in Mahwah, did you employ j ani­
torial services in either of those two 
facilities? 

Yes, there were janitorial facilities in 
both. 

Who were the persons who furnished these 
janitorial services, if you know? 

In Union I believe it was part of the 
lease. I think it was provided by the land­
lord. And Irvington, I think it was the 
responsibility of Metro. 

Metro, of course, is Metro Dental Services, 
Inc.; is that right? 

Yes. 

And, if you know, did Metro at one point in 
time, to your knowledge, own the location, 
the premises, 1110 Springfield Avenue in 
Irvington? 

I don't know if it was owned by Metro or the 
individuals. 

Q. Individual meaning Stanley Resnick? 

A. 

Q. 

Yes. 

Okay. I'm going to show you a picture pre­
viously marked Commission Exhibit SOA. 
~'Vould you look at the individual depicted in 
this photograph and tell me, can you recog­
nize him? 

Dr. Sokol was asked to identify 
which he did, and to exp~ain how Dr. 
with ties to organized crlme, figured 
the Sokol, P.A., office in Irvington: 

a photograph of Molinaro, 
Hyman, the Buffalo dentist 
in Molinaro's employment at 

I I r 
I 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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How is it that you know Bill Molinaro? 

Bill Molinaro was introduced to me by Dr. 
Hyman and he was in Irvington. He was doing 
j ani tOt'ial service. He was doing some lab­
oratory work. 

He was introduced to you by Dr. Jesse 
Hyman? 

Yes. 

Well, under what circumstances was he intro­
duced? In other words, I'm saying did Dr. 
Hyman hire him? 

A. I don't know if he hired him. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Do you know who did hire him? 

No. 

Do you know who paid him? 

No. I assume it was Metro. 

But, in any event, you know of your own 
personal knowledge that he had done or did 
some jani torial services for your facili­
ties? 

Yes. 

Well, did there 
either through Mr. 
other source, that 
criminal record? 

* * * 
ever corne a time when, 

Molinaro himself or some 
you learned that he had a 

A. There carne a time, yes. 

Q. And when did you learn that? 

A. I would say about four weeks ago. 

John Riggi was the next subject discussed with Dr. 
SCI counsel: 

Q. You know a Mr. John Riggi, do you not? 

A. Yes, I do. 

Q. How do you know Mr. Riggi? 

Sokol by 
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We solicited business from him several ,years 
W1' th him and of fered h 1m to ago and met 1 1 

order him -- offered him a den ,a pan. 

th t wi i h respect to Can you approxima te a Was it prior 
your being awarded Local 478? 
thereto or subsequent thereto? 

I would say probably have b· -en between a 
year and year-and-a-half after the contract 
with 478 started. 

So at that point in time, Sckol, 
an' ongoing operation, was it n·)t? 

Yes. 

Do you know what local Mr. Rjggi 
iated with? 

I don't re nember the number 0 E 
offhand, no. 

P.A. was 

is affil-

the local 

If I were to tell you it was u)cal 394, does 
that refresh your recollection? 

It may. 

It's a laborers local, isn't it? 

Yes. 

* * * 
NoW, with respect to Mr., Rig J,i, WhJt~ ~~~ 
d'd not contract with Ius un1on, 
R~ggi, in any, w~y, introduce you to any 
other union off1c1als? 

Well, I have been in his 
functions and there may 
when he did, in fact, 
people. 

company at various 
have come a time 
introduce me to 

f th peop le that he introduced We 11, some 0 e - , 1 ? 
h in fact, labor offic1a s you to, were t ey, 

Yes, I believe so. 

And those off icials, however many that Mr. 
Riggi introduced you to, did you, in fact 
negoti~te with them, and by "you," of course 
I mean on behalf of your professional asso­
ciation'? 

There are no groups we have presently that 
he had introduced us to. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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No, I'm asking you whether you went to con­
tract, to formal contract. 

Yes. 

Ii m simply asking, as a result of being 
introduced to a labor official by Mr. Riggi, 
however many there may have been, did you 
enter into any negotiations? 

For instance, did you say, "I have a dental 
plan. I'd like you to take it," that kind 
of thing? 

I said that to many people over the las t 
four--and-a-half to five years. I have sat 
down with literally hundreds of labor people 
and employers about our dental plan. 

A few of whom out of those hundreds, how­
ever, wou Id be introduced to you by John 
Riggi; isn't that so? 

It may have been. 

As a result of those introductions what, if 
anything, did you give John Riggi? 

Nothi.ng. 

Well, did there ever come a time when John 
Riggi said, in your presence, whether it be 
to you or another individual, "I want you to 
hire Bill Molinaro"? 

No. 

Do you know, of your own knowledge, whether 
Mr. Molinaro knows Mr. Riggi? 

I think he does. 

Well, what is it that makes you think he 
does? 

Just my perception. 

Well, from wha t source do you perce i ve 
that? Have you seen him in his company, for 
instance? 

I said I don't know. 

Has Bill Molinaro during the course of time 
that you have known him ever said to you, "I 
know John Riggi, been with John Riggi, were 
social friends"? 
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A. He may have. 

Dr. Sokol on Curly Montana, Cleveland Crime Figure 

The Sokol operation had connections with John (Curly) Montana, 
Jr., a known organized crime figure in Cleveland, whose wife worked 
for Dr. Hyman in Buffalo. Dr. Sokol testified: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

With regard to Dr. Jesse Hyman, to your 
knowledge, does he run what I'll character­
ize as a similar operation as you do? By 
that, I mean, health-care plans? 

He has a facility in Buffalo, New York, 
which is similar to our operation, yes. 

And had he, again, if you know, been oper­
ating prior to Sokol, P.A.'s initiation? 

Yes, prior. 

Did Dr. Hyman, with regard to your contrac­
ting with Metro, furnish any services which 
would include how you set up and adminis­
trate the initial beginnings of your associ­
ation, you professional organization? 

A. Yes. Yes, he did. 

Q. Along those lines, did Mr. Hyman, Dr. 
Hyman, recommend to you, meaning your assoc­
iation, the services of one Rena Montana? 

A. Yes, he did. 

Q. Who is Rena Montana? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

She was functioning, I believe, as one of 
his administrators in Buffalo, and she 
helped, helped us set up in the inception of 
our office in Morris Avenue in Union. 

Is she the wife of Curly Montana? 

i believe she is. 

How do you know Curly Montana? 

I believe I met him when I was in nuffalo, 
or I know that is her huoband. 

Have you ever had conversations with Mr. 
Montana? 

I don't think so, no. 
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Q. How about with Rena? 

A. Yes. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Well, before I get into that, how long was 
it Rena Montana performed these services for 
yoU? 

I believe she was at our office for approxi­
mately two or three days. 

So is it fair to say she sort of came down 
and sort of whipped the office in shape and 
then left? 

I'll accept that terminology. 

What did you pay her for those services? 

Noth ing. 

What did you pay Curly Montana for those 
services? 

Nothing. 

During the cout"'se of your discussions with 
Rena Montana, did you ever discuss cr ime 
affiliations of her husband Curly? 

A. No. 

Q. Did you evet"' talk about organized crime and 
her husband being affiliated wi I:h a crime 
family? 

A. No. 

Q. 

A. 

More particularly 
family? 

No. 

Generating Cash Flow 

the Liberatore crime 

At the outset of thf~ heat"'ings, tile Commission asked an expet"'t 
on the prohlem of criminal infiltration of labor union health care 
plans to explain how hidden prof its were c:;:-ea ted in orde t"' to f i­
nance payoffs and kickbacks. The expert, Martin Steinberg, chief 
counsel to the Senate Subcommittee on Investigations, explained 
that illegal generation of cash required a multiplicity of com­
panies through which a maze of financial transactions, including 
inflated purchasing and servicing contracts, questionable loans and 
so-called rebates, could be processed. with this initial testimony 
in mind, the Commission asked Dr. Sokol to clarify SOme of the 
transactions of his dental care operation. The acquisition of such 
equipment as dental chairs was the fin,t topic: 
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Now, Doctor, with regard to Metro Dental 
Services, ~as one of their functions to 
obtain dental equipment for your and, more 
particularly, dental chairs? 

Yes. 

Did Metro actually 0"'1 dental chairs tha t 
they would then lease to you, or did they 
have to lease them and then sublease them to 
yoU? 

The latter. 

And given the latter, do you know from whom 
Metro leased the chairs? 

I know some of the companies, yes. 

Well, would you name a couple? 

Parli~ment Funding & Leasing, Triconti­
nental, and I believe there's a Macrolease. 

With regard to the first that you mentioned, 
Parliament Funding & Leasing, 

Yes. 

-- I show you what's been marked previously 
Commi ss ion Exh ibi t 188. Wou ld you look at 
that. document and tell me if you can 
identify it. 

Yes. It appears to be the lease between 
Parliament Funding & Leasing Corporation and 
Metro Dental Services, Inc. for the equip.:.. 
ment at Morris Avenue in Union, New Jersey. 

Who are the parties to that agreement? 

rrhe guat'antee of the lease f again, I can't 
identify the first signature. Of the next 
three, seems to be Stanley Resnick, Joel 
Sokol and Anthony Ferrara were the signa­
tores to the document. 

So you were at least a party, one of the 
parties to that contract, were you not? 

Yes. 

Now, the purpose o~ that ag):'eement was in 
order for your professional association to 
acquire some equipment, was it not? 

A. Yes, it was. 

I 
I 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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A~d ~ome of that equipment would include, o~ 
d~d ~nclude, dental chairs? 

Yes. 

And for ~hat facility was that property ear­
marked, ~f you could tell us now? 

That was for -- the document;s f . ... re err~ng.r I 
believe, to the equipment at 2444 Morris 
Avenue. 

Doct?r I'm going to show you what's been 
prev70u~ly marked Commission Exhibit 12B and 
Comm~s~~on Exhibit l2C, which, for the re­
cord, ~s a two-page document. 

Now, I'll first show you Commission Exhibit 
128, and would you look at that please and 
te~l me, does that reflect the equipment for 
w~~ch you were negotiating the lease we pre­
v~ously alluded to, the lease agreement? 

Yes, they appear to be. 

All right. Now, will you agree with me 
the amount reflected at the bottom it 
'~sales tota 1," would you -- let me' get 
~nterpretation. Would you read that. 

that 
says 
your 

Sales total one hundred thirty-three thou­
sand seven seven nine and sixty-three cents. 

Now, I'll show you what's been previously 
marked Commission Exhibit l2C, which is a 
two-page document I referred to and it's 
actually Pages 1 with 2 on the ba~k and 3 on 
~he second page. Would you lookl a t those 
~tem~ and tell me, don't they also reflect 
the ~tems that are reflected in the original 
agreement? 

Yes, they appear to be the 

Would you read the sales 
document to us, please? 

Two hUndred -- $200,073.50. 

name. 

total frC')m tha t 

Well, how do you account for the difference 
of $66,000 on those two documents? 

Well, the leasehold improvement cost,s 
not on there and the advance deposits. 

are 
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Dr. Sokol, you know a Richard Einhorn, don't 
you? 

Yes, I do. 

Q. How do you know Mr. Einhorn? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

I know him -- I believe I was introduced to 
him by Mr. Burke. 

And is he a principal in John Burke Enter­
prises? 

Yes, I believe so. 

And was John Burke Enterprises a supplier to 
Sokol, P.A. of dental supplies, that type of 
thing. 

Yes. 

Now, with respect to Mr. Einhorn and Mr. 
Burke, didn't there come a time when you had 
a meeting with those two individuals amongst 
others wherein you discussed the leasing of 
the equipment alluded to in CN-12C and 
CN-12B? 

Yes. 

And the nature of that discussion at least, 
in part, had to do wi th the escalation or 
the inflation of the cost of the various 
items reflected in these two documents, 
didn't it? 

(Discussion held between the witness and 
counse 1. ) 

Can you repeat that, please? 

You had a meeting amongst yourself, Richard 
Einhorn, John Burke, perhaps others, one 
purpose of which was to discuss the infla­
tion, the escalation in price, of the vari­
ous items listed on the two documents you 
previously identified and they are 12B and 
l2C, the purpose of which was to use the 
escalated document as collateral for a loan 
so that you could get more money, in fac t 
$200,000? 

No, I disagree with that scenario. 

Do you disagree with the exact way I put it 
to you or do you disagree with the substance 
of th~t scenario? 

A. 

Q. 
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I'd say I have to disagree ·,."ith both. If 
you would like my terms, I would be glad to 
give it to you. 

Well, did any conversation, any meeting like 
that, ever tak~ place? 

A. Like wha t? 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Like we have just disagreed on, wherein Mr. 
Einhorn says the bank won't give you 
$200,000 on $133,000 worth of equipment, so 
we're going to have to jack up the price of 
that equipment and then give it to the b~nk 
and then the bank will give you the money 
that you want. That conversation. 

No. I don't believe that was the conversa­
tion, no. 

Well, what was the conversation? 

I believe we me t wi th Mr. Einhorn and we 
outlined the funds required to construct the 
facility. 

You said you met with Mr. Einhorn? 

A. Right. And we spoke about the funds 
required to construct the facility and 
equipment the facility and get it read; for 
operation and those are the funds tha t we, 
in fact, received. 

A check to Dr. Sokol in the amount of $5,000 by another dental 
supply company was discussed: 

Q. 

A. 

Q. 

Doctor, I'm goi ng to show you what's been 
previously marked CN-14 for identification, 
and it's a copy of a check purporting to be 
from Professional Dental Equipment Manufac­
turing Company, dated January 11, 1977, paid 
to the order of Joel Sokol, D.D.S., P.A., 
$5,000, and on the batlk it's endorsed pur­
portedly to be Joel S. Sokol, D.D.S., P.A., 
and underneath that Joel S. Sokol. 

Now, if you will, will you first look at 
back and are those your signatures? 

Yes, they arc. 

And will you look at the front. of that 
check, and do you recognize that check? 
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Not offhand, no, but it is made out 
S. Sokol, Joel Sokol, D. D. S., P.A. 
have indicated. 

to Joel 
as you 

Who 1 Manufac turing or what­is Profess iona. 
ever? 

, t b I' e this Professional Dental,E9u1pmen 
I e lev, is either a Subs1d1ary or 
Manufactur1ng k 0 ntal Supply Com-related company to Newar e 
pany. 

So they furnish dental equipment 
tists, to your knowledge? 

to den-

Yeah. I don't know if it's the equipment or 
l't's one or the other. cabinetry or --

Do you have and idea why they would send you 
a check in the amount of $5,000? 

The only thing I could speculate, it 
be either an overp~yment or rebate. 
thing along those llnes. 

would 
Some-

Wha t did you do wi th the five thousand, do 
you recall? 

I don't recall. 

h Id -- why would Professional Dental 
W y wou , , t ' e five thousand 
~qu~~menwtas~~ t gt~l~~t{~\hant war:; doi?g this 
f ac ·S kol P A? Weren't they gett.Lng YOll 'or 0 ,... • 
the equipment? 

Y We were also on the lease individ·­
u~~iy, and the, eq~ipment was for the l?ro­
fessional assoclatlon. 

Well as an individual dentist, did y~u pai 
any ~onies to Professional ~ental Equ1pmen 
in 1977 that you recall, or 76? 

At the inception 
tal facility on 
have personally 
deposit. 

of the dental plan and den­
the Morris Av"enue, I may 
advanced some money as 

wasn 't this a rebate sent back to Doctor, 
you via John Burke? 

I can't say that. 

You can't say that? 

No. 
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Q. Why can't you, because you don't want to or 
it isn't true? 

A. I don't know that that's true, what you're 
saying. 

COMMISSIONER FRANCIS: He did say it was a 
rebate a Couple of answers ago. 

THE WITNESS: I said possibly. 

Dr. Sokol also could not specify the purpose of a $9,000 check 
to himself that was written against the payroll account of Sokol, P. A. : 

Q. I want to show you what's been previously 
marked Commission Exhibit 17H. It's a 
check, Joel Sokol, D.D.S., P.A. Payroll 
Accoun t, paid the order of Joel S. Sokol, 
dated October 23rd, 1978, in the amount of 
$9,000. And on the bottom right-hand por­
tion it's signed pUrportedly Joel S. Sokol 
and on the back it's endorsed Joel S. Sokol 
purportedly, and ask you to identify that. 

A. Yes, that's my handwriting. 

Q. And, in fact, you endorsed it, did you not? 

A. Yes, I did. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Did you cash it? 

Poss ibly . 

Well, do you know whether or not you had 
$9,000 in cash on the day reflected on that 
check? 

I may have. May have had more; may have had 
less. 

Well, dUring that period of time, and I'm 
referring, again, to Octobe~ 23rd, 1978, did 
you have some cause to generate an account 
of cash in that, what I characterize as a 
large amount, $9,000? 

I have been working since I'm 13 years old, 
and I have saved a lot of money, and I have 
a lways had a 10 t of money, around a thou­
sand, nine, ten, cleven, twelve, .fifteen, up 
to $16,000. 
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COMMISSIONER FRANCIS: Could I have that 
answer read back, please? 

(The last answer is r.ead by the reporter.) 

COMMISSIONER FRANCIS: Thank you. 
keep it in a tin box, Dr. Sokol? 

Did you 

THE WITNESS: No, I didn't keep it in a tin 
box. 

"No Charge" Patients 

The Commission's expert, Steinberg, had pointed out ~hat ~ash 
was not the only form of payoffs or kickbacks, that expans1ve g1fts 
and other "benefits" accrued to organized crime associates and 
others involved in health care schemes. The Commiss ion asked Dr. 
Sokol about benefits in the form of services for which no fees were 
charged: 

BY MR. RHOADS: 

Q. Dr. Sokol you know a Dr. Kenneth Weiner, do 
you not? 

A. Yes, I do. 

Q. How do you know Dr. Weiner? 

A. Dr. Weiner was affiliated with the Mahwah 
facility? 

Q. And in what capacity was he affiliated with 
the facility? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

I believe he's an optometrist. 

Do you believe it or do you know it? 

He may be an optician. I don't know which. 
I believe an optometrist. 

What are the terms of this association 
between the Mahwah facility and Dr. Weinter? 

Dr. Weiner rented space and, I believe, 
equipment from Metro and serviced the mem­
bership of Local 906. 

And, of your own knowledge, did, in fact, 
Dr. Weiner perform optical serv ices on be­
half of members of 906? 

Yes, he did. 

Q. And how was it that Dr. Weiner was paid? 

, 
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A. I believe he was paid through the indemnity 
coverages that the membership had. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

* * * 
DULing the couLse of the time that Dr. 
Weiner was associated with the Mahwah facil­
i ty, you haa sent certain patients to Dr. 
Weiner, did you not? 

I referred patients, yes. 

Some of those patients that you referred, 
you communicated to Dr. Weiner that those 
patien ts were not to pay any bills, d idn' t 
you? 

No. I don't believe so, no. 

You don't believe you did. How about if I 
show you what's been marked Commission 
Exhibit 20. I'll direct your attention to 
one of the at tachmen ts. It's da ted NovembeL 
15, 1978. It Leads, "Statement, Dr. Kenneth 
Weiner," I'm reading in part, "Optometrist, 
155 South Livingston Avenue, Livingston, New 
Jersey, Mr. Pat Martirano, 821 Cranford 
Avenue, Westfield, New Jersey, for profes­
sional services on June 6, 1978." And it 
reads, "Examine five first grade serviced 
ophthalmology plastic lenses," et cetera, 
total five sixty-six. That's $566, and be­
low that it reads, "As of yet, payment has 
not been received from the individuals. You 
told me would take care of your bill. 
Therefore I'm billing you directly for these 
services as per our arrangement." 

Wou ld you look a t that and tell me, you 
referred Pat Martirano to Dr. Weiner, didn't 
you? 

Yes, I aid. 

And you communicated to 
"Don't have Pat Martirano 
I'll pay it"? 

Dr. Weiner 
pay that 

that, 
bill. 

No, and that's not, that's not what this 
says either. 

I'm not asking you what that says. 

No, that's not what I told Dr. Weiner. 

Do you have any idea why Dr. Weiner would 
send bills to you for patients that you had 
absolutely no obligation to pay? 
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I can speculate if you would like me to. 

You can speculate. 

It appears the patients didn't pay the bill 
and he believed that since I sent them in, I 
was responsible if they wouldn't pay. 
That's what it seems to indicate from those 
documents you showed me. 

Who's Pat Martirano? 

He's a gentleman I met when I was in private 
practice in the Ironbound Section of Newark. 

Have you ever known him to go by the nick­
name Specs? 

A. You have made me aware of that, yes, prior. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Patty "Specs" Martirano? 

You have told me. 

I show you what's been previously 
Commission Exhibit 22, and would you 
the right-hand portion of that. The 
man depicted there, is tha t Patty 
Martirano, to your knowledge? 

That's Mr. Mnrtirano, yes. 

marked 
look at 
gentle­
" Specs" 

How long h~ve you known Mr. Martirano? 

I believe since 1972. 

Did you ever become aware of Mr. Martirano 
being connected with organized crime? 

No. Only when you told me that prior to 
this public hearing. 

Was Mr. Martirano instrumental in any way, 
to your knowledge, of your professional 
association being awarded contracts with 
unions? 

No. 

Did you ever seek the service~ of Mr. 
Martirano on behalf of your association in 
order to get contracts with unions? 

I don't understand what the word "services" 
indicate. 
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No, no. 

I'm going to show you what's previously been 
marked CN-21 and ask you to look at the 
gentleman depicted twice in that picture and 
tell me do you recognize him? 

Yes, I do. 

Who do you recognize him to be? 

Nick Cifelli, I believe his last name is. 

How is it that you know Nick Cifelli? 

As I said when I practiced in the Ironbound 
Section of Newark in 1972, I was in many 
res tauran ts, cocktail lounges, in order to 
make myself visible for future patients and 
that's how I met him. 

Did you ever come to know whether he had a 
criminal record or not? 

Only in the private hearings of this Commis­
sion. 

You recommended that 
Weiner, didn't YOU? 

No. 

gentleman to Dr. 

Would you look at this document which is 
encompassed within CN-20 and there is a Mr. 
Nicholas Cifello, 342 New York Avenue, 
Newark. Would you be able to -- you read 
it. Tell me, is that the Nicholas Cifelli 
that you know? 

The name on the document is Nicholas 
Cifello? 

That's correct. 

I don't know if it's the same individual, 
no. 

Do you know where Nick Cifelli lives? 

I know he lives in the Ironbound Section of 
Newark. 

Was it your testimony that you never re­
ferred Nicholas Cifelli to Dr. Weiner? 

I don't think I ever referred him, no. 
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* * * 
MR. RHOADS: May I have this document marked 
next in order, please. 

(A document entitled "N/C-Staff of 
Irvington," is received and marked CN-52.) 

Doctor, I 
Commission 
document. 
me, can you 

want you to look at, please, 
Exhibit CN-52, it's a two-page 
Would you look it over and tell 
identify it? 

(Discussion held between the witness and 
counsel. ) 

THE WI TNESS: 
patients being 
office. 

It appears to be a list of 
serviced at the Irvington 

They were patients of Sokol, P.A. were they 
not? 

I believe so, yes. 

There's a letter N slash C dash staff, that 
N slash C dash staff, that stands for no 
charge l doesn't it? 

Yes, it appears to. 

Now, there's a Lena Martirano and there's a 
date off to the left, two dates, really. I 
guess November 15th and then a dash June 7, 
'78. Is that Patty Specs' wife? 

I don't know. 

You don't know? 

No. 

There's a Joan Riggi. 
to John Rigg i? 

I have no idea. 

Is that any relation 

Now, we have qui te a few Serios here. We 
have a Mar.ian Serio. Is that related to 
George Serio? 

I don't know. 

Is she related to Harry Serio? 

A. I don't know. 

Q. 

A. 

Q. 
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I'm, of course, referring to the officer of 
Local 478. 

I don't know, I don't know Marian Serio. 

Now, here's a George Serio. 
George Serio of Local 478? 

Is that the 

A. I don't know. It would appear to be. 

Q. And there's a George Jr., Serio. Is that 
the child of George Serio from Local 478? 

A. It may be. I don't know. 

Q. 

A. 

Q. 

., 

A. 

Q. 

A. 

And there's a Harry Serio. 
trustee of Local 478? 

Is that the 

I assume. I don't know. I don't know who 
made who constructed this document. 
That's not my handwriting either. 

Well, in any event, these patients were 
serviced at the Irvington facility, at least 
reflected on this document, but serviced by 
Sokol, P.A. and it's reflected on a no­
charge list; isn't that so? 

Excuse me. Can you repeat that so --

These patients were serviced by Sokol, 
your professional association, and 
names appear on a no-charge list, 
they? 

P. A. , 
these 
don't 

That's what the document appears. I don't 
know. As I said, I was not the author of 
the doc umen t. 

EXAMINATION BY COMMISSIONER FRANCIS: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Dr. Sokol, did, in any of your meetings with 
Dr. Hyman, did Dr. Hyman ever suggest to 
you, in any fashion I tha t the way to skim 
cash out of your dental operation was to 
create inflated invoices and then to borrow 
money on the full value of those inflated 
invoices for dental equipment? 

No. 

Did Mr. Molinaro ever suggest to you the way 
to skim cash out of th is operation was to 
inflate invoices? 

No. 
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Q. And borron' money on that basis? 

A. No. 

Q. How about John Riggi; did he suggest that to 
you? 

A. No. 

The Inflated $200,000 Contract 

Richard J. Einhorn of Short Hi lIs, who was in the ejuipment 
financing business, testified under immunity from prosecution about 
the details of the inflated Parliament Funding and Leasing Corpora­
tion contract for $200 ,000 by which Metro Dental received dental 
equipment that was actually valued at $133,000. At that time he 
was vice president of Parliament, which was defunct at the time of 
the public hearings. Under questioning by Executive Director 
Siavage, the witness recalled how the deal with Metro was 
brokered. Einhorn's testimony: 

Q. Are you fami liar with an enti ty known as 
Met~o Dental Services, Inc.? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Yes, I am. 

Are you further familiar with an entity 
known as Joel Sokol, D.D.S., P.A.? 

I believe I am, yes. 

What do you know those entities to be? 

They are dental offices servicing the dental 
business. 

During your former employment wi th Parlia­
ment Funding & Leasing, did you have occa­
sion to do business with either one or both 
of those entities? 

I did business with Metro Dental. 

Are you further fami liar wi th some of the 
principals of Metro Dental Services, Inc.? 

Yes, I am. 

When did you become introduced to the prin­
cipals whom you know? 

I met Dr. Sokol through Mr. Burke of 
Prufessional Dental. 

Who was Mr. Burke? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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Mr. Burke was a salesman for Profess lonal 
Equipmen t. 

How long had you known Mr. Burke before he 
introduced you to Dr. Sokol? 

Four o~ five yea~s. 

How did you have occasion to meet Mr., Burke? 

Th rough my business. I look for equipment 
financing and he was a salesman. He would 
have introduced me to doctors who were 
interested in financing their equipment. 

Did you meet from time to time to discuss 
possible deals with Mr. Burke? 

Yes, I did. 

And when was the first time that you had a 
conversation that you can recall that re­
lated to the funding of certain equipment 
for Metro Dental Services, Inc.? 

It would have been in the middle of 1976 
sometime. 

And do you recall where that conversation 
took place? 

Well, the first conversation was probably 
over the phone. The first meeting was some­
where, I believe, on Route 10 in the Ten/Two 
Lounge in [Whippany] with Dr. Sokol and Mr. 
Burke. 

Before we get to that meeting, what was the 
cor.versation over the phone with Mr. Burke 
pertaining to this meeting? 

That he had a large dental facility that he 
was selling equipment to and he wanted to 
know whether I would be interested in 
financing the equipment that was going into 
it and that it was a union contract standing 
behind the facility. 

Did the fact of a union contract standing 
behind the facility, to use you Ire words, 
have any sign,ificance with regard to this 
deal for yoU? 

Well, it meant that it was a very attractive 
financing package because the possibility of 
them paying off the lease contract was very 
good. 
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Now, you said you had your first meeting 
with Dr. Sokol and Mr. Burke in Whippany at 
the Ten/Two Lounge; is that correct? 

Yes. 

Did you have conversa~ion with the two indi­
viduals at that time? 

Yes. We discussed the facilities, the union 
contract, the amount that had to be financed 
and the fact that I would see if I could 
acquire the funds for them. 

And specifically what kinds of things were 
they talking about financing? 

Basically dental equipment, some construc­
tion, supplies, some working capital. 

NoW, you say "some working capi~al. I: In 
your business, do you take secur1 ty 1n ter­
ests, in effect, chattel m?rtgagesr ~n' the 
equipment which you were gOlng to prov1de to 
you're clients? 

Yes, we do. 

And how do you secure the working capital? 

In this case, what we did was increase some 
of the prices of the equipment. so that it 
was a hundred percent collateral1zed. 

Was it, in fact, a hundred percent collater­

alized? 

It was not a hundred percent collateralized. 

Did the deal appear to someone in the next 
step or chain to be completely collatera-

lized? 

Yes, it did. 

And how did that come about? 

By increasing the prices of the equipment so 
tha tit added up to the total amoun t that 
was going to be financed that was needed. 

Did you discuss this specific fact with Dr. 
Sokol and Mr. Burke at this first meeting in 
Whippany? 

A. ! believe it was discu~f3ed. 
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NO~, what happened next after the meeting in 
Wh1ppany with specific regard to this deal? 

I was in touch with Mr. Resnick, who was 
anot~er p~rtner in the transaction, and 
a~qu1red f1nance statements of all the prin­
c1pals and acquired them a line of credit. 

Who was it that advised you to contact Mr. 
Resnick? 

I believe it was Dr. Sokol or Mr. Burke. 
I'm not really sure. 

Do y?u recall why they said to contact Mr. 
Resn1ck as opposed to either one of them? 

Well, he was the accountant and he would 
have been able to pull together all the 
financial statements. 

He was the accountant --

Accountant for Metro as well as a prin­
cipal. At least that was my impression. 

Did Dr. Sokol so describe him? 

I believe so. 

Did you, in fact, contact Mr. Resnick at 
this time? 

I believe I did. 

Did he know who you were when you contacted 
him? 

Yes. 

Did he know what the transaction pertained 
to? 

He knew tha t we 
try to finance 
dollars worth -­
lity. 

were financing -- going to 
a couple hundred thousand 
trying to finance the faci-

Did. you mention the details of the trans­
actlon to Mr. Resnick? 

I. h?nestly can't remember going into spe­
~lf1C details with him. I do remember talk-
1ng about the number, though. 

j' 
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And what was the number you discussed with 
Mr. Resnick? 

Approximately $200,000. 

Did you discuss spec if ically wi th him wha t 
kind of documentation you would need to put 
the transaction through? 

I told him I would need personal financial 
statements, tax returns, and basic descrip­
tion of Metro Dental, copies of the union 
contract, and I would proceed to see if I 
could acquire the funds. 

Okay. Did there come a time when you 
obtained invoices for the equipment itself? 

Yes. 

Do you recall how you obtained those 
invoices? 

A. From Professional Dental. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

And that would be who? 

Mr. Burke. 

Okay. Jus t for a moment, before we le,ave 
this conversation with Mr. Resnick. . You 
stated that the amount of $200,000 was.dis­
cussed; is that correct? 

Yes. 

Is there any question in your mind that the 
value of equipment being discussed was less 
than $200,000? 

I knew that. 

Mr. Einhorn, I'm going to show you an 
exhibit that's been marked CN-12B in this 
public hearing, which purports t.o be a cO'py 
of an invoice of an entit.y known as Profes­
s ional Equipment Manufact.uring Corp. Does 
that appear to be the invoice that was pre­
sented to you by Professional? 

Yes, it does. 

And what is the total amount of that 1n'" 
voice? 

A. It's a $133,779.63. 

Q. 

A. 
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Now, how ~as ~t th~t you were going to grant 
$200,000 In f1nanc1ng based on this invoice? 

We would increase the value of the equip­
ment, and I also believe that the final 
invoice had a few other included that 
brough t the number of actual dollars up a 
little higher than this. 

t take it by your response, then, that that 
i~ not the final invoice? 

No. 

I show .you ~ow what's been marked Exh ibi t 
CN-l2C 1n th1S public hearing, which again 
purports to be a copy of an invoice of 
Professional Equipment Manufacturing Corp. 
No. 1964, for Metro Dental Services Inc 
for financing on behalf of parl'iament 
Funding & Leasing Corp. 

That's a three-page document. 
amine all three pages. 

Do you recognize that dOCUment? 

Yes. 

Please ex-

What is the total amount of that invoice? 

$200,073.50. 

Which exceeds by approximately $67,000 the 
first invoice? 

Yes, sir. 

You believe it's substantially the same ex­
c~pt for t~ose few changes where the addi­
t10nal equ1pment was added to increase the 
amount of equipment financed. 

Legitimately financed. 

Let's try it this way: Are there any items 
that are on the first invoice that are also 
on the second invoice that you can now 
locate,? 

Most of them are. 

Do most of the prices appear to be the same, 
less or more? 

They seem to be more. 
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Do you recall any discussion with Dr. Sokol 
or Mr. Resnick or Mr. Burke on a percentage 
inflation? 

No. 

Okay. I'm going to show you a third d?cu­
ment, which has been marked C~-18B, agal~ a 
document of Parliament Fundlng & Leaslng 
Corp. Do you recognize that document? 

Yes, sir. 

What is that? 

That's our lease contract with Metro Dental. 

And does that pertain to the s~me 
action? 

trans-

Yes, sir. 

And were you presented with a,corporte r;so­
lution in order to execute thlS contract. 

Yes, sir. Yes, sir. 

on Can you make out any of the signat07ies 
that document, for instance, who slgn~ as 
the secretary? 

It looks like Jesse Hyman signed 
President and it looks like Resnick. 

Okay. Who is Mr. Hyman? 

as 

Mr. Hyman is one of the principals of Metro 
Denta 1. 

What did you assume was going to be done 
with the excess money that Metro received as 
a result of the inflation? 

That is would be put into the facility. 

And just how would it be put into the faci­
lity? 

To -- for working capitals possibly to pay 
the first couple month? rent,s. Any con­
struction, supplies, thlngs llke that, that, 
might be over and above the amount that was 
required. 
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However, the projected working capital also included "finder's 
fees" for those who obtained the Metro deal: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Now, did anyone with respect to this trans­
action ei ther request or receive a commis­
sion payment? 

Mr. Burke and Metro Dental and Mr. Resnick. 

Mr. Burke, Metro Dental and Mr. Resnick. 
And were those funds paid independent of the 
inflation between the two invoices? 

Yes, they were. 

Well, let's take Metro Dental, first. Do 
you recall how Metro Dental received a 
commission with regard to this transaction? 

In the discussions I had with Mr. Resnick we 
decided to pay Metro a finder's fee for the 
transaction. 

And when you say "we," to whom are you re­
ferring? 

Myself, my company. 

That wOllld be Parliament Funding & Leasing 
Co. ? 

Yes. 

And Mr. Resnick requested this commission be 
paid to Metro? 

A. Yes. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

You didn't, unsolicited, reach out and offer 
him commission, did you? 

Not to the best of my knowledge. I didn't. 

A second commission was paid to Mr. Burke, 
the representative of Professional? 

Yes, sir. 

And do you recall any conversation leading 
up to that payment of a commission? 

It was normal in the industry to pay commis­
sion to eqUipment salesmen or vendors for 
giving us -- it's a finqer's fee for giving 
us the transaction. 

,i 
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How much of a commission did Mr. Burke re­
ceive? 

A thousand dollars. 

You don't recall any further discussion 
about that? 

No, only that he assumed that he was getting 
more. 

Did what was the form of the payment to 
Mr. Resnick? 

In check form. 

11 h h of a comm1', '"::s ion he Do you reca· ow muc ~ 

got? 

I believe he received two five-hundred­
dollar checks. 

With regard to the inflation of th~ invoices 
compared with the payment of the commis­
sions, do you have an op.inion on whether the 
commissions were, in effect, pumped back in­
to the business for working capital? 

I couldn't tell you. 

Well, if they were to be pumped back i~ for 
working capita 1, could you have not s l.mply 
inflated the invoice another four or $5,000? 

That could have been done, yes. 

Did Mr. Resnick or Mr. Burke or anyone on 
behalf of Metro suggest that those checks 
were going to be used for their personal 
benefit? 

No, there was no suggestion. 

MR. SIAVAGE: One moment. 

Mr. Einhorn, I'm going to show you anoth~r 
portion of Exh ibi t 18B, which you have 1n 
front of you, which is si~ checks drawn upon 
Parliament Funding & Leas1ng Corp. They are 
numbered in a series, 272, 602, 781, 5117, 
5184, and 6067. 

The first check is dated 5/23/77 in the 
amount of a thousand dollars to Metro Dental 
Service, Inc. Is that the first commission 
that we were talking about? 

• 
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A. Yes, sir. 

Q. 
And the next check is dated 8/17/77 in the 
amoun t of $500 payable to Mr. Resnick. Is 
that Mr. Resnick's first five-hundred-dollar 
commission? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

0.. 

A. 

Q. 

Yes, it is. 

And the third check is dated October 28th, 
1977, in the amount of $500 payable to 
Stanley Resnick. Is that the second five­
hundred-dollar commission Mr. Resnick re­
ceived? 

Yes, it is. 

There was a period of about two-and-a-half 
months between those two five-hundred-dollar 
checks that Mr. Resnick rece ived. Do you 
recall why that much time elapsed between 
the payments? 

Well, it was a matter of cash flow and we 
didn't, at that point, want to pay Mr. 
Resnick the a,dd i tional funds and would pre­
fer to hold lt off as long as possible and 
hopefully he wouldn't ask for it. 

Did you cons ider the $ 2,000 which you gave 
to M~tr? Dental Services to be part of the 
commlsSlon you agreed upon with Mr. Resnick? 

Yes. 

Did you agree Upon a total commission of 
$3,000 with Mr. Resnick? 

Yes, I did. 

And was that from the outset? 

That was from the outset. 

And you don't know why the first two checks 
for a thousand dollars each went to Metro 
and the third and fourth went to him per­
sonally, do yoU? 

No, I don't know why. 

Okay. Just to finish identifying those 
checks, Mr. Einhorn, I believe the third 
check in the series is a check for a thou­
sand dollars dated January 17th, 1977, pay­
able, to, John Burke. Is tha t Mr. Burke's 
commlsslon.? 
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A. Yes, it is. 

Einhorn next explained how $133,000 worth of paper was dis­
counted for more than $200,000 by a New York bank: 

Q. Okay. NOw, subsequent to this transaction, 
did you, in effect, discount this paper? 

A. Yes. 

Q. 

A. 

And describe the transaction for the dis­
counting to the Commission, if you would? 

We would send the paper work with -- over to 
our bank who was discounting it, and they 
would send us a check for -- they would put 
funds in our account for the proceeds of the 
discounted transaction, which came up in 
excess of $200,000. Two hundred thousand 
for the equ ipmen t plus our prof it on the 
transaction. 

Q. And what was your profit at the time? 

A. 

Q. 

A. 

I believe the profit was about ten to 
$12,000. 

And who discounted the note? 

Chase Manhattan. 

Q. In New York? 

A. 

Q. 

New York. 

With respect to the transaction for the dis­
count of the note, was Chase Manhattan pre­
sented the invoice of the equipment? 

A. Yes, they were. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Which invoic~ were they presented? 

The second invoice for $200,000. 

Did Chase Manhattan ask you any questions 
about whether that invoice was reflective of 
the value of the equipment? 

No, they didn't. 

Did you discuss with Mr. Resnick or Dr. 
Sokol or Mr. Burke the fact that. the note 
would be discounted? 

I 
I 
I 
I 
! ! 

! 
; , 
,j: 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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Yes •. 

Describe that discussion for us? 

They knew that we would bring -- that we 
weren't funding it ourselves and we would be 
selling the paper to the bank. We would 
only act as an intermediary. 

Is that part of the reason why the financial 
statements are required and other documenta­
tion? 

Yes. We don't do any credit work. 
strictly a brokerage transaction. 

We are 

EXAMINATION BY T,HE CHAIRMAN: 

Q. Can I ask if Chase Manhattan was informed 
that the original invoice was 133,000 plus 
dollars? 

A. They were not. 

EXAMINATION BY MR. SIAVAGE: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

YoU testified that it was common practice to 
pay the salesman, Mr. Burke, a commission. 
Was it common practice to pay the principals 
of corporations a commission? 

On -- less of of a common practice. 
On occas ion it would happen. It was not 
unusual. 

Would you ever offer a commission to a prin­
cipa,l? 

Yes, we would. Sometimes, yes. 

pid you offer the commission to the princi­
pals in this case? 

I ~- I don't remember exactly, you know, how 
it was deve loped. On ly that it ended up 
with us paying them commission' in order to 
acquire the transaction. 

EXAMINATION BY THE CHAIRMAN: 

Q. Had Chase Manhattan known that the original 
invoice figure was a 133,000 plus, what 
would your profit on that transaction have 
been in contrast to the ten or $12,000 you 
received on a two-oundred-thousand-dollar 
figure? 
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A. Righ t. 
less. 
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It would have been proportionately 

Q. Less? 

A. Two-thirds. 

EXAMINATION BY COMMISSIONER FRANCIS: 

Q. In response to a question by Mr. Siavage, 
you said in reference to the commission paid 
to Mr. Resnick, and I don't mean to quote 
verbatim testimony, but as best as I 
remember it, that you pay the commission in 
order to acquire the transaction. 

Are you saying to us that unless you had 
paid Resnick this commission, the deal would 
not have gone through? 

A. I can't tell you what the future would have 
brought, but I wasn't willing to -- since it 
was a triple A credit with the guarantee of 
the union in terms of payments and the 
quality of the guarantors, the dentists 
standing behind the transaction, apparently 
the deal probably could have been taken 
anywhere and financed, and I wasn't willing 
to walk away from the transaction for a few 
thousand dollars. There was prof i t to be 
made. 

Q. But Resnick personally sought a commission? 

A. I'm not sure I understand. 
knew about the cormnission .. 

Local 906's Building Loan 

He personally 

Although the Sokol, P.A., dental care contract for UAW Local 
906 in Mahwah was signed with Ford Motor Company, the local itself 
made certain unusual arrangements with those aff iliated with the 
operation. These arrangements included an agreement by Metro 
De ntal to assume liability for a $ 225,000 loan obtained by Local 
906 from a bank in closeby Suffern, N.Y. The loan was obtained to 
finance the reconstruction of Local 906's headquarters. To 
undertake this project, Local 906 hired Western Realty Company of 
Morristown, a company created by Stanley Resnick of Metro Dental to 
handle the Sokol operation's construction work. 

Joseph Reilly, who was president of Local 906 at the time of 
Sokol's Mahwah contract, testified about this building loan: 

, 
! 

I 

I 

Q. 

A. 
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'I'here cam~ a time on behalf of Sokol, P. A. 
that you 1n some fashion negotiated or en­
abled them to obtain a loan, did you not? 

No, I didn't enable them. I got a loan my­
s~lf to reconstruct the building, and then I 
hl.red Mr. Resnick's company to build -- do 
the construction for us. I got the loan, 
the union got the loan. 

THE CHAIRMAN: 
headquarters. 

This was what, your- union 

THE WITNESS: Yes, sir. 

THE CHAIRMAN: And you had been occupying it 
as a headquarters, this particular building~ 
is that correct. 

THE WITNESS: That's correct. 

THE CH~IRMAN: N?w you're contemplateing 
ren?va t1ng or addlng to it and putting in 
offlces for dental work~ is that right. 

THE WITNESS: Well, it didn't really come 
about that ~ay to start. It came about was 
~e had a maJor fracture in the building as 
It stood, and we were contemplating ways 
t~a t we cO,Uld get it together and get it 
flxed and It was, I don't know exactly who 
told ~e at the time, but it was, you could 
see rlght thr-ough the side of the building 
~here ~as such a hole in the. side of build': 
lng, r 19h t from the top to the bot tom and 
all the main supports had fractured, and I 
was tol~ t~at the top of building actually 
moved s l,X lnches. So it meant we had a 
rather blg construction job to repair it. 

So at ~he same time we thought we Would like 
to, wh1ch,! always thought we better, build 
the be~eflt center to the membership at the 
same tlme because the members didn't use the 
hall as much as I t.hoLlgh t they should and I 
wanted to ~o som~thing to the hall ~o they 
woul~ use It a l,lttle bit more. So we carne 
up Wl th a benef 1 t program and we tied the 
~wo L\gether and resteel the original build­
l~g and we added an additional floor at that 
t1me to accomodate that. 

BY MR. RHOADS: 

Q. Just consistent with 
tion, you mentioned a 
pany Western Realty. 
me. You said it was 
pany, Western Realty? 

the Chairman'1-5 ques­
Mr. Resnick and a com­

If I'm wrong correct 
Stanley Resnick's com-
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Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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I always assumed it 'Nas. I ,think I w~s 
asked that question the last tlme I testl­
fied and in my opinion it was. I don't 
know' the names of all the offficers of ,-he 
company, but certainly he was the --

I appreciate that. But, in any event, your 
perception wi th the dealings with Mr. 
Resnick was that it was his company, Western 
Real ty? 

Yes. 

Did you ever hear a man by the name 0 f 
Seymour Cohen? 

Yes, sir. 

How do you know Mr. Cohen? 

Mr. Cohen was the gentleman that supervised 
all the construction work at the local 
union. 

Now, in that rega~'d, you say that you got 
the loan. Of course when I say "you," your 
local, 906, you didn l t personally get the 
loan. The loan amount was $225,000, was it 
not? 

Yes, it was. 

And that was from the Empire National Bank? 

Yes, it was. 

And it was used to refurbish or build addi­
tions or whatever on the local's building, 
wasn't it? 

It was used to almost rebuild the building. 
We had to go into the concrete. We had to 
break ground. We had to go into the ground, 
new foundation, resteel the building. 

I appreciate that. What I'm asking you, 
it's the local's building, isn't it? 

Yes, it is. 

It's not Dr. Sokol's building, is it? 

It's always been the local's. It's still in 
its name. 

It's no t So ko.1 '5 • 
of it, does he? 

He doesn't own any part 

~ r 
I 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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No. 

As I understand it, didn't Dr. Sokol and 
Metro Dental Services agree to take over the 
obligation of that loan --

Yes, they did. 

for your local? Why would they do that? 

In return for the use of the property. 

So they agreed to be liable for $225,000 to 
the -- plus interest, to the Empire National 
Bank? 

That's correct. 

Was that part of the agreement in order for 
Joel S. Sokol, D.D.S., P.A., to get the con­
tract with Local 906? 

No, that was in order for Joel Sokol to use 
our building to offer the service but it 

, t ' wasn part of the contract. Pa rt of the 
contract was between the Ford Motor Company 
and Dr. ,Sokol, which has absolutely nothing 
to do wlth the union or the building or its 
finances. ' 

Well, prior to them getting the contract 
with 906 to service the members of 906, 
didn't you negotiate and discuss where the 
facil i ty was going to be, where they would 
actually drill the teeth of these members? 

Well, certainly we wanted our local union 
used as one of the places and that was going 
to help us to repay due to the construction 
work 011 the building. 

Sokol's Local 906 Janitors 

, ,Ano~her Local 906 arrangement with the Sokol group was the 
utlllzatlon of two union officials as janitors in the building that 
housed the health care activities. One was a member of the union 
executive, board when Local 906 agreed to undertake a dental care 
plan for lts members. 

Reilly testified about the janitorial work: 

Q. In the course of your term as president of 
Local 906, did YOLl have occasion to nego­
tiate with gentleman by the name of Joel S 
Sokol, a dentist, for tho purposes of pack: 
aging and arriving at a dental-care plan for 
meMbers of your union? ' 
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A. Yes. 

Q. 

A, 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

And along those lines, did there come a time 
when you and Dr. Sokol became aware that 
you, as president of Local 906, would not be 
able to authorize the contract, but that he 
would have to deal with Ford Motor Company? 

I knew that from the start. 
that. 

I always knew 

Did you communicate that to Dr. Sokol? 

I don't exactly know, but I always knew the 
final contract had to come between the Ford 
Motor Company and Dr. Sokol, if we got that 
far. 

Did there come a time when Ford Motor 
Company okayed or otherwise subscribed to 
contracting with Dr. Sokol? 

Yes, there was. 

With respect to arrlvlng at a final contract 
between Ford Motor Company and Dr. Sokol, in 
order to benefit your members of the local, 
did you have any input into that decision? 

Well, certainly recommended it, yes. 

I'll refe r to the Mahwah facil! ty here and 
after. With respect to the Mahwah facility, 
did you or Dr. Sokol employ any janitorial 
services there, to your knowledge? 

Yeah, we employed our own janitor. 

Who was that? 

Mr. William Patterson. 

And he's a member of your local, is he not? 

At that time, yes. 

Anc.l, to your kL,")wledge, was there a Patrick 
Fanning so employed as a janitor? 

Patrick Fanning and Bill Patterson jointly 
did the janitorial work for the local union. 

Do you know of your own direct knowledge? 
By that, I mean, did you actually see them 
doing it? 

A. Oh, sure, many times. 
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Q. You saw Patrick Fanning cleaning up? 

A. Yes, both, sure. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

What office or position did Patrick Fanning 
have within the local at that time? 

I believe he was the recording secretary of 
the local union. 

Was he ever a trustee? 

Perhaps prior to that he was an executive 
board member. He might have been, prior to 
that, a trustee. I don't think he was a 
trustee, no. He was recording secretary. 

Okay. Well, as such, did, to your know­
ledge, did he have any input with respect to 
the hiring of Sokol, P.A. 

No, none whatever, other than the fact is 
when we agreed initially, the executive 
board agreed to go into the program, he was 
on that board. It would be recorded as a 
vote in favor. 

Who, if anyone, recommended Sokol, P.A. to 
you? 

He -- I tried to refresh my memory exactly 
on that last time. I believe it was through 
one of my officers in the local, Pete James. 

Peter Jame s. If you know, did anyone 
recommend Dr. Sokol to Peter James? 

I think it was, it was he just knew three, 
four different names at the time. We met 
wi th a number of people, and I met wi th 
Sokol, and I me t with others and it seemed 
to us at the time that he offered the best 
program. 

How Sokol's Local 906 Janitors Were Paid 

William Patterson of Lincoln Pdrk, one of the Local 906 mem­
bers, t~e Sokol group employed at the Mahwah health care facility, 
testlfled about the janitorial service -- and the peculiar method 
that was set up fOr paying janitors: 

Q. Now, you are, or at least were, in 1977, 
'78, a member of Local 906? 

A. I was. 
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Q. 
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Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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Are you now? 

No. 

During the course of your tenure as a ~ember 
of Local 906, did you ev~r have occaSlon to 
be employed in some fas,hlon whe7"eby you were 
performing administerlal dutles at the 
Mahwah union headquarters? 

I did. 

And did you have a title along those lines? 

Building administrator. 

How long were you 
trator? 

Seven years. 

the building adminis-

And in the course of your being the ~uilding 
administrator, did pa!t of y~ur, dut~es pro­
vide for the furnishlng of Janltorlal care 
of that building? 

Tb at' sri g h t. 

Did there come a time while you were so pro­
viding those services, th,at Joel S: sO~~~t 
the professional assoclatlon, came lnto 
building as a tenant? 

That's right, yes. 

And tha t, of course, would be a dentist, do 
you recall that? 

Yes. 

And then, again, along with your janitorial 
services, were you then cont7ac~ed ?r some­
how hired to also perform Janltorlal ser-
vices --

I was .. 

-- for Joel Sokol? 

Yes. 

Who actually hired you to do it? 

Resnick. I don't know his first name. 

If I were to tell you Stanley, --

J 

I 
I 
I 
f 
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A. Stanley Resnick. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

-- does that refresh you? 

Yes. 

Was there, at the time of the hiring, some 
sort of payment agreement? 

There was. 

What was it, do you recall? 

$400 a month. 

And that is in addition to the monies that 
the union was paying you to clean their por­
tion of the building, was it not? 

That's right. 

Who actually sent you the checks from Sokol, 
do you recall? 

I don't know. 

You really were paid for those services by 
Eugene Roehrer, were you not? 

Eugene Roehrer made out the checks, yes. 

He was the former, am I correct, secretary/ 
treasurer? 

Right. 

He, as I unoerstand, would make out checks 
from the union fund, pay you, and then the 
Sokol checks would come in and then you 
would endorse them and give them to Eugene 
Roehrer? 

That wasn't the way it was supposed __ 

I know that, but that1s the way it was done? 

Yes. 

Do you know what Eugene Roehrer did with it? 

No, t have no idea. 

NoW, at the time Stanley Resnick hired you 
to do the janitorial services at their por­
tion of the facility, if you know, had they 
already contracted with the union to 00 th~, 
you know, the health-care plans, the dental 
services? 



14 44 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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Q. 
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Yes. I believe they had, yeah. 

What well, what I'm asking you in short, 
I'll be more direct, is, to your knowledge, 
was it part of the deal that in order for 
Sokol, P.A. to furnish services, dental ser­
vices to the union members, they had to have 
hired you as a janitor? 

They had to? 

Yes. 

They didn't have to. 

In other words, had they not: hi red you, at 
lea.st according to you, they would have 
still gotten the contract; is that right? 

Yeah. 

Now, along the lines of your performing 
these services, you also had helpers didn't 
you? 

Yes. 

And one of them was a patrick Fanning? 

That's right. 

And he was also an off icer at 906, wasn It 
he? 

Yes, he was. 

What was he, do you recall? 

He was a trustee at the time. 

And as a trustee, if you know, would he have 
had any input with respect to whether anyone 
really would get a contract with the union? 

No. 

He wou ldn' t have to vote on it or do any­
thing, to your knowledge? 

No. 

But, in any event, he did help you with the 
janitorial service, and did you pay him for 
it? 

That's right. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

I1. • 

Q. 
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Did you pay h Ln ou t of 
received from the union 
received from Sokol? 

Yes. 

the 
that 

money you 
the union 

How much would you pay Patrick Fanning? 

Three-fifty. Just a minute. Half of $350. 

Half of three-fifty? 

Yeah. 

Per month? 

$175. 

Per month? 

A. That's right. 

EXAMINATION BY THE CHAIRMAN: 

Q. I suppose these two men that you had help 
you, they were working regular hours for the 
Ford Company, were they not? 

A. Th at's r igh t. 

Q. This is extracurricular? 

A. That's right. 

Questioned About Conflict of Interest 

George F. Serio of Mountainside, administrator of Teamster 
Local. 4 7~' s welf are funds, was quest ioned abou t various subjects 
that lndlcatea potential conflicts of interest relative to the 
Sokol, P.A., dental care contract with his union: 

Q. Mr. Serio, would you tell the Commission 
your present occupation? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

I'm employed by the Local 478 pens ion and 
welfare funds as salaried administrator. 

And for how long have you been so employed? 

Approximately ten years. 

And what is that local again? What is it? 

International Brotherhood of Teamsters, yes, 
sir. 
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Q. 
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During the course of your duties as the 
administrator to this fund, di~ you have .an 
occasion whereby you entered lnto negotla­
tions or, at least, became knowledgeable of 
negotiations between the fund and one Joel 
S . Sokol? 

I personally? 

Whether you entered into them or became 
aware of them, one or the otllet:"? 

A. Became aware of them. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Now, the negotiations, did that involve the 
furnishing of a dental plan by Joel S. Sokol 
to the members of your union? 

A proposal was submi tted to the board of 
trustees for review by Dr. Sokol. 

Did there ever come a time when you finally 
wound up with a final contract, to your 
knowledge? 

Yes, sir. 

That was December of '76, was it not? 

Yes, sir. 

Your father is Harry Serio; is that so? 

Yes, sir. 

And what position, if anYI does he have with 
the union? 

He is a union business representative. 

And was he a business representative 
December of 1976? 

Yes, sir. 

in 

And as a business representative, to your 
knowledge, would he have any input upon 
whether or not Dr. Sokol's firm was going to 
be contracted by the union? 

Well, as a trustee, he has a voice. 

Further than that, does he have a vote? 

Yes, he does. 

/
9. ... 
1 
.. 

.1
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Q. 

A. 

Q. 

A. 
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/ 

Do you know whether, in fact, your father 
voted to accept Joel S. Sokol, P A as th • ., e 
dental-care provider? 

No, I do not. 

Do you yourself use Dr. Sokol or one of his 
dentists as 

Yes, I do. 

Q. Do you pay for it? 

A. No, I do not. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Is that as a result of the contract entered 
into between the union adS kIP A . f n 0 0, •• , 1 
you know? 

Yes, because I am a covered member, and my 
family is, also. 

How about your father? 

Yes, he is also. 

He is covered? 

Yes. 

How wou Id Dr. Sokol ge t paid for the ser­
vices that he provides a patient such as 
yourself? 

Well, any member is paid through -- by the 
fund as a eligible member. 

So that, given the situation that if Dr. ' 
Sokol worked, rendered servi ces to you, he 
would be paid through the fund. Is that so? 

That is correct. 

You have a sister by the name of Dawn Serio? 

Yes, I do. 

To your knowledge, was she employed by Dr. 
Sokol? 

Yes, she was. 

And do you know whether, in fact, that was 
part, of the agreement whereby Dr. Sokol 
ulmtlmately wound up "ith a contract with 
Local 478? 
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No, sir. 

You do not know whether it was or it wasn't? 

I know it wasn't. 

How do you know it wasn't? 

It was never broul)h t up in any trustees 
meeting. 

Well, you said you weren't privy to any of 
the negotiations, didn't you? 

Not the negotiations itself, no. But 
neither was my father. 

NOw, there came a time when you contemplated 
and ulmtimately did incorporate a company by 
the name of the Group Administrative Ser­
vices, Inc., did you not? 

Yes, I did. 

And what was the corporate purpose of that 
entity? 

To administer employee benefit plans. 

Such as dental plans? 

Such as anything 
health-care field, 
ledge of. 

tha t had to do with the 
which I had some know-

Is it fair to say that would incorporate 
dental plans? 

It would incorporate dental, eye care, drug; 
anything that had to do with employee 
benefit plans. 

Were you aware at some point in time whe~e 
Dr. Sokol wrote to Ford !vIotor Company, 1n 
order to secure a contract with Ford Motor 
Company to provide their dental-care ser­
vices, and within that letter he told their 
representative that Group Administrative 
Services, Inc., was going to be the adminis­
trator to their dental plan? 

A. Yes, I did, about two weeks ago. 

Q. Two weeks ago you werO told that? 

A. Right, by you sir. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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Since that time 
discuss with Dr. 
along the lines 
that in there? 

have you had occasion to 
Sokol and ask him something 
why on earth did you pu t 

Well, according to, to the -- the specific 
language? 

Whatever language you used. 

Well, according to the 
that I would administer 
t ioned Dr. Sokol on it. 
saying that. 

language, it said 
the plan. I ques­

He doesn't recall 

But at the time other than two weeks ago 
when I so informed you, had you had any 
other knowledge that he had done that? 

No, I did not, sir. 

Now, while we're on the subject of Dr. 
Sokol, he, in fact, was one of the officers 
of Group Administrative Services, Inc. , 
wasn't he? 

He was. 

And you were the president? 

I was the president. 

And this was at a time when he had nego­
tiated, and in fact successfully negotiated, 
with your local in order to provide the 
dental-care plan, wasn't it? 

Thi.s was prior to, sir. 

This was prior to? 

The establishment of Group Administrative 
Services was after the contract was entered 
into and Dr. Sokol was not supposed to be in 
the incorporation of that company. It was 
not done wi th my knowledge. 

But he was put in there, wasn't he? 

Yes, he was. 

And he was an officer wasn't he? 

Yes, he was. 

* * * 
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Well, did it ever occur to you at any point 
in time that there might be a conflict of 
interest because you had joined in an admin­
istrative servicing company with the intent 
of servicing dental-care providers, amongst 
other things, with someone who had, in fact, 
contracted with your union? 

Not at that point, no. At sometime there­
after, shortly after that, when the papers 
did corne back from Mr. Franconero that he 
had Dr. Sokol on it, this was after March, I 
so informed him to take Dr. Sokol's name 
off, that there would there possibly 
would be a conflict of interest if I pro­
ceeded with operations of Group AQminis­
trative Services, if I ever contracted with 
any other group. I informed my attorney to 
remove Dr. Sokol's name from the incorpor­
ation. 

Mr. Serio, did at any point in time, did you 
go to the board of trustees of Local 478 and 
apprise them of the fact that you had 
started this corporation that was going to 
administer clients of the local? 

No, sir. 

DeCavalcante's Lieutenant 

John Riggi of Linden, business agent of Laborers' Local 394 
for about 25 years, has been identified in law enforcement,reco~ds 
as the acting boss of Simone (Sam the Plumber) DeCavalcante s crlme 
family in New Jersey. He gained increasing pro~inence as 
DeCavalcante became less active, reputedly because of 111 health, 
and began living primarily in Florida. ,Riggi's jurisdic~ion 
centers largely in the Elizabeth-Trenton reglon but extended l~tO 
Essex County in the north and down into Monmouth and Ocean countles 
in the southern part of the state. The SCI's investigation 
revealed many contacts between the Sokol operation and Rig,gi and 
his associates. Riggi confirmed a number of these as a wltness" 
testifying under a grant of immunity as follows: 

Q. 

A. 

Q. 

Now, during the course of your tenure as 
business manager and trustee, did you have 
an occasion to meet a Dr. Joel Sokol? 

Yes, I did. 

And was it under the circumstan«es whereby 
Mr. Sokol was attempting to have your union 
contract him in order for him to provide a 
dental-care plan? 

A. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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Excuse me, sir. 

(The witness confers with counsel.) 

Mr. Rhoads, I beljeve I had testified to 
that at a private hearing one time before. 

Yes, I believe you did. 
answer it now? 

Would you care to 

Well, I already answered that once before, 
Mr. Rhoads. 

COMMISSIONER FRANCIS: 
Riggi. Answer it again, Mr. 

Answer it again. This is a public hearing, 
not a private hearing. 

I would like to refer back to my transcript, 
please. 

THE CHAIRMAN: Why do you do that? 
you know the answer? Don't 

THE WITNESS: Well, I would still like to 
refer back to my transcript, sir. I already 
testified to this effect. 

THE CHAIRMAN: 
now? 

But do you know the answer 

THE WITNESS: Well, let me see. 
is yes. The answer 

THE CHAIRMAN: You don't have to refer to 
the transscript to give us the answer, do 
you? 

(The witness confers with counsel.) 

'UIE WITNESS: Well, I would like to refresh 
my recollection, Commissioner. 

THE CHAIRMAN: We don't want you refreshing 
your recollection on every question asked 
because we would be here for a week if we d~ 
that. All we want is the answer, the truth­
ful answer. 

(Witness conferring with counsel.) 

THE CHAIRMAN: Do you need your recollection 
refreshed? 

THE WITNESS: I do want to give you a truth­
ful answer and it's no __ 
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THE CHAIRMAN: It's in your head, not on the 
paper particularly. 

THE WITNESS: Well, Counsellor, Commissioner 
-- yes. 

BY MR. RHOADS: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Wh was that if you can recall, and you 
en " th t Mr Sokol Dr. can approx~mate for us, a . l' 't 

Sokol, approached you in order to so ~c~ 
you to take his dental plan? 

I would -- I don't recall, Counsellor, 
he did solicit me. 

but 

As you sit here now, do you have, any prese~t 
11 tion at all as to the t~me w~cn Mr. reco P.C , 't.::l un~on? A Sokol, Dr. Sokol, sol~c~ e .. , your . 

year ago? Two years ago? 

Well, the bes t of my recollection, I would 
say about two years ago. 

At the time Dr. Sokol approached you with 
the idea of selling his dental-care plan to 
your local, was he in the company of any 
other people, that you recall? 

I ' 't I, again, I answered that, a~d ,con 
recall if he had Mr. Resnick or Just h~mself 
there. 

All right. 
, k? Do YOI,{ know a Stanley Resn~c . 

Yes, I do. 

And is that the Mr. Resnick you refer to? 

Yes, sir. 

You know a Dr. Jesse Hyman, do you not? 

Yp.s, I do. 

How is it that you know Dr. Hyman? 

For the same reason; that h~ was looking to 
sell a dental plan to our un~on. 

I'm not quite sure I follow that. 
Hyman solicited your union to sell 
plan to it? 

Both. 

Both Hyman and Sokol you mean? 

Had Dr. 
a dental 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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Yes, sir. 

But, in any event, they both came to you __ 

They both came. 

at the same time; is that right? 

In around the same time. 
once before. I answered that 

Regardless of when you answered it before, 
I'm asking you today. 

Excuse me, please. 

(Witness conferring with counsel.) 

THE CHAIRMAN: Mr. Riggi, you will be asked 
questions, and a lot of them that you were 
asked before, and everybody else is here, 
and the purpose of it is, is that we want a 
complete record in this public hearing, you 
see. So jus t please answer the questions 
the bes t of your abi Ii ty to do so and we 
know that some of them you answered before. 
~'le know that. 'I'here's no intent her.e to 
trap you on prior questions. All we want is 
your recollection and the truth of the 
matter, that's all. So let's proceed on 
that basis. 

BY MR. RHOADS: 

Q. Did Dr. Hyman ever indicate to you that he 
knew Dr. Sokol? 

A. 

Q. 

Yes, he did. 

And when he indicated that he knew Dr. 
Sokol, under what circums tances did he say 
that he knew him? 

('I'he wi tncss confers wi th counse 1. ) 

TH8 CHAIRMAN: Did you understand these two 
were working together on a __ 

THE WI'rNESS: I hael assumed that they were, 
as I, as I so stateel in the testimony, that, 
that they had something to do with Metro, 
which I dieln't know too much about. That's 
where Mr. Resnick comes in. 

By MR. RHOADS: 

Q. That would be Metro Dental Services? 
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A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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Something to that effect. 

But you know somehow he's connected 

Somehow, somewhere. 

Somehow they were connected wi th Sokol and 
Hyman; is that right? 

Something to tnat effect. 
don't really know. 

Wha tit was, I 

Well, they had asked you for your 
business, in effect? "They," I mean 
and Hyman. Did they gGt it? 

union 
Sokol 

A. No. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

A. 

Q. 

Having not gotten it, did they ev7r,a$k you 
for your aid or help in them obtalnlng con­
tracts with other unions? 

Yes. 

And did you r in fact, render some aid or 
help to Sokol to get other unions? 

Yes. 

And what are they, Mr. Riggi, the unions 
that you helped him? 

Well, I don't recall who they were at the 
time. I still don't recall. I know I met 
him, I met -- I introduced them to a Mr. 
Carrol from Local 472, and the rest I r 7ally 
don't recall who they were. At that tlme I 
didn't recall and still today I don't 
recalL 

But there were certainly more than one? 

Yes, yes. 

These individuals, for instance, Mr. Carrol, 
what is he in the union? 

He's a business manager of Laborers Local 
472. 

72. So he wou 1d enjoy the same type pos i.­
tion you do? 

I don't know what you mean by "enjoy." 

Is the title the same? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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But he would b •. ,ve the same ti tIe I have, 
yes. 

To your knowledge, did Dr. Sokol go on to 
con tract with any of the unions you intro­
duced him to via their business manager? 

Not to my knowledge, no. 

Did Dr. Sokol pay you for that service? 

No, sir. 

How about Mr. Resnick? 

No, sir. 

How about Dr. Hyman? 

No, sir. 

Staying with Dr. Hyman for a moment, you 
knew him prior to his coming to you with a 
dental plan for your local, did you not? 

I don't quite follow you. 

Well, you had mentioned at one point in time 
Dr. Hyman came with the idea of selling a 
dental-care plan t.o your union, isn't tha t 
r igh t? 

Yes. 

Well, you knew him prior to that, didn't 
yoU? 

No, 1'10. 

Is that t.he first time you ever met Dr. 
Hyman? 

Yes. 

Did you know that he was from BUffalo area? 

Not at the time. 

You came to learn that subsequent to that? 

Later, yes. 

~iggi wa,s que~tioned, about h,;,s knowledge of Curly Montana, the 
organlzed crlme flgure 1n Cleveland, and about his crime family 
associates in New Jersey: 
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Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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Do you know a man by the name of Curly 
Montana? 

Yes. 

How is it you know Mr. Montana? 

He happened to be in the presence of Dr. 
Hyma n. 

What were the circurostances? 

In reference to the aental plan. 

Curly Montana was with Dr. Hyman? 

Yes. 

When he. came to you to sell you r union a 
health-care plan? 

Yes. 

Did you know Curly Montana prior to that? 

No, sir. 

Have you ever heard Curly Montana to be 
affiliated with organized crime? 

No, sir. 

I show you what's been previously marked 
Commission Exhibit 24 and I ask you: Can 
you identify the man in that picture? 

Yes. 

That's the Curly Montana you're referring 
to? 

That looks like him, yes. 

Now, in relationship to meeting with Dr. 
Hyman and Curly Montana, was there a Carl 
Rizzo with him? 

I believe so. I really don't recall, but I 
believe so, 

I sho ... , you Commission Exhibit 29 and ask 
you: Is that Carl Rizzo, the gentleman that 
you believe may have bean with him? 

'leSt 

Q. And noW havi ng seen the photograph, do you 
recall whether in fact he WhS with him? 

I 
I 
\ 1\. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

j A. 

\' Q. 

I jP 

A. 

Q. 

A. 

~ 
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Did you ever know Carl Rizzo to be an asso­
ciate in organized crime in New York state? 

No, not to my knowledge. 

(Witness conferring with counsel.) 

NOW, you know a man by the name of Comillo 
Molinaro, also known as Bill Molinaro, don't 
yOU? 

Yes. 

In fact, also known as Bill Martin. 
you ever heard him go by that name? 

Yes. 

How is it that you know Mr. Molinaro? 

Have 

Oh, I just happened to know Bill Molinaro 
I don't know what you mean how do I happe~ 
to know him. 

Well, how did you meet him f:-(i." the first 
time? 

Oh, I don't recall, because I've known Bill 
quite a few years. I don't recall. 

MR. RHOADS: For the record, may I have that 
photograph that we have had blown UP? 

Is this the Comillo Molinaro that you know? 

That's the Bill Molinaro, Bill Martin, that 
I know. 

Did you ever know tha t rna n to have worked at 
the Roman Forum? 

Yes. sir. 

And either your daughter 
wedding reception at that 
they not? 

or son had a 
restaurant, did 

I testified to that, yes, sir. 

I believe you did. Which is it, your son or 
daugh ter? 

My son, yes. 
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Q. Your son. When was the wedding reception? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

About five, six years ago. 

And was Bill Molinaro working at the Roman 
Forum then? 

At that time, yes. 

He was the manager of it, wasn't he? 

A. Yes. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

At that time when 
reception 

My son. 

your daughter had the 

Had the reception at the Roman Forum, did 
you know Stanley Resnick? 

Yes, sure. 

So that you knew Dr. Hyman and Stanley 
Resnick long before Joel Sokol came to you 
with his health care proposal, didn't you? 

Could be, could be. 

Well, again, now, I'm going to go back, and 
since you met Stanley Resnick through Dr. 
Hyman, when did you first know Dr. Hyman? 

I really don't recall the time. That's what 
I'm telling you. I don't recall. It could 
have been three, four years ago, five years 
ago, but when they came with their program. 
Prior to that I didn't know him. 

In any event, you now know, you now in your 
mind as you sit here a~e clear that you knew 
D~. Hyman be fore you knew Stanley Resnick 
because you said he int~oduced him. Is that 
cor~ect? 

Yes. 

This fellow Bill Molinaro that you know, did 
you ever recommend to Dr. Hyman that he 
bring Bill Molinaro into their dental opera­
tion? 

No, s i ~. 

But you (lid t:.(~.ll. Bttlnl(~y He~lniclk to hit;'u 
him, didn't yoU? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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I don' t ~ecall ever telling anyone to hire 
him. 

Did you know that .Bill 
criminal 

Molinaro had a 
record? 

No, sir. 

How long have you known him? 

Oh, about eight yea~s, nine 
years. 

And you have seen him pretty 
don't yOU? 

Yes. 

About once a week? 

No, no, no. 

years, ten 

frequently, 

Well, how would you characterize it? 

About twice a month maybe. 

Twice a month? 

Yes. 

Is it social meetings? 

That's right. 

Or is it business meetings? 

Just a social meeting. 
the morning. 

A cup of coffee in 

Well, Mr. Riggi, didn't, in retUrn for your 
services to D~. Sokol, you tell him to hire 
Bill Molinaro --

No. 

-- and put him on the pay~oll? 

Not that I recall, Counsel. 

D~ring t~1.iS course of yeat·s you have known 
Blll Mollnaro, other than his working in the 
Roman Forum, what does he do for a living? 

r have no idea. 

Q. Never even asked him? 
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A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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No, sir. 

You have known this (:lentleman eigh t years, 
as you testified. You testified one of his 
sources of income folded up on him, and you 
never ever said to him, "What are you doing 
now?" 

No. 

Do you know a gentleman by the name of Pat 
Martirano? 

You'd have 
Martirano. 

to show me a picture of Pat 

Well, do Y)U know someone who goes by the 
alias of Patty "Specks" Martirano? 

Oh, yeah, sure. 

How is it that you know Specks Martirano? 

How is it that I know him? 

Yes. How do you know him? 

In -- I don't unders tand the question. 
just know him. 

Well, how did you meet him? 

Oh, I don't recall how I met him. 

How many years have you known him? 

I 

I'd say, in the area of ten years. 
ten years. 

Five to 

Do you know what he does for a living? 

No, not really. 

Did you ever ask him? 

No. 

Is he a member of organized crime? 

Not tQ my knowledge. 

You would know if he were, though, wouldn't 
you? 

No, sir. 

~ I 
n 

I 
I 
I 
I 
I 
i 

I 
I 
. 1 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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I ~m going to show you, so that there's no 
mlst~ke over whom we're talking about I 
sl!owlng YOll, a picture th;lt was Pt"{!v'ioll:;~; 
m~rked Commlssion Exhibi t 22 and I ask you, 
dlrec~ your attention to the gentleman on 
t~e rlght there, and tell me: Do you know 
hlm? 

Yes. 

And who is that? 

That's Patty Specks. 

Do you know a gentleman by the 
Nicholas Cifelli, Nicky Cifelli? 

No. 

name of 

I show you Commission Exhibit 21 Do you 
recognize the man depicted in that picture, 
twice depicted in that picture? 

This looks like a fellow we call Turk. 

Turk? 

Yes. 

Do you know Turk's name? 
Cifelli? 

Not to my knowledge. 

Would it be Nick 

In any event, this is the fellow you call 
Turk? 

Yes . 

F~r the r~cord, this was previously identi­
fled as Nlcholas Alfred Cifelli. How do you 
know Turk? 

r think he's a member of the union, Turk, if 
that's the man named. 

At least, the man identified in this pic­
ture? 

Yes. 

IS he a member of your local? 

Yes. 

Wi th regard to Mr. Marti rano and Turk, did 
you have an occasion to tell Dr. Sokol that 
you want Dr. Sokol to treat those two men 
for nothing? 
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A. No, sir. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Did you 
Sokol's 
care of 

tell an optome'trist employed by 
ever 'to take 
association, a Dr. we~ne;, 
those two men for nothlng. 

No, sir. 

Mr. Riggi, you ,dO 
from Dr. Sokol s 

derive income, proceeds, 
health-care plan, don't 

you? 

that q uestion befor.e, I answered 
sir. 

I don't believe you did. 

Yes, I did. 

NCIS Not today. Would you 
COMMISSIONER FRA, ~ 
answer the questlon , please? 

I thought I answered that 
THE WITNESS: No. me the same thing. 
before when he asked 

Is your answer no to the question? 

No, sir. 

h t you will not answer? Or, no, t a 

No, sir, I do not. 

COMMISSIONER FRANCIS: 
Riggi related to you? 

Mr. Riggi, is a Joan 

THE WITNESS: No, sir. 

BY MR. RHOADS: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Do you know a Joan Riggi? 

No, sir. 

S One momen~, please MR. RHOAD : 

Do you kn ow a Lena Martirano? 

Unless that Would be Pat's wife. 

know. 

t ' wife's name? Well, what's Pa s 

I don't 

r don't know. 
11m just going by the last 

names. 

d 't you? Franconero, on You know George 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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Yes, sir. 

Has he ever been an attorney for you? 

No, sir. 

Did you know Mr. Franconero was an attorney 
at one point in time for Joel Sokol, P.A., 
the professional association? 

I think so, yes. 

Well, did George Franconero play any role in 
negotiations, or, at least, the attempt by 
Joel Sokol to contract with your union? 

Not that I recall. 

Do you know 
L-a-g-I-i-e-n-t-i? 

Armand Laglienti, 

No. It don't ring a bell, Counsellor. 

How about a Louie Shortino, S-h-o-r-t-i-n-o? 

Yes, sir. 

How do you know Mr. Shortino? 

He's a business representative like myself, 
a local up in North Jersey. 

Do you know what local that is? 

409, Laborers Local 409. 

Now, .in connection with Ik. Sokol and Dr. 
Hyman and Mr. Resnick, you know Dr. Ferrara, 
don't you, Anthony Ferrara? 

Yes, sir. 

And you knew his father, did you not? 

I know his father. 

Well, did his son, Dr. Ferrara, ever 
approach you and say, "I'm with Joel Sokol, 
and how about hiring us," anything like 
that? 

No. You mean the father? 

No, I mean the son, the doctor. 

No, (lutside of: their pl:esentation of the 
welfare, the health plan. 
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Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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.00 yon use Dr. Hyman as a dentist? 

No. I used Dr. Ferrara very recently. 

Dr. Anthony Ferrara? 

Yes, then they send me to the clinic. I had 
a loose cavity in my tooth. 

Well, do you pay Dr. Ferrara? 

Pardon, sir? 

Do you pay him when he does ~ork on you? 

I send him the forms 0f the welfare and pen­
sion forms. 

f'rom your union? 

From my union, yes. 

a1% 

Riggi was asked about a New York 
(H.E.C. Corporation) that Dr. Hyman was 
that would come up later in the hearing: 

lottery distributorship 
interested in -- a topic 

Q. Thinking back a moment, do you recall Dr. 
Hyman being involved in a lottery distri­
butorship at any time? 

(The witness confers with counsel.) . 
COUNSEL: Mr. Commiss ioners, I'm going to 
object to the materiality of this question 
as it relates to the scope of th is part i­
cular investigation into health-care plans, 
and ask, first of alIt that an offer be made 
as to the relevancy of this particular ques­
tion as to how a lottery plan, or however it 
was posed by Mr. Rhoads, relates to any 
health-care plan or dental plan. 

MR. RHOADS: 1 don't suggest a lottery plan 
I suggest Dr. Hyman does, and Counsel hasn't 
had the benef it of the full hear ing. Dr. 
Hyman's name has been brought up many, many 
times during this hearing. 

THE CHAIRMAN: 
overruled. 

I aqree. 'l'he obj ect ion is 

(The witness confers with counsel.) 

THE WITNESS: 
please. 

Can you repeat the question, 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

MH. HHOADS: 
please? 
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Would you read that back, 

(The reporter reads b tiona ) ack the pending ques-

I th ink I tes tif ied in the 
that I accidentally met the private hearing 
Sheraton Motel. m one time at the 

And is that still your hearing? testimony in a public 

Yes, sir; yes, 51' r. 

And d . urlng that accidental . . 
how you came to k meetIng, IS tha t 
invol ved, or a t ~ow that Dr. Hyman was 
involved in a' lotte e~s.t, ~bout to become 
York? ry Istrlbutorship in New 

Yes, to the b t es of my recollection, yes. 

Do you know whether, in 
invOlved in it? fact, he did become 

I couldn't say. I don't recall. 

Did you eve f ' r urnlsh any mone ' 
Dr. Hy~an and partners, if a;y In order for 
operatIon started? y, to get this 

A. No, 5 i r. 

Q. Did they ever give you any money? 

A. No, sir. 

Riggi testified 
DeCa va lcan te: 

briefly about his relationship 

Q. Now Mr R' , , • 199 1 , you know 
DeCavalcante, don't yoU? Simone Rizzo 

A. Yes, sir. 

Q. How do you kno M w Ir. DeCavalcante? 

A. I kn~w him all my life. my 1 f Or he knows me all 
1 e, my adult life. 

Q. 00 you know him through your professiOn? 

A. Thro~gh my parents. 

Q. Through your parents? 

with Sam 
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A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

- 260 -

Yes, my father and ~is father. 

You more or l~Rs grew up with him; is th~t 
so? 

No, not really, because he's much older th~n 
I am. 

Well, were you ever professionally as~o­
ci&ted with him? 

No. 

Did Simone DeCavalcante ever, or was Simone 
GeCavalcante ever a member of your union? 

No, sir. 

He was instrumental, though, in you becoming 
business manager in that union, wasn't he? 

No~ to my knowledge. 

COUNSEL TO RIGGI: I will object to the 
mat.eriali ty of that question as to health­
care plans. 

MR. RHOADS: Well, it's going to be tied in 
through an expert witness we intend to have 
here, Mr. Chail~man. 

He was instrumental in you obtaining the job 
of business manager of Local [394], wasn't 
he? 

Not to my knowledge. 

And in fact, 
DeCa va lcan te 
aren't you? 

you are his successor to the 
crime family in New Jersey, 

A. No, sir. 

Hyman Led Sokol to Local 1262 

Samuel Kinsora of Wqyne, presiqent i~ce 1969 o~ Retail 
Employees Local 1262, p,}ited rood and Coo,,,,_ cClal Workers Internq­
tional testified that Dr. Hyman introduced Dr. Sokol qnd the Sokol , ., 
dental care plan to h1S unlon: 

Q. 

A. 

NoW, Quring th~ course of :your tenure wi th 
L(,cql 12(52, have :you come to know ann entity 
by the name of Joel S. So~olf Q.O,S~f P.A.? 

Yes. 
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Q. Do you know what the corporate function of 
that entity is? 

A. Well, our relation is that they provide den­
tal services to our members. 

Q. When, in fact, did you, through your local, 
contract with Sokol, P.A.? 

A. I believe it was 1978, November. 

Q. When I say you through your local 

A. It isn't the local, it's the welfare. 

Q. So it is the welfare fund, as I suggest. 
Are you a member of that board? 

A. There are three health and welfare funds in 
our ?ff ice. There's a legal fund and two 
penslon fUnds. The three health and welfare 
funds provide the health and welfare bene­
fits, wh ich include the dental service. I 
am a trustee on each of the funds with other 
trustees. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

~OW, as ~ trustee of the fund, am I cOrrect 
1n aSSUmlng, then, that you would vote on 
whether or not: Sokol, P.A., would get the 
contract or not? 

Yes. 

Now, prior to the actual awarding of the 
contL~ct to Sokol, P.A., who, if anyone, on 
b~half of Sokol, P.A., approached the offi­
clals of ,th,e wel.fare fund in ot"dar to sell 
them on hlrlng Sokol, P.A.? 

We invited different when we changed 
fUnds, we had two previous den tal plans f 
and we were changing, looking to change the 
plan, a~d we sen t ou t people look ing for 
people ln the area to qive what we call 
pa~ticipa ting den tis ts or site cen ters of 
thls type. One -- we had several of them in 
for presentations to the ttustees. 

Sokol came in through -- a Dr. Hyman brought 
Sokol in, and he introduced Sokol. Hyman 
had been -- we had boen introduced t.o many 
ye:.\rs befor.e. He handled centers and sites 
for dental benefits in New York City, and we 
had called h im (')~cc asking if he knew any, 
or. ~ould he be lntert~stcd in getting into 
one 1n New Jersey. 

.. 
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At that time he was, I believe, rUnhing a 
site in Buffalo, New York, for the publi c 
employees of the Ci ty o~ Buffalo a~d ~he 
police depi:lrtment, I belJ.eve. He b:oug~1:. 
Sokol into the meeting, the same eve~lng,~e 
had a humber of other people come ln for 
presentations. That's how we met Sokol. 

So it was via your knowledge of Hyman ahd 
Hyman more or less ihtroduced Sokol to yoU? 

Right. 

Is he presehtly furhishing a dental-cate 
plan to the members of your local? 

Yes. 

Where is the facili ty loca ted that he ser­
vices the members? 

We have thirteen sites plus a number of them 
in New York. 

And these are all manned by Sokol, P.A., 
employees; is that so? 

No no, they're not all manned by Sokdi 
em~loyees. A number of sites ~re Sokol 
sites, others in areas where there s not as 
dense a population, in New Jersey, he ~as 
contracted with other dentists to provlde 
the servi ces. And in New York we have. a 
number of sites. I believe he onl~ has ~rte 
in Middleburg. The I:'est are denl:J.sts .~~a\: 
he has contracted wi th to ptovide the ser­
vices where he did not have sites. 

(The withe~s cdnfers with counsel~' 

Well, in New YOl:'k also, it's Dt. Fert:dl:~ 
who handles it, bu~ it really is Sokol that 
we look to. 

Dr. Ferral:'a, to yout' knowledge, is a ptin­
cipal 1n Sokol, P.A., ls he not? 

A. Yes. 

Q. Did you know Stanley Resnick? 

A. 

Q. 

A. 

Yes. 

Did you ever have any dealings with him with 
respect to the dental-care plah? 

Yes. He was With,Sokol and took part i~ Sil 
1,1··t. I~i~r:!lssi.ons wlch S''')k(')l. 

I \ 

I I , 
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Q. If you know, What is Resnick's role within 
this dental plan that Sokol furnishes? 

A. I don't know if I know. I can tell you what 
I believe. 

He was with, I believe, Metro Dental or 
something. He had leases and the equipment 
at different sites. Subsequently Sokol I b I , , , 
~ leve, bought out Metro and I think it's 

elther a wholly-owned subsidiary of Sokol 
now or some such thing, and Resnick now is 
on Sokol's payroll, as I unders tand it. I 
can't tell you exactly what the direct 
relationship is. That's all I know. 

Who Shared Equipment Loans 

The,Commi~s~on's chief accountant, Julius Cayson, was recalled 
~o ~x~laln addltlona1 charts that showed the disposition to various 
lndlVlduals and corporations involved in the Sokol opel:'ation of 
equipment loan proceeds in 1977 and 1978: 

EXAMINATION BY MR. RHOADS: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Mr. Cayson, during the COUl:'se of your 
efforts in the investigation of the health­
care industry, did you have an occasion to 
have this graphic illustt'ation drawn? 

Yes, we did. 

And i t t'~ads r "A,cq.uisi tion of Dental Eq~ip­
m~nt, ~nlon Faclilty, January, 1977."* I 
wlil dlrect youI:' attention over to the 
left-hand upper POl:'tion and there's a box, 
"~ett'o Dental" wi.th "$J.O,OOO" coming off a 
Ilne drawn fl:'om that box. What's the signi­
ficance of tha t? 

That was a deposit made by Metro Dental Ser­
vices. 

Dropping down, we have Joel S. Sokol, 
D.D.S., P.A., via Local 478, $35,055. 
What's the significance of that? 

*See Chart, p. 264 
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A. We ascertained that there was a thirty­
five-thousand dollar deposit, which was used 
as a down payment for the equipment, and we 
ascertained that the source of those funds 
emanated from Local 478. 

Q. Dropping further, "ParI iament Funding & 
Leasing," and there's two lines going ou t 
from that, the LIpper one $200,000. Again, 
what's the signficance of that amount? 

A. That was what Mr. Einhorn 
That's the proceeds from 
Funding loan of $200,000. 

testified to. 
the Parliament 

Q. Now, this figure where they meet, $245,055, 
is that the aggregate amount of these three 
numbers? 

A. Yes, sir. 

Q. And it goes into a depository box, I'll 
call it, "Professional Equipment Manufac­
turing Company, (John Burke, Salesman) Cost 
of Equipment and Supplies $J.09, 713." vlhat 
does that mean? 

A. That means that, of the total funds deposi­
ted, $245,055, that $109,713 was allocated 
to the cost of the equipment and supplies, 
leaving a residue of $135,342. 

Q. Well, then, this figure $245,055 was put in 
to Professional to purchase equipment that 
actually cost 109,713. Is that correct? 

A. That's correct. 

Q. Coming ou t 
difference, 
have split 
Denta 1. Is 

of Professional we see the 
135,342, and that figure now you 

up, 123,342 going to Metro 
that so? 

A. That's correct. 

Q. In wha t fashion did it go to Metro Den ta 1, 
if you know? 

A. In the form of a check. 

Q. Again, thi~ graph, was that 
result of documents, bOoks, 
cetera( furnished as a result 
issued under your direction? 

drawn as a 
records, et 
of subpoenas 
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That's correct. We had documentat ion for 
this transaction. 

Dropping down, there's $5000 and that goes 
to Joel S. Sokol, D.D.S., P.A. Is that so? 

The check was made out to Joel Sokol, 
D.D.S., P.A., but the check was negotiated 
by Joel Sokol personally. -

And that check has previously been identi­
fied by Mr. Sokol, has it not? 

That's right. 

Dropping down again, $7000, George A. 
Franconero. In what fashion did George A. 
Franconero receive the $7000? 

He got the $7000 in the form of a check. 

Is that the George Franconero that testified 
yes terday in th is publ ic hearing, that was 
attorney at one point to Metro and Sokol, 
P.A.? 

Tha.t's correct. 

Now, coming back to the left-hand portion of 
the chart, Parliament Funding & Leasing, the 
second line going out 

Mr. Rhoads, J would just like to add one 
other comment in regard to the seven­
thousand-dollar check. 

It appears to the accounting staff that the 
seven-thousand-dollar check was deposited in 
the books and records of Metro Dental. It 
was credited to a loan and exchange account, 
Stanley Resnick. A check for $7000 was then 
drawn against the combination of 123,3 44 and 
7000 and immediately or shortly thereafter, 
when the check cleared, the checK was taken 
out of. Metro Dental, specifically, out of an 
account maintained in the Manufacturers and 
Trading Corporation in New York City. 

The second line, $4000, and that appears to 
be disbursed, 1000 to John Burke, 2,000 
Metro Dental Services, and 1000 Stanley 
Resnick. Now, in what fashion was this 1000 
dispensed to John Burke? 

A . 'I'h at was in the Eo r m 0 f a c he c)( • 

Q. And the 2000 to Metro? 
*5 
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A. Same thing. 

Q. And the 1000 t o Stanley Resnick? 

A. The same. 

* * * 
BY MR. RHOADS: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

;hD~5 is, ~ommission Exhibit 17 
lSPOSl tlon of Equi ent • It reads, 

ceeds, October, 1978 ~* ' Loan and Pro-
would you look at th', Now, Mr. Cayson, 
was this graph drawn lSd graph an~ tell me, 

un er your dlrection? 

Yes, it was. 

And, again was 't d books ' 1 rawn as a result of the 
, records, documents ' 

r~sult of subpoenas ' recelved as a 
tlOn? lssued under your direc-

Yes, it was. 

Now, I direct your 
left, and it reads "attention over to the 
Wbat loan is it tha't SO,urce of Metro loan." 

we re talking about? 

On or about October 1 
a loan with the Fed~ 978, ~hey ~pplied for 
Corporation in th rated Flnanclal Reserve 
~aid, loan was gra~te~mount ~f $84,,982 and 
lnVOlce for e ui or: t e basls of an 
eigh tY-four thoGsa~ment, ln an amount of 
eighty-two dollars. d elgh t -- nine hundred 

~d that is reflected on the 
tlon of the chart, l'S left-hand por-it not? 

That's correct, yes. 

10/23, tho figure U4,982? 

Yes. 

And this goes to J h that so? 0 n Burke Enterprises; is 

That is true. That's correct. 

ee Chart, p. 268 
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Now, follow the chart this way: Going down, 
"Retains, $4982." That is to say that John 
Burke Enterprises retained this portion of 
this amount; is that correct? 

That's correct, yes. 

Reading from left to right, first we see 
"$50,000 DEP." Does that stand for depos­
ited? 

That's correct. 

October 24 into Metro Dental Services, Inc. 
In what fashion was that given to Metro Den­
tal Services, Inc., if you know? 

That was in the form of a check. 

Going down we see "$25,000 S.S. 
Vendor. II Who is S.S. White Vendor? 

White 

S.S. White is the supplier of dental chairs 
and equipment. It's a very, very large cor­
poration. 

$25,000 went to that corporation? 

That's correct, sir. 

Dropping down, we see "$5000, Executive 
Cabinet Company, Vendor. II Is that a vendor 
that dealt with Burke Enterprises? 

Yes, sir. 

In what fashion was this 5000? 

That was in check form, also. 

Taking th is back to Metro Dental Se rvi ces, 
Inc., of the $50,000 that had gone into it, 
the disbursement go out, two-thousand-dollar 
deposit October 24, Western Realty. Is that 
correct? 

Th at's correct. 

~ow do we know that? 

We saw the check. 

"$9,000, CH." Does that stand for check? 

----.-~ 
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No, sir. On this particulal.- chart the "CH" 
connotes cash. In other words, a nine-thou­
sand-dollar check was dtawn to the order of 
stanley Resnick in th(~ amount of $9,000 and 
that check was cashed. 

So this is a check that was cashed and it 
was for Stanley Resnick. Is that correct? 

Stanley Resnick is the payee, yes, sir. 

And likewise, we 
"CH" then stand 
aforescribed? 

see $9,000. Would this 
for the same thing you 

Yes, sir. 

That's to George Franconero, Sr.? 

That's correct. 

Have you come to know who George Franconero, 
Sr., i 8? 

We believe that George Franconero, Sr., is 
the father of George Franconero, Jr. 

NoW, coming back to the righ t portion, the 
right mid-portion, we see from Metro Dental 
Services, Inc. , a thirty-thousand -dollar 
deposit October 24, to Joel S. Sokol, 
D.D.S., P.A.; is that so? 

That's correct. 

And reading from there, the disbursements of 
that $30,000 is $9,000, CH, 10/26, october 
26, again to George Franconero, Sr.? 

That's correct. 

Now, how was that done. 
way? 

Same way. 

Cneck cashed? 

Check cashed. 

Was that the same 

We see $9,000 again check cas ned Octobe.~ 
23rd, Joel S. SokoL $9,000 cneck caEihed 
October 24, Anthony Fe~rarq, and that's D~, 
Anthony Ferral:a? 

Th~t's co~~ectf yes. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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Bel~w that, $2500 check cashed October 25th, 
agaln, Anthony Ferrara. 

Now, taking you back a pace, and where 
BU7'ke Entet;prises retained the $4982, 
thls constltute the disbursements of 
money? 

That's correct, yes. 

John 
does 
that 

And that was disbursed $3,880 deposited 
November 2nd, John Burke? 

Correct. 

And below that $120 --

Was cashed. 

-- November 2nd, John Burke. 
cashed? 

And that was 

A. That's correct. 

Q. Now, does this 
graph, does that 
the proceeds of 
Financial Reserve 

constitute, this entire 
reveal the disposition of 
this loan from Federated 
Corp.? 

A. Yes, it does. 

The Payouts from Burke Enterprises 

John A. ~urke of Cranford, a dental equipment salesman formed 
Burke E~terprls~s at about the time he was negotiating a ~ontract 
to, provlde egulpment to Sokol, P.A. Subsequently, Burke Enter­
~rlses became, the source of a series of checks to principals in the 
Sokol operatlon that Burke himself found difficult to explain. 
Burke gave the background of his initial contacts with Sokol, P.A.: 

Q. During the course of the time that yo~ have 
formed Burke Enterprises, did you have a 
client by the name of Joel S. Sokol, D.D.S., 
P.IL? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Yes, I do. 

When did Joel S. Sokol, D.D.S., P.A., become 
a client of Burke BnterpriRes? 

In April or May of 1977. 

NoW, prior to Burke Enterprises, what was 
your profession? 
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I was a salesman 
and Professional 
Corporation. 

for Newark Dental Supply 
Equipment Manufacturing 

And how long were you a salesman for Pro­
fessional Equipment Manufacturing Corpora­
tion? 

Well, essentially, the two companies are the 
same. They have the same ownersh ip, so if 
you group it together, I would say, approxi­
mately five years. 

Was it during the course of the time that 
you were employed by Professional that you 
came to know Dr. Sokol? 

During that period of time, yes. 

Did you know Morris Kay? 

Yes, I do. 

Was there a point in time where Morris Kay 
in some fashion was instrumental in you 
being awarded a contract, if you will, with 
Sokol, P.A.? 

Yes, there was. 

What is it that Morris Kay did? 

Morris Kay approached me and said that he 
had a doctur friend of his who was inter­
ested in buying dental equipment, and would 
I be interested in selling it to him, and I 
said, yes, I would, and I offered him a 
commission. 

It was when you were with professional? 

Yes. 

So when Morris ~ay brought this business of 
Sokol to you, you were an employee of Pro­
fessional; is that right? 

There came a time where from a technical 
standpoint, in fact, December, 1976, where, 
instead of being a direct employee of Pro­
fessional, I was a sales rep for Profes­
sional. 

well, what, if anything, caused you to leave 
your position with Professional and go out, 
I guess, what you would characterize as on 
your own, with Burke Enterprises? 

i 

! 
1 

1 

I 
I 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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I had a dispute with the management of Pro­
fessional Equipment. 

When you formed Burke Enterprises, did you, 
in fact, have any clients then? 

No. 

When you formed Burke En terprises, did you 
already have Sokol as a client, his profes­
sional asso~iation? 

That would be difficult for me to answer. I 
don't know whether or not I had them as 
such. 

Well, would it be fair to ~ay it was almost 
contemporaneously with the formation of you 
as Burke Enterprises and your taking on 
Sokol, P.A., as a client? 

r~xcuse me. I had done business wi th Joe 1 
So~ol prior to my forming Burke Enter­
prlses. I formed Burke Enterprises because 
the compensation system between myself and 
Professional Equipment hael changed and when 
that compensation system changed, it allowed 
me more latitude in whom I sold and what I 
sold. I didn't have to exclusively repre­
sent, Professional Equipment, so at that 
partlcular point, which was in, I believe 
January of 1977, I officially formed Burk~ 
Ent.erprises. 

Well, is it accurate in stating that Burke 
En terprises was formed fl")r th\:!- purpose 0 f 
handling the Sokol, P.A., account? 

No, 1. t' s not. 

Well, other than handling the Sokol P.A., 
account, did you handle any other a~counts 
through Burke Enterprises? 

A. Yes, I did. 

The Inflated $200,000 Loan 

Commission 
chart* show ing 

counsel referred Burke to a previously marked 
that the Sokol operation was the primary source 

WSee Chart p. 187 
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of income for Burke Enterprises. In fact, the chart showed that of 
the $282,300 his business received in 1977, only $1,800 came from 
customers other than the Sokol group~ of the $711,200 received in 
1978, only $17,500 came from other customers, and of the $502,100 
received in 1979, only $1,350 came from elsewhere. 

However, the Commission was more interested in the payouts by 
Burke Enterprises to various components of the Sokol group. 
Counsel laid the groundwork for this subject rna tter by recalling 
details of a $200,000 loan obtained for Sokol, P.A., on the basis 
of inflated equipment invoices: 

BY MR. RHOADS: 

Q. Mr. Burke, directing your attention to the 
time frame December, 1976, January of 1977. 
did you have an occasion to have a meeting 
amongst yourself, Richard Einhorn, Joel 
Sokol, Stanley Resnick, wherein, at least in 
part, was discussed Sokol, P.A., needing 
$200,000 and them putting up as collateral a 
list of equipment in order for them to 
obtain a loan of $ 200, aDO? Do you recall 
anything like that? 

A. No, sir. 

Q. Do you know Richard Einhorn? 

A. Yes, sir. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

How do you know him? 

Richard Einhorn was a salesman for a leasing 
company, Parliament Leasing Company. 

What was the business of Parliament Leasing? 

They would lease dental equipment to den­
tists. 

And this was -- well, the time frame I'm re­
ferring to now, December of '76, that's when 
you were with Professional, isn't it? 

Yes, it was. 

That's when you Were in this salesman rela­
tionship with Professional? 

Righ t. 

What was the association between profes~ 
sional and Parliament, if any? 

1\. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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The prospective buyer w{)uld make arrange­
ments fc;>r the leasing company to purchase 
the equlpment, and then the vendor, being 
Professional Equipment, would sell the 
~quipment to the leasing company. The leas­
lng company would then lease the equipment 
to the doctor. 

Well, in any event, Richard Einhorn was 
associated with Parliament, was it Leasing & 
Funding? 

I believe that's the name of it, yes. 

Do you know what his position was with that 
company? 

A salesman, as far as I know. 

Excuse me if you already testified to this. 
Was there a Richard Balfour with Profes­
sional when you were there? 

Richard Balfour is the president of Profes­
sional Equipment. 

While you had this association with Profes­
sional~ is that so? 

That's right. 

Mr. Burke, I'm going to show you doc uments 
which have been previously identified. One 
is Commission Exhibit 12B and one is 
Commi ss ion Exh ibi t 12C, and, if you will 
would you first look at Commission Exhibit 
12B and tell me if you have ever seen that 
before. 

It would appear to be the contract submitted 
to Metro Dental for dental equipment to be 
supplied to them from Professional Equip­
ment. 

Would you look at the date? I direct your 
attention to the upper left-hand portion. 

That's December 29th, 1976. 

Were you working for Professional at that 
time? 

Yes. I was. 

Is that how you're able to identify that? 

Yes, I am. 
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Did you have any role in compiling this? 

If Mr Balfour Perhaps. If not myse, • or 
someone else in the office. 

turning it over, there'~ a 
If you l~~;l'figUre there, it reads r "Sales 
bottom Would you read that please? total. II 

$.,133,,779 .63. 

What does that constitute? 

I would assume that it consbtitut~~ 
price of the equipment to e so 
Dental. 

the list 
to Metro 

So it would be the total 
various items; is that right? 

of all these 

Yes, sir. 

----- --------

' 'th Burke a con rac t t by Profes-SCI counsel then revlewed w~ • t Funding and Leasing, dated 
sional Equipment mad he ,?ut \~ePa:~~f;~;nt to be financed 2h9ad Ibge7~n 

7 1977, s ow~ng , the December, , January" $66 000 higher than ~n ked about 
valued at about " 1 to Metro DentaL Burke was as proposal of ProfeSSlona 
this: 

Q. 

A. 

, to those two documents 
Now, wlth respect I'm not suggesting that 
that are before you, tither one of those, 
yOl! actually made I dOU edO you know who did? but, to your know e ge, 

From my absolute knowledge, I do not. 

COMMISSIONER FRANCIS: 
made them ou t? 

Who do you believe 

, e that they were made THE WITNESS: I belled v, _ & Leasing' Corpor­out by Parllament Fun lng, 
ation. 

BY MR. RHOADS: 

Q. 

A. 

Q. 

Do you know who from there? 

'ated 1/77/77. I believe ,it was made ~~~ ~y Parliament funding, & Leaslng. 

b Parliament, II, do When you: say "made ?U,t y such as Ri('!hard 
youi know of any indJ.vldual 
Einhorn? 

I t 
I 
~ 
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The only individual I would have dealt with 
there, or the company Would have dealt with, 
Newark Dental SUPply or ProfeSSional Equip­
ment, that I'm aware of, would be Richard 
Einhorn. 

Did you have any discussion with Mr. Einhorn 
with respect to that document? 

No, I did not. 

Did you have any discussion with Mr. Sokol 
with regard to escalating values of equip­
ment in order to get a higher loan from a 
lending institution? 

(The witness confers with counsel.) 

No. 

How about with Mr. Resnick? 

No. 

The Commission now sought to determine what happened to the 
$66,000 difference between the amount of the loan and the actual 
price of the equipment. Burke was questioned about a series of 
checks written to individuals and companies involved in the Sokol scheme: 

Q. I'm going to show you what's been previously 
marked Commission Exhibit 8, Commission 
Exhibit 13, and Commission Exhibit 14. I'll 
show you these in order, and these are 
copies. The fir.st reads, "Professional 
Dental Equipment Manufacturing Company." and 
I am I:'eading in pal:'t, "Pay to the order of 
George Franconel:'o, Attol:'ney, $7000," January 
11, 1977. 

Did you make that check out? 

A. I did not sign that check. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

I didn't ask you if you signed it. Did you 
make out the uppel:' portion? Did you write 
in "Geol:'ge franconero, Attol:'ney, $7000"? 

Yes, I did. 

Why did you do that? 

I don't recall other than George Fl:'anconero 
Was I:'ap,resen ting Dr. Sokol at that part i­
cular time and that's the way that I was 
asked to make it: out. There were three 
checks involved. 
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George Franco , Dr. Sokol nero was representlng 
at the time? 

As far as I know. 
to his attorney. 

why it's made out That's 

did you pay $7000 That be ing the case~ why 
to George Franconero. 

e Franconero Payment to Georg, There This was not a -d tanding of It. 
as such, or my un ersb returned from the 
were monies due to ,e ed from Parliament. 
monies that ~ere rec:l~n the list pr~ce and 
There was a dlfferenc , d from ParllCiment, 

, th t we recelve d to the monles a to be returne 
and that monies were or Joel S. Sokol, 
either Metro Dental 
D.D.S., P.A. 

from Parliament than 
You received, more mo~ey articles that Sokol, 
the list prlce o~ g.eiS that it? 

A was purchasln I P. ., 

That's true. 

So the excess you 
Franconero for one. 

Yes. 

e to -- well, gav h ? 
Is that rig t. 

to 

ission Exhibit 13. 
Yes. I'll show you com~ fessional Dental 

' check drawn on ro ay to the It l,S a f cturing Company, P It 
Equipment Manu a t 1 Services, Inc. 
order of Metro Den _':. strike that ? 
r eads, 123,400 ke that check out. ' 1 D1'd you rna $123,342.3 • , 

It is not signed by me, but I made lt out. 

Who is it sl'gned by? 

Richard Balfour. 

lluded to, the 
The first one y?U t~at signed by? 
Franconero, who 1S 

Richaro Balfour. 

Do you recognize 

CertainlY do. 

Did you have 
Lhum in':' 

that signature? 

it hcfor<! you 

, d before I filled them They were slgne 

one to 

I i llod 

in. 

j 

I 

I 
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Q. 
Did he know you were going to fill them in 
in that fashion? 

A. 
He knew that the total amount of moneys that 
were going to be returned to Metro Dental 
Services were. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Did he know that you filled them in in that fashion? 

I'm sure he did, yes. 

You didn't tell him, though, did you? 

Ye.s, I did. 

Well, then, he did know? 

Well, I said, I'm Sure he did. 

I show you Commission Exhibit 14 drawn on 
Professional Dental Equipment, pay to the 
order of Joel Sokol, D.D.S., P.A., $5000, 
dated January 11, 1977, again a signature 
purporting to be that of Richard Balfour. 
Did he sign that? 

A. This he did. 

Q, 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

And you filled it in, didn't you? 

Yes, I did. 

After he signed it? 

Yes, I did. 

Now f these th~ee checks, Mr. Burke, weren't 
they the proceeds of the loan derived as a 
result 'of the escalated invoices, and you 
were kicking back the proceeds of that loan 
to these individuals? 

(The witness confers with counsel.) 

WITN~SS' COUNSmL: Mr. Chairman, I object to 
the form of that question. That goes to the 
heart of what I was talking about in that it 
connotes criminal misconduct, and there has 
been no testimony by my client certainly at 
this point in time on the previous questions 
~hich go to that particular type of conduct 
by him. We're talking about the use, the 
word "kickback" and "escalation." There's 
no te:.;timony that my client escalated any­
thing, certainly not by him. 
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THE CHAIRMAN: Well, we haven't sai¢) so. 
He's jus t· being asked a auestion. I th ink 
it's a perfectly proper~ question and he 
ought to answer it. 

COMMISSIONER FRANCIS: Mr. Burk'e, let me ask 
t ' to' you in slightly different the ques ~on h t 

form then. Were the:;e three checks t a ~ou 
were just shown the proceeas ~f a,loa~ wh~ch 
was generated based on those ~nvo~ces. 

THE WITNESS: In part. 

COMMISSIONER FRANCIS: In part. And those 
invoices were larger in dollar amount than 
the list price for that equipment, were they 
not? 

I had noth ing to do with -­THE WITNESS: 

CI S I'm not suggesting COMMISSIONER FRAN: 'f u will' 
that for a moment. Please,~. yo 

the q uestion. It's a factual ques-
answer "ice in tion Is the dollar ~nvo~ce pr , 
Exhibit 12C greater in ,amou~; than the l~st 
price for that same equ~pmen . 

THE WITNESS: Yes, it is. 

CIS By how much, approxi­COMMISSIONER FRAN : 
mately? Some 70,000? 

THE WITNESS: I said, somewhere in that 
neighborhood, something a little bit less. 

COMMISSIONER FRANCIS: And the three checks 
represent a portion of that $70,000, do they 
not? 

THE WITNESS: Yes, they do. 

COMMISSIONER FRANCIS: Were you paying Gl 
rebate to the persons who had purchGlsed t~at 
equipment or had participated in purchaSlng 
that equipment? 

THE WITNv.:SS: 
count. 

I would consider that a qis-

Would YOU consider it COMMISSIONER FRANCIS: 
a rebate? 

THE WITNESS: I don't know the difference in 
the definition. 

THE C~AIRMAN: 
to a discount? 

Was Mr. Franconero en ti tled 
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THE WITNESS: No, sir. 

'rHE CHAIRMAN: Well, what would you term 
that check to him? 

THE WITNESS: The checks were returned -- he 
was representing them as their attorney. 
The checks were returned to the group, so to 
speak, okay, Metro Dental and to Joel S. 
Sokol, D. D. S., P. A., and the checks were 
made out, the total amount of the three 
checks were, was the amount that was going 
to be returned to the purchaser. 

COMMISSIONER FRANCIS: In other words, by 
making out the check to Franconero, you were 
pay ing an obligation of Sokol; isn't that 
so? 

THE WITNESS: Yes, sir. 

COMMISSIONER FRANCIS: So there are three 
checks totaling $135,000 that you're paying 
to Sokol and to Metro; isn't that so? 

THE WITNESS: I think I heard the question, 
but I'm sorry, could you repeat it? I 
didn't hear the first part. 

COMMISSIONER FRANCIS: Sure. The three 
checks that you have previously been shown, 
CN-S, CN-13 and CN-14, represent about 
$135,000, which you are paying to Sokol and 
to Metro? 

THE WITNESS: Ri~ht. 

COMMISSIONER FRANCIS: Isn't that so? 

THE WITNESS: Yes, sir. 

COMMISSIONER FRANCIS: An~ the money that is 
th~ source of these checks is the proceeds 
of a loan which was based on the invoice 
12C; isn't that so? 

rrHE WI'rNESS: Some of it, sir. There were, 
if you would like me to continue, there were 
down paymqnt8 that were advanced to ProEes­
sional Equipment against that job, also, so 
that the total proceeds did not come from 
the check from Parliament. 

COMMISSIONER FRANCIS: And isn't tha t 
invoice 12C inflated from 'the list price for 
that same equipment? 
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THE WITNESS: Yes, it is, sir. 

S. A d aren't those pay­
COMHISSIONER FRANCI k" n to Sokol and Metro 
ments that you're rna l~~se of that equipment 
kickbacks for the purc 
'-, ' ? at ~{l in1=Jcr:ed prlce. 

, 
No, sir. THE WITNESS: 

FRANCIS: What would you call 
COMMISSIONER 
it? 

I can't answer that, sir. 
THE WI'rNESS: 

COMMISSIONER FRANCIS: Why not? 

I don't know what went on .in 
minds or other people's THE WITNESS: 

other' people's 
negotiations. 

COMMISSIONER FRANCIS: Well, isn't --

You're asking me to character­
THE WITNESS: that I'm J'ust -- I just don't 
ize something 
know. 

FRANC.IS' Isn't a kickback a 
COMMISSIONER t', e that transaction? 
fair way to charac erlZ 

THE WITNESS: I don't think so, sir. 

COMMISSIONER FRANCIS: 
Is it a rebate? 

We can you know, the 
THE WITNESS: at a losS for semantics, 
semantics, I'm b te discount, you can 
sir. You know, re a· " I have to state 

l' t d ' un t Aq a 1 n , , call a lSCO •. 'th p"'-eparing 
I h d nothing to dO Wl . ~ 

tha t I daid make ou t the' checKS, the;Y wer~ 
12C. , for the returnlng 0 

not, slgned M::ro m~~ntal and Joel S', S<;>kol, 
monles to 1~, I cannot antlclpate 
bu t I cannot, you r"now, I' d I 
or guess what's in someone else s mln . 
don't know that. 

COMMISSIONER FRANCIS: 
mind, was it a kickback? 

Well, 

THE WITNESS: Absolu tely not. 

in your own 

h 'nd of the 
COMMISSIONER FRANCIS: T~, ~b~C~; 
~ublic, wouldn't it be a lC . 

THE WITNESS: I cantt answer for them, sir. 

AN' How about the bank that made 
THE CHAJRM. f 11 aware of the fact 
thi8 loan? YOU are u y 
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that there was misrepresentation made to the 
bank to secure $200,000 loan, were you not? 

THE WITNESS: No, I was not. 

THE CHAIRMAN·: Well, do you think that -­
what do you think that 200,000 invoice was 
used for? 

THE ~'HTNESS: I thought that 
provided by Parliament Funding 
though t tha t $ 200,000 was 
Parliament Funding & Leasing. 

$200,000 was 
& Leasing. I 
provided by 

THE CHAIRMAN: 
sentation? 

On the basis of a misrepre-

'rHE WITNESS: Again, you're asking me to 
answer ques tions. I don't know what's in 
someone else's mind. 

THE CHAIRMAN: You don't know the answer to 
that. Well, I do, so let's go on. 

BY MR. RHOADS: 

Q. What I am saying is this: that if you are 
saying -- if you're not, correct me -- if 
you are saying Parliament lent more money 
than they should have based on that equip­
ment, that the loan exceeded the value of 
that equipment, then why would you not call 
up Parliament and say, "You have lent ou t 
too much money"? Why not give the excess 
back to Parliament? Why did you give it 
back to these individuals? 

A. I was not involved in any negotiations in­
volving the amount of monies to be given 
from Parliament to Metro or Sokol, so I 
would not even consider that at that point. 

In a similar vein, the Commission pressed the witness to 
describe how the proceeds of an equipment loan of almost $85,000 
from Federated Financial Reserve Corp. were disbur.sed in October of 
1978: 

Q. r direct your atb'~ntion to Commissioh 
Exhibit CN-17. I will ~ep~esent to you that 
this has been previously identified and 
testified by our chief accountant with 
respect to the data that's illustrated 
thereon, and it reads, "Disposition of 
Equipment Loan Proceeds, October, 1978," I 
direct your attention to 1978. Federated 
Financial Reserve Corporation. Are you 
familiar with ~. ", " 
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I'm familiar with the name. 

How is it that you're familiar with the 

name? 

They purchased equipment from me. 

Directing your: attention to. October 23~d, 
1978, did you have an occaS10n ,'to .rec~1ve 
proceeds in some fashion from th1s 1nstltu-
tion in the amount of $84,982? 

Assuming that you again say ~ha~ your 
accountants went over this and th1s 1S what 
came from my books, and assuming that to be 
correct, under that assumption, then, yes, I 
did. 

Well it's too many assumpt.ions. I will 
show' you Commission Exhibit 17A and ask you 
to identify that. 

That's a deposit slip for Burke ~nterprises 
for the amount of $84,982, depos1ted by me 
in the National State Bank on 10/23/78. 

That, in fact, is your document furnished 
the S.C.I., isn't it? 

Yes, it is. 

Having seen that document 

I obviously made it out. 

Now wi th regard to th is amoun t of money, 
$84'982 for Federated, did you have an 
occ~sion to dispense it such that you have 
issued a deposit of $50,000 to Metro Dental 
Services, Inc., on october 24th? By that I 
mean a check. 

Do you remember that? 

No. 

This is Commission Exhibit 17B. Would you 
look at that and tell me if now you remem-
ber? 

It is a check that I made out to Metro Den­
tal Services for $50,000 on 10/12/78. 

Was that $50,000 derived from this $84,982? 

(The witness confers with counsel.) 
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M:-. Rhoads, you'rt! asking me to answer ques­
t10ns, 1 don't know whether they're in con­
text, and I don't mean to not answer your 
questions, but you're throwing numbers at me 
that I don't know what -- the last time I 
saw n umbers up there it was January, 1977, 
you're showing me October of 1978 now. What 
transpired between that time? In other 
words, were there depos its gi ven to me by 
Metro Dental against the job? Were there 
monies given to me against the job that was 
later financed? r c~n't answer it by 99in9 
through your chart. w1thout having access to 
my records, sir. 

Well, is your answer that you don't know? 

Well, if you rephrase the question --

If you don't know, say you don't know. 

If you will rephrase the question, I don't 
have the documents in front of me. 

I can't make it any more simple. I am 
s imply asking you th is: Did tha t check you 
hold in your hands, was the source of that 
check this $84,982? Yes, no, or I don't 
know? 

At this point I cannot be certain. 

Well, can you be certain about why you 
issued a fifty-thousand-dollar check to 
Metro Dental Services? I mean, shouldn't 
they be paying yoU? You didn't buy anything 
from them, did you? 

There could have been deposits given to me 
between this period of time against these 
job~. Again, I don't -- you know, you have 
a nIne or teu month gap up there that I'd 
have to see the transactions. 

There could have been. You're speculating, 
but you don't know, do yOU? 

If I can't answer tl1 is, how could I answe r 
th a I: • 

Witness Won't Talk 

Seymour Cohen of: Morristown, the president of western Realty, 
Morristown, refused to answer questions when he was called as a 
witness. Cohen's utilization of his Constitutional privilege led 
to a discussion between his counsel, Stephen Weinstein of Morris­
town, and the Commission: 

\ 
t 
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Mr. Cohen, what is your profession? 

I respectfully decline and refuse to answer 
that question on the basis that my an~wer 
may tend to incriminate me under the F~fth 
Amendment of the U.S. Constitution for the 
following reasons. 

Do you feel there' s somet~ing, a,bout your 
profession that may tend to ~ncr~m~nate? 

It may, will or shall constitute an element 
of a crime against the State of New Jersey, 
another state or the United States, and/or 
it may, will, or ~hall be a ci:cul'TIstance 
which with other c~rcumstances, would be a 
bas is' for reasonable inference of the 
commission of a crime against the State, of 
New Jersey, ~nother state or the Un~ted 

States, and/or it may be or cOU~d be a c~ue 
to the discovery of a matter wh~ch may! w~ll 
or shall constitute an element of a crlme or 
circums tance which, with other c i rcurn­
stances would be a basis for a reasonable 
inferen~e of the commission of a crime 
against the State of New Jersey, another 
state, or the United States. 

Are you finished? 

Yes. 

MR. RHOADS: All right. I'm going to ask, 
through your attorney, if' you intend to 
continue giving that resj?onse to any pro­
spective questions that I might ask. 

MR. WEINSTEIN: Mr. Rhoads, jus t for the 
record, that document that he just read from 
was marked C-l85 on July 23rd, 1980, when he 
had appeared before the Commission in pri­
vate. If you would like to have questions 
asked and to determine whether or not he 
will respond to them, certainly he will be 
more than happy to do th,at., ,YOU must b~ar 
in mind that there's a slgnlf~cant qUest10n 
as to whether or not the testimony that WdS 
obtained by the Commission in private, ses­
aion on a prior occasion is valid test1100ny 
and that this gentleman being asked today --

MR. RHOADS: Well, I \'1ould like to interrupt 
you, if I may. I know no question at all 
whether it's valid tentimony. 

I 
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TH~ CHAIRMAN: Why is that here? Why do you 
ra1SC such a question here? He's here to 
answer questions and the question now asked, 
J?ut to YOIl, ,was whether or not your client 
lntends to ~nvokG the Fifth Amendment to 
each ~nd, every question put to him tonight. 
Now, 1S It yes or no? 

MR. WEINSTEIN: I can't answer it yes or no, 
Judge. 

THE CHAIRMAN: I know. You haven't answered 
at all. We want an answer. 

MR. WE INSTEIN: Judge, I can't answer the 
question yes or no. If you're asking me 

THE CHAIRMAN: Next question. 

~R. WEINSTEIN: Excuse me. If you are ask­
~',1g me generally whether he will take the 
Flfth Amendment, the answer is probably 
y~s. If you are asking me abou t what ques­
t10ns, I don't have the slightest idea what 
Mr. Rhoads is gOing to ask him. 

THE CHAIRMAN: I Understand that. 

COM~':'pSrONER l~RANCIS: You will agree with 
me we ca~'t be optimistic about getting much 
out: of hlm When he says l;tifth Amendment to 
what his occupation is? 

MR. WEINSTEIN: 

THE CHAIRMAN: 
way. 

I agree. 

Ask thE~ questions the hard 

Q. Did you embeZZle any J:unds from a company 
called Western Realtv? .. 
THE CHAIRMAN: You don't have to read tha t 
whole tiLing. If you'r,e i nvok ing the Fi f th 
Amendment, just say so. 

~H. ,Wj~INS'NaN: \1udge, I;he case law Scems to 
1ncll?ate that, if he doosn't recite that 
partlcular thing, he wadves his right. The 
an~wer is" Yes, he will read that whole 
~hlng he sald before. If you p~rmi t h 1m to 
ll\corporate what he salid befor.a by refer­
ence, then we will. 

THE CHAIRMAN: We sure ~o. We don't want to 
go through that again. Go ahead. 
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BY ~lR. RHOADS: 

Q. Do you know a professional entity by the 
name of Dr. Joel S. Sokol, D.D.S., P.A.? 

MR. WEINSTEIN: Would you like him to read 
that again, sir? 

THE CHAIRMAN: Will he invoke the Fifth 
Amendment again? 

MR. WEINSTEIN: Yes, he will. 

THE CHAIRMAN: He may do it with the full 
understanding that everything he said before 
is incorporated in the record. 

MR. WEINSTEIN: I appreciate that, Judge. 

THE CHAIRMAN: All right. 
enough, Mr. Rhoads. 

I think that's 

MR. RHOADS: Yes, sir. Mr. Chairman, I 
would suggest that perhaps we might continue 
jurisdiction, at least, to determine the 
issue of whether this witness is in contempt 
of the Commission for failure to respond 
when he had already testified before this 
Commission. 

THE CHAIRMAN: All right. You are so noti­
fied that the subpoena that you have 
appeared under in special session is con­
tinued and, if we care to have you back, we 
will be in touch with your attorney and 
schedule another meeting. 

Sokol P.A.'s Key Man 

Stanley Resnick of Convent Station played a major role in 
developing the complex mix of companies that became involved in the 
development of the Sokol dental care network. He had a c~ose 
business re lationsh ip wi th Dr. Jesse Hyman, the Buffalo dent 1st, 
before he began working in the Sokol operation; he knew John Riggi 
and Comillo Molinaro before Sokol P.A. got off the ground. He took 
over Me tro Den tal after Hyman left that company and eventually 
"sold" Metro to Sokol, P.A. -- but didn't get paid for it. He was 
the administrator of Metro Dental at the time of the Commission's 
hearings. Resnick first was questioned about his relationship with 
Dr. Hyman: 

EXAMINATION By MR. SIAVAGE: 

Q. Did there come a time in approximately 1975 
when you left the~ealty business to become 
~ A~n~~l care admiMintrator? 
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In '75? 

Yes. 

I dl'd ' n~t get lnto administration in 1975. 
I got lnto the dental delivery business, 
yes. 

Okay ~ Describe for the Commission how you 
got lnto the dental care delivery business? 

I met a Dr. Jesse Hyman, who was looking for 
someone to cons truct dental facilities for 
him, ~nd he suggested we could form a part­
nershlp and I would construct facilities and 
he would set up dental programs. 

Where was he from? 

New York City. 

How did you meet Dr. Hyman? 

I believe he was referred to me by Mr. 
Cohen. 

Is that ~1r • Seymour Cohen, the previous witness? 

That's correct. 

Do you recall where you first met Mr. Hyman? 

I met Dr. Hyman in my office in South Orange. 

And did he discuss with you his plans for 
going into the dental-care provider business 
in New Jersey? 

Not initially, but later on he did, yes. 

Di~ he s ugges t to you tha t he could have a 
Un10n under contract within the very near 
future? 

Yes, he said he could get several unions. 
Did he mention any one particular union to yOU? 

Not at. that time. 

Did he later mention one particular union to yoU? 
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He already had a dental practice in Buffalo 
at the time. This really was the model 
after which I hoped this thing would 
develop. ' 

Well, --

The first one was Local 945. 

Is that Local 945 of the Teamsters'? 

That is correct. 

Did you incorporate in any way Qr 
partnership with Mr. with Dr. 
shortly after your first discussions? 

Yes. 

What was the name of that entity'? 

It was Hyman and Resnick. 

join a 
Hyman 

And was that a New Jersey corporation? 

Yes, I believe it was. 

What was the business of Hyman and Resnic~, 
Inc. ? 

It really was a consulting comp?ny to obtain 
financing for real estate s~rndicatiQns 
and/or real estate projects. 

Did it have anything to do with denta~ ca~e? 

No. 
And when was Hyman and Resnic~ incQrpo~at~dt 
appro~imatelY? 

I believe we took ove~ an e~isting corpora~ 
tion, Fidelity Investment Company. 

Q. 
Was that sometime in 1975 or early 19761 

A. 

Q. 

Q. 

A. 

I have to say yes to that ~ 
the date, 

Okay. Shortly thereafter did yOU incoJ:pQ}::"" 
~te another business with Pro Hyman? 

Wh~t was the name of that ent1ty? 

New Jersey Dental Administrato~s. 
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Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

A. 

Q. 

- 291 -

And . was th t E in to the a or the pu ('pose of e t . 
dental-care-providing busine~s;rlng 

That's correct. 

Was that also sometime in 1976? 

Probably. 

Did Dr. Hyman ever mentio t 
connection with his tn, 0 you that, in 
Local 945 IS b' po ent1al for getting 

, US1ness, that he had 
w1th any particular p a contact t d ' erson who was ' a e w1th Local 9457 aSSOCl-

Wel~, he knew the officers of the 
obv10usly. He was contacting them. local, 

Did h e ever mention to you that h' was Mr E 1S contact 
. :..rnest Palmieri of 945? 

Oh, Tim sure he did. 

Did you 
Palmieri 
with 945, 

have any contact 'h during th ", W1 t Ernes t , e 1n1ttal negotiations 
assum1ng there were any? 

No, I did not. 

Have you ever had an b ' with Ernest palmieri! US1ness relationship 

A business relationship with him? 

Yes. 

No, other than New J tors. . ersey. Dental Administra-

With Mr. Palmieri? 

Yes. 

Mr. Palmieri was involved 
Dental Administrators? ' in New Jersey 

No, he was the union that we worked f or. 

r see. Okay Did ou ' 
your negotiations wi fh L 1\ connection wi th 
an individual by th oca 945, ever meet 
Franconero? e name of George 

Yes, I did. 

And when was the first time Franconero? you met Mr. 
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'75, '76. 

Was there any time c'luring this period When 
your formnr partner, Mr. Davino, was c~n~i­
dering coming into the dental-care-prOvldlng 
business with you? 

Initially he was, yo:,. 

Did he, in fact, aCl:ompany you once to the 
headquarters of Local 945? 

He may have. 
positive. 

I'm not a hundred percent 

Do you recall meeting at that time an 
individual by the name of Comillo Molinaro? 

I don't recall that I met him at that parti­
cular time. I'm not sure. 

Did you meet Comillo Molinaro during the 
early stages of your negotiations with LOGal 
945? 

I really didn't get too deeply involved in 
negotiations with 945. 

Well, whether or not you qot deeply involved 
in negotiations, do you recall meeting Mr. 
Molinaro at the time the negotiations were 
going on? 

I don't believe that's the first time I met 
him, but I'm not a hundred percent 

You had met him before that? 

No, I had met him after that. 

You met him after that. Did you meet him in 

the Roman Forum? 

If I met him in 945, it would haVA been in 
that building, yes. 

Now, to amplify that a little pit, was a 
restaurant called the Roman Forum in the 
same building as the headquarters of f-looal 
945 of the Teamsters? 

Yes. 

Did New Jersey Denl:al l\dminist~ators ever 
obtain any contracts from any unlons to pro­
vide dental care or administrate any plans. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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Yes, it had a plan to administrate for Local 
945. 

You did obtain that business then? 

Yes. 

How long did you have that business? 

About a year. 

And wo uld tha t is it safe to say tha t 
would have been during the year 1976? 

I think it was '75, '76. 

Okay. I'm going to show you an exh ibit 
that's been marked CN-48 for the purposes of 
identification, which purports to be a check 
dr.awn on an entity called New Jersey Dental 
~dministrators, Inc., dated July 16th, 1976, 
l~ the a~ount of $1000 payable to Carl 
R1ZZO, R-l-Z-Z-O, and I believe the signa­
tUre on that check is Dr. Hyman's; is that 
not correct? 

It appears to be. 

Do you recognize Dr. Hyman's signature? 

He has a very difficult signature. That 
looks like it, yes. -

Okay. Do you know Mr. Rizzo? 

A. I met Mr. Rizzo. 

Q. Where did you meet Mr. Rizzo? 

A. I met him in New York City. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

And did you meet him in the company of Dr. 
Hyman? 

Yes, I did. 

Was the business of Hyman \'and Resnick going 
on at the same time the business of New Jer­
sey Dental Administrators was going on? 

At some period of time it was, yes. 

They overlapped? 

Yes, they did. 



WIIIt. ., ... 

'-

r 
Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

- 294 -

Okay. I think you described the business of 
Hyman and Resnick, Inc., as that of mortgage 
financing, syndication? 

That's correct. 

Do you know why New Jersey Dental Adminis­
trators gave the thousand-dollar check to 
Carl Rizzo? 

No, I do not. 

Dr. Hyman ever discuss this amount of money 
with you at all? 

No, he did not. 

Carl Riz zo ever discuss wi th you why you 
gave him the thousand dollars? 

No, he did not. 

You said that you had 945 contract for about 
a year? 

That's correct. 

What happened after the first year period? 
Why did you not have the contract in the 
second year? 

I really don't know exactly why, but it was 
terminated. Dr. Hyman handled all the con­
tacts with the union. 

Did Dr. Hyman bring in another plan? 

No, he did not. 

Did 945, to your knowledge, obtain another 
dental plan subsequent to you? 

I don't think they obtained a plan. I'm not 
posi t ive. They were negotiating with 
another dentist, but I don't know what 
happened with that. 

Well, do you remember it being communicated 
to you that you were going to lose this 
business? 

Yes. 

And who communicated that to you? 

A. Dr. Hyman. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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And who did he say communicated it to him, 
if anyone? . 

He didn't tell me who communicated to him. 
Obviously, it was one of the officers of the 
union. 

All right. What did Dr. Hyman say to you 
about the fact that you were going to lose 
the business of 945? 

I was in the process of constructing a 
facili ty at the time and he came in and 
said, "We're losing this union and we better 
stop. " 

Q. . And was the facili ty being constructed in 
Irvington, New Jersey? 

A. That's correct. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

At 1110 Springfield Avenue? 

That's correct. 

Was there also a time in 1976 or thereabouts 
when you became the manager of the Roman 
Forum? 

Yes. 

And is that the restaurant we mentioned 
before in the headquarters of Local 945? 

It's in the same building. 

Who was your predecessor in that managerial 
position at the Roman Forum? 

Well, I know Mr. Molinaro was, yes. 

Did you meet Mr. Molinaro prlor to succeed­
ing him in the Roman Forum? 

He wasn't there when I got there, 
really very unclear as to whether 
him before. 

When did you meet him? 

and I'm 
I've met 

I met him after we had sta.rted the opera­
tion, dental clinic in Union. 

Did D~. Hyman assist YQU in obtaining the 
manager's position in the Roman Forum? 



A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

- 296 -

Let me clarify something for you, may I? I 
was approached by Dr. Hyman on the basis of 
a possible purchase of the Roman Forum that 
would be available, and I went in there on a 
trial basis to run it for a few weeks or a 
few months to see how it would go, to see 
whether or not it was worthwhile, whether I 
could take it. 

Well, you had two business ventures going 
with Dr. Hyman at that time; one was New 
Jersey Dental Administrators, Inc. , the 
other was Hyman and Resnick. Now you were 
going to run a restaurant. Was he concerned 
about the fact that you were going to run a 
restaurant instead of participating in the 
other two corporations? 

live always had one of two more things that 
I do at the same time and he was not con­
cerned. 

As a matter of fact, you had more than two 
things going at that time or later on with 
Dr. Hyman, did you not? 

I donlt -- what are you referring to? 

Well, we have talked 
tures so far. The 
did you or did' you 
business ventures 
shortly after 1976? 

about two business ven­
question rephrased is, 
not have more than two 
going with Dr. Hyman 

A. I really -- I wish you would explain it to 
me, if you would. I donlt know how to 
answer you. 

Q. Let me see if I can re fresh your recollec­
tion. 11m going to show you an exhibit 
which has been marked CN-43 for the purposes 
of identification indication, which is an 
agreement of dissolution between Stanley 
Resnick, residing at 11 Beasely Terrace, 
Morristown, and Jesse Hyman, residing at 745 
Bryant Avenue, Roslyn, New York, itls been 
marked, as I said, CN-43, and the first five 

00perative paragraphs speak of five different 
business ventures which are being dis­
so.lved. I wonder if you could look at that 
exhibit, first, tell me whether you recog­
nize the exhibit as a dissolution agreement 
a.nd whethe.r that I s ,'lour signature on the 
last page, and then identify the five busi­
ness ventures that are being dissolved in 
Febr~ary of 1978. 
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!n order of your question , 
1 t as the document I s b ~es f I recogn1ze 
S.C.I. That is m'; si su

t
m1tted it to the 

g iv - gna ure. And if 
e me a moment, 1111 look th you 

em over. 
What are th £. 
dissolved . e 1ve enti ties that are b ' 

1n February, 178? e1ng 

New Jersey Dental Ad . . 
apartmen t in Atlanta m~~~s t~a tors, a garden 
Servi ces, Inc.; a h~tel rg1a; M~tro Denta 1 
on the iSland of Ant' and caS1no project 
Hyman. . 19ua, and Resnick and 

Q. Was the hotel and 
. . casino proJ'ect on Antigua 

A. 

~ ~olnt venture b • 
1nd1viduals? ehieen yourselves and 

The truth of the rna tter ' 
know exactly what it lS, I really don It 
trying to finance th was except that we were 
for Dr H .e purchase of the hotel 

• yman on the lsland f . 
we met some people fro A . C Antlgua and 
were doing was mak' m nt1gua, and all we 
have a claim if itln~ sur~ I W?uld never 
eluded. omple-ced, 1f it con-

Resnick next testif~~d about 
meeting John Riggi: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Okay. Do you know John Riggi, Mr. Resnick? 
Yes, live met Mr. Higgi. 

When was the first time you met Mr. Riggi? 
I would say sometime 
beginning in 

of 176. 

Under what circumstances? 
meet Mr. Riggi? . 

the end of 175, 

Where did you 

I met him with Dr. Hyman 
restaurant. at a hotel, in the 

The Sheraton, perhaps? 

I believe it w as. 

And you say 
did you you went. with Dr. Hyman. Why 
Hyman? go to meet wlth Mr. Riggi with Dr. 

He invited me to come along. 

Did he tell you the purpose 
of the visit? 
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A. 
b dy in New He said he had to meet some a 

~~~sey, did I want to corne. " 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q" 

You dr-ave over from Ne\'I York'? 

Yes, we did. 

What kind of discussion took place? 

pr1' vy to any discussion. 
I was not 

1 ate 

lunch. 
, hich you were pr-e-

Wer-e there mO,re t1mes on w Mr Rig'l i and Dr-. 
sent in meet1ngs between . 
Hyman? 

Possibly two or- throe more. 

Durinc] the same year or shortly thereafter? 

Yes. 
f those occasions hear 

Did you ever on any 0, 's if there 
f the business d1SCUSS 1on , . '? 

any 0 b t en Dr. Hyman and Mr-. R1gg1. 
were any, e we 

At one point Dr. 
Mr. Riggi's union 
did not succeed. 
£i1lment. 

t ' ' g to ge,t Hyma n was ry 1n 
a~ a dental plan, but that 

'"'rt did not corne to Eu1-

That was 
Ca r t: in r!'j '( 

LOual 
5 and 1I0d 394 ot: the Laborer.. 

I'm not sure 
Elizabeth. 

oC Lhe numbe r. [tip in 

11 why you were unsuccessful in 
Do y?U, e~c .... ~,... Rig ni ' s business? 
obtaln lng I"l~. "., 

I e r hea~d -- we never had a specific 
No, nev ' 
reason given to us. 

E of New J'ersey 
A d this is on behal , noW, that. this dis-
Dnental Administrators, Inc., 

k ' place? cuss ion was ta lng . 

The first time, ye~. 

Q. 
it on behalf of another 

The first time. Was 
entity thereafter? 

A. 

Q. 

SUbsequently 
Sokol, P.A. 

we 

And were 
a t t~ (:\ rop t, ? 

yoU also 

to ge t it for 

unsuccessful in that 

\ 
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Yes, the employees voted'to take a raise in­
stead of a dental plan. 

All r.ight. Did Mr. Riggi offer to do any­
thing else in substitution for obtaining the 
dental-care business of 394 for either one 
of your plans? 

I don't recall a specific offer to do any­
thing. 

Did he offee to take you around to other 
unions, for instance, and introduce you to 
labor officials? 

He had introd uced Dr. Hyman to other unions, 
yes. 

He did introduce Dr. Hyman? 

Yes. 

Did Dr. Hyman and Mr. Riggi, by the way, 
have a pre-existing relationship before the 
first meeting that you were present at? 

I don't have any knowledge of that. 

You don't have any knowledge of that? 

No, I don't. 

Didn't Dr. Hyman mention to you that we're 
going over to New Jersey to see this fellow 
and I know he's a nice guy, or words to that 
effect? 

He told me we're going over to meet the head 
of a union in New Jersey who he was going to 
introduce me to, period. I mean, this is 
five years ago. I can't quote a conver­
sation. 

Well, I'm asking a simple question. It 
would seem to me there would be a great deal 
of distinction between whether you're going 
to IlIOC t somebody tha t both of: you 'd idn' t 
know or whether Mr. Riggi was going to 
introduce you to someone hE:! knew. 

I believe Dr. Hyman knew Mr. Riggi before I 
met him. 

Do you know how long he knew Mr. Riggi? 

No, I don't. 
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Do you know if they had a business relation­
ship before your first meeting with Mr. 
Riggi? 

No, I don't. 

Did the entity called Metro Dental Services 
__ with which you're familiar, I assume? 

Yes, I'm famil~ar with it. 

__ ever hire an individual by the name of 
Comillo Molinaro? 

Yes, it did. 

Have you ever been in Mr. Molinaro's and 
Mr. Riggi1s company at the same time? 

I believe Mr. Molinaro was at the Sheraton 
Hotel once whell I was there. 

And was Dr. Hyman there also? 

Yes, he was. 

And what was that occasion? 

I really don't have that specifically. 

Was ita bu siness meeting; do you recall 
that? 

I honestly don't believe any business was 
discussed when I was there with him. 

Do you recall whether that meeting with the 
four of you took place after the three or 
four that you mentioned before where ,the 
three of you met? Do you recall whether 
Mr. Molinaro was in this group before the 
three meetings where just you and Dr. Hyman 
and Mr. Riggi sat down or was it after? 

I'm really not sure. You're talking about a 
long time ago. 

What was Mr. Molinaro's purpose in being at 
that table? 

I don't know. 

Was th is at a time when Me tro Den tal Se r­
vices, Inc., was employing Mr. Molinaro? 

NO. 

---~--~ -. -- - ~~-
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Was it prior to that time? 

Yes, just prior. 

Just prior. Was Mr. Molinaro's employment 
with Metro Dental Services discussed at that 
time? 

At that meeting? No. 

Was it discussed subsequent thereto? 

I discussed it with Dr. Hyman. 

And how long after that meeting did you dis­
cuss it with Dr. Hyman? 

A month. 

Did he in any way suggest that Mr. Riggi had 
anything to do with Mr. Molinaro becoming 
employed by Metro Dental Services? 

No, he did not. 

What was Mr. Molinaro's job, by the way, at 
Metro Dental Services? 

Initially, he helped out with messenger ser­
vice, clea~ing, and later on, as we develop­
ed the buslness, he would assist in the lab­
oratory. 

And was it ever planned that Mr. 
would become, in effect, the 
technician for the Sokol --

We had a plan --

Go ahead. For the Sokol facility. 

Molinaro 
laboratory 

We had planned to set up our own laboratory 
and he was to run the laboratory. That's 
why we kept him there. 

Did Dr. Hyman ever suggest to you that he 
had any ~iscussiQn ~i~h Mr. Riggi concerning 
Mr. Mollnaro provldlng lab services to 
S(''),k.ol, D.D.S., P.A., say? 

Not tha t I remember. 

Now, you sajl Mr. Molinaro was a jani tor, I 
believe, and sec~rity? 

He had -- I I m sorry. He had se t up a com­
pany called G & M, whom we hired, and he 
took care of cleaning the place well over a 

e.c r. 

", 
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Did he do anything else? 

He would run messages for us. He was --

A gofer? 

If you want to use that word. 

How much did you pay him for the services 
provided to Metro Dental? 

I think it was $200. 

Per? 

A week. 

Did it later become $250 a week? 

I believe you're right. 

Did you pay Mr. Molinaro personally for a 
short period of time before you paid him as 
G & M Services, Inc.? 

A. Yes. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Q. 

Do you recall having any discussion wi th 
Mr. Molinaro concerning his corporate trans­
formation, if you will? 

No. 

Did he discuss wi th you the reasons why he 
wanted you to pay G & M Services, Inc., as 
opposed to himself as an individual? 

He just said, I set up G & M to do the 
cleaning, would I make the check out to 
them. 

Subsequent to you and Dr. Hyman doing busi­
ness as N.,J.D.A., for a shOl:'t period of time' 
in 1976 and subsequent to the time when you 
no longer serviced Local 945 of the 
Teamsters union, did there come a time when 
you met two other individuals who were 
involved in the same general field of 
dental-care providing? 

Are you going to tell me their names? 

Sure. Pro terrara and Dr. Sokol. 

Yes. 

Was that approximately in 1976? 
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Yes. 

A~d did, you begin to have business 
tlons wlth those two individuals? negotia-

Yes. 

And w~at, was the substance. of negotlatlons? those business 

We discussed merging tl acti ve New Je rse D 1e, , a?tually, non-
the group they: ental A?mlnl~trators with 
building in Irv~~etstartl~g Slnce we had a 
completed. g qn WhlCh we partially 

And what was the group th ey were starting? 

Well, they had Joel S. Sok 1 c and they had st 0 , D.D.v., P.A., 
Dental Services. arted, I believe, Metro 

Resnick gave a brief history of Metro Dental Services, 

concept behind the Metro 
Wh,at wa~ thE> purpose of 

Q. And wha twas thei r 
Dental Servi.:ces? 
that corporation Vls-a-V1S Joel Sokol, 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

D.D.S., P.A.? 

I believe it was to hold the equipment. 

And did you, in eff t ' 
poration or allow itetc 

'b dlssolve your cor­o e defunct? 

'rha t 's correct. 

Did you and D H Metro Dental S r., yman essentially become 
ervlces, Inc.? 

Yes. 

And about when was that? 

1977, January. 

After you and Dr. Hyman b Services, Inc did t'l ecame Me tro Den tal 

P t
' " ,. 1e concept of th 

ora lon vls-a-vis Joel SkI e cor-
change or did it remain t~eOs~m~~D.S., P.A., 

It remained the same. 

In effect, Metro Dental Services 
owned the facili ty and' ,Inc. , correct? eqUlpment; is that 

Inc. : 
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A. It owned the facility in Irvington, yes. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Well, that was the first f~cility that this 
combine would work out of, was it not? 

No, they were in Union prior to that. 

They were in Union? 

Yes. 

They had their own facility in Union? 

They were renting space in Union. 

Did they keep the facili ty in Union after 
you combined? 

A. Yes. 

Q. Did they move or have offices in Irvington? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

They operated both. 

Effectively, ,joel Sokol, D.D.S'., 
money to Metro Den tal Services, 
rent: is that fair to say? 

Yes. 

P. A. , 
Inc. , 

paid 
for 

Was Metro Dental Services, Inc., a corpora­
tion between you and Dr. Hyman? 

Yes. 

And were you 50 percent partner? 

Yes. 

And was Dr. Hyman a 50 percent partner? 

Yes. 

Did there come a time when Dr. Hyman lei t 
the corporation? 

Yes. 

Was that apprc))ximatcly in February of 1978? 

I don't remember the date. It's on the dis­
solution agreement that you have. 

Pursuant to the terms of that agreement, did 
you continue on as Metro Dental Services, 
Inc. ? 

, 

I 
! 
I 
I~ 
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A. Yes, I did. 

Q. Were you then a hundred percent shareholder? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Yes. 

What is th~ present situation with regard to 
Metro Dental Services, Inc.? Are you still 
a hUndred percent stockholder? 

We have a contract of sale between Metro 
Dental Services, Inc., and Joel S. Sokol, 
D.D.S., P.A., which was executed. However, 
I have not been paid for it. 

The contract is executed but 

A. There's been no consideration. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

There's been no consideration. 
Metro now? 

Who owns 

(The witness confers with counsel.) 

The stock right how is not issued. However, 
it will be given to Dr. Sokol as soon as he 
pays for it. It's his corporation. 

Is it being held by you? 
, 

It's in his office. 
employed by the P.A. 

I work -- I am now 

How much do you get from Metro Dental Ser­
vices, Inc., pursuant to your employment 
agreemen t? 

$800 a week. 

Okay. Do you get an automobile, also? 

Yes. I get expenses. 

Are Joel Sokol -- .~s Joel Sokol obligated, 
also, on a note to you? 

Yes. Personal note are you talking about? 

yes. 

Yes. 

'l'he amount of the note is $135,000. 
that refresh your recollection? 

Does 

A. May I see that? 
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, 
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A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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Sure. It's Exhibit CN-47 for the 
of identification, which purports 
promissory note, dated July 1st, 
the amount of 135,000. 

-~-------- - ~--

purposes 
to be a 

1979, in 

That's the balance that you're talking about 
for the purchase of Metro. 

Okay. He is obligated on that? 

Yes, he is. 

Wha t was the depos it? Wha t was the de­
posi t? You said that's the balance. Wha t 
was the entire figure? 

He was supposed to give me a deposit of 
$15,000. 

Never gave it to you? 

No. I said there was no consideration 
gi vent 

Now, between February of 1978 and June of 
1979 you were the sole proprietor, in 
effect, of Metro Dental Services, Inc.? 

A. Correct. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Was it a profitable venture during that 
period of time? 

Which period are you talking about. 

Talking about between February, 1978, and 
June, 1979. 

You have my statements. I don't recall 
whether it was prof i table that ,Year or we 
showed a very small loss. 

I'm talking about a period of time of a 
little bit more than a year prior to the 
sale of Metro Dental Services. Does that 
help you at all? 

It haa created asscts in the form of the 
cljuity in the cquiplllont which waH paid orL 

It had created assets? 

Yes. 

Do you consider that profitable? 

It shows up on the plus aide, yes. 

----- ~-~- .--
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EXAMINATION BY COMMISSIONER PATTERSON: 

Q. Mr. Resnick, how was the $150,000 for the 
purchase of Metro by Dr. Sokol, how was that 
arrived at? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

It was bascd -- excuse me -- it was based on 
the equity in the equipment. 

So that the assets that Dr. Sokol will be 
buying are strictly the equity of the, the 
worth of the equipment? 

I believe it was based at that time on the 
amount of the equipment which had not been 
depreciated and had been paid for. 

And has been paid for? 

Yes, on the leases. 

Did anyone do an accounting of that equip­
ment to come up with that figure, accounting 
of the records for the equipment to come up 
with that figure? 

I don't recall that we did. 

Was it then just a figure that somebody guessed at? 

No. I estimated what the value was of what we had in th~re. 

Did you take the various leases and figure 
out what WaS paid off on the leases and what 
was the value of the equipment as against 
thc 

Part of it -- I'm sorry~ 

Against what hadn't been paid off. 

It was very difficult to do at the time 
since I did not have any way of determining 
what portion of the principal had been paid 
down and I es tima ted it and I felt that the 
company, had good will and equ ipmen tin valuc 
of that amount. 

Some of the $150,000 is good will? 

Yes. 

So it's not just the net value of the equip­
ment, but it is some intangible, some amount 
of money put in against an intangible asset? 
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A. Yes, I would say that. 

Q. So to some extent it is arbitrary? 

A. Yes. 

The $50,000 Rebate 

Resnick was asked to explain what happened to the proceeds of 
a $50,000 check that -- as John A. Burke had testified previously 

had been sent by Burke to Metro Dental: 

Q. Okay. Mr. Resnick, I'm sho\'ling you Exhibit 
CN~17B In the amount of $50,000, dated 
10/23/78, which purports to be a check drawn 
on the National State Bank, signed by John' 
A. Burke, payable to Metro Dental" Service. 
I ask you whether you recognize that check 
from Mr. Burke. ~ 

A. I recall it. 

Q. Do you know what it is? Do you know what it 
represents? 

" 

A. It probably repre§ents a -- it represents a 
rebate on some equipment. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A rebate on some equipment? 

Which we had purchased. We had leased. 

That rebate Gome directly from Burke Enter­
prises, Mr.Surke's entity, or did it come 
from the manufacturer of the equipment, 7~f 
you know? ~r 

Si nce it's si'gned by Mr. Burke, I have to 
assume i~ came t~om Mr. Burke. 

~ ... 

Do you remember 
transaction that 
upon? 

Not offhand. 

the 
the 

fact amOu11t 
50,000 was a 

of the 
rebate 

Okay. What did you do wi th that $ 50,000 
that Mr. Burke gave you? 

Deposited in the account of Metro Dental 
Services. 

Did you draw any checks either contem­
poraneous or shortly thereafter to yourself 
and/or other entities or individuals? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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I don't know how to answer your question. 

Let's see if I 
tion. I' m show~an refresh your recollec-
checks, Exh ibi t C~:\ ~ou a series of four 
CN-17F. All the c 7 , CN-17D, CN-17E, and 
24th, 1978. The f ~ecks are dated October 
drawn on Metro Den~:st -- ~nd they're all 
should say the firs 1 ?e7vl.~es, Inc. I 
check, the others a~eexh~b~t l.S a copy of a 
a.ppear to be signed b or1g'l.na,ls. They all 
tl~n of CN-17E upon w~, you W1th, the excep­
Sllghtly mutilated. l.ch the sl.gnature is 

They were all signed by me. 

Okay. The first check ' 
Realty in the a 1S payable to Western 
ch k ' mount of $2000 th ec J.S payable t S ; e second 
amoun t of $ 9 000. t~ ;ha,nley Resnick in the 
to George Fran~onee J.,rd check is payable 
$9,000; and the f ro J.n the amount of 
amount of $30,000 a~ur~h ?heck is in the 
Sokol, D.D.S PAd J.t J.S payable to Joel 
four checks· , th·· In effect, are those 
thousand-dollar r:b tresfult of the fifty-

a e rom Mr. Burke? 

Yes, they are. 

In effect, you were s I' , 
amongst yourself p J.tt1ng that money 
two other enti tie~. O!le more individual and 

, 1S that correct? 

I don't care for 
money that _ ,your terminology The 

WaS gOlng back t • 
money that I had dome replaced 
went to Dr. SOkOI~ vanced. The money that 
expenses. s P.A. was for operating 

Did you finish? 

Well, if you want me to 
Mr. Franconero go on, the check to 
Franconero, Sr. It~~S, I believe, Mr. 
from him. And the money we had borrowed 
Western Realty is money that went to 
them. money that we had owed to 

Okay. 

We're not splitting it. 

When you say we had b 
Franconero who d orrowed money from Mr. 

, 0 you mean by that? 

The P.A. 

--.-
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A. 
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In th~s case I would assume Metro hqd 
borrowed the money. 

Is this a period of time when you were the 
sole proprietor, in effect, of Metro? 

That's correct. 

So, in effect, if you had paid Mr. 
Franconero for a debt owed to him by Joe 1 
Sokol, D.D.S., P.A., would they owe you 
money? 

A. Yes. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

You weren't paying their debts, were yop? 

Was I paying their debts? 

y.es. 

No, I Wqsn't paying their debts. 

Well, why did you give that money to Mr! 
Franconero? 

That's Mr. Franconero. 
from him. 

I had borroweq it 

You had borrowed it from him? 

I'm going to have to look qt tne books and 
see whether it was SokOl or myself, Metro. 

Well, why would you pay it if it was Sokol? 

At this pqrticular time I was on the pqper 
for q great deal of money and we would use 
the accounts more or less interchangeably. 

Witn regard to CN-17D, by tne way, which is 
a nine-thousand-dbllar check made out to 
yourself, how WqS thqt negotiateq? . W'qs, it 
deposited or was it cashed? 

I'm not sure at tnis time. 
cqshed :\.L 

Okay. Can ¥ou tell from the cneck lts,elf? 

No, I don't know now to te~l tn~t. ~Om~Qne 
told m~ -- this has,< been qtso~ssl~ prl~ 
yious1y at tne closed session, qnq theY 
inqic~t~d this hAQ b'en Cq§hld. 

\ 
\ 
i Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
" 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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Do you know what you did with the $9,OOO? 

Do I know what I did with it? 

Yes. 

I probably kept it or used it for expenses. 

Personal living expenses or --

I believe I had advanced money to this com­
pany out of my own cash funds, and I just 
took it back. 

You advanced money to Metro Dental Services? 

Yes, or Sokol. I don't recall where the 
deposit was made now. 

11m sorry. 

Or Sokol, P.A. I don't recall where the 
deposit was made. 

You mean you would have considered it a debt 
regar,dless of where it was made because of 
the lnterchange of the monies between the 
corporations? 

That's correct. 

In effect, then, is it fair to say that, 
practically speaking, that you were a 
partner with Joel Sokol, D.D.S. --

No. 

-- P.A.? 

I was not a partner with the P. A. I was 
deeply involved financially with it. How­
ever, I. h,ad. advance9 monies for equipment 
and facliltles and lt was my best intel;"est 
to see that they survived and were profit­
able. 

Do you remember an execll tive session testi­
mony that you gave concerning a transaction 
involvinQ Parliament ~easing Co., perta~rin~ 
to Metro Dental Servlces, Inc., and lnore 
specificfllly, Joel Sokol, D.D,S., P.A.'? 1\ 
Yes. ;i 

/j 

Do you recognize the name of Mr. Einhorn? 
/' 

i' 
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A. Yes, I know the name. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Did IOU discuss that transaction at all with 
Mr. Einhorn? 

Which transaction are you talking about? 

The funding by Parliament Funding & Leasing 
Co. of certain equipment purchased by Joel 
So ko 1 , D. D. S., P • A . 

I believe this was established before I be­
came involved with Metro, but I'm not a 
hundred percent certain. 

That transaction was ongoing? 

I believe it had already been arranged. The 
lease had already been set up, but I'm not 
positive. 

Do you recall recelvlng a commission on that 
transaction from Mr. Einhorn? 

Yes, I got several checks from Mr. Einhorn. 

Why would Mr. Einhorn pay you [a] 
commission transaction was ongoing 
when you got in? 

Because I took over Metro Dental. 

if the 
already 

And, in effect, had the power to rescind the 
transaction? 

Actually, I believe I had spoken to him on 
the phone about it after the transaction had 
been consummated. 

What did you say about asking him for a 
commission? 

I don't remember the exact words. I 
obviously pressed him for a commission. 
It's customary for someone who places to get 
a commission. 

Although Resnick disclaimed any ownership interest in Western 
Realty, Inc., he wrote checks at will against its qccounts ,-- under 
a fictitious signature. r.rhis was yet another company that: was part 
of the corporate maze enveloping the Sokol dental care enterprise. 
Resnick's testimony on this company follows: 

Q. Okay. Western Realty, by the way, what 
entity is that? 

{ 
~ 
! 
i 
! 

j 

I 
l 
ff 

[ 
~ 
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A. That's a co t ' ns ructlon company. 
Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

And who owns W estern Realty? 

Mr. Cohen. 

Mr. Seymour Cohen? 

Yes. 

Okay. You don't 0 W wn estern Realty, do you? 
No, I do not own W t es ern Realty. 

Do you have any 
Western Realty? ownership interest in 

no I have 
Realty. 

ownership interest in Western 

You testified previously 
a moment -_ that a M -- bear me with for 
Western Re al ty. Is th ra•t Seymour Cohen owns 

COrrect? 
Yes. 

And, in effect, does Westel:'n 
and renovate facilities for 
Services, Inc.? 

It did. 

Real ty bu ild 
Metl:'o Dental 

And did it do ' 
so 1n the year 1978 and 1979? 

I don't think so. In '79 no. 

All I:'ight. I'm showing 
~al:'ked Exhibit CN-44 for you what's been 
ldentification Which the PUl:'poses of 
of eight copies of p~rpo~ts to be a group 
Real~y Co., submi tte~nv~lces of Western 
Serv1ces, Inc f ,0 Metl:'o Dental 
1\11 of the in·v'oic~~ V~l:'lOUS job locations. 
the sa!TIe day, 12/31/7l. the way, al:'e, da ted 
recogn1ze anyone of th'o ,I w~nder 1f you 

se 1nvo1ces. 
I recognize them. 

Were they submitted t 
by Wes tern ReCll ty? 0 ~1e tro Dental Se rvi ces 

Yes, they Welte. 

Q. Who sUbmitted them? 

A. Mr. Cohen. 

, 
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Q. 
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Q. 
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Were they paid by Metro De~tal Services? 

I think we still owe him. 

When did this construction go on? 

In early '78. 
1978. July, 
area. 

I'm sor:ry. The middle of 
August, September, in that 

Of '78. 
a half 
jobs? 

Any reason why he waited a year and 
to bill you for those construction 

Wellt we made him aware of the fact that we 
had no written record of the obligation. 

In other words, the transactions prior to 
then were not evidenced by any paper, if you 
will? 

No, they were verbal. 

These, reading from ~he job locations on the 
invoices contained in CN-44, they include 
facilities, I would assume, at piscataway, 
Jersey City, Fair Lawn, Toms River, Dover, 
Verona, Newark and Manville. Does that com­
port with your recollection? 

A. That's correct. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Did you visit any of these sites to look at 
the construction, the ongoing construction, 
during the late SUmmer of 1978? 

Yes. 

And did you, in fact, tunc I:ion as a super­
visor on any of those construction sites? 

As a supervisor? 

Yes. 

I don't know how to answer your question. I 
was responsible for seeing that they were 
done properly. 

Did you undertake to direct any of the sub­
constructors, for instance, who were in­
volved in the construction site? 

On some occasions. 

J 
I 
I 
I 
I 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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Was Mr. Cohen there when you wou ld direct 
the subcontractors' work? 

I would come in to see that they were being 
done properly, and if I had some comments, I 
would make them. If he were there I would 
tell him. ' 

Okay. All of these facili ties were con­
structed or renovated during this three­
month period? 

Yes, they were all -- .::tll these facili ties 
were set up to handle the contract which we 
had signed with Local 1262. 

Q. Okay. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

In July. 

Now, the balance of the construction that 
West:rn Realty company did for Metro Dental 
SerYlces, Inc: ',was there another heightened 
perlod of actlvlty some time later or was it 
stretched out over a longer period of time 
after this? 

It was prior to that. 

It was prior to this. When was it? 1977? 

A. '76, '77. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

'76, '77. And how long a period of time was 
it? Was it three months again, or six 
months, or four months? Do you recall? 

Oh, it was more than that. 

More than that. How much? 

Well, the construction in Irvington went on 
from late winter until July. The con­
stt:uction in Mahwah started al:ound October 
of ',78 '77. I have to get my years 
stralght. Just a moment. That started the 
lat~\er part of '77 and ran through April 
Ma y 0 r so 0 f I 78 • ' 

NOW, did Mr. Cohen, on behalf of his com­
pany, Wes tern R~al ty Co., ever pay you per­
sonal~y any monles or pay any monies to your 
beneflt or on your behalf out of Western 
Real ty? 

A. Are you referring to the check by Jack Post? 
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Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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THE CHAIRMAN: Could you help him out, Mr. 

Siavage? 

MR. SIAVAGE: Sure. 

Did ~~estern Realty, Mr. Cohen, ever give you 
any money? Let's stat::'t there. Out of 
western Realty, you personally. 

There were checks drawn from western Realty 
to me, yes. 

Okay. What were those checks for? 

They wet::'e funds which I had adv~nce~ to him 
after Metro had taken on the obllgatlons. 

And what was the source of those funds that 
you advanced to him? 

They were my personal funds. 

And so this was a return of a loan, 
essence? 

That's correct. 

Did Mr. Cohen ever pay your ?a~gh;er 
money or pay your daughter's tUltlon. 

in 

any 

The check for my daughter's tuition came 
through his account. 

Okay. 

It was money I had advanced to him. 

By the way, did these monies that you 
advanced to western Realty, did they ever 
get picked up as a payahle on the books of 
Metro Dental Services to YOU? 

That portion which went into Metro Dental 
Services did, yes. 

Well, I'm asking more than that. I'm asking 
that all of the money that you personally 
advanced to western Realty Co. was later 
picked up as a payable on the books of Me~ro 
Dental ServiC'es, Inc., in effect, taklng 
care of your, or the obligation of Western 
Realty Co. back to you. 

Well, I'd have to see the ll.st of checks, 
but I think I don't know about that 
three-thousand-dollar check, whother or not 
I sh01fled that as an investment. Is t:hat 

'" - ",':'J 

1 
! 

I 
'. 

I 
l 

t 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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I'm referring to the very specific fact that 
these monies that YOU loaned to Western 
Realty Co. were later paid for by a dif­
feren t enti ty, tha t being Metro Dental 
Services, Inc., and therefore Western Realty 
no longer owed you any money. 

That's cor.rect. 

Okay. So that if we take these checks that 
Western Realty paid to you considering the 
answer to the last question, they really 
aren't the repayment of a loan, but, in­
stead, are something else, whatever. I show 
you Exhibit No. CN-37, dated 8/24/77, which 
is a check in the amount of $3000 to your 
daugh ter, Laurie Resnick. Is that the 
tuition check that we talked about? 

That's correct. 

Another portion of 
check, is Check No. 
Real ty Co., payable 
the amount of $1700, 
signed by Jack Post. 

tha t packet., a second 
107, drawn on Western 
to Stanley Resnick in 

dated October 10, 1977, 
Who is Jack Post? 

Jack Post is a name I used to sign checks in 
the account of Western Realty. 

Resnick Signed Checks as "Jack Post" 

The witness described an unusual arrangement in 
o~tained Western Realty funds under the name of Jack Post 
slbly because Western Realty's president didn't want 
think that Resnick was part of Western Realty: 

Q. How did that come about that you had this 
name Jack Post and signed checks of Western 
Realty? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

When Mr. Cohen first started the company, we 
had discussed in the event something hap­
pened to him or in the event he was not 
around, if I needed to put -- if he had to 
pay a bill, I cou ld hand le the account by 
using this name. 

Why d idn I t you use the name Stanley Resnicl,,? 

We did not -- he did not want to have it 
thought that I was part of his company. 

He didn't want you to be part of his com­
pany? 

which he 
-- osten­

anyone to 
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He didn't want to have people think that I 
was his company, and, frankly, I did not 
want people to think that they could corne to 
me to get paid by Western Realty. 

Could you amplify that a little bit? 
that with respect to vendors you mean? 

Is 

That' s with respect to vendors, and only 
with respect to vendors, franklY· 

Q. Okay. 

COMMISSIONER FRANCIS: 
fictitious name? 

Is "Pos ttl then a 

THE WITNESS: There is a Jack Post, but it 
was a name that we selected. 

COMMISSIONER E'RANCIS: 
those checks? 

Did Jack Post sign 

TRE WITNESS: No, I signed those checks. 

COMMISSIONER FRANCIS: Did Jack Post auth­
orize you to sign those checks? 

THE WITNESS: No. I did not use the name as 
Jack Post, it was 

COMMISSIONER FRANCIS: 
fictitious name? 

you used it as a 

THE WITNESS: As a fictitious name. 

COMMISSIONER FRANCIS: As a front for your­
self because you didn't want it known that 
you were involved with western Realty? 

THE WITNESS: That's currect. 

BY MR. SIAVAGE: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

When you wrote checks to yourself and signed 
them "Jack post," why couldn't Mr. Cohen 
just write that check out? 

He probably wasn't there. 

Did you have western Realty Co •. checks in 
your possession? 

I would have a couple, yes. 

I'm sorry. I didn't hear. 

Yes, I would have a couple. 

I 
~ 
~ I 
I 
~ 
I 
.' 

t 
i' 

I 
I 

I 
I 

I 
i 
~ 
I 
I 
I 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

i 
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A. 
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You had the checkbook in your possession? 

At one tim~ for awhile. 

And d' d P 1 , yoLl haVe some loose checks ' 
osseSSlon, also, at one time? ln your 

Yes. 

* * * 
Okay. Do you recogni ze thf] Mr. Resnick? name D. J. Venus, 

Yes, ! do. 

Have you ever given any money to Mr. Venus? 

Yes, I did. 

How much money did you gl've to Mr. Venus? 

I lent him $5000. 

And was that on or b 1977? a out the 22nd of June, 

Yes. 

I show you what'S been marke " 
for the purposes of ident'f' d ~Xhlblt CN-39 
a Western Realty check \:cat~~on, which is 
$5000 payable to D J Ve amount of 
by Jack Post .: nus. It is signed 
that occasio~? Why dld you use Jack Post on 

Frankly, that's the check 
possession at the time. 

I had in my 

You mea 't n 1" was already signed "Jack Post"? 

No, it wa W s a estern Realty check. 

Yes. 

And I advanced t'he used "Jack Pos to" money to Mr. Venus and I 

J\l1d you simply signed it "Jack Post" 
you neVer used vour own name because 
Realty's account?· on western 

That's correct. 

What was the purpose of the loan? 

., II • 
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He was going back to Mississippi and told me 
he had a lot of real estate that had tax 
liens and he could recover them for $5000. 

Where did that transaction take place? 

In New York City. 

specifically where in New York City? 

At 2 Penn Plaza. 

At 2 Penn Plaza. Was that the off ices of 
Hyman and Resnick? 

That's correct. 

Was t-lr. Hyman present? 

No. 

What did Mr. Venus say to you? Did he walk 
in your office and say, "I could use $5000 
for a tax lien I have down i'1 Louisiana"? 

No. Mr. Venus had been in my office many 
times in connection with a real estate 
transaction. 

And you had met him on .several occasions? 

Many occasions. Ten, . fifteen or so. He 
would come. up to the office regulariy. 

And you loaned this -- you gave him the 
$5000 as a loan in June of '77. Did he ever 
pay you back? 

Yes, he did. 

Did you ever pay Western Realty back? 

I put the money in to cover that afterwards, 
into the account right after that. 

Okay. What was the form of the repayment by 
D.J. Venus that.· yOll put into the account 
rign t aft~r that? 

It was several months later. 

Okay. 
that. 

I though,t~IX~u sa;~d it was right after 
'~t~ r ~~ 
," ." 

No, I put the f.u~dS in 1~~i9ht after that. 

You put it into wester~'Realty? 
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That's correct. 

To cover the five-thousand-dollar loan? 

That's correct. 

Then Mr. Venus repaid you? 

He paid me back five or six months later. 

In what form did he repay you? 

In cash. 

How did you receive the cash from Mr. Venus? 

Mr. Romano gave it to me. 

By the way, co you know an individual by the 
name of Steve Romano? 

Yes. 

And he was the one that delivered the $5000 
back to you in cash from Mr. Venus? 

Yes. 

How d1' d you come to know Mr. Romano? 

Mr. Romano came to my of fice at 2 Penn 
Plaza. I don't know how he was sent there, 
but he, he came up with a real estate ven­
ture. 

Where was that real estate venture? 

It was in New Jersey. 

Where in New Jersey? 

Edgewater. 

And do you remember the nature of the real 
estate venture? 

It was a proposed recreational center in 
Edgewater. 

And did you give Mr. Romano any monies at 
any time during 197~? 

Yes. We consummated several deals and he 
got his portion of the broke~age. 

Brokerage fees you gave him? 
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It's a mortgage 
fee. 

fee. Mortgage placement 

Approximately a total of about $3500 to Mr. 
Romano? 

In a series 
there. 

Okay. 

One of them 
ticket for 
Florida. He 

of four checks which you have 

f an airliI'le is, I believe, or 
my wife and~. We went to 
had purchased It. 

, - 'on and do you recall And one was a commlSSl , ts were? I'm show-
what the other two pay~ehn, b' t CN':"42 for the 
' h 'tness now l~x 1 1 J t 
lng t e W1, 'f' tion which is a pac<:e purpose of ldentl lca , 
of four checks to steve Romano. 

d I' not sUt'e of. The one that's a hundre, m loan. I 
I think that may have just been a 
really don't remember that one. 

have further business dealings with 
Did y;oumano subsequent to those four pay­Mr. 
ments? 

see n Mr. Romano in two years We 11 , I h ave n ' t 
or better. 

Okay. 

Your checks go through April of '78. 

that the last occasion you saw 
Are you sure when you gave him a check? him upon was 

I haven't seen him in abo~t?two 
No. I s;~~ last occasion I had seen hlm. years •. 

Yes. 

Probably August or September of '78. 

Riggi's Man at Metro Dental 

- ccording to law enforcement Comillo Molinaro of West Orange~ a. crime __ that is, he had 
files, was a "made" membE7r °i ~~g~~~~e~t'ders of his Maf i~ boss:s 
been sworn in a secret r1 tua " forever silent, abou t h H, Ma ~ la 
without question and t? remaln -the Commission's public hcat"ln~ 

Ie Subsequent test 7mony at h' ttl of silence to the extent ~~ve~led that he once v101ated t 15 c~~me status. As a re~ul ~, 
of confirming hi s true °iaPnl ~eedla tionships \tli th know n organ lzed although he admitted to cer al 
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crime associates, he was an otherwise evasive witness When he 
testified, prior to the public hearing, at an executive session of 
the SCI. He was subpoenaed on December 2, 1980, to appear at the 
Commission's public session the following week. However, on 
December 6 he was admitted to St. Barnabas' Hospital, Newark, 
because of a coronary condition and was unable to testify in public as scheduled. 

Because of Molinaro's role in the Sokol, P.A.'s Metro Dental 
Services, Inc., and his links to organized crime, the Commission 
authorized the reading of his private session testimony at the 
hearing. SCI Executive Director Siavage put his private testimony 
into the public record through Special Agent Joseph Corrigan, read­
ing from a transcript. Molinaro's private session testimony as re­
vealed at the public hearing began with recollections of his 
employment at the Sokol clinic in Irvington: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

f {\ QI.( 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Do you recall an interview with our agents, 
Mr. Corrigan and Mr. Richard Hutchinson? 
Yes. 

Where you stated that George Franconero got you the job? 

I didn't say he got me the job. I says, he 
took me there. 

He took you there? 

Drove me there, because I wasn't driving at the time. 

What was the agreement that\ you made with Mr. Hyman? 

I was going to wo~k there, th\at' saIl, set 
up a lab and do the lab work. 

Did you ever discuss what salary you would receive? . 

Yeah, I was supposed to get 250 un\t.il we set 
up the labs and see What kind of work was being done. 

Now, When you say $250, is that 250 a month? 

A week. 

A week. Did it ever work out that you began 
the dental technician? 

I s~t up the lab, part of it. But, they ran 
o~t of money and I couldn't continue trying to set it up~ 
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Now, you say you set up the lab. Where did 
you set up the lab? 

In Irvington. 

What was the purpose of this laboratory? 

To save money by not givin~ work to outside 
labs. 

Well, what would you do there? 

A. What would I do? Make false teeth. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Did you ever purchase any equipment? 

No I was out looking for -- we got some 
eq~ipment. We got drills qnd lathes and all 
that stuff. 

Now, that was for false teeth? 

Th at' sri gh t. 

Where did you purchase this equipment? 

A. Through Burke, John Burke. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Now, how is Mr. Burke paid for this equip­
ment? 

I have no idea. I have nothing to do wi th 
that. That's done through the office there. 

* * * 
MR. SIAVAGE: Mr. Molinaro was then asked 
questions concerning his meeting wi th Dr. 
Hyman, and his familiarity with Dr. Hyman. 

Had you been familiar with Jesse Hyman prior 
to your meeting him at Metro Dental? 

I think so, yeah. I think so. 

cO'nt'act wl'th' Mr~ H,y"mah How did you come in 
the first time? 

I don't remember how I me t him" bu t :t me t 
hint. 

Do yoU know Mr. Hyman from the Roman Forum? 

Thatis right. Yeah, that's right where i 
met him, yeah. 

Ahd what did yoU do at the Romah ForUm? 

~--------
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I managed the restaurant. 

When you met Mr. Hyman, Dr. Hyman, and you 
were interested in getting a job at Metro 
Dental, was this the first time you had 
spoken wi th Dr. Hyman since you had known 
him at the Roman Forum or had you called him 
in between? 

No, no, I didn't call him. That was the 
first time, I think, when I came home. 

What was the initial arrangement? Now, you 
are going to get 250 a week, were you paid 
250 a week? Was the money paid to you? 

No, it was paid out to a company we had at 
the time, G & M. 

And what does that represent, G & M? 

G & M is just G & M. It is my daughter's 
and my son's name. It was a company, then 
at the 1st of January we made a new corpor­
ation. 

Who incorporated or who set up that com­
pany? 

The company we set up ourselves wi th the 
city hall, with Essex County. Then the cor­
poration was done by Franconero. 

You say that we -- who is we that set it up? 

Well, we had to set it up. We was George 
and I, because he was an attorney. 

George Franconero? 

Righ t. 

Was your son involved in that business? 

Yeah, we got him down as secretary. I don't 
even know, you've got the book here. I 
dO~'t know what the setup is. 

As far as corporation? 

I pu tit uncle L h is name, bu tat the time I 
have a lien on me and I put it under his 
name so I won't have no problems. 

But the moneY' that was to be paid was for 
your benefit? 



~ . 
.. ~ 

\ 
A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

- 326 -

Right. That's right. 
out the lien, then 
changed over to me. 

until I straightened 
it was going to be 

presently, are you recelvlng checks in your 
own name or are they going to G & M? 

Everything that was given out went to G & M. 

Did you have complete control over the 
account G & M, the checking account for G & 

M? 

No, my son does, too. 

Your son does? 

Yeah, because he signs the checks, too. 

The incorporating checks that you received, 
they were deposited in your personal 

account? 

A. 
Yeah. He endorsed it in my account. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Q. 

A. 

Q. 

What do you do presently? 

Right noW r supervise the cleaning when I 
fell good. I haven't been feeling right. 
supervising, messenger service, like run­
ning, bringing from different clinics paper-

work. 

Do you actually bring the --

Papers, sure. 

__ papers, yourself? 

Sure. 
Is there an individual that's paid by Metro 

to 

TO clean. 

And also to provide a messenger service? 

No. 

There's no messenger? 

No. 
So, you're the only one if documents --
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No, the girls do it ' of the girls or lf I'm not there. One 
s tuf f around. whatever, they'll take the 

So, you're 
messenger? 

not absolu tely essential for a 

No. 

How do you supervise the cleanl' ? ng. 

Well, how does an bod there and see if fh y supervise -- you go 
That's all. e place is clean or not. 

Did you go to all the 1 ocations? 

ON~, because I have nothin I..hers. Only in I' g to do wi th the rVlngton. 

In Irvington? 

That's righ t. 

How often do you go to supervise that? 

S~metimes every day. tlmes a week. Sometimes a couple of 

Have you ever concerning t\.I"'. made complaints to 
1 \. cleaning? 

No. Why should I dn 't 
the fellow that's cl·e a

l 
, to him? nlng. 

What's his name? 

Dr. Sokol 

I do it to 

I don't know, you ot the names. I hadg the records, you got 
working for awh' 1 my father-in-law there 
Then he hired th~se~th Thefn he passed away. er ellow there 

Did you have an b k • business? y ac ground in the cleaning 

No. All I need is ~ee that people ~ommon sense to clean and 
rhat's all. 0 the cleaning right. 

~'ries in Cleveland 

Agent Corrigan next ments about his OrganiZedrea~ from the transcript Molinaro's crlme associations l'n state-Cleveland: 
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MR. SIAVAGE: Mr. Molinaro was then asked 
questions concerning his relationship with 
an individual by the name of Curly Montana 
of Cleveland, Ohio. 

Do you know a Curly Montanu? 

Yeah, I've met him once. 

In Cleveland? 

No. 

Where did you meet him? 

Out here. He was with Jesse. 

He was with Jesse Hyman? 

Yeah. 

What did he do for Jesse? 

I have no idea. I know I met him and that's 
it. That's as far as it went. 

In New Jersey, in the Roman Forum? 

Yeah, I think they come to the restaurant 
once, yeah, right. Once or twice. I don't 
know, but I met him here. 

Was he in the ~ompany of Mr. Hyman? 

Righ t. 

t Mr Montana out in Did you ever mee • 
Clevelancl? 

A. No. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Do you know if a relation tc? Mr. MontC\na 
helped set up the Sokol operatlon? 

As far as I know, his wife came clOWn pnce 
with some girls from Buffalo. 

What was his wife's name? 

I don't know. 

Rena? 

:c don't know. I clon I t Know he ~ nam~, Wn9¥ 
d and spent a day or, :c th ink., o,~ 

came own l' n Union wh,en the .. ,,' was eirst two, over . 
s~tting up. That's all I know. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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Do you know who made the i'\rrangement? 

No. 

Did you have anything to do with making the 
arrangements? 

No, I don It. 

~1R. SIAVAGE: Mr. Molinaro was then asked 
his connection to another individual from 
Cleveland by the name of Anthony Liberatore. 

Do you know a Mr. Liberatore? 

Liberatore, yeah. 

How do you know Mr. Liberatore? 

From Cleveland? 

Yeah. 

Yes, that's the fellow tha t stood for my 
baby. 

How do you know Mr. Liberatore? 

It goes back many years. How do r know 
him? I don't remember how r know him, but I 
know him. 

When did you first mect him? What were the 
circumstances? 

1960. I don't remember now. 

Was it a business relationship with Mr. 
[.liberatore? 

No, no. 

It was a aocial relationship? 

Social, I think. I met him in San Diego. 

In Sa n Diego? 

Yeah. 

You were introduced to Mr.. Liberatore by 
SOmeone? 

Yeah, his brother lives in San Diego and is 
very frienclly with a cousin of mine in San 
Diego and we wer.e introduCOd in San Diego. 
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Q. 
What's the name of his brother, 
Liberatore's brother? 

Mr. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Q. 

He's got two or three of them. I think that 
was Bill. Bill, I think. 

Bill Liberatore? 

Yeah, San Diego. 

How did you come together in San Diego? 

I was there. He was there. His brother was 
there, my cousin was there. We went out to 
eat and that's how I met him. 

What was the occasion? 

I was on vacation. 

How did YOU happen to run into Mr. 
Liberatore? 

Because his brother was friendly wi th my 
cousin out there. 

And who is your cousin? 

Limandri. 

What's his first name? 

Got insurance. John Limandri, got insur­
ance, real estate busineSs out in San Diego. 

Going back to Mr. Liberatore in Cleveland, 
you met him through a cousin of yours? 

A. And his brother. 

Q. And Mr. Liberatore's 

A. 

Q. 

.A. 

Q. 

A. 

Q. 

Brother. 

Right. And Mr. Liberatore at a certain 
point became the godfather of your child? 

Right. 

He traveled out to New Jersey? 

Oh, yeah, yeah. 

now long had Mr. Libera tore, . from when you 
knew him, been involVed with labot unions? 
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When I met him, he was . then out there. Involved with a union 

When you went out t reason? 0 San Diego, what was the 

Just to visit, my , wIfe and I went out there. 

Just to Visl't the ' CIty? 

My cousin ia out there. 

, Molinaro was asked what the 
Jargon but he claimed ignorance: phrase "made man" meant in mobster 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

1\. 

Do you know 1 t Wla the term "made man" means? 

"Made man"? 

"Made man." 

No, I don't. 

Did you ever have the term "made manu used <;,ccasion to hear the 
r~iberatore? In reference to Mr. 

No, no. 

You've never h d ear anything like that? 

No. 

~~~U ?have never heard the express ion umade 

I migh t have. 

Where would you have heard that? 

I don't know. 
know where. 

A lot of places. I don't 

Is that used ' In reference 
crime? 

to organized 

I don't know. 

Molinaro also was asked ' knew about John Riggi: In executive session to tell what he 

MR. SIAVAGE· Qu t' r.Jibertore we·re fOI~s l~ns concerning Mr. 
cerning Mr. Molinaro ~we by, ques,tions con­
of the witnesses i \~e.latlo~shlP with one 

, • v _ ' n.e hearIng, Mr. John 
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Q. Do you know John Riggi? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Yeah. 

How do you know John Riggi? 

For years I've known him through 
families, my family, my relations. 

Where does Mr. Riggi live? 

In Linden. 

Do you have any business with Mr. Riggi? 

None whatsoever. 

the 

Q. How--

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Just sociable. 

How long have you known Mr. Riggi? 

Ten, twelve years, somewhere around there. 

How did you first meet Mr. Riggi? 

I think we met at Ange & Mim's when I had my 
daugh ter baptized. We had the affair at 
Ange & Mim's in Kenilworth. 

What happened? How did you meet John Riggi? 

He was there. 

I mean, he was at the ceremony? 

Yeah -- not at church, when we had 

The reception? 

Yeah. 

Who invited him to that reception? 

I did. 

You did? 

A. Of course. 

Q. 

A. 

Well, you said that's the first time you met 
Mr. Riggi? 

I met him around that time when we first got 
married. 

I 
1 
L 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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I understand. Now 
w~en, is ~he first timeI would like to say, 
Rlggl, flrst contact? you actually met Mr. 

I don't remember when. I don't 
when. It has been a long time. 

It was social in nature? 

Righ t. 

remember 

Have you had a , continuing 
wlth Mr. Riggi? social con tac t 

A. Yes. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q 

A. 

Q. 

Is Mr. Riggi called 
designation, J.R.? 

J.R.? That is his 

All I know is John. I don't know 
call him. All I know is John. what they 

Do you meet with hl'm on occasion? 

Yes. 

How often? 

Once a month or 

Once a month? 

Once a month. 
twice a month. 

something. 

I don't know, once, 

Once a week, couple of tl'mes a w k? ee 

No, no. 

Where do yo u meet with Mr. Riggi? 

maybe 

I'll go down and 'k 
coffee wi th him. P1C up pastry and have 

Where is that? 

A. In Elizabeth. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

What's the name of the restaurant? 

It's not a restaurant. It's a 
cafe, something. I don't know. coffee shop, 

Could it be the Cafe Italiano? 

That's it, yeah. 
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And your testimony is tha~ you met wi;h Mr. 
Riggi maybe twice, three t~mes a month. 

Yeah, somewhere around there. 

Was there any occasion 

It is not planned, I just happen to stop in 
and he I s there, that I s all. I know wh~t 
time he's there, I know what days he s 
there. I stop and have a cup of coffee. 

What days is Mr. Riggi there? 

I think on Sundays and maybe during 
week, you know, at night. 

At night? 

Yeah. 

Is Mr. Riggi there on a constant basis? 

the 

You have no idea? I know when I go there I 
see him there. 

You see him there, but whenever you go there 
you see Mr. Riggi? 

Yeah. 

Are there occas ions where you go there and 
Mr. Riggi is not there? 

possibly, yeah. 

Do you call Mr. Riggi beforehand? 

No. 

So, you just both show up? 

Righ t. 

When Mr. Riggi is there, does he come 
first or do you come in first? 

in 

No, 1111 come in there first a lot of times. 

And later on Mr. Riggi will come in? 

Yeah. 

what do you discuss with Mr. Riggi? 

The children, kids,!iis family, his wife, my 
wife. 

! 
I 
I 

I , 

I , 
• 

I 
l 
1 

I 
I 
\ 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q • 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

- 335 -

Have you had occasion to socialize with Mr. 
Riggi? 

Sure. We went to the wedding, we went to 
his daughter's wedding, went to his sonls 
wedding, yeah, his weddings. 

Anything other than that? 

No. 

Does Mr. Riggi know Mr. H~~an, Dr. Hyman? 

Yeah. 

How does he know Dr. Hyman? 

I don't know how he knows him. 

Did Mr. Riggi ever introduce Dr. Hyman to 
any unions? 

A. Not that I know of. 

Molinaro also testified in executive session about Dr. Jesse 
Hyman: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

MR. SIAVAGE: Mr. Molinaro was further asked 
questions concerning his relationship with 
Dr. Hyman. 

Did you call Mr. Hyman at this restaurant or 
at a restaurant? 

I don't know if it was a restaurant. I know 
I called him. 

Did he give you a number to call him at? 

Yeah. 

Would you call his home? 

Whatever the number was, or I would call him 
home. 

Where would you get a number from? Would he 
give you a number to call him at? 

Of course I I ve had his nurnbe.r for years. 

What dia you call Mr. Hyman about? 

He come out when I baptizea the baby. His 
wife and my wife are friendly because we 
used to get together socially, so that's why 
what he called about. 
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How often would you get together socially? 

Oh, in the last year, year and a half it 
hasn't been that close like before we have. 

When you 
September, 
times for? 

called 
what 

Mr. 
did 

I don't remember now. 

Hyman three times in 
you call about three 

Before I asked you whether you knew the name 
Romano, Steve Romano, and you stated that 
you don't recall cal~ing Mr. Romano within 
the last year? 

There's a Romano that is friendly with 
Resnick. If it might be the same one, if it 
is the same one, I don't know. 

Would you have called Mr. Romano? 

It is possible. 

What does Mr. Romano do, as far as his --

I don't know. I have no idea what he does. 

What wou~d you call him for? 

I don't know. 
called him for. 

.1 don't remember \"hat I 

SCI'S Mob Findings Confirmed 

As a result of four days of testimony, the Commission had put 
into the public hearing record numerous admissions of the close 
ties by the principals of the Sokol dental care network with 
organized cr ime members and associates. The Commission thel='efore 
believed it appropriate at this stage of the hearings to call upon 
widely respected law enforcement officials for formal confirmation 
of the SCI's investigative findings that certain labor union dental 
care plans had been infiltrated by the mob. Since an expose of 
these findings waG the primary purpose of the hoa~ings, the 
Commission regarded the introduction of factual proofs by law 
enforcement as essential to the developm@nt of a complete 
evidential record. 

The first law enforcement officer to testify on the North 
Jersey dental care scam's mob connections was Detective Sergeant 
First Class Robert T. Buccino, an 18-year veteran member of. the New 
Jersey stf.lte police. Buccino is supervisor of the North unit of 
the State police Intelligence Bureau with particul~~ responsibility 
for monito~ing and identifying organized crime ac~ivitiea in North 
Jersey. Buccino stated that his unit's mob monitoring duties in 
North Jersey had encompassed such known gangs as the Gambino., 
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Genovese, Luchese and Columbo f ' , a~ "part of" Sam the Plumber amliles and the Angelo Bruno family 
Slnce Comillo Molinaro had be~~caval~ante's,unde:W?rld activities. 
tant conne;ction between the sok~revl0uSlY ldentlf1ed ':S an impor­
mob, Bucclno was asked to d' dental care operatlon and the 
G 

lSCUSS his ba k d erard P. Lynch questionecl thi St t ,c g,roun. SCI Counsel 

Q. 

s a e Pollce wltness: 

Of those families, have you ever heard the 
name of Comillo Molinaro? 

A. Yes, sir. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Could you tell us what connection he has to 
any of those families? 

Yes, sir. He is a s ]d' , f Cl 0, ler ln a family out 
~am D:~:;:~~n::: in New Jersey he is under 

How did you come about that information. 

Mr. Molinaro told me. 

Could you tell us how that carne about? 

Yes, si r. I arrested M D b r. Molinaro on 
ecem er 10th, 1975 at the Roman 

which is located wi 1:h1' n Local Forum, 
T 

945 of the 
eamsters in West Paterson. 

Did you have Mr. Molinaro under observation 
at that time? 

We had, (an) investigation on Mr. Molinaro at 
that tlme, yes, sir. 

Now, after you arrested him did c~nversation with him? you have a 

Yes, sir, I did. 

q~ould you related th t . a conversation to us? 

Yes, sir. I asked Mr M I' . associated with ,. 0 l,naro 1f he was 
what was his ass or<;Jan:-zed crlme and, if so, 
stated that h oC1atlon. And Mr. Molinaro 
land and when ej nW~s maJde a soldier in Cleve­
wi ,ew ersey he was under the 

ng, as he referred to ' t f S 
DeCavalcante. 1, 0 am 

Now, this happened in 1975 when you had l' 
conversation with him? tl1S 

Yes, sir. 

Did he indicate how he was made in Cleve-
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A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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, He said that he had a blood rel-Yes, s~r. 

ative in California by the name of Joseph 
Limandri. He said Joseph Limandri sponsored 
him into a family in Cleveland. 

And was he actually made a soldier in the 
Cleveland family? 

Yes, sir. 

And then he was -- became associated with 
the DeCavalcante family. Is that correct? 

Yes, sir. 

Molinaro and Rigg i 

Sergeant Buccino was asked to describe Molinaro's relationship 
with and activities on behalf of John Riggi, the resident manager 
of DeCavalcante's crime family: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Could you tell us if he had any statements 
as far as his criminal activity with any 
members of the DeCavalcante family? 

Yes, sir, he did. 

Could you tell us what he told you regarding 
the Sam DeCavalcante family? 

, He said that he was involved in Yes, s~r. 

strong-arm when there were labor dispptes 
for the DeCavalcante, name ly Mr. John 
Riggi. He cited several instances when he 
was contacted by Mr. Riggi, once when ,there 
was a labor dispute in the Newark A~rport 
where Mr. Molinaro took with him a strong­
arm and went to the labor dispute and after 
making a few threats was able to solve the 
problem. 

He further stated in most instances of ~abor 
problems the mere fa~,t that an, organ~ zed­
crime figure shows ult! on the s~t~ usually 
set tIes the dispu,tes ,Ii by themsel~es. How­
ever, one other~nstii~nce, _.he sa~d that he 
had a problem when he~ha~/to hit a man, run 
a man over with his c~;~. ir 

~:." Ii 

Did Mr. Molinaro menti6tiL anything about any 
furth:r ,:,orks that he h~~) done on behalf of 
Mr. R1gg~.'\ 

As far as the -- yes, sir. He had -- Mr. 
Riggi had problems with the Internal Revenue 
Ser.vice and Mr. Molinaro was ,able to t~ke 
care of that problem through h1S co~nect1on 

! 

I 
J 

• 

I 
1 

1-

- 339 -

~."ith the Limandri family in California. 

What happened was M,;r. DeCi~valcante had con­
~acted Mr. [vlolinaro and flsked Mr. Molinaro 
1f he could use his influence to resolve a 
problem that Mr. Riggi was havina wi th the 
Internal Revenue Service. Mr. Molinaro said 
he flew to California and met with his con­
tact, who was a Mr. Harry Hall or Haller 
I • t ' . ,m no certaln of the last name. He met 
w~th Mr. Hall and Mr. Hall, in his presence, 
made a phone call to someone in Washington, 
D.C., and, as a result of that conversation 
t<?ld, Mr. Molinaro that he can resolve Mr: 
R1gg~'s problem. They came to an agreement 
of $25,000. 

Mr. Molinaro flew back to New Jersey and a 
week or two later he was visited by this 
Mr. Hall with a letter from the I.R.S. in 
Washington to the Philadelphia office and 
in that letter it showed. that the matte~ was 
resolved. Mr. MOlinabo stated that he 
brough t the letter to M:r. DeCavalcante and 
Mr. DeCa valcante, after he read the letter 
and was satisfied that the matter was re­
solved, destroyed the letter and made pay­
ment of the $25,000. 

Teamster Loans Via the Cleveland Mob 

One of Molinaro'S activities was arranging loans out of the 
teamste~ union's pension funds. The State Police witness described 
what thlS entailed, including the importance of Molinaro's "made 
man" status in the Cleveland mob: 

Q. Did Mr. Molinaro have any duties with any of 
the unions in the area? 

A. 

Q. 

A. 

Unofficially, yes. Mr. Mo linft.rot9ld me 
tha t he was able to secure loahs from the 
Teamst~rs' pension plan. 

And how would he secure these loans and what 
would the transaction require? 

Well, he first told us about the mechanics 
of how to ge t a loan ou t of the Teams ters 
and at that time -- we're talkih~g about 1975 
-- he stated ~hat the only way you could .. get 
a loan was 1£ you were recommended by a 
connected person. He said that that year he 
was able to secure four loans ranging from 
$500,000 to $2 mi l.lion , one which he re­
ferred to as most recently -- excuse me. 
I'll back up a little bit. In order for him 
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to get the loan, what they would have to do 
would be to come up with 10 to 50 percen t 
front money. They would have to ~e steer~d 
by either a member of or~anized,crlme to hlm 
or an associate of organlzed crlme. 

Once they made application ~o Mr. Molina70, 
Mr. Molinaro would contact hlS source, wh~ch 
would be -- was a Mr. Jack Presser, h~ sald, 
and he describea Mr. pre~ser, as belng an 
underling of president Fl tzslmmons of the 
Teamsters out of Cleveland. o,nce Mr. 
Molinaro received the okay, recelved ~he 
front money, then he would go ahead gettlng 
the loan. 

And then he cited an instant where he just 
received front money of $150,000 for such a 
loa n . Th at $15 0 , 0 0 0 was s pI i t bet wee ~ he, 
Mr Ernie Palmieri, who was the buslness 
ag~nt of Local 945, an individual from the 
Teamsters local in Boston, Massachusetts, 
Mr. DeCavalcante. 

sergeant Buccino's testimony concluded with references to 
H -n's role as a courier for transporting pension loan funds 
t;m~olinaro's other associates in the underworld: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Did he indicate how the member of the Boston 
union would get his share of the fee? 

, he d'd He said that they Yes, slr, 1 . 
utilized a Dr. Hyman, who he referred to as 
the dentist on the payroll of the Teamsters, 
to transport mon:~s, not only to Boston, but 
he mentioned Buffalo. He said B~ffalo was 
the location where all the loans eIther came 
out of or were approved from. 

Did Mr. Molinaro indicate any ot~er members 
of organized crime, as ~ou know lt, that he 
had criminal dealings WIth? 

Yes, sir, he did. 

Could you indicate who those members were? 

t.le said he had criminal involvement Yes. I f tl with Joseph Paterno, who was capo 0', ':e 
Gambino family. He said .lames P. palml~rl, 
who is a lieu tenant ~n t~e Gam~ino faml~Y' 
and a Frank ~Butch~ Mlcell, who IS a soldler 
in the Gambino family. 

Did he ever mention having any dealings with 
a John DiGilio? 

Dr. 
and 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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Yes, sir, also with John DiGilio, who is a 
soldier in the Genovese family. 

Were these dealings that he had what was 
the nature of the dealings that he had with 
these individuals? 

Well, he didn't go into detai 1. The only 
ones he gave any type of specifics about was 
with John Riggi and Joe Paterno. 

I'm going to have you look up here to CN-50A 
and ask you if you have ever seen the person 
who is depicted in that photograph. 

Yes, sir, I have. 

Could you tell the Commission exactly who 
that person is? 

Yes. That's Comillo Molinaro. 

Is that the same individual that you have 
described as having a conversation with back 
in 1975? 

A. Yes, sir. 

The New York Lottery Distributorship 

From time to time during the hearings, testimony was recorded 
that referred to the New ~ork State Lottery and the possibility of 
certain indivi~uals obtaini~g a franchis(c as a lottery distri­
butor. The prl,mary connectIon between the lottery distributorship 
and the Commlss10n's dental care plan probe was a findin0 that cer­
tain organized crime figures in the Sokol P. A. and Metro Denta] 
Services operation had discussed the possibility of infiltrating 
New York's legalized gambling program. 

One witness who had been involved in discussions about the New 
York lottery was Frank Ali of Elizabeth, a school teacher and the 
owner of a mausoleum. Union County law enforcment authorities had 
o~tained tape"] re~Ording~ of Ali 's con~ersa~ions on this subject 
wlth one Fred Batlssa. rhese conversatlons lncluded references to 
':J.R',II -- .subsegue~t~y,identified as John Riggi -- and his interest 
11'1 f1nanclng aCCjuls1,tlon of the lottery distributorship, and to 
Dr. Hyman. A composlte recording of these conversations had been 
plac~d on a number of charts, which were introduced into the 
hearlng record and posted as exhibits during testimony by Ali. 
Formal i~entification of these charts was made by SCI Sp~cial Agent . 
Robert Dlszler, preparatory to Ali's appearance as a witness. 

Ali was asked to explain certain statements made during these i 

taped and charted -- recordings of conversations: 

\ 
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EXAMINATION BY' MR. RHOADS: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

tl n by the name of Dr. DO you know a gen ema 
Jesse Hyman? 

I met him once. 

And hml is it that you met 
When? Through whom, if anyone? 

Mr. Hyman? 

went to a __ about two years ago I went to 
I and I was introuuced to him. a meeting 

And do you recall by whom? 

A. Mr. Esposito. 

Is that Ronald Esposito? 

A. Yes, sir. 

Q. Is he an attorney 

A. Yes. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

And what were the 
meeting, if you knoW? 

circumstances of this 
What was the purpose 

of it? 
, to be a partner 

Well, I was aske? to go ln 
in a lottery bUSlness. 

Did you, in fact, 
lottery business? 

become a partner. in a 

No. 

To your knowledge, did Mr. Hyman? 

Not to my knowledge. I don't know. 

, the course of this meeting ,did 
Durlng 'to overhear anyth lng 
have an occaslon ., to 
Dr. Hyman may have said pertalnlng 
lottery business: 

you 
that 
this 

I was sitting very far away from him and I 
didn't get that much of the conversation. 

So that no one misunderstanbds,. ~~~n" W~o~~~~ 
tl hrass" lottery USln, f I 

cuss ,1e p h- d' stributorship of law IJ 
refer:r.lng to tel 
lottery tickets, are you not? 

A. Yes. 

Q. a gen tlema n by the name of John 
You know 
Riggi, do you not? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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Yes. 

Do you know that :Ie is the business manager 
of a union located in Elizabeth? 

Yes. 

Well, how long have you known Mr. Riggi? 

Well, my family has been in the construction 
business sixty-five years, and I don't know 
him that well, but I've seen him. Once in 
awhile I speak to him. 

Is it as a result of your family being in 
the construction business that you know Mr. 
Riggi? 

Yes, I would say so. 

Now would you describe your relationship 
with Mr. Riggi? By that I mean, is it a 
social one, business one, good friends? 

I see him maybe once every 17, 18 months. 
If I run into him, say hello, that's it. 

Did you ever have occasions to actually 
talk with him at any length? 

Very, very rare. 

Did you ever know Mr. Riggi to be associated 
with organize~ crime? 

No, not to my knowledge. 

Have you aver heard anything to that effect? 

I've read things in the paper, in The Star­
Ledger, names. 

Did you ever have an occasion to ask Mr. 
Rigg i abou tit? 

No. 

Did you ever in the past refer to John Riggi 
as J.H.? 

I may have. I can't recollect. 

Have you ever heard anyone else refer to 
John Riggi as J.R.? 

I could have. 
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Sl.'t here now, do you have any present As you 

No. 

recollection as to whether you did or 
not? 

I don't. 
or not. 

I'm trying to think whether I did 

h t bus iness, if any, Dr. Jesse Do you know w a 
Hyman was in? 

No. 

Do you know \>lhat kind of doctor he was? 

I d idn' t even know if he was a doctor. 
know whe ther it was a Ph.D or wouldn't 

M.D. 

W 11 when you were introduced to him, 
h: h~ve the appellation "Doctor" before 
name? 

I 
an 

did 
his 

I -- from my recollection, 
been "Doctor." 

it cou ld have 

b "0 l~yman" ? It could have een r. ~ 

I was introduced as that he was 
d "Doctor." introduce as 

Now, you had occasion to discuss Dr. Hyman 
with one Fred Batissa, didn't you. 

On the telephone once. 

And wasn't it in 
reference, I should 
distributorship? 

relationship 
say, to this 

or in 
lottery 

I, I could have spoken to him abou t ~ha t. 
He was speaking to me on the phone qU1.te a 
bit. 

* '* * 
BY MR. RHOADS: 

Q. Ali, I direct your attention to the 
~I~st portion of what's been marked 
Commission Exhibit 53 for identification, 

d I represen'c b? you that we have had
d an. th t this is an extracte 

~~~;~~~~~t of ~ conve;'sation between you and 

, 
~ 

I 
j 

I 
I 

! 
I 
I 
i 

A. 

Q. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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Mr. Batissa; and if you will follow this as 
I read it and tell me, does this refresh 
your recollection as to the conversation. 

"Batissa: Yeah. 

"Ali: Now another thing too. Now they got 
this other guy that -- Ronnie got from J.R. 
You know? 

"Batissa: Yeah, yeah." 

I'll stop at this portion. 

Now, do you recall saying that to Mr. 
Batissa? 

I really don't rec011ec t tha t. He spoke to 
me on the phone so many times, I can't re­
member that. This is a telephone conversa­
t ion three: years ago, or close to it, and 
it's just very difficult to remember. 

Perhaps if I play it for 
refresh your recollection. 
moment, please. 

(There is a brief pause.) 

(A tape recording is played.) 

you, that will 
If I may have a 

NoW, Mr. Ali, that was you saying that, 
wasn't it? 

Yes, sir. I just -- I'm trying to recollect 
that. I just don't remember. I don't know 
what I meant by it. 

Well, let's start with this: Maybe I could 
help you out. You say he got it from J.R. 
J .R. you are referring to is John Riggi; 
isn't tha t so? 

I may have. I don't even remember if tha t 
was whether I meant him. I have no evidence 
that he did get anything from him. 

Do you r.ecall testifying before this Commission on May 13, 1980? 

May 13th? 

May 13th, 1980. 

I was before it several times. 
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A. 

Q. 

Q. 

Q. 
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I will represent to you that you were before 
it on May 13th, 1980, and I'm referring now 
to the transcript, page 150, line 3, line 2, 
"Question: Who are we talking about? 

"Answer: Freddy. I didn't know whether he 

did not. Whether J.R. was involved or 
or 

not, I didn't know. 

"Question: Who is J.R.? 

"Answer: Well, J.R. is John Rigg i . " 

Now, that was you and you said that. 
ask you again, when you are referring 
J. R. here, you refer to John Rigg i, 
you? 

I will 
to the 
don't 

I told you, I in this particular 
instance, I can't remember. If I said that 
on there, I don't even recollect that. I 
know I said it. It's on there. 

Well, will you concede that your memory was 
bet ter in May of 1980 than it is now in 
November of 1980? 

No, I wouldn't say that. 

Well, you remembered it then, did you not? 
You said it under oath, didn't you? 

I hea r you say ing it now. 
there. 

It's written 

To continue on. II Al i: That says he wants 
to put up a half million. 

"Batissa:" 
abbreviated. 

"AI i: Yeah. " 

MR. RHOADS: 
please. 

Now, of course, this is now 
"Yeah, that's R, that's R. 

Can I have the next one, 

"Ali: They refused. 

"Batissa: I'll tell you why. Because 25 
percent of something is better than a hun­
dred percent of nothing. 

"Ali: Well, Freitas, another thing too. 
where are you ever gonna hear of a man put­
ting up all of the money, jeopardi7.ing his 
estate and everything, for fifteen percent. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 
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"Batissa: I never heard of it. 

"Ali: Laugh ter-. 

"8 t' a lssa: Well, hul d 
o~ the pudding? Thl

" 0 you, wan t the proof 
nlght. What you ' ey gave lt to you last 
told me __ told ~ue s t tlto~d me and what they 
d~ys ago. J.R.'s man lelrself a couple of 
nallion and he wants want,s ,to put up half a 
cent. a ffi111lmum of 50 per-

"/\li: Yeah." 

Well r you're ' there'? agree1ng to what Ba tissa said 

To be honest with thl.' t you, he said ngs 0 me nnd I don't so many 
v:as not valid and it was remember, most. It 
1 t was conjecture Hall fabr1cated and 
he fel t tha twas j R u

e was telling me that 
and I have .. • s man. I didn't know 
it's his man.no eVldence to that fact that 

Well, when he says that it' , 
he wanted to put s J. R. s man and 
answered, "Yeah" u~ 50, percent, and you 
agree with l1i ' .you re 1ndicating that you 

m, aren't you? 

~ell, when he talks to you 
Just to sort of: end th on the phone, 
of times, I sai'd, "Yeahe "co~~ersat,ion a lot 
I acceded to whatever' I ,at chdn't mean 
under oa th when he Il1:tde ~he sald. I wasn't 

c ose tapes of me. 

As you are now? 

As I am now. 

And as you were baek in 
J. H. was John Rig , May when you said 
thought that Mr' rIa\', Now, Mr. Ali, if you 
why didn't you " lssa was fibbing to you, 
agree with h' ?SlffiPl y say that? Why did you 1m. 

~any.times I disagreed with 
gee 1t on dny, on anything. him, but I don't 

MR. HI'IOADS: 
please. 

Can I have 

" Mr. A·l J',., tt's li'rank. 

"13atissa: What is it? 

"AI i: Joey just cdlled me. 

the next one, 
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"Batissa: Yeah? 

"AI i: Yeah, he told me that he spoke to 
they -- they -- he called tha t Ronnie and 

guy today, Hyman. 

"Batissa: Yeah? 

"Ali: Yeah, I thl'nk they -- it looks like 
they're gonna go with them. 

"Batissa: Huh. 

So I told him, I said, you know, I 
"AI i ~ cou ld exclude me, because then 
said, 'You 't' powet:' , You 

u'll have more negotla l,ng . k 
k~ow. In other words a -- 1f a -- you now, 
if -- whatF ~r they want. 

"Batiss a: Yeah. 

"AI i: Ah -- they could throw my end in. 

"Batissa: Uh-huh. 

S h ays 'Well, let's " Al i : You know. 0 e s '? 

see what Ronnie says.' You know. 

"Batissa: Humph. 

"Ali: 
be in 
guy. 

So -- I figure if Ronnie wanted me to 
it he would have made me call the 

Right? 

"Batissa: Yeah, well -- I would imagine. 

"Ali: Yeah, yeah, so I,told 
'If he needed any help -- you 
he wanted me to ta~k ,to the~e 
him being that Ronn1e s away. 

"Batissa: Uh-huh. 

him, X says, 
know, everl if 
guys here for 

"Ali: H " You know, the guys that sent yman. 

Now once again, Mr. Ali, you're 
to ~ohn Riggi sending Dr. --

No , I \1/ a s n ' t . 

L{ an aren't you? - - J €I .3 S e 1 ym , 

t:'eferring 

not. Freddy had told me he No, sir, I was . 'rhey 
thought different people sent ~l.m. 
excluded me from that lottet:'y th1ng ~ecause 

t some kind of cert 1 fica te 
I couldn't pos and tlley excluded me j and, 
tha t was needed I t f 
the conversation then was just a 0 0 

Q. 

A. 
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that, what you see on there. It didn't make 
any sense to me and neither to them. 

By the way, ('1r. Al i, when these conversa­
tions were recocded, you hadn't the faintest 
inea tha t your conversation was being 
recorded, diJ you? 

NO, sir. 

MR. RHOADS: 
Chairman. 

I have nothing· further, Mr. 

Mob Activities Analyse~ 

The Commission's final public hearing witness was Major Justin 
Dintino o.E the New Jersey State Police. Not only did he confirm 
State Police Sergeant Buccino's identification of organized crime 
associations with the Sokol-Metro Dental dental care scam but he 
also explained the significance of these associations and the 
various activities they generated from the standpoint of his exper­
tise on organized crime investigations. 

Major Dintino, after five years as a trooper and 10 years as a 
detective, was assignell in 1967 to the newly formed State Police 
In telligence Bureau. In 1972 he was promo ted to of f icer in charge 
of that bureau and in 1978 be became Supervisor of Special Staff, a 
section which enoompClssed the State Police intelligence, gaming and 
securi ty bureaus. SCI Oi rector Siavage asked Major Dintino to 
summa ri ze the "nature of the organized crime intelligence data" 
that is const&ntly available to him: 

A. First, r have Lour field 0[;1:ioes throughout 
the state i.n which a number of field inves­
t iga tors s ubmi t wf~ekly (~e ta i led reports con­
cerning int.elligonce refecence to ot'ganized 
crime activity. 

Two. The electronic sUt'veillance unit comes 
under my command, Clna since 1969, with the 
inception of the electronic surveillance 
statute, r have had access to all the 
electt'onic surveillances within the state 
maintained by the New Jet'sey State Police. 

Th ree. We have a ne twoek of ot'gani zed cr ime 
infot:rnants throughout: the state of: New 
~Qt:"cy that ou~ invQstigators have developc~ 
dnd I have (.ICC:OSH tt:> t:hat inf:ot'mation. 

And, fout', 
1:(.):La tionsh ip 
H ta te oE New 
an<'l in .f:ClCt, 

we tn~dnl:ain a coopet'ative 
with agencies throughout tho 
Jorsey, throughout the nation, 
international. 
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A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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th d a ny articles in 'ilhe area 
Have you au ore l' nvestigation a,(,1d intel-of organized-crime Ii 

ligence gathering? 

Yes, I have. 

And can you briefly tell me in what places 
those articles might have been printed? 

prl'nted in the police Chiefs They were 1 
magaz ine, the F. B. I. magaz ine, and severa 
news medias. 

Have you also 
organized crime 
investigation? 

lectured in the field of 
intelligence-gathering and 

, ly throughout the Yes, I have, extenslve 
united states. 

Have you testified pr~viouslY, as an expert 
in the area of organlzec1 crlme investiga-
tion? 

Yes, I have. 

Ch' n I would offer MR. S lAVAGE: Mr. al rma , organi zed 
Major Denti~o ~s an expert on 
crime investlgatlon at this time? 

THE CHAIRMAN: Well, he's c,er'tainlY well­
qualified to give expert testlmony. 

John Rigg i 's Mob Role 

Major Dintino was aske? at t~e, o~tset to 
his State police investigatlve facliltles, the 
Riggi's association with the dental care plan 

describe, based on 
importance of John 
scheme targeted by 

the SCI: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Major, there's been, test i~ony in th is hear­
ing that John Riggl of Llndep, New J~r~ey, 
introduced Dr. Sokol to varlOUS o~flclals 
and that I)e meetF. regular.ly wlth Mr. 

, , '? 
Molinaro. ,~;ho is M'r. Rlggl. 

John Riggi is a business agent of 394, which 
is the International Laborers and liod 
Carriers of Elizabeth, New Jersey. 

And does Mr. Rigg i also hold a pos i tion in 
. f . 1 ? an organized-crlme 'aml y. 

Yes, he does. Mr. Rigg i is the und~r boss 
of the Sam DeCavalcante family, and ,at t~e 
present time DeCav~lcante is sem17retlred In 
Florida and John Riggi is the actlng boss of 
the DeCavalcante family. 

I 

I 
I 
I 

I 
1 

n. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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/\n,! what are the present illegal activities 
of the organi zed-cr ime family known as the 
DeCavalcante family? 

The primary illegal activities would be 
labor racketee~ing, loan sharking, gambling, 
narcotics, but keeping in mind an organized 
crime field, that they will become involved 
in any illegal acti vi ties where they can 
make money and where there's a low-risk 
factor. Their objective is making money. 

In what geographic areas around the state of 
New Jersey does the in fluence of the 
DeCavalcante family extend info? 

'Phey're headq uartered in Union county and 
basically a Central Jersey operation; Union 
County, Middlesex, Ocean, Monmouth and a few 
other counties. 

Is Mr. Riggi considered to have power in the 
labor.-union field beyond that of the pm-ler 
created by virtue of his position as a 
business agent with Local 394? 

Yes, he has. He has tremendous influence 
with -- throughout the lahor movement. 

Molinaro's Actual Duties 

Major Dintino discussed the significance of Comillo Molinaro's 
activities, particularly his employment by an ostensibly legitimate 
dental care business: 

Q. Now, we hearcl testimony, as I said before, 
that Mr. Comillo Molinaro, meets on the 
basis of two or three times a month with 
Mr. Ricrgi.. Based on that and other testi­
mony before the Commission, is that signifi­
cant to you in any way, based upon your 
expertise? 

A. Yes, it's very significant, because to me it 
would indicate that Mr. Molinaro would be an 
important figure within organized-crime 
circles to be reporting directly to the 
acting boss. 

Q. Now, 30U heard Detective Buccino's testimony 
tha t Mr. Molinaro admi t ted to him on one·· 
occasion that he was, in fact, a made member 
of orQani~cd crime. What does a made member 
of organized crime report to his boss when 
he meets him two or three occasions per 
month? 

(I 

Ii 
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Well I would say that it would be several 
fact;rs. Probably to bring m,on,ey, to the 
boss through the illegal actlvl~les ~h~t 
he's involir2d in; two, to report i11S actlvl­
ties to the boss; and, three, to take 
instructions from the boss. 

Now, again based upon your experience and 
expertise, what woul~ be the,purpose of hav­
ing an organized-crlme s,?l~ler on t,he p~y­
roll o~ an ostensibly legltlmate buslness. 

Well, I would say that there was probably 
about three reasons for that. I would say 
that a primary reason for that would be t~at 
it would be a corporation or enterprlse 
where organized crime has someone ,fronting 
for him. It's really an en terpr lse con­
trolled by organized crime. So in order to 
protect their interests, the~ want to place 
someone right within that buslness, corpora­
tion or entity. 

Two. I would say that this would be a ~ea~s 
of extracting exorbitant money from wlthln 
that corporation through, say, consultant 
fees. They would use this individual, a: a 
consultant, it would be a means of sklmm1ng 
money from that corporation. 

Three. I would say that where you have ~n 

organized-crime figure involved entirely ln 
illegal activities, they IHay ~lant to show 
some legitimate income so ~s not to have the 
I.R.S. come after them vJith c) net worth 
investigation. 

Molinaro and the Cleveland Mob 

The relationship between Molinaro and the Cleveland mob was 
explained by Major Dintino: 

Q. 

A. 

Now you heard Mr. Molinaro's testimony read 
and~in that testimony he admitted to a con­
nection with Mr. Anthony Liberatore from 
Cleveland, Ohio. Are you fami,liar with t~e 
name Anthony Liberatore, and, 1f so, who lS 
Mr. Liberatore? 

Yes, Anthony Liberatore from Cleveland, 
Ohio. In 1937 he was arrested and convicted 
for the murder of two police officers and he 
served twenty years in prison. He was 
released somewhere around 1958 and then l:e 
became quite active in ~ocal 860 1n 
Cleveland, and as ;-,m organlzer and later 
became business manartcr. He 'v,as electen as 

I 
I 

I 
! 
\ , 
I 
t 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

- 353 -

business manager in that local. 

Liben\tore also is, and Cleveland, Ohio, is 
"!ery close to the organized-crime faction, 
ln fact, he's close to the crime chieftain 
in the Cleveland, Ohio, area. 

Now, Mr. Molinaro admits further to me~ting 
with Mr. Liberatore from time to time. What 
would j:.ha t signify to you? 

It ~ould signify a number of things. He, 
Mollnaro, had te~tifi~d that he was origin­
ally made a soldler 1n the Cleveland area. 
I~ could indicate that he is reporting to 
Llbertore, that he comes under Liberatore in 
the, Cleveland area. It could also signify, 
Mollnaro talked about loans from the Team­
sters pension fund, that maybe there was 
some kind of a deal made between them and 
the~e's moni~s being carried by either 
Mollnaro.to Llbertore or that he's going out 
to see Llbertore to collect monies. 

He also could be reporting activities to him 
Or taking instructions from him. He could 
be a liaison between the Cleve land mob and 
the DeCavalcante-Riggi mob in this area. 

There's been testimony concerning John 
"Curly" Montana and the fact that his wife 
by the n~me of Rena set up the clerical pro­
cedures In one of the dental care facilities 
unne~ examination in these public hearings. 
Who 18 Jobn "Curly" Montana? 

.John "Curly" Montana, he is another organ­
ized-crime member from the Cleveland, Ohio, 
area, and forme t:ly he was i nvol ved in an 
investment company called M.D.M. and he had 
a partner who was another organized-crime 
member named Pete DeGravio, who has since 
been slain in organized-crime fashion. 

I thin~ t~e interest you" may have in Montana 
in April, '78, Mr. Montana was involved in 
Buffalo, N~~w York, ,for theft of service; 
using a red box on the telephone to avoid 
long-distance chClrges. At the time of his 
a~t:est Montana was stayin~l at the Statler 
Illlton Hotel suite which was leased by 
Hyman. 

We're not specifically intot"ested in that 
littl~ red box, aLe we? 

\ 
~. 
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A. No. 

Q. But what is significant about that arrest? 

A. The significance is that he was staying in a 
suite leased by Hyman. 

The Rizzo Strangulation 

The name of Carl Rizzo, a mobster from Buffalo, had been 
mentioned previously during the public hearnq testimony. He had 
been associated with Dr. Jesse Hyman and, accor~i~g to prior 
test imony, had been compensated by N. J. Dental AdmJ,nlstrators t a 
Hyman-Resnick partnership and precursor,to Metro Dental, the Sokol, 
P.A. 's administrative corporation. MaJor Dintino was asked about 
Rizzo: 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

We have Detective Buccino's testimony again 
concerning Dr. Hyman and we have Mr. Al i 's 
testimony concerning Dr. Hyman. We also 
have further testimony concerning Carl Rizzo 
and the fact that Carl Rizzo got a check for 
$ 50 0 from Metro Dental Services, Inc. Who 
is Carl Rizzo? 

Carl Rizzo, he's an organized-crime member 
from the Buffalo, New York, area. He 
received 500 a week consultant fees from the 
Hyman plan in BIl f f~lo are~ ~md,. in f?ct, he 
was instrumenta 1 1n partlclpat1n.g, 1n that 
Local 210 participating in Dr. Hyman's 
dental plan. 

You mean he had something to do with Dr. 
Hyman getting Local 210? 

Yes, and, in fact, I think he negotiated the 
deal. 

Do you know what kind of local 210 union 
is? Do you know whether it's a Teamsters? 

I believe it's a Teamsters, but I'm not 
sure. 

Also, Rizzo was very close to the ~~qanized 
crime boss from the Buffalo arear "lvatore 
J. "Sam" Pier':'. 

Now, where is Mr. Rizzo today? 

He in dead today. He'D buried. 

And when did he die and how did he die? 

A. 

Q. 

A. 
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Mr. Rizzo died. In April of this year he 
was found in the trunk of his car. He' was 
trussed up by rope wi th h is hands and feet 
ti~d behind him with one loop of the rope 
gOlng around h1S neck in such a manne!:" so 
that he died a slow death of st!:"angu1ation. 
He was trussed up in such a manner so that 
eventually his strength would give out and 
he w?uld s~rang1e himself by his throat 
press1ng aga1nst the rope. 

Basically, I think the important factor here 
is, in that area there was a few similar 
homicides like that and that in mob circles 
that is usu:=illy done to an individual that 
has really incurred the wrath of the mob, 
thelt he's done something really bad that 
they don't like, such as holding out or 
informing or whatever. 

Now, you mentioned that he was found in the 
trunk of a car. Whose car was he found in? 

Dr. Hyman's. 

, Major Dinti~o also was asked about certain organized crime 
f,t~u~·es who recelved "no charge" services at certain Sokol P.A. 
c11n1cs: 

Q. There was testimony in this hearing concern­
ing a no-charge list of one of the dental 
facilities invOlved and that free services 
were given to an individual by the name of 
Pasquale ,"Specks" Martirano; actual.ly, that 
free opt~cal cat:e had been qiven to ~1r. 
Martiran0~ Who is Mr. Martirano? 

A. Pasquale "Patty Rpecks" Martirano is an 
organized-crime member from the Bruno 
family, which is now controlled by Phil 
fresta. He was unde!: Antonio Caponigro, and 
since his demise he's now unde!: Frank 
Sodano. He works the D~lWn Necle area and 
he's basically involved in gambling and loan 
sharking. 

Q. Would he be considered a made member of 
organized crime? 

A. 

Q. 

A. 

Of the rank of? 

Wf~t l, he is - ... we consider him the rank of: 
~1()ldict:", but hQ ls a very influential 
n()ldi,(~t:'. 



Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 
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You heard or there was further testimony of 
free optical care given to one Nicholas 
IIrrurkll Cifelli, C-i-f-e-l-l-i. Who is Mr. 
Cifelli? 

Mr. Cifelli is a made member of organized 
crime, and he, like Martirano, came under 
the Caponigro group and the Bruno family. 
And his main activity was loan sharking. 

Do you recognize the name of Ray Rats 
Ferrara, F-e-r-r-a-r-a-? 

Yes, I do. 

And who is Mr. Ferrara'? 

Mr. Ferrara, he is a labor offic ial wi th 
broad-based contacts throughout the labor 
field, and he is a close associate of 
organized crime figures such as Gerardo 
Catena and Tino Fiumaro. He is a former 
vice-president of Local 1478 of I.L.A. 

The Dixie Mob in Mississippi 

Major Dintino' s 
ship of payments and 
Resnick and ~'Jestern 
Mississippi: 

concluding testimony clarified the relation­
associations by Sokol P.A. principals Stanley 
Realty Company with D.J. Venus of Biloxi, 

Q. Do you reQQgnize the name D .. 1. VenU8? 

A. Yes, I do. 

Q. And how do you recogn ize that name, remem­
bering that there was testimony in this 
hearing concerning a five-thousand-dollar 
check to D.J. Venus? 

A. D.J. Venus is considered a ring-leader of 
the Dixie Mafia. He's from the Gulf C.'~I":<:it, 
Biloxi, Mississippi. He is the owner 0 f 
several shrimp boats. His occupation is 
supposed to be a fisherman. He travels 
extensively. He has traveled to New Jersey 
and places like Colombia, South America; and 
he is a close associate of Carlos Marcello, 
the organized crime chieftain of NeW 
Or lt~ans. 

Lawyer Dratch' s Statement 

Stephen Dratch of: 1':f.Hil: Ori.lt'l'1 c , ilH counsel t0 three witnesses 
at the <':otnlniBsion's pUbLlu IWM:iI1Cjf31 lhlll uouqh\;. rr;!l,)QutedJ.y to 
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prevent the ir appea rance by Ii tiga tion in various s tate and feden!l 
courts both before and during the public hearings. His clients in­
cluded Drs. Joe 1 S. Sokol and An thony Fe rrara and Stanley Re snick. 
He had requested previously in the public hearing to be permitted 
to make a statement. As provided for in the SCI's enabling law, 
the Commission heard Dratch's statement at the conclusion of the 
taking of hearing testimony: 

MR. DRA'l'CH: 

In late 1975 and throughout 1976 Dr. Sokol 
and Dr. Ferrara began to formulate a plan 
whereby high-quality professional dental 
services could be provided on a large-scale 
basis at an affordable cost. It was finally 
determined that the vehicle in which this 
objective could be obtained was through pre­
paid dentistry on a capitation basis. 
Thereafter, negotiations ensued with health 
and welfare funds whereby these professional 
services were begun on a modified open-panel 
basis. 

At the inception of this operation, the New 
Jersey Dental Association was invited to 
their offices for an explanation as to the 
theory and operation of this dental-delivery 
system. They also invited the New Jersey 
Dental Association's input and possible 
participation. However, the New Jersey Den­
tal Association instituted litigation con­
tending that the operation of this organiza­
tion was in violation of the New Jersey 
Health Insurance Laws and the Dental Service 
Corporation Act of 1968. 

In July, 1979, then Superior Court Judge 
Harold A. Ackerman ruled in favor of Sokol's 
organization and dismissed the association's 
suit. Judge Ackerman's decision was upheld 
on appeal and the New Jersey Supreme Cout't 
denied the association's application for 
review. As a result of that litigation, 
Sokol's organi zation was forced to go to a 
closed-panel plan. 

In July, 1979, t.his Commission resolved to 
conduct an investigation into prepaid dental 
plans and other health-care plans. We have 
fully complied with this investigation by 
appearing for private testimony on several 
different. occasions and turning over thou­
sands upon thousands of pages of documents 
both from our professional and personal 
lives. This investigation has been cont.inu­
ing for the past 18 m()nths and every aspect 
of our lives has beet\ i.nvestigated by this 
~"'qq'nl. However, t\ever once in these lB 

, , 
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months has the Commission seen ~it to in­
quire as to the nature and quall ty of the 
professional services rende~ed or wheth7r 
the membership of the varlOUS groups lS 
satisfied with these services. More~)Ver, 
the Commission has not done any analysls as 
to the amount of cost savin~s to ~hese 
groups or whether, the prepal~ dellvery 
system is as good lf not superlor to the 
traditional indemnity-type coverage. 

Our plan now covers approximate 75,00,0 and 
its growth signifies these groups' deSlt'e to 
find alternative delivery sys~ems. W~ feel 
that we have made dental servlc~s avallable 
to large groups who would otherwlse not been 
able to obtain dental care. 

During the course of this investigation, it 
was determined that this Comm~ssion rel~ed 
upon false certifications of lts execlltlve 
director in order to obtain testimony in 
pri va te sess ion. The Commiss ion condoned 
the actions of its executive ,di~ect~r. 
Though Judge Schoch ruled ,that t~lS Commls­
sion could ratify the prevlou~lY llle~al and 
false resolu tion, the f ac t s t,lll rema lns ~he 
testimony was taken in an lllegal fashlon 
and that certifications wore false. 

Judge Schoch also held that this Commission 
has no power to advise witnesses th~t they 
may not disclose their testimony w~l~h w~s 
given in private session. 'rhis ~eclslon lS 
now final, bu t yet the, I?rac tlce of ~he 
S.C.1. in threatening crl~lnal pr,osecutlon 
if a witness discloses lus testlmony has 
been going on ~or the previous twelve years. 

We believe that this Commission, an~ . its 
staff is terribly annoyed over thl~ Iltlg~­
tion and that their move to hol~ thlS publlC 
hearing at this time is to avold the appel­
late court process~ The Commission's tatics 
have been sloppy, overbroad and grossly 
careless. Many innocent pevple have been 
dragged through this process and we,. of 
course, have been slandered and ?e~amed by 
these actions. We and our fan\l.ll(~S l:ave 
undergone extreme anguish an~ c~ueltY wlth­
out any legislative purpose ln mlnd. 

In closing, we feel this commis~io~ has ~o~t 
its integrity to conduct. a fau: lnvestlga­
ti~n but rather itA efforts have been 
dire~ted i.n trying to vindicate thcit: own 
past ~ronqdoings. 
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The Commission's Closing Statement 

Chairman Lane formally closed the public hearings with a brief 
statement that attested to the Commission's achievement of its 
investigative objectives and that acknowledged the contributions to 
the inquiry by both various law enforcement officials and agencies 
and the SCI'S own staff: 

'l'HE CHAIRMAN: 
hearings the 
and outlined 
develop. 

At the outset of these public 
Commission stated its purpose 

the proofs it intended to 

The voluminous testimony recorded here dur­
ing the past four days confirms that the 
providing of essential dental care services 
to workers in northern and southern areas of 
New Jersey is being subverted to satisfy the 
greed of organized crime. 

The Commission intends to continue its prob­
ing of the demonstrated depredations and 
will propose statutory and regulatory re­
forms to eliminate such abuses. We will 
submi t proposals to the Governor and the 
Legislature of New Jersey as soon as pos­
sible. 

As the Commission emphasized at the outset, 
these hearings were intended to expose and 
prevent mob-influenced abuses that permeate 
the closed-panel type of dental health-care 
plans. The Commi.ssion fully realizes that 
all professionally competent and honest den­
tal practitioners, labor leaders and health 
care administrators share our adherence of 
the malpractices in this field. We are sure 
they also share our hope that the end result 
of our probe and hearings will be a more 
honest operation of such plans that puts the 
welfare of w01:kers of this state ahead of 
excessive and questionable underworld cash 
rewards. 

The Commission appreciates the expressed 
support for its inquiry from outside this 
state and is gratified by the investigative 
cooperation of nwnerous agencies such as the 
F.B.X., the Federal Organized Crime Strike 
Force and the United States Marshalls as 
well as by law-enforcement agencies in 
closeby Pennsylvania and New York with which 
the S.C.I. maintains constant and mutually 
beneficial liaison. 

As might be expected, considerable evidence 
put in~o these public hearing records must 
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reference to the At torney General's off ice 
and the State Police. However, this is a 
customary activity by the S.C.I. at the com­
pletion of all of its activities and cannot 
be discussed beyond this brief comment. 

The Commission additionally hopes that a 
bright light in the area of its investiga­
tion, a recent but still dormant law to con­
trol the operation of dental health-care 
plan organizat ions, will receive necessary 
funding to invigorate its enforcement. How­
ever, we believe this statute should be con­
siderably strengthened to prohibit the still 
easy intrusion of underworld elements. The 
Commission also is hopeful that an effective 
supplement to the Federal Racketeer Influ­
enced and Corrupt Organizations Law will 
SOC,'1 be effectuated in New Jersey. Addi­
tionally, we intend to ccnsider the proposal 
of measures to eliminate corporate over­
lapping and the juggling of corporate cash 
and check transactions that have become a 
too common curtain for the divecsion of 
moneys from health care schemes to the mob. 

Before concluding, the Commission wishes to 
compliment the many members of its staff who 
worked so hard and long in bringing our 
inquiry to a successful r.:onclusion. These 
praiseworthy employees include Dick 
Hutchinson, Joe Corrigan, Frank Betzler, 
Kurt Schmid, Frank Zanino, Chris Klagholz, 
Julius Cayson, Greg Stasiuk, Cy Jordan, 
Wendy Bostwick, Debbie McCloughan, Michelle 
Wyks, Diana Vanderhoff al'ld Carol Nixon and 
all others who helped us conduct these 
forums. 

This series of public hearings now stands 
adjourned. 
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RECOMMENDATIONS IN DETAIL 

PREPACI~ 

In the introduction to this report (P.l) the Commission made the 
following observation: 

The Commission's investigation did not involve 
re~ognize~ dental service ~r medical service corpor­
a tlon,s WhlCh ge:nerally operate in conjunction with 
the insurance industry and which have been under 
statutory regUlation for some time. Rather, the in­
quiry was aimed at schemes that involved a complica­
ted network of overlapping corporate entities set up 
to sell, finance and operate dental care programs 
for labor union members by means of alliances with 
elemen ts of organi zed cr ime. A law des igned to 
regulate the activities of prepaid dental plan 
"organi za tions" had been enacted early in 1980 to 
take effect in June, 1980. However, at the time of 
the Commiss,ion' s public hearings this statute had 
not been lInplcmented to any significant degree 
because of a lack of funding, according to State 
Insurance Department of f icials. Du ring the course 
of the Commission's inquiry, it became evident that 
improvements in ·this law would have to be included 
in the SCI'S subsequent reform proposals. 

The law cited above is N.J.S.A. l7:48D-l et seq. A product of 
the 1978-79 Legislat~re, it was approved by Governor Byrne on February 
27, 1980, and took effect on June 1, 1980. Although it represented a 
landmark statutory regulation of dental plan organizations that under­
take "to provide directly or to arrange for or administer one or more 
dental p~an~ l?rovic'ling dental servi~es,,, it had not been implemented 
~o any, s 19,n l£lcan t deg,1.-ee by ,the t lme the Commiss ion completed its 
lnvestlgatlon and publlC hearlngs on the subject in December, 1980. 
As a r~sult, the ,Public hear~ngs provided an immediately available 
foundatlon of testJ..mony and eVldence on the misconduct of certain den­
tal care orqanizations upon which to base proposals to make that law 
more efficRcious. 

~~e Com~ission's inve~tigation,also confirmed the infiltration by 
organ~zed crim~ of t~e rapIdly grOWing dental care phase of the health 
cnre ind~stry 1n th1S state. The hearings identified such incursions 
of cert~ln denta~ care ~lan organizat~ons and brought these findings 
to publlC attent,lon. Slnce such hear1ngs under SCI law are designed 
to gen~rat? publlC demand and support for more adequate laws and more 
effectlve law enforcement, the Commission emphasizes its hope that the 
Legisl~tur.e will now be encouraget3 to enact what could be a most 
effectlve statutory weapon in New Jersey's continuing battle against 
0rganized crime invasion of legitimate business -- a New Jersey'state 
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law modeled after the Federal Racketeer Influenced and Corrupt Organi­
zations (RICO) Act. Such a proposed law is indeed pending in the Leg­
islature as the Assembly Judiciary Committee's substitute bill for 

A-I079. 
This bill recites certain legislative findings that were graphi­

cally updated by the Commission's investigation ana hearings, 
including the following: 

Despite the impressive gains of our law 
enforcement agencies, organized crime and simi lar 
activities in this state are still a highly sophis­
ticated, di versified and widespread activi ty that 
annually drains millions of dollars from this 
State's economy by unlawful conduct and the illegal 
use of force, fraud and corruption. 

__ In recent years, organized cr ime and organ i zed 
cr imi nal type act ivi ty has spread to the opera tion 
of otherwise legitimate businesses. 

__ In order to safeguard the public interest, eEfec­
tive criminal and civil sanctions are needed to 
preven t, disrupt and el imina te the infil tra tion 0 f 
organized crime type activities ... into the legiti­
mate trade or commerce of this state. 

PROPOSAL #1 

The SCI probe and hearing demonstrated not only the validity of 
such legislative findings but also the prevalence of organized crime's 
invasi.on of legitimate business. Therefore the Commission stresses 
the importance of its primary recommendation: 

That a comprehensive New Jersey state RICO statute 
be approved by the Legislature and signed by the 
Governor as soon as possible. 

PROPOSAL #2 

In addition, the Commission has reviewed the existing law 
(N.J.S.A. 17:48 D-l et seq) designed to regulate dental plan organiza­
tions in light of its investigative findings and public hearing 
revelations. While it has been determined that this statute, if fully 
implemented by the State Insurance Department, represents a substan­
tial forward step in the control of such organizations, it obviously 
needs to be revised in ot"der to more fully prohibit the practices 
bared by the SClis probe. The following recommendations are designed 
to eliminate such practices by setting more stringent standards of 
professional conduct for dental plan o~ganizations and by removing the 
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veil of secrecy that has cl k " ~roups. These recommendati oaC! ed ,th~ f lnanclal, operations of such 
lnspection of financial tra on.~, n.:qul.re full cllsclosure and close 
also address their alliance~s~~it~on,~ of dental plan organizations and 
entities and individuals. - The ' consultants," "f~ndersn and other 
the existing law and sUPPlement: t~n~lt~de the followlng amendments of 

Insert in 17:48D-2 (9~finitions) the following: 

:;o:~u~tantll me?ns a person who holds himself out as 
organ::as~fonor :.n fac,t render~ ,advice, regarding the 
t ion f d' lnanCl.ng ~ adnllnlstratlon, or opera-

o e~ tal serVl ce plan to i nd i viduals 
el,mzPlt~yers, unl.ons, trust funds or dental JJlan organ' 

a lons. -

IIFinderll means an ' d' , , 
t

' , ,l.n lVloual, partnership or corpor-
a lon WhlCh brl.ngs togeth d tion wi th an ind' 'd 1 er a ental plan organiza-
trust f~nd to lVl ua , an :mployer, a union or a 
relationshil) to apttempdt to afrectuate a contractual 

~ rOVl e dental services. 

Comment 

"Consultants" and wf· d " d~finitions because the c:n ~rs. h;:e. been ~dd~d to the law's li3t of 
t10nable activities of suc~lss10n ~ lnv7st1gatl0n revealed that ques­
organizations require that ~~terbrlses 1n connection with dental plan 
included in proposed new p e¥" e regulat:d •. These regulations are 
P. 367. rOV1S1ons of thlS law that are listed on 

* * * 
Revise Section 3-b to read: 

~~~~~ga~:nt~~ l:lan, organization utilizing in the 
, e ",erVl ces of more than one fullt ime 

~~~~~~i~~~e de~Iis t tShhal,l submi t an application for a 
den tal 1 au, orl ty to the Commi 5S ioner. A 
sUbsequePntntoo~h~n~Ztf~iOt sUdbm~tting a,n application 
o . C lve ate of thlS act may not 
perate untll the certificate of authority is issued. 

The Co ',' withinm~~s~~oynSerfs~Et1l1 act,on,a new application 
o 1 s sUbml.SSlon. 

~!t~ind9~hdayS o~ t~e effective date of this act as 
a vl~e ,t e Commlssloner 8hall act on all pendin 
tPill~atlons f~r a ,certificate of authority of den: 

a p an orgarllzatlons, utilizing in the aggregate 



iSQ ; 4+= 

- 364 -

the services of more than one full-time equivalent 
dentist, submitted prior to the effective date of 
this act as revised. A dental plan organization may 
continue to operate until the Commissioner acts upon 
its pending application. 

* * * 

Replace section 3 c (9) with this provision: 

Financial Statements audited by an independent 
certified public accountant as the result of a de­
tailed examination of the dental plan organization's 
assets, liabilities and sources of funds. Such 
statements shall contain pertinent information nec­
essary to fully disclose the terms and conditions of 
all liabilities of the plan, including the estimated 
cos t for fu ::.ure services to benef iciaries and the 
means by which the plan intends to fund this future 
liabili ty, and a full d isclosur.e of the terms and 
condi tions of all loans tendered to any member of 
the applicant's management, related parties or enti­
ties. Financial statements as required by this pro­
vision shall be attested to by a member of the ap-
plicant's management. 

Comment 

section 3c (9) .now reads: '"Financial statements showing the den­
tal plan organizations' assets, liabilities and sources of financial 
support. If the dental plan organization's financial affairs are au­
dited by independent certified public accountants, a copy of the most 
recent regular certified financial statement shall satisfy this re­
quirement unless the commissioner determines that additional or more 
recent financial information is required for the proper administration 
of this act." The Commission I s recommended revision considerably 
strengthens this current provision in the law by: 

1) Requiring the submission of certified financial statements by 
applicants, which the present statute does not require; 2) Consider­
ably strengthening the requirement for data on both current and 
future liabilities of an applicant; 3) making specific (and setting a 
deadline for) an applicant's obligation to comply with the commis­
sioner's request for additional information, and 4) mandating that all 
submitted financial statements be prepared and certified by an inde­
pendent certified public accountant and attested to by a member of the 

applicant's management. 

* * * 
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-- Add to Section h a (-h' 
met ~o, the satisfaction Jor- v~ ]~:h ~ls~s the conditions that 
cert1f1cate of authorTty) tt~:-~t.'-2~!:l..::Sloner before the iss'i.ln~~st be 

r _. <:11 10")n9 add''''' - of a -...:.=_.:..~. ll.lOnal cond i tion: 

(~fO), The personfi resnol'l",'bl aJ.. alrs of the dp t' _. t" •• ,,! . e for conducting the 
bl'-> . _0 2.1 l.·l~n 0 " -_en conv1cted of a _~::"' rganl zat10n have not 
not been identi~l' ; Cl~rn~ 0f moral turpitude or have 
O

J.. eu as R C-t·~ ~f r associate of ". _r~ ~eJ: oJ.. Ender or a member , a ~areer o~f d a~ to, create a re~~onR;le ~ e~ er cartel in a manner 
t10n 1S inimical ,\,_, l-t..· b.el.lef that such associa-

,.-. ~.I;~ Dollr'l ~ - , " . "e . ., OJ: th1S act. 

Comment ---
This additional subse ..... ~ , 

;:~ ~~~~~t:~ ~f an apPli~~~~~" f~~ ~e~~~:~~~~t to further assure the 
the " ecomrnended b,- .. t '" C 0 e of authority in the 

cond~t~ons under whO h :l .... L omm~ssion for t~e st 
or suspended. ~c ft cf:!rtifica1:e of . " rengthening of authorlty may be revoked 

To Section 9 b ., vh).d: Y."eacls: 

No evidence 0':: b ' ,J.. C0verage or. d e 1Sslled or del.' ." amen ment thereto shall 
th f lvered to any e 'orm of eviden" person until a copy of 
thereto has been fil~~e ,Othf coverage or amendment 

. Wl 1 the commissioner. 

Add this provision: 

Wi thin 30 days 0:( it"" ' 
person the actua'l ~ 15suance or delivery to any 
coverage o' e>.ecu.ted form of evidence of 
tl . r: dmenOinent theroto shall be 1e comm1ss1oner. - filed with 

Comment -,--
This additional " no actual prO\Yl.Sl.on is reco d . 

the form ofco:htract execu ted by a pro ';lI~en ed ~n, ord7r to assure 
. e contract as re~uire~ bV1 er organ~zat~on deviates 

-::, \I Y the law. 

'* * * 

that 
from 

-- Revise Section l'~ 1 
what they 5h ] , :> ~ requirin9 annual report~ and s . . .L!.L:. oU.d cover. L to l.ncl ude the foIl' - t1pula t1ng oW1ng expanded subsection 

A,ceftified statement o' t~on fJ ,operations for t;e the den,tal plan organiza-
f~ll dlSC:lOsul;'e of S I precedlhg year, including 
cllsposition of fUti.J-·'o .trees of funds received and 
ance sheet as of th-eO l:~~ended and a cet-tified bal-

.ast day of the year containing 
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details as to the terms and conditions of debts owed 
to plan by members or management, related parties 
an.d el'lti ties and other 1 iabil i ties of the plan. 
Such a statement shall be certified by the indepen­
dent certified public accountant who audited the 
!?lan's records and attested to by a member of the 
dental plan organization. 

* * * 
Jl..dd to section 16 a (which empowers the Commissiol12J: to 

suspend or revoke certificates of authority under certain stipulated 
conditions) the following additional concfition as sUb~ection (7).:.. 

That any person who is responsible for the co~d~ct 
of the affairs of the dental plan organization as 
defined by 17: 48 D- 3 (2) has been convicted of a 
crime of moral turpitude or has been identified as a 
career offender or a member of i:l career offender 
cartel or an associate of a career offender curtel 
in such a a manner as to create a reasonable belief 
that such association is of such a nature us to be 
inimical to the policies of this act. 

Comment 

This additional subsection grants the cOilunissioner authority to 
assure the good character of a dental plan operat..or. or operators by 
including as causes for suspension or revocation of certificates of 
authority the conviction of a crime of moral turpitude and identifica­
tion wH:h organized crime according to the same "career offenderll: and 
II: career offender cartel ll language that is pr.e~ently contained in New 
Jersey's Casino Gambling Control Law and Cigarette r,.,icensing Law. 

* * * 
--From Section 18 (which provides for civil penalty of no more 

than $1,000 for violations of or refusal to comply wi th th is act) 
delete the following "exceptions": 

" .• except the failure to file an annual report und 
the failure to reply in writing to inquiries of the 
commissioner ... " 

* 'k * 
-- The Commission recommends that Section 18 be fUrther strength­

ened by increasing the range of civil pena.lties to a maximum of 
$10, OOQ rather than $1,000. A proposed new-"See tron~I8wou 121 Leaa: 
...:...::...::..!...::..::...::;-..::..:::...::.:.:...:.;;=--=--...:---'-.-:...-----!:.-.~..:..:.;:...::..:::......;-.--------_ •.• ----

Any dental plan organization which violates any pro-

- -.~. ~.> ---•• 
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details as to the terms and conditions of debts owed 
to plan by members or managem(.:nt, related parties 
and en ti ties and other 1 iabil i ties of the plan. 
Such a statement shall be certified by the indepGn-· 
dent certified public accountant .... ·ho aLldi ted the 
plan's records and attested to by a mellluer: of the 
dental plan organization. 

* * * 
Add to section 16 a (which empowers the COlilmission..;l' to 

suspend or revoke certificates of authority under certain sth~ulated 
cond i tions) the following add i tiona 1 cond-i tiO~1 as -sub:-3ec t:.1on (7}.:.. 

That any person who is responsible for the conduct 
of the affairs of the dental plan organization a~3 
defined by 17:48 0-3 (2) has been convicted of a 
crime of moral turpitude or has been identified as a 
career offender or a member ot d careel.:" o£fr:nder 
cartel or an associate of a carGer offender cartel 
in such a a manner as to create a reasonable belief 
that such association is of such d nature us to b~ 
inimical to the policies of this act. 

Cornment 

This additional subsection grants the cOillmissioner authority to 
assure the good character of a dental plan opera lor or operators by 
including as causes for suspension or rev()Ca~:ion of ce,:tificates of 
authority the conviction of a crime of moral tUrpitude and identifica­
tion with organized crime according to the same "career offender" .. wid 
"career offender cartel" language that is prc!.Zently (!ontained in New 
Jersey I s Casino Gambling Control Law and Cigaret.!:e Licensing J:'aw. 

* * * 
--From Section 18 (which provides fot: civil pendlty of no more 

than $1,000 for violations of or refusal to comply with this act) 
delete the following "exceptions": 

" •• except the failure to file an annual report and 
the failure to reply in writing to inquiries of the 
commissioner •• ," 

* * * 
-- 'r'he Commission recommends that Section 18 be fUrther strength­

ened by increasing the rangfJ of civil 'penaltiesto 'l maximUm of' 
$10,000 rather than $1,OOO. ~ A [H:oposed now"'Sc'c'Elon-T{J-wo'LiT(,-t:c'ii"Zi:---- ._--...... .~ ... -- --- -_ ... - -, .. "'.---_ ... ",.. -", ... _,----

Any dental plan organization which violates any pro-
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vision of this act or n 1 . 
comply wi th an' eg ect?, falls or refuses to 
shall be liabl~ °f~r th: r?q~lrements of this act 
$500.00 and $10,000 for C~Vl~ pe~alty of between 
may be sued for and' l' eac vlolatlon. The penalty 

ecovered by the Co " .. a summary proceed' mmlSSloner ln 
Enforcemen t Law" (N lJng

s APur2suan t to the "Penalty 
• • . • A-58-l et. seq). 

Add the following criminal penalty " 
provl~lon to Section 18: 

A wi~lful misstatement or 
mate:la~ fact Lequired to a willful omission of 
Co~mlssloner by any provision be supplied to the 
crlme of the fourth degree. of this act shall .be 

* * * 
" -1' Add to the law the following 
consu tants" as defined by the act: 

new provisiuns wi th regard to 

A consultant as def' db' 
of the employer un,~ne y th lS ac t is a f iduc iary 
organization by' Who on h tr~st fund or dental plan 
receive no other co~ :ns e ,lS :mployer. He shall 
as a result of his pP 't~tlon dlrectly or indirectly 

OSl lon as a consultant. 

Within 30 days of 1 
defined by this emp oyment as a consultant as 
commissioner of act! a consulant must notify the 
address, the group hlS name, principal business 
present sources of ~o whom he is a consultant, all 
t?0si tions held as lncome, and all past ,and present 
lncluding all fees a d consultant and hlS employer 
be received bv the an relmuneration received and to 
th ' J consu tanto Withl'n 90 d f e notlce the commi(~ , , ays 0 
co~tra~t Or employmen;::'tSl~~e~h may dlsapprove of the 
cr 1 terla to be se t: by th . C e, cc;>ns ul tan t based on 

e omnu SCHoner. 

* * * 
"f' -- Add to the law the following 

lnder" as def ined by th is act: new prov ision wi th respec t to 

A den tal plan organi za ti h 
employment of all f' d on s all report the use or 
within 30 days of th:~~ ers as defined by this act 
paid directly or indi: r ~se or employment. Any fee 
zation to a finder sh ~1 if by a denta). plan organi­
s ioner with; n 30 d a e reported to the commis­
regulate the "'fees pal,adyst , r.' The commissioner shall 

o ~lnders. 
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Comment 

The Commission's investigation revealed that fees and other pay­
ments to ·consultants· and "finders" in connection with dental plan 
organb;ations disguised the ·skimming" of cash from such operations 
for diversion to organized crime and other unsavory elements. Con­
flicts of interest also were exposed when so-called consultants 
received fees for advisory activities and, whether or not advisory 
fees were paid, also fees for bring together a plan and a union health 
and welfare trust fund. 

* * * 
-- Add to the law the following requirement with respect to loan 

transactions: 

The borrowing or loaning of funds by a Dental Plan 
Organi za tion shall be I imi tod in amoun t and 
condition to that done in a prudent. businesslike 
manner with relation to the financial position of 
the dental plan organization, as prescribed by the 
Commissioner. 

Comment 

Marty Steinberg, Esq., who was chief counsel to the Senate 
Permanent Subcommittee on Investigations, gave revealing testimony as 
an expert witness at the SCI hearing on the utilization of loans in 
health care schemes. With respect to the above recommend law 
amendment, Counsel Steinberg testified: 

The second mos t common scheme falls on fra ud ulen t 
loans either from the union itself or from a trust 
fund ..• 

Those persons who provided the actual services would 
be required to hire a consultant. Those consultants 
operated under various guises and various names .•. 

In this particular case, the consulting firms were 
dummy corporations. They had no offices; they had 
no phones; they had no facilities; they provided no 
services. Their only purpose in life was to obtain 
that portion of the premium paid by the trust fund 
as a kickback and siphon that kickback off to those 
persons involved, mboth the labor racketeers and the 
organized crime figures Who invented this scheme •.• 

So tilat not only did they siphon oul~ the lIIoney 
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through the kickbacks to the consultants, but they 
also used the false and fraudulent loans in this 
same scheme ..• 

As an in t,eres ting s ideligh t, that company I that was 
a c~~sultlng company, made substantial loans to yet 
ano ~r company. AIJ. these loans were 
gu~s tlonable. The loans were made to a compan 
~~llCh wash controlled by yet another organized crim~ 

Igure w 0 was recently convicted of this very 
event. -
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